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سرمقاله

وصول مالیات از ابر بدهکاران و فراریان 
مالیاتی فقط با قدرت و نظارت  

با توجه به گفتگوی تلویزیونی دکتر محمد باقر قالیباف 
رئیس مجلس جمهوری اســامی در ارتباط با مسائل جاری 
کشور و بحث نظارت که از اهم وظایف قانونگذاران است آقای 
دکتر در ارتباط با بحث مالیات و مباحث مبتا به سخن از دل 
ما می گویی ، با انتشــار ده ها مقاله در زمینۀ وصول مالیات از 
فراریان مالیاتی که طبق آخرین آمار بیش از دویســت هزار 
میلیارد تومان فرار مالیاتی وجود دارد ، باید گفت مهار نقدینگی 
و کنترل گرانی ، تورم با وصول مالیات های سنگین از درآمدهای 
.... نا بهنگام یا به قول معروف باد آورده ، با دریافت نود درصدی 
مالیات های خارج از وصول اقتصادی ، اجتماعی را جزء اولویت 

های کنترل نقدینگی برنامه ریزی می کنند.
ادامه در صفحه آخر

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

اگر با تلاش و ابتکار و با سینه سپر 
کردن در مقابل مشکلات بتوانیم 

بر تحریم ها غلبه کنیم و طرف 
مقابل بی اثر شدن تحریم ها را 
ببیند، به تدریج دست از تحریم 

برخواهد داشت

 رییس جمهوری گفت: بگذارید آنهایی که 
در این بیست و چند سال در دیپلماسی موفق 
بودند و آمریکا را بارها شکست دادند، کار خود 

را با دقت انجام دهند.
به گزارش اعتبار به نقــل از پایگاه اطاع 
رسانی دولت، حجت الاسام والمسلمین حسن 
روحانی در آیین بهره برداری رسمی از طرح های 
ملی وزارت نیرو که به صورت ویدئو کنفرانسی 
در سه استان خوزستان، سیستان و بلوچستان 
و خراســان رضوی انجام شــد، گفت: بسیار 
خوشحالیم که امروز شاهد افتتاح ۶ هزار میلیارد 
تومان طرح های مربوط به برق و توزیع برق در 
سه استان سیستان و بلوچستان، خوزستان و 

خراسان رضوی هستیم.
وی با بیان اهمیت صنعت برق در زیرساخت 
تولید، تحول و رفاه مردم، یادآور شد: اگر به سال 
های قبل مخصوصا در روزهای جنگ تحمیلی 
برگردیم، روزهایی بود که مردم چند ساعت برق 
نداشــتند، یکی از افتخارات دولت یازدهم و 
دوازدهم این بوده که در تابســتان، قطع برق 
نداشتیم یا اگر بوده موارد معدود و محدود بوده 

است.
او با بیان اینکه هر کجا مردم وارد کار شوند 
و همکاری کنند، به نتایج فوق العاده دســت 
می یابیم، گفت: در ســال های اخیر ما به طور 
متوسط ســالی ۲۵۰۰ مگاوات برق به ظرفیت 
تولیــد برق اضافه کردیم و در طول این دولت و 
انشــاالله تا پایان این دولت بــه حدود ۲۰ هزار 
مگاوات برق جدید و شــاید یک مقدار بیشتر 
خواهیم رسید، این در حالی است که آغاز انقاب 
کل ظرفیت برق کشور هفت هزار مگاوات بوده 
است و این نشان می دهد به انداز کل برق رژیم 
گذشــته ما ســه برابر در این دولت برق تولید 

کردیم که این کار بسیار ارزشمندی است.
وی با اشــاره به کاهش تلفات برق به رقم 
۹درصد، گفت: عاوه بر این شاهد هستیم که 
پایداری شــبکه ما اضافه می شود. همچنین 
اتصال برق ما با همسایگان در حال انجام است 
و روستاییان ما در حال استفاده از برق هستند.
دولت تدبیر و امید برق رسانی به روستاهای 
بالای ۲۰ خانوار را به پایان رساند یعنی در کشور 
روستای ۲۰ خانوار بدون برق نداریم و الان به 
فکر بــرق دار کردن روســتاهای ۱۰ خانواره 

هســتیم،  این که در هر ماه ۳۵ روستای ما به 
شــبکه برق متصل می شود بسیار مهم است، 
دولت تدبیر و امید در تمام زمینه ها آب، برق، 
گاز، ارتباطات، راه و آموزش در روستاها تحول 
ایجاد کرده که قابل مقایسه با دولت های قبل 
نیســت. در ایــن دولت مــدارس کپــری و 
غیراســتاندارد و متحرک به طور کامل جمع و 
برای روستاها کارهای بسیار خوبی انجام شده 

که این اقدامات ادامه دارد.  
رییس جمهوری با اشاره به اهمیت بهبود 
راندمان برق برای کشــور، اظهارکرد: درست 
است ۲۵۰۰ مگاوات برق تولید و نیروگاه های 
جدید تاســیس کردیم اما رقــم بالای ۴۰۰۰ 
مگاوات برق مجازی هم ایجاد شــد و با کمک 
مردم و تغییر ساعات استفاده از برق توانستیم 
از ســرمایه گذاری های غیر ضــروری بی نیاز 

شویم.
۳۰ درصد مردم از برق رایگان برخوردار 

می شوند 
 رشد مصرف برق در سالهای قبل ۵ درصد 
و امســال یــک درصد بود و ایــن یعنی مردم 

همکاری کردند.
رییس دولت تدبیر و امید یکی از مصوبات 
خوب دولت را مساله برق امید عنوان و تصریح 
کرد: آثار این مصوبه پایان آذر اعام می شــود. 
طبق این مصوبه کم مصرف ها از دادن پول برق 
معاف می شــوند و این هدیه ای کوچک برای 
کسانی اســت که به صرفه جویی به طور کامل 
توجه می کنند، بنابراین ۳۰ درصد مردم از برق 
رایگان برخوردار می شوند و این کار در آب و گاز 
برای بخشــی از مردم که کم مصرف و به طور 

طبیعی محروم هستند هم انجام خواهد شد و 
 مــردم پــول آب، بــرق و گاز را نخواهند داد. 
نکته ای که ســالهای قبل حضــرت امام)ره( 
فرمودند، این عبارت حضرت امام )ره( که برق و 
آب شما مردم مستضعف را مجانی می کنیم، در 
این دولت محقق می شــود و آنانی که توهین 
می کردنــد که این جمله امــام )ره( عملیاتی 
نخواهد شد، ببینند که در این دولت عملیاتی 
شده است و همه اینها به ما امید جدید می دهد.
وی با بیان اینکه در شرایط تحریم و جنگ 
تمام عیار اقتصادی هستیم، گفت: آنچه در این 
جنگ سه ساله از حیث اقتصادی بر ما تحمیل 
شد به مراتب بدتر از جنگ هشت ساله بود. این 
جنگ نظامی و دفاعی نبود بلکه عمدتا جنگ 
اقتصادی البته جنگ سیاسی و روانی بود، کسی 
در دنیا و در آمریکا و اروپا فکر نمی کرد ایران در 
این جنگ سه ساله اقتصادی به خوبی مقاومت 
کند. بسیاری از رهبران دنیا به صراحت از من 
ســوال کردند چطور کشــور را در این شرایط 
سخت اداره می کنید، درست است مردم ما در 
رنج، زحمت و مشکات هستند و مردم مقاوم 
بودند و ما را یاری کردند، اما در این ســه سال 
تحریم، آب، برق و گاز قطع نشد و نیازمند خرید 
گازوییل و بنزین از خارج نشــدیم بلکه صادر 
کردیم. در گندم خودکفا بودیم و می توانستیم 
روی پای خود بایســتیم، تحولات مهم در راه 
آهن، جاده، بندر، بهداشــت و درمان به وجود 
آوردیم و فقط دریک سال اخیر ۱۱ هزار تخت 
بیمارستانی به ظرفیت کشور اضافه شده است 

که در تاریخ ایران بی نظیر است.
ادامه در صفحه 1۳

 رئیس مجلس شــورای اسامی با بیان 
اینکه عده ای می گویند مجلس هول شده اما 
کســی هــول نشــده اســت، خطــاب به 
رئیس جمهور، گفت: همه ما ۷ ساله منتظریم 

کاری انجام بدهید.
به گزارش اعتبار، محمد باقر قالیباف در 
گفتگوی زنده تلویزیونی که به صورت زنده از 
شبکه اول ســیما پخش شد ضمن تسلیت 
شهادت شهید فخری زاده، گفت: همچنین 
متاســفانه شــاهد آبگیری و سیل در استان 
خوزستان هستیم که انشاءالله نیروهای دولتی 
و مردمی کمک کنند تا هر چه ســریع تر این 

مشکل حل و فصل شود.
با گرانی ها آشنا هستیم

وی در واکنش به سوالی مبنی بر اینکه 
شما تا چه حد از گرانی ها خبر دارید، افزود: ما 
به عنوان نمایندگان مردم نباید دغدغه ای جز 
دغدغه مردم داشته باشیم و با گرانی ها آشنا 
هستیم و در نظارت های میدانی خود شاهد 
این موضوع بودیم و با این دغدغه مردم آشنا 

هستیم.
وی با اشاره به اینکه مردم به طور جدی 
در این بخش گله مند هستند، تصریح کرد: در 
یکی از بازدیدها دیدم که پشت نانوایی نوشته 
شــده بود که نان نسیه داده نمی شود و بنده 
تعجب کــردم و صحبت کــردم و فهمیدم 
کارگران روزمزدی هستند که بعضی اوقات 
کار ندارند و برای خرید نان هم دچار مشکل 
هستند، مشکات مردم بسیار زیاد است و از 
تهیه نان که ساده ترین موضوع است تا دیگر 

اقام اساسی چون مرغ مشکل دارند.

او در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه 
مجلس چــه اقداماتی انجــام داده تا جلوی 
گرانی ها را بگیرد؟، گفت: زمانی که شــرایط 
تحریم و کرونا را نداشتیم مردم پذیرفته بودند 
که نزدیک به ایام عید، تورم ۲۰ تا ۲۵ درصدی 
خواهیم داشت و این موضوع برای مردم امری 
طبیعی بــود و ســالی یکبار انتظــار آن را 
می کشیدند اما علت ناراحتی فعلی مردم این 
است که الان آنان شاهد گرانی های چند باره 

در سال و عدم ثبات در قیمت ها هستند.
بودجه ۱۴۰۰ شامل کسری بودجه است

وی با اشاره به اینکه این مسئله به کسری 
بودجه بازمی گردد، گفت: حتی در بودجه ای 
که اخیر ]بودجه ۱۴۰۰[ به مجلس ارائه شد 

نیز شامل کسری بودجه هستیم.
همچنین ما در شبکه تهیه تامین و توزیع 
کشور دچار مشــکات جدی هستیم و این 
شبکه درست نیست که به دلیل سوء مدیریت 

است و ما در نظارت ها دچار مشکل هستیم.
ارز ۴۲۰۰ تومانی باید برای تهیه کالاهای 
اساسی اختصاص داده شود و در ۶ ماهه اول 
امسال بیش از ۴ میلیارد دلار به اقام اساسی 
ارز دولتی داده شد اما امروز قیمت مرغ گران 
شــده و مردم قدرت خرید خود را از دســت 

داده اند.
مجلس وارد حیطه کار دولت نمی شود

رئیس مجلس شــورای اسامی اظهار 
داشــت: کار اجرایی دســت مجلس شورای 
اسامی نیست و تاکید ما این است که مجلس 
نبایــد به جای دولت کار اجرایی انجام دهد و 
اصاً مجلس وارد حیطه کار دولت نمی شود.

قانونگذاری حق قانونی ما است و وظیفه 
ما قانون گذاری و سیاســتگذاری اســت و 
سیاست های کان را هم باید در قانونگذاری 
خود مورد توجه قرار دهیم و تصویب قانون و 
ریل گذاری کار مجلس است اما در اجرا نباید 
دخالت کنیم و تاکید بنده هم همواره روی این 
مسئله است، اکثر مردم، متخصصان و نخبگان 
دو عامل را برای علت مشکات مردم می دانند 
مبنی بر اینکه یک عامل سوءمدیریت و یک 
عامل دیگر تحریم است و موضوع سوء مدیریت 
را عامــل مهم تری از تحریــم می دانند و ما 
مدیران آمده ایم که مشکات را حل کنیم و 
معتقدیم که این مشــکات قابل حل است، 
زمانی که از کسری بودجه صحبت می کنیم 
به این معنا اســت که دخــل و خرج دولت با 
یکدیگر همخوانی ندارد و باید منابع و مصارف 
را بــه گونه ای تنظیم کنیــم که بین منابع و 
مصارف تراز برقرار باشــد و کســری نداشته 
باشــیم که در صورتی که از یک درآمد پایدار 
برخــوردار باشــیم دچار کســری بودجه 

نمی شویم.
در همه اقتصادهای درست دنیا شاهدیم 
که اقتصاد آنان متکی به منابع پایدار است که 
مالیات و گمرکات درآمدهای پایدار هستند 
اما نفت و اوراق قرضه جزء درآمدهای پایدار 
نیست، زمانی که منابع ما به سمت درآمدهای 
غیر پایدار مانند نفت و اوراق قرضه سوق پیدا 

می کند به معنای کسری بودجه است.
در بودجه ۹۸ حدود 1۵۰ هزار میلیارد 

کسری بودجه داشتیم
رئیس مجلس شــورای اسامی متذکر 
شد: در ســال ۹۸ بیش از ۱۵۰ هزار میلیارد 
تومان کســری بودجه داشتیم که دولت یا از 

بانک ها قرض گرفت و یا اوراق فروخت.
قالیباف در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
مجلس برای واقعی کردن درآمدها در بودجه 
چه اقداماتی را انجام می دهد؟ گفت: مجلس 
شــورای اســامی دقیقاً برای جلوگیری از 
کسری بودجه و جلوگیری از تورم و گرانی و 
اصاح شــبکه توزیع و تهیه کالا در شش ماه 
گذشــته برنامه های منظم را تنظیم کرده و 

اقداماتی را انجام داده است.
ادامه در صفحه1۳

رییس جمهوری: رشد اقتصادی همه کشورهای بزرگ 
کاهش پیدا کرد یا منفی شد

قالیباف در گفتگوی تلویزیونی:

در حل مشکلات همراه دولتیم

 برنامه امسال ۱۷٠ هزار میلیارد تومان 
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دکتر محمد باقرقالیباف در گفتگوی تلویزیونی:



خبـــــر

مراسم تدفین پیکر شهید محسن فخری زاده، دانشمند هسته ای و دفاعی کشور با حضور جمعی از 
مسؤولان کشوری و لشکری در امامزاده صالح برگزار شد و پیکر این دانشمند شهید در جوار شهدای گمنام 
و شهید مجید شهریاری به خاک سپرده شد. پیکر مطهر شهید فخری زاده پیش از خاکسپاری، در حرم 
امامزاده صالح طواف داده شد و آیین خاکسپاری این شهید والامقام نیز همانند آیین تشییع، به منظور 
جلوگیری از ازدحام جمعیت با حضور فرماندهان نیروهای مسلح و خانواده معظم شهید برگزار شد.مراسم 
وداع با پیکر پاک این شهید ترور توسط کارکنان وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و همکاران وی 
برگزار شد که جمعی از مسؤولان کشوری و لشکری نیز در این مراسم حضور داشتند.فرمانده کل سپاه، 
وزیر دفاع، وزیر اطاعات، رئیس نیروی انتظامی، فرمانده ســپاه قدس، فرمانده ارتش، فرمانده نیروی 

هوافضای سپاه، وزیر راه و رئیس سازمان انرژی اتمی، از جمله مقامات حاضر در این مراسم بودند.

شمخانی: دشمن ۲۰ سال به دنبال ترور شهید فخری زاده بود
دبیر شورای عالی امنیت ملی در حاشیه مراسم خاکسپاری با بیان این که دشمن ۲۰ سال به دنبال 
ترور شهید فخری زاده بود، گفت: سیستم های اطاعاتی کشور با دقت احتمال وقوع و محل بروز احتمالی 
حادثه علیه ایشان را پیش بینی کرده بودند، اما به دلیل تواتر اخبار در این مدت متاسفانه جدیت مورد نیاز 
اعمال نشد و این بار دشمن موفق شد. علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی با اشاره به این که پیش 
از این، عملیات های فراوانی علیه شهید فخری زاده انجام شده بود که ناکام مانده بود، گفت: دستگاه ها و 
سیستم های اطاعاتی به این اطاعات رسیدند که ایشان هدف است و قرار است در همین نقطه ای که به 
شهادت رسید، اقدامی علیه ایشان صورت بگیرد و تقویت لازم هم در ارتباط با حفاظت انجام شد، ولی 
دشمن در این ترور از سبک و شیوه ای کاما جدید، حرفه ای و تخصصی استفاده کرد و بعد از ۲۰ سال  
متاسفانه موفق شد، مقابل ملت ایران که چنین فرد صالح و توانمندی را از دست دادند، سر تعظیم فرود 
می آورم و متعهد می شوم که ما این غم را از چشمان شما پاک خواهیم کرد، بیش از ۲۰ سال است شهید 
فخری زاده را می شناسم و در جزئیات شغلی این شهید بودم. شهید فخری زاده به معنای واقعی کلمه 

فردی مبتکر، صاحب سبک و خاق در حوزه فناوری بود و همیشه گمنام بود، ولی در نوک پیکان به ملت 
ایران خدمت می کرد.

سرنخهایزیاددربارهترورشهیدفخریزاده
سید محمود علوی وزیر اطاعات هم درحاشیه تشییع شهید فخری زاده گفت: به دنبال وقوع ترور 
شهید فخری زاده همکاران من در وزارت اطاعات در همه ابعاد پیگیری این حادثه را آغاز و تاکنون نیز به 

سرنخ های زیادی دست یافته اند.
به دلیل ابعاد امنیتی تا روشن شدن تمامی ابعاد آن، امکان اطاع رسانی وجود ندارد، ولی به محض 

روشن شدن ابعاد این موضوع، خدمت ملت عزیز ایران اطاع رسانی خواهد شد.

وزیردفاع:هیچجنایتوتروریرابیپاسخنمیگذاریم
سرتیپ امیر حاتمی، وزیر دفاع هم با بیان این که هیچ جنایتی، هیچ تروری و هیچ کار احمقانه ای نزد 
ملت ایران بی پاسخ نخواهد ماند، گفت: حتما جنایتکاران را تا انتها تعقیب خواهیم کرد و امر فرماندهی 
معظم کل قوا اجرا خواهد شد،  تاش بزرگی که شهید عزیز ما انجام می داد و کارهای گسترده ای که عمدتا 
در حوزه های بدیع و نوظهور و برترساز است، با قوت ادامه خواهد یافت. روز یکشنبه در جلسه بودجه دولت، 
گام اول را برداشتیم و در حالی که بودجه سازمان پژوهش و نوآوری وزارت دفاع برای سال ۱۴۰۰ افزایش 
پیدا کرده بود، دیروز تصمیم گرفتیم که آن را دو برابر کنیم. این مسؤولیت همکاران، شاگردان و همراهان 

شهید فخری زاده را سنگین تر می کند.

دستازانتقامبرنخواهیمداشت
سردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه نیز با تاکید بر این که حرکت نورانی ملت 

ایران هرگز با ترور متوقف نخواهد شد، گفت: ملت ایران از انتقام دست برنخواهد داشت.
تروریست ها و دشمنان اسام می خواهند حرکت نورانی ملت ایران را متوقف کنند، اما بدانند اگر قرار 
بود این اتفاق بیفتد، در این ۴۰ سال که  ۱۷ هزار شهید ترور داده ایم، می افتاد، اما امروز شاهد ادامه این 
حرکت ملت ایران هستیم، دشمنان ما از ترس مرگ، دست به خودکشی زدند و بدانند که قطعا تاوان آن 

را خواهند داد و ملت ایران از انتقام دست برنخواهد داشت.

طوافپیکرشهیدفخریزادهدرحرممطهربانویکرامتحضرتفاطمهمعصومه)س(
خاندانکرامت

پیکر مطهر شهید محسن فخری زاده، دانشمند هسته ای دفاعی کشورمان که روز جمعه در منطقه 
آبسرد دماوند به شهادت رسید، پس از انتقال به قم در حرم مطهر بانوی کرامت طواف داده شد وپس از 
طواف ضریح مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( با حضور مسؤولان استان و خانواده معظم شهید، نماز 

میت توسط آیت ا... نوری همدانی بر پیکر آن شهید اقامه شد.
پیکر شهید پس از طواف ضریح حضرت معصومه)س( و نماز برای خاکسپاری به تهران منتقل شد 

و برای آخرین دیدار با امام و مقتدای خود به حرم حضرت امام خمینی)ره( انتقال یافت. شنبه شب هم 
مراسم وداع با پیکر شهید فخری زاده در حرم مطهر حضرت امام رضا)ع( با حضور خادمان آن حضرت 
برگزار شد. به منظور جلوگیری از ازدحام جمعیت و لزوم رعایت دستورالعمل های بهداشتی شیوع ویروس 
کرونا، مراسم تشییع و خاکسپاری شهید دکتر فخری زاده با حضور فرماندهان عالی رتبه نیروهای مسلح 

و خانواده معظم شهید در تهران برگزار می شود.

جزئیاتیجدیدازشیوهعملیاتترورشهیدفخریزاده
یک روز پس از حادثه ترور ناجوانمردانه شهید فخری زاده، جزئیاتی از این عملیات تروریستی به دست 
آمد. ماشین ضدگلوله حامل شهید محسن فخری زاده و همسر وی، صبح جمعه به همراه سه ماشین تیم 
حفاظت از شهر رستمکای مازندران به سمت آبسرد دماوند حرکت می کند.  ماشین پیشرو تیم حفاظت 
چند کیلومتر مانده به محل حادثه، اسکورت را برای چک و خنثی محل مقصد ترک می کند. در همین 
لحظات، صدای ناشی از اصابت چند گلوله به ماشین، موجب جلب توجه دکتر فخری زاده و متوقف کردن 
ماشین می شود. فخری زاده به تصور این که صدا ناشی از برخورد با مانع خارجی یا اشکال در موتور خودرو 
بوده از ماشین پیاده می شود. در همین لحظه از خودروی نیسانی که در فاصله ۱۵۰ متری ماشین شهید 
متوقف بوده، از یک دستگاه تیربار اتوماتیک کنترل از راه دور، شلیک های متعددی به سمت شهید صورت 
می گیرد. دو گلوله به پهلو و یک گلوله به پشت شهید برخورد می کند که منجر به قطع نخاع وی می گردد.  
در این اثنا، سرتیم حفاظت بدن خود را حائل پیکر شهید می کند و چند تیر نیز به بدن وی اصابت می کند. 
لحظاتی بعد همان نیسان متوقف شده نیز منفجر می شود. پیکر مجروح شهید به درمانگاه و از آنجا با بالگرد 
به بیمارستانی در تهران منتقل می شود که متاسفانه بعد از مدتی به شهادت می رسد.  گفتنی است در این 
عملیات که حدود ۳ دقیقه طول کشیده است، هیچ عامل انسانی در محل ترور حضور نداشته و تیراندازی ها 
تنها توسط ساح خودکار انجام شده و به جز محافظ شهید که مجروح می شود، هیچ فرد دیگری در این 
حادثه آسیب نمی بیند.  در همین رابطه بررسی هویت مالک خودروی نیسان، نشان دهنده خروج وی در 
۸ آبان سال جاری از کشور است. به گزارش فارس، شهید محسن فخری زاده از دانشمندان پرافتخار هسته ای 
و دفاعی کشورمان نزدیک به سه دهه در فهرست ترور گروه های تروریستی و رژیم صهیونیستی قرار داشت. 

در سال های اخیر بارها چند عملیات  تروریستی علیه وی کشف و خنثی شده بود./ فارس

میرزا کوچک خان روحانی سرداری 
بــود که برخاف برخی عقاید، نه تنها به 
دنبال تجزیه گیان نبود بلکه تمام ایران 
را یکپارچه می دید و در نهایت در مسیر 
جلوگیری از نفوذ استکبار، در اوج تنهایی 

به شهادت رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت،  
»یونس استادســرایی« معروف به میرزا 
کوچک خــان فرزند میــرزا آقا بزرگ، 
طلبه ای بود که فعالیت سیاسی را از زمان 
قیام مشروطه خواهان آغاز کرد و در فتح 
قزوین نیز شــرکت داشت. وی در اواخر 
ســال ۱۹۱۵ میادی، بــا کمک میرزا 
علی خان دیوســالار کــه در مازندران 
مستقر بود، هیئت اتحاد اسام را تشکیل 
داد کــه همانطور که از نام آن بر می آید، 
جنبه اسامی داشــت چرا که میرزا در 
مســجد جامع رشــت و هم در مدرسه 
محمودیه سرچشــمه تهران به تحصیل 

علوم حوزوی مشغول بود.
با انعقاد قــرارداد ۱۹۱۹ توســط 
وثوق الدوله، میرزا کــه مدتی در تهران 
شاهد مرارت های مردم و نفود قدرت های 
بزرگ در میان دولتمــردان ایرانی بود، 
به تشکیل حزب جنگل مبادرت کرده و 

روزنامه جنگل را منتشر کردند.
در آن زمان، روس ها در شمال ایران 
مستقر بودند و جنگلی ها به آنها صدماتی 
وارد می ساختند و چند جنگ میان آنها 
در گرفت. بعد از آنکه روس ها از شکست 

نهضــت جنگل ناامید شــدند، درصدد 
برآمدند بــا جنگلی ها مذاکــره کنند. 
مذاکراتــی میان میــرزا کوچک خان و 
نظامیان روسی و همچنین انگلیسی ها 
که درصدد بودند نیروهایشان را به شمال 
بفرســتند، برقرار شــد. با وقوع انقاب 
شوروی در روسیه، انگلیسی ها نیروهای 
بیشتری را به شمال ایران می فرستند که 
همین موجب شــدت درگیــری میان 
جنگلی ها و انگلیســی ها شد تا اینکه در 
مردادماه ســال ۱۲۹۷ هجری شمسی 
معاهده ای میان هیئت اتحاد اســام و 
انگلیسی ها منعقد می شود و انگلیسی ها 
تعهد می کننــد در امــور داخلی ایران 
مداخله نکننــد و در عوض آزادانه قوای 
خــود را از جنوب به  شــمال ایران برای 
حمایــت از روس ها ببرنــد. نگاهی به 
سازوکار موجود در حکومت جمهوری که 
میرزا در شــمال تاســیس کرد نشــان 
می دهد هدف وی نه جدا کردن آن خطه 
از حاکمیت ایران، بلکه تنها اعتراضی به 
ســازوکار دولت مرکزی بود که اهداف 
انقاب مشــروطه را گم کرده بود. همان 
اهدافی که موجب می شد مرحوم مدرس 
نیز برای آن بجنگد و در نامه ای، میرزا و 
شیخ محمد خیابانی را از خدمتگزاران و 
وطن پرســتان ایران   معرفی می کند. در 
واقع آنهــا درصدد براندازی حکومت بی 
کفایت قاجار و تسری دادن اهداف هیئت 
اتحاد اسام به سایر نقاط کشور بودند. با 

کودتــای ســیاه در ســال ۱۲۹۹ و 
نخست وزیری سید ضیاء، وی در تماس 
بــا میرزا کوچک خان یک مهلت ۶ ماهه 
خواست تا خواسته های  آنها را اجرا کند 
اما دولت ســید ضیا دیری نپایید. با وزیر 
جنگ شدن رضاخان، وی حمات شدید 
را به سمت شمال آغاز کرد. قوای جنگل 
اکثرا تســلیم یا متفرق شــدند و میرزا 
کوچک خان هنگامی که در حال حرکت 
به ســمت خلخال بود تا نیرو جمع کند، 
در جنگل دچار ســرمازدگی شــد و به 
شهادت رسید. در واقع با نفوذ سوسیال 
دموکرات ها بعد از پیروزی انقاب اکتبر 
۱۹۱۷ یک حرکت و برخورد ناگوار علیه 
میرزا آغاز می شود و وی را متهم به ارتجاع 
می کنند و میرزا مجبور می شود از رشت 
خارج شــود. در واقــع از مقطعی به بعد 
نهضت جنگل صرفا آینه تمایات میرزا 
نبــوده بلکه بخشــی از آن بازتاب افکار 
کمونیست ها  بود که در شمال کشور به 
سر می بردند. از طرفی بخشی از نیروهای 
مســتقر در جنگل جاسوس سفارتخانه 

انگلیس بودند.

قضیه جنگل یک قضیه ویژه است 
»نه« بزرگِ میرزا کوچک خان به دو 

قدرت بزرگ انگلیس و روس
رهبر معظم انقــاب در زمان های 
مختلفی درباره نهضت جنگ و اقدامات 
میرزا کوچک خان جنگلی فرمایشــاتی 

داشته اند. ایشان در سخنرانی در جریان 
دیدار اعضای ســتاد برگــزاری کنگره 
بزرگداشت میرزا کوچک خان جنگلی در 
۲۹ آبــان ماه ســال ۹۱ فرمودند: قضیّه  
مرحوم میرزا کوچک جنگلی یک قضیّه  
ویژه است؛ اگرچه که در آن دوره  خاص 
-یعنی در دوره ی فاصله  بین مشروطیّت 
و ســرِ کار آمــدن رضاخــان- حوادث 
گوناگونی در کشــور به وجــود آمده و 
هم زمان با نهضت جنگل، چند کار بزرگ 
دیگر هم در گوشــه و کنار کشور -مثل 
مرحوم شیخ محمّد خیابانی در تبریز، یا 
کلنل محمّدتقی خان پسیان در مشهد- 
اتفّاق افتاده که اینها همه تقریباً هم زمان 
است، لکن قضیّه  جنگل یک قضیّه  ویژه 
است. رهبر معظم انقابی همچنین تأکید 
کردند: در اینکه)میــرزا( طلبه بوده، در 
اینکه روحانی بوده، هیچ شکّی نیست؛ در 
حوزه  خودِ رشت، بزرگانی هم در آن وقت 
بوده اند که می توانســته از آنها استفاده 
کنــد، در ایــن هیچ تردیدی نیســت. 
بنابراین منشأ حرکت میرزا کوچک خان 
یک منشــأ صددرصد دینی و اعتقادی 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین 
در دیدار جوانان و فرهنگیان در مصای 
رشت که ۱۲ اردیبهشــت ماه سال ۸۰ 
صــورت گرفــت تأکید کردنــد: میرزا 
کوچک، مرد تنهایی بود که به دو قدرت 
بــزرگ آن روز دنیــا -یعنی روســها و 
انگلیســیها- یک »نه« بزرگ گفت. نه با 
روسها ساخت، نه با انگلیسیها؛ اما در کنار 
او کسانی بودند که میخواستند با دستگاه 
حکومتِ آن روز -بعد هم با رضاخان که 
تازه میخواســت ســرِ کار بیاید- مبارزه 
کنند، اما به روسها پناه می بردند؛ به باکو 
رفتند و بند و بست هایشان را کردند و به 
ایران برگشتند و سرسپرده آنها شدند. اما 
میرزاکوچک خان قبــول نکرد و حاضر 
نشد ســازش کند؛ او، هم با انگلیسی ها 
جنگید، هم با قزّاقهای روس جنگید، هم 
با لشکر رضاخانی -و قبل از رضاخان، آن 
کســانی که بودنــد- مبارزه کــرد؛ با 
احسان الله خان و دیگران هم کنار نیامد.

به بهانه سالروز شهادت میرزا کوچک خان جنگلی؛

سردار تنهای ایستاده در جنگل تصویری از اعطای نشان به شهید فخری زاده
ایسنا نوشت : علیرضا معزی، معاون دفتر رئیس جمهوری 
در حســاب کاربری خود در توییتر با انتشار تصویری از لحظه 

قدردانی رئیس جمهوری از شهید محسن فخری زاده و اعطای 
نشان درجه  دو خدمت به وی که به دلیل مسائل امنیتی تاکنون 
منتشر نشده بود، تاکید کرد: این تصاویر یکی از صدها ناگفته   برجام 
است که برای نخستین بار فرصت انتشار می یابد. رئیس جمهوری 
۱۹ بهمــن ۹۴ در مراســمی به تعدادی از افــرادی که در روند 
شکل گیری توافق نامه برجام و پیش از آن در توسعه و بالندگی 

صنعت صلح آمیز هسته ای کشور نقش موثر ایفا کرده بودند،
روحانی: دشمن از ناکامی در اهداف 

اقتصادی علیه ایران عصبانی است
رئیس جمهوری با بیان اینکه دشمن از نرسیدن به هدف 
خود در توقف اقتصاد ایران عصبانی است و می خواهد در این 
چند هفته امواج منفی به اقتصاد بفرستد، گفت: دولت با همه 
سختی ها، تمامی تاش خود را به کار گرفته تا مانع ناامنی 
روانی و جلوگیری از بی ثباتی فضای اقتصادی کشور شود. 
حسن روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
گفت: از جمله اهداف مهم دشمن در این جنگ اقتصادی بر 
هم زدن آرامش جامعه و امنیت خاطر مردم بوده اما دولت با 
همه سختی ها، تمامی تاش خود را به کار گرفته تا مانع ناامنی 
روانی و جلوگیری از بی ثباتی فضای اقتصادی کشور شود. 
رئیس جمهوری گفت: آنها که در طول دو و نیم سال اجرای 
سیاست ضدایرانی فشار حداکثری نتوانستند به هدف متوقف 
کردن اقتصاد ایران برســند امروز از آرامش و روند بهبود در 
اقتصاد ایران عصبانی اند و می خواهند در این چند هفته امواج 
منفی به اقتصاد بفرستند. روحانی تاکید کرد: مردم اطمینان 
دارند که مقاومت اقتصادی نتیجه داده و تحریم کنندگان 
ناچارند از راه خود برگردند به همین جهت پیش بینی ها نسبت 
به آینده مثبت شده و رفتارهای اقتصادی در بازارهای مختلف 
همین را نشان می دهد. رئیس جمهوری ایجاد نگرانی نسبت 
به آینده کشور و برهم زدن آرامش روانی مردم را دقیقا بازی 
در میدان دشمن خواند و تصریح کرد: اگر چه این سختی ها و 
مشقات در دوره شیوع کرونا مسیر را برای دولت ناهموارتر 
می کرد اما نسبتا توانسته این موضوع را نیز خنثی کند و از این 
نظر همه باید مراقب اقدامات و اظهارات خود باشند که آرامش 
 فضای اقتصادی کشــور و امنیت خاطر مردم مورد خدشه 

قرار نگیرد.
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حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت حجت الاسلام شهیدی را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
درگذشت مرحوم مغفور جناب حجةالاسلام آقای حاج سید محمدعلی شهیدی رحمةالله علیه را به خاندان مکرم و همه دوستان و همکاران 
و بازماندگان ایشــان تسلیت عرض میکنم. حضور در عرصه های گوناگون انقلاب و نظام اسلامی که آخرین آن مسئولیت در بنیاد شهید و 
خدمتگزاری به خانواده های معظم شهیدان بود، ذخیره ی معنوی عظیمی است که موجب علو درجات ایشان خواهد بود ان شاءالله.

رحمت و مغفرت الهی را برای آن مرحوم مسألت میکنم.
سیدعلی خامنه ای ۹ آذر ۱۳۹۹

پیامتسلیترهبر
انقلاباسلامیدرپی
درگذشت
حجتالاسلامشهیدی

مجلس، چکیده خون هزاران شهید و 
نماد بی بدیل مردم سالاری دینی است

نایب رئیس مجلس با 
صدور پیامی به مناســبت 
روز مجلس، گفت: مجلس 
شورای اســامی چکیده 
خون هزاران شهید و نماد 
بی بدیــل  و  مســلم 
مردم سالاری دینی است. 
به گــزارش اعتبار به نقل 
قاضــی  ملت، سیدامیرحســین  از خانــه 
زاده هاشــمی   نایب رئیس مجلس شورای اسامی 
گفت: مجلس شورای اســامی چکیده خون هزاران 
شــهید اســت که برای برافراشــتن پرچم اســام 
جانفشــانی ها کردند و نهادی ست که با برآمدن از دل 
ملت به نماد مســلم و بی بدیل مردم سالاری دینی در 
جامعه اسامی بدل گشته است، تطابق نامگذاری روز 
مجلس با سالروز شهادت شهید مدرس، نشان از مسیر 
مبارزه و ایستادگی خستگی ناپذیر نمایندگان مردم در 
مقابل استبداد و استعمار بیگانه درصحنه های گوناگون 
است. مجلس شورای اســامی چکیده خون هزاران 
شــهید اســت که برای برافراشــتن پرچم اســام 
جانفشــانی ها کردند. مجلس تبلور اراده ملت اســت، 
مجلــس عصاره زحمت هــای طاقت فرســای امتی 
سلحشور و مقاوم است؛ از این رو باید مظهر حاکمیت 
و قدرت مردم باشــد و ما نمایندگان نیز، باید در جهت 
اراده و خواســت مــردم و صاح جامعه و اســام گام 
برداریم. بر ماست که بدانیم، مجلس نهادی ست که با 
برآمدن از دل ملت به نماد مسلم و بی بدیل مردم سالاری 
دینی در جامعه اسامی بدل گشته است. نهادی که در 
طول بیش از یک قرن فعالیت خود بنا به فرموده معمار 
کبیر انقاب اســامی »خانه واقعی ملت« نام گرفته 
اســت و همواره در راس امور نظام مقدس جمهوری 

اسامی درخشیده است.
 بنده و دیگر همکارانم در مجلس شورای اسامی 
بایــد از منازعه و تفرقه اجتناب نماییم و طبق منویات 
معمار کبیر انقاب به امر آموزنده الهی گوش فرا دهیم؛ 
»وَ لا تنَازَعُوا فَتَفْشَــلُوا وَ تذَْهَبَ ریحُکُمْ« که دنباله آن 
تنازع، فشــل شــدن و شکست اســت. همچنین ما 
نمایندگان مردم باید به فکر مســائل اصلی و کلیدی 
کشــور باشیم، و بر اساس اسام عزیز و قانون اساسی، 
بر طرح ها و لوایحی لباس تقنین بپوشانیم که مشکات 
اساسی کشــور را مرتفع و سیاست های زیربنایی در 
امــور فرهنگی، اقتصــادی، اجتماعی و سیاســی در 
راســتای کمک به محرومین و رفع استضعاف به مورد 

اجرا در آید

خبـــــر

وداع با دانشمند هسته ای
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 دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی در انهدام خبـــــر
شبکه نفوذ درنگ نکنند

یاد و خاطره پرویز پورحسینی 
فراموش نخواهد شد

سیدعباس صالحی: خبر 
درگذشت بازیگر مطرح عرصه 
تئاتــر، ســینما و تلویزیــون 
مرحوم پرویز پورحســینی بر 
روزهای  ایــن  تلخکامی های 
اهالی هنر افزود. یاد و خاطره 
هنرمند پیشکسوت، مجرب و

با اخاق سینمای ایران از 
ذهن مردم هنردوســت ایران 
فرامــوش نخواهد شــد. این 
ضایعه اندوهناک را به اصحاب 

فرهیخته فرهنگ و هنر، دوســتان و همراهان و بویژه 
خانــواده آن مرحوم صمیمانه تســلیت می گویم. از 
خداوند منان برای آن عزیز سفر کرده آرامش ابدی و 
رحمــت و غفران الهی و برای بازماندگان محترم صبر 

و شکیبایی خواستارم.
پیام وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی در پی در 

گذشت پرویز پورحسینی
بازیگــر »مختارنامه« و »مریــم مقدس« هم 

حریف کرونا نشد!)اخبار ادبی و هنری(
»پرویز پورحســینی« هم بر اثر بیماری کرونا 

دار فانی را وداع گفت.
 پرویز پورحســینی هنرمند نام آشــنای تئاتر، 
ســینما و تلویزیون که از دو هفته قبل بر اثر ابتا به 
بیماری کرونا در بیمارستانی در تهران بستری بود، 
ســرانجام صبح روز جمعه هفتــم آذرماه بر اثر این 

بیماری درگذشت.
پرویز پورحســینی متولد سال ۱۳۲۰ بود و در 
کارنامــه کاری اش در بیــش از ۱۰۰ فیلم، تئاتر و 

سریال ایفای نقش کرده است.
این هنرمند پیشکسوت کشورمان در فیلم های 
ســینمایی کمال الملک، کشــتی آنجلیکا، باشــو 
غریبه ای کوچک، روز فرشــته، قاتل اهلی، شــب 
حادثه و طلســم ایفای نقش کــرده و همچنین در 
ســریال های تلویزیونــی ازجمله مریــم مقدس، 
مختارنامه، شب دهم، بی گناهان، سرزمین کهن و 
میکائیــل حضور داشــته اســت.  بــازی مرحوم 
پورحســینی در نقــش میثــم تمــار در ســریال 
»مختارنامه«، یکی از ماندگارترین نقش آفرینی های 
وی محسوب می شود. همچنین سریال »بیگانه ای 
با من اســت« آخرین فعالیــت این بازیگر بود که از 
شنبه ۱۵ آذرماه پس از سریال »از سرنوشت« روی 

آنتن شبکه دو سیما می رود.

خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس قوه قضاییه: دادستان کل کشور 
با همکاری ســتادکل نیرو های مســلح، 
ســازمان قضایــی نیرو هــای مســلح، 
دستگاه های اطاعاتی و امنیتی کارگروه 
ویــژه ای برای تعقیب عامان و آمران ترور 

تشکیل دهد.
به گزارش اعتبار به نقل از صدا و سیما؛ 
حجت الاسام و المسلمین سید ابراهیم 
رئیسی، در جلسه شورای عالی قوه قضاییه 
که در اجرای شیوه نامه های بهداشتی مقابله 
با کرونا در دو سالن جداگانه و از طریق ارتباط 
تصویری برگزار شد، با محکوم کردن ترور 
دانشمند شهید محســن فخری زاده، او را 
»قهرمان بی اثر کردن تحریم و تهدیدات 

دشمن« معرفی کرد.
وی با بیان این که شهید فخری زاده از 
چهره هایی بود که دشمن را خوب شناخت 
و راه خوبی نیز برای مقابله با دشمن برگزید، 
راهبرد او را بی اثر کردن تحریم ها و مصون 
ســازی کشــور در برابر تهدیدات دشمن 
دانست و افزود: همه تاش ما باید در جهت 
قوی شدن کشــور در همه عرصه ها برای 
خنثی کردن تحریم ها و تهدیدات دشمنان 

باشد.
او  بــا تأکیــد بر این که بیشــترین 
تحریم های دشمن مربوط به بخش صنایع 
هسته ای و دفاعی کشورمان می شود، گفت: 
شهید شهریاری ها و شهید فخری زاده ها با 
تولید قدرت در حوزه هســته ای و دفاعی 
تحریم های دشمنان در این دو عرصه را بی 

اثر کرده اند.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: شهید 
فخری زاده نماد تولید قدرت در حوزه علم و 
فناوری است که به جوانان ما می آموزد برای 
خنثی کردن توطئه های دشمنان باید با به 
داشته هایمان متکی باشیم و هرگونه چشم 
دوختن و امیدبســتن به مذاکره و این نوع 

روش ها برای رفع تحریم ها خطاست.
وی  با تأکید بر لزوم قوی شدن در برابر 
دشــمن و بیان این که قوی شدن در سایه 
حضور انسان های متدین و متعهد، شجاع و 

مقاوم و متخصص اتفــاق می افتد، اظهار 
داشت: برای رسیدن به قله ها باید حرکت 
اثربخش شهید فخری زاده با قدرت ادامه 
یابد و از میراث گرانبهای این شــهید عزیز 

صیانت شود. 
او با بیان این که تحریم و ترور دو روی 
یک ســکه اند، اظهار داشــت: اگر دشمن 
منطقی غیر از زورگویی داشــت، ما هم با 
همان زبان با آن ها ســخن می گفتیم، اما 
دشمن برای رسیدن به اهدافش فقط منطق 
زور و قدرت را می شناسد و تجربه نشان داده 
آنچــه اهل تحریــم و ترور را ســرجایش 

می نشاند، قدرت و قدرتمند شدن است.
پیگیری مجازات آمران و عاملان ترور 

شهید فخری زاده
وی از پیگیری مجازات آمران و عامان 
ترور شهید فخری زاده نیز سخن گفت و 
توصیــه غربی هــا برای خویشــتنداری 
جمهوری اسامی ایران در برابر این جنایت 
را چراغ سبز نشــان دادن به تروریست ها 
دانست و گفت: در اجرای اقدامات بازدارنده 
نسبت به دشمن نباید کوتاهی کرد و هر 
حرکتی که موجب بازدارندگی دشمن از 
تهدید شود، باید انجام داد، بر همین اساس 
از دستگاه های اطاعاتی و امنیتی خواست 
با قدرت شبکه نفوذ را در جای جای کشور 
شناسایی و منهدم کنند، لحظه ای نباید در 

شناسایی شبکه نفوذ غفلت و درنگ کرد تا 
عناصر نفوذی مجال پیدا نکنند از داخل به 
دشمن پالس توطئه بدهند. وی با اشاره به 
فرمان مقام معظم رهبری برای برخورد با 
آمران و عامان ترور شهید فخری زاده، به 
دادستان کل کشــور هم مأموریت داد با 
همکاری دستگاه های اطاعاتی و امنیتی و 
ستاد کل نیرو های مسلح و سازمان قضایی 
نیرو های مسلح و ایجاد کارگروهی ویژه، 
موضوع را با جدیت و سرعت پیگیری کند 

تا اقتضای حق و عدل اجرا شود. 
او با اشاره به تاش های جریان تحریف 
در کشــور برای ســازش با دشمن گفت: 
جریان تحریف، در حال القای ترس و یاس 
و تسلیم در برابر دشمن است، اما مطالبه 
مقام معظــم رهبری و خواســت ملت و 
استراتژی راهبردی نظام تداوم برنامه های 
دفاعی و هسته ای و حرکت اساسی کشور 
برای تولید قدرت در همه عرصه هاست، 
آنچه دشــمن را عقب می نشاند و جریان 
تحریم را ناامید و جریان تحریف را مفتضح 
می کند، قدرتمند شدن ایران اسامی در 
همــه عرصه ها بــه ویــژه در عرصه های 
هسته ای و دفاعی است که شهید فخری 
زاده با جهاد علمی پیگیری و برای کشور 
قدرت آفرینی کرد و امنیت منطقه را ارتقاء 

داد.

 محور کار همه دستگاه ها
 باید »قانون« باشد

وی در بخش دیگری از ســخنانش با 
اشاره به روز قانونگذاری یاد و خاطره شهید 
مدرس را گرامی داشــت و گفت: همه باید 
خود را ملتزم به »قانون« بدانند و محور کار 
همه دستگاه ها باید »قانون« باشد و کسی 
نباید به خود اجازه دهد از قانون تخطی کرده 
یا قانون را دور بزند، نزدیک ترین راه به اجرای 
عدالت، قانون است و قوه قضاییه هم قانون 
را محور برنامه ها و اقدامات خود می داند و 
بخشنامه ها و دســتورالعمل هایی که در 
دســتگاه قضایی صادر می شود، همگی 
مبتنی بــر قانون هســتند و هیچ قانون 
جدیــدی وضع نمی کنیم. وی یکی از این 
موارد را دستورالعمل اجرای قانون رسیدگی 
به ترک فعل مسئولان اجرایی« عنوان کرد 
و افزود: قانون می گوید اگرمسئولی با ترک 
فعل موجب خسارت و ضرر و زیان به کشور 
و بیت المال شد، باید خسارت آن را بپردازد 
و دستورالعملی که در این زمینه صادر شد، 
برای اجرای این قانون است و بر لزوم تنقیح 
قوانین با همکاری قوای سه گانه تأکید و در 
کشور کمبود قانون نداریم و حتی با حجم 
زیادی از قوانین برزمین مانده مواجه هستیم 
که بخشنامه های دستگاه قضا در راستای 
اجرایی کردن ایــن قوانین مغفول مانده 
اســت، مجلس یازدهم با بهــره مندی از 
تجارب ادوار گذشته قانونگذاری در کشور، 
دوره قانونگذاری ممتازی داشــته باشد و 
قوانین خــوب، کارآمد و راهگشــایی را 

تصویب کند.
وی در واکنــش به گــزارش رئیس 
سازمان زندان ها، موضوع پایش زندانیان را 
یکی از دستورکار های مهم دستگاه قضایی 
عنوان کرد و به دادستان های سراسر کشور 
دستور داد در اجرای این طرح، حداکثر توان 
خــود را به کار گیرند تا تکلیف افرادی که 
احیانآً وضعیت قضایی آن ها در زندان مورد 
غفلت یا کم توجهی قرار گرفته اســت، به 

سرعت روشن شود.

واکنش ها به ترور شهید فخری زاده
در پــی تــرور محســن 
فخــری زاده، رئیس ســازمان 
پژوهش و نوآوری وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح که 
منجر به شــهادت وی شــد، 
سرلشکر پاسدار محمد باقری، 
رئیس ستادکل نیروهای مسلح 
در پیامــی ضمن تســلیت به 
مناسبت شهادت وی تصریح کرد: »گروه های تروریستی و 
آمران و عامان این اقدام کور بدانند که انتقام ســختی در 
انتظار آنها خواهد بود.« به گزارش »ایسنا« در بخشی از پیام 
سردار باقری آمده است: »بار دیگر تروریست های کوردل 
وابسته به استکبار جهانی و رژیم پلید صهیونیستی در اقدامی 
وحشــیانه، یکی از مدیران و خدمتگزاران عرصه علمی، 
پژوهشی و دفاعی کشور را به شهادت رساندند.« وی ادامه 
داده است: »شهید دکتر محسن فخری زاده، رئیس سازمان 
پژوهش و نوآوری وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
در زمره مدیران ارشد صنعت دفاعی کشور بود که در طول 
دوران عمر بابرکت خود منشأ خدمات فراوانی شده و توانسته 
بود توان دفاعی کشــور را به تراز قابل قبولی از بازدارندگی 
برســاند. ترور این مدیر توانا و شایسته گرچه تلخ و ضربه 
سنگینی به مجموعه دفاعی کشور بود اما دشمنان کوردل 
بدانند راهی را که شهید فخری زاده ها آغاز کرده اند، هرگز 
متوقف نخواهد شد. گروه های تروریستی و آمران و عامان 
این اقدام کور هم بدانند که انتقام سختی در انتظار آنها خواهد 
بود.« سردار باقری افزوده است: »اینجانب ضمن تبریک و 
تسلیت شــهادت این دانشمند صنعت دفاعی به فرمانده 
معظم کل قوا )مدظله العالی(، وزیر محترم دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح، همکاران ایشان و خانواده گرانقدر آن شهید؛ 
اطمینان می دهم تا تعقیب و مجازات عامان ترور شهید 

محسن فخری زاده از پای نخواهیم نشست.«
شب دراز است و قلندر بیدار!

همزمان سردار حسین دهقان، مشاور فرمانده کل قوا 
در صنایع دفاعی و وزیر پیشــین وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح در پیامی با تســلیت شهادت محسن 
فخری زاده دانشمند کشــورمان تصریح کرد: »همچون 
صاعقه بر سر قاتان این شهید مظلوم فرود خواهیم آمد و 
از کرده خود پشیمان شان می کنیم!« به گزارش »ایسنا« 
در متــن پیــام ســردار حســین دهقان آمده اســت: 
»صهیونیست ها در واپسین روزهای عمر سیاسی متحد 
قماربازشان در پی تشــدید و افزایش فشار بر ایران برای 
ایجاد یک جنگ تمام عیار هستند. شب دراز است و قلندر 
بیدار! همچون صاعقه بر سر قاتان این شهید مظلوم فرود 

خواهیم آمد و از کرده خود پشیمان شان می کنیم!«

نبی اله خون میرزایی معاون وزیر جهاد کشاورزی  
ورئیس سازمان شیات ایران گفت: با استفاده از دانش 
شرکت های دانش بنیان و کارخانجات داخلی، بیش از 
۷۵ درصد از تجهیزات مجتمع های پرورش ماهی در دریا 

در داخل بومی سازی و تولید می شود.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطاع رسانی وزارت 
جهاد کشــاورزی اظهار داشــت: در اوایل انقاب کل 
تولیدات شیاتی ما در صید و آبزی پروری حدود ۳۲ هزار 
تن بود که ۲۹ هزار تن صید و ۳ هزار تومان آبزی پروری 
را شامل می شد، با برنامه ریزی های انجام شده، یک روند 
رو به رشــد را در تولید، اشتغال و سرمایه گذاری بخش 
شــیاتی و به تبع آن افزایش صادرات و سرانه مصرف 
شاهد بودیم،آبزی پروری از ۳ هزار تن در سال ۵۷ به ۵۲۵ 
هزار تن در ســال ۹۸ رسید که ۴۰ برابر افزایش تولید را 
نشــان می دهد، همچنین در صید هم از ۲۹ هزار تن به 
۷۵۵ هزار تن رسیده ایم، مجموع تولیدات شیاتی، بیش 
از یک میلیون و ۲۸۰ هزار تن اســت و مصرف سرانه هم 
در این ۴ دهه از یــک کیلوگرم به بیش از ۱۳ کیلوگرم 
رســیده اســت، همچنین تراز تجاری بخش شیاتی 
همواره مثبت بوده و حــدود ۴۰۰ تا ۵۰۰ میلیون دلار 
ارزش صادراتی این محصولات است، مشکات اقتصادی 
ناشــی از تحریم ها و پاندمی کووید ۱۹ بر فعالیت های 
شیاتی، مصرف و صادرات تاثیرگذار بوده و اثرات آن هم 
ادامه دارد،فعالیت های ترویجی مختلفی باید در بخش 
شیات انجام شود که یکی از آنها فرهنگ سازی مصرف 
از دوران کودکی تا بزرگسالی است، دسترسی آسان به 
فرآورده های شــیاتی در افزایش میــزان مصرف این 
محصولات موثر است که در این رابطه بازارچه ها، بازارها، 
مراکز سنتی عرضه، فروشگاه ها و رستوران ها در سراسر 

کشور درحال توسعه و گسترش است، قیمت محصولات 
شیاتی باید مناسب باشد تا مصرف سرانه افزایش یابد.

ارزانترین نوع آبزیان، ماهیان گرمابی هستند که از 
جمله با کیفیت ترین پروتئین های حیوانی محســوب 
می شوند، همچنین ماهیان پرورشی یا صیادی هم قیمت 
بالاتری در ســبد محصولات شیاتی قرار دارند، نمونه 
ارزان قیمت دیگر آبزیان، ماهی تیاپیا اســت که سال 
گذشته بیش از ۵۰۰ تن در کشور تولید شده و این تولید 

در حال توسعه است.
وی در رابطه با تولید تیاپیا در کشور گفت: در توافق 
اولیه با سازمان محیط زیســت، ۴ استان سمنان، یزد، 
خراسان جنوبی و تهران برای پرورش این ماهی در نظر 
گرفته و مقرر شــد، از ظرفیت های تکثیر و پرورش در 
استان کرمان هم استفاده کنیم، با توجه به اینکه تولید 
این نوع ماهی در کشور انجام می شود و سایر آبزیان هم 
به میزان بالا در داخل کشور وجود دارد، به واردات تیاپیا 
نیازی نداریم، با سهل انگاری هایی که در دهه های گذشته 
توسط کشورهای حاشیه دریای خزر انجام شده، ذخایر 
این دریا به خصوص گونه های ماهیان خاویاری کاهش 
یافت، از ۱۰ سال پیش تاکنون، کشورهای حاشیه دریای 
خزر صید تجاری گونه های مختلف در این دریا را ممنوع 
کرده اند و ما هم پایبند این تفاهم نامه هستیم و در سال 
گذشته به منظور بازسازی ذخایر دریایی بیش از ۲۷۰ 
میلیون قطعه انواع آبزیان را در دریای شــمال و جنوب 
رهاســازی کردیم، تعداد قایق ها و لنج های غیر مجاز و 
بی هویت در خلیج فارس و دریای عمان، بیش از ناوگان 

صیادی مجاز ما اســت که بیشترین آسیب را به ذخایر 
آبزیان در نوار ساحلی و محدوده صید ساحلی صیادان 
ســنتی وارد می کنند، یگان حفاظت سازمان شیات 
ضابط خاص دستگاه قضایی است و تخلفات صیادان مجاز 
را در کمیته بررسی تخلفات رسیدگی می کند که توسط 
سازمان شیات اعمال مجازات می شوند اما اعمال قانون 
قایق های غیرمجاز توســط دســتگاه قضایی صورت 
می گیرد، تعداد پرونده های متخلفین بسیار زیاد است و 
برخورد دســتگاه قضایی و مجازات های اعمال شــده 

بازدارنده نیست.
او  با اشاره به تولید و پرورش ماهی در دریا خاطرنشان 
کرد: محدودیت های منابع آب شــیرین کشور، ما را به 
سمت پرورش ماهی در آب های شور و لب شور هدایت 
کرده است،سال گذشته بیش از ۱۸۰ هزار تن قزل آلا و 
بیش از ۲۲۰ هزار تن انواع ماهیان گرم آبی در کشور تولید 
شده است، ایران رتبه اول جهان را در پرورش ماهی قزل 
آلا در آب های شــیرین دارد، همچنین در پرورش کپور 

ماهیان هم رتبه خوبی را به خود اختصاص داده ایم.
وی با اشاره به استفاده از ظرفیت های سیستم های 
بازچرخانی و تصفیه آب گفت: اســتفاده دو منظوره از 
آب های کشاورزی و به کار بردن سیستم های بازچرخانی 
و تصفیه آب می تواند ظرفیت های خوبی را در آب های 
داخلــی برای ما به وجــود آورد تا بتوانیــم اما رویکرد 
بلندمدت ما تکیه بر ظرفیت های دریا اســت، در دریای 
خزر حدود یک میلیون تــن و در خلیج فارس و دریای 
عمان ۳.۷ میلیون تن محدوده مطالعه و ظرفیت سنجی 

شده برای پرورش ماهی در دریا داریم.
او با بیان این که تکلیف برنامه ششــم دستیابی به 
۲۰۰ هزار تن ماهی به شیوه پرورش در دریا تا سال۱۴۰۰ 
و ۴۰۰ هزار تن تا افق ۱۴۰۴ بوده اســت، تصریح کرد: 
صنعت پرورش ماهی در دریا بر اساس تکنولوژی های روز 
جهان طراحی شده و ما  در تامین این سیستم ها وابسته 
به واردات هســتیم که از مهمترین موانع بر سر توسعه 
فعالیت پرورش ماهی در دریا است، بنابراین ما رویکرد 
بومی سازی و استفاده از دانش شرکت های دانش بنیان 
و کارخانجــات داخلی را در دســتور کار قــرار دادیم و 
نمونه های بومی سازی شــده در مجتمع های پرورش 
ماهی در دریا استفاده می شود، در حال حاضر بیش از ۷۵ 
درصد از تجهیزات مجتمع های پرورش ماهی در دریا در 
داخل بومی ســازی و تولید می شــود، با فعال شــدن 
ظرفیت های داخلی، ضریب خودکفایی این صنعت بالاتر 
برود تا به پشتوانه تولید اجزای مختلف قفس در داخل 
کشور بتوانیم پرورش ماهی در دریا را توسعه دهیم و به 
اهداف پیش بینی شده دست یابیم، ناوگان صید ترال، 
شامل پنج ناوگان  از جمله ناوگان صید صنعتی گروه 
فردوس با ۹ فروند کشــتی اســت که در دریای عمان 
فعالیت می کند و صید ماهیان مرکب، سلطان ابراهیم و 
حسون را برعهده دارد؛ دوم، ناوگان فانوس ماهیان با ۹۳ 
فروند کشتی است تا مهرماه فعالیت داشتند و از آبان ماه 
تنهــا ۱۵ فروند از آنها فعال بوده و مابقی به دلیل اعمال 
ضوابط ســختگیرانه از جانب شــیات فعالیت خود را 

محدود کرده اند.

ناوگان سوم و چهارم صید ترال، ناوگان های کیش 
با ۹ فروند و طبس با ۱۰ فروند کشــتی هستند که صید 
ماهیان یال اسبی را انجام می دهند و ناوگان پنجم، ناوگان 
خرد و پرتعداد ترال میگو در کشور است که عمدتاً قایق 
و لنج هســتند و در اســتان های خوزســتان، بوشهر و 
هرمزگان فعالیت می کنند. وی با اشاره به ممنوعیت صید 
فانوس ماهیان خاطرنشان کرد: بر اساس تفاهم نامه اولیه 
که ما بین سازمان شیات ایران، موسسه تحقیقات علوم 
شــیاتی و نمایندگان عضو کمیسیون محیط زیست 
مجلس شورای اسامی صورت گرفت مقرر شد، از اول 
آذر صید فانوس ماهیان در خلیج فارس و دریای عمان 
متوقف شــود و همزمان با برنامه توقف به منظور آیش 
ذخایــر، برنامه پایش ذخایر، مطالعات و به روزرســانی 
توسط موسسه تحقیقات شیاتی و با همراهی فراکسیون 

محیط زیست مجلس انجام گیرد.

بومی سازی ۷۵ درصدی تجهیزات مجتمع های پرورش ماهی در دریا

رئیس مجلس شورای اســلامی تصویب طرح اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها را پایان جاده یک طرفه دانست و گفت: غربی ها مطمئن باشند که تا به تعهدات 
خود عمل نکنند ما این مســیر را پیش خواهیم برد. دکترقالیباف در پایان نشست  علنی مجلس و در پایان بررسی طرح اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها تصریح 

کرد: 
مجلس شــورای اســلامی به هر تصمیمی که جاده یک طرفه بود پایان داد و البته برای غربی ها در این طرح، فرصتی برای عمل به تعهدات خود در برجام فراهم 
است.  غربی ها نه تنها به تعهدات خود عمل نکردند بلکه دیدیم حتی حاضر به محکوم کردن خرابکاری هایی که در نطنز رخ داد و به صنعت هسته ای ما آسیب زد 

و همچنین اقدامات تروریستی که علیه شهدای هسته ای به ویژه شهید فخری زاده اتفاق افتاد، نشدند.
 امیدواریم با این تصمیم قاطع بتوانیم تحریم ها را رفع کنیم؛ غربی ها مطمئن باشــند که تا به تعهدات خود عمل نکنند ما این مســیر را پیش خواهیم برد و هر گاه به 

تعهدات خود عمل کردند بر اســاس ماده ۷ این طرح قابل مذاکره خواهد بود. امیدوارم بتوانیم تحریم ها و سختی ها را از این مسیر برداریم.

مجلسبهتصمیمات
یکطرفهدربرجام

پایانداد

محمدابراهیم آقابابایی، مدیرعامل صندوق تثبیت بازار سرمایه از واریز هزار میلیارد تومان منابع صندوق توسعه ملی به حساب صندوق 
تثبیت بازار سرمایه خبر داد و گفت: با انعقاد قراردادها میان صندوق توسعه ملی و صندوق تثبیت بازار سرمایه و نیز تصویب آن، مسیر برای 
سپرده گذاری های بیشتر از سوی صندوق توسعه ملی در بازار سرمایه باز شد. وی افزود: بر اساس قوانین موجود، از سال۱۳۹۴ به بعد، صندوق 
توسعه ملی باید یک درصد از منابع سالانه خود را در صندوق تثبیت بازار سرمایه سپرده گذاری می کرده که این موضوع اکنون به ثمر نشسته 
و به رغم این که چند ماه زمان ســپری شــد تا تکلیف قرارداد مشخص شده و به تصویب برســد، اما اکنون هزار میلیارد تومان از این منابع به 
صندوق تثبیت بازار سرمایه به منظور پشتیبانی از سهامداران واریز شده است. به گفته وی تغییرات شاخص ظرف روزهای گذشته به دلیل 

ورود صندوق تثبیت بازار سرمایه نبوده است. 

حسین سلیمی در مورد وضعیت تجارت ایران و افغانستان گفت: با افتتاح خط ریلی بین ایران و افغانستان و امکان حمل بار از طریق قطار 
بین دو کشور شرایط آسان تری برای حمل ونقل کالا بین دو کشور به وجود آمده است، بنابراین امیدواریم این موضوع اثرات مثبتی بر روند تجاری 
دو کشور داشته باشد. رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و افغانستان گفت: حمل بار از طریق قطار به افغانستان برای صادرکنندگان هزینه کمتری 
نسبت به حمل بار با کامیون دارد ضمن این که معطلی هایی که در حمل بار از طریق کامیون وجود دارد مانند معطلی در گمرکات کشور و معطلی 

برای نقل وانتقال بار از کامیون های ایرانی به کامیون های کشور افغانستان کاهش می یابد.
وی گفت: درحال حاضر از طریق قطار امکان بیشتر حمل سوخت به کشور افغانستان وجود دارد اما با برنامه ریزی های انجام شده به زودی 

امکان حمل کالاهای دیگر از طریق خط ریلی فراهم می شود.

۱۰۰۰میلیاردتومانازصندوقتوسعهملیبهبازارسهامتزریقشد پیشبینیصادرات2/7میلیارددلاریبهافغانستان
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گروه صنعتی ایران خودرو در راستای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی و افزایش ســاخت داخل تولید، قرارداد 
تولید واحد کنترل الکترونیکی )TCU( گیربکس های 

نیمه اتوماتیک را با جهاد دانشگاهی امضا کرد.
امضــای قــرارداد داخلی ســازی واحــد کنترل 

گیربکس های نیمه اتوماتیک 
ایکوپرس- نشست مشترک بررسی گزارش پیشرفت 
کار تفاهم نامه  گســترش همکاری های فناورانه، فنی، 
تخصصی و اجرایی برای توسعه  حوزه های مرتبط با خودرو 
با حضــور مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو و رییس 
جهاد دانشگاهی برگزار شــد و در پایان، قرارداد داخلی 
ســازی و تولید TCU گیربکس هــای نیمه اتوماتیک 

)AMT6( ایران خودرو به امضا رسید.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در این نشست 
گفت: این خودروساز در همکاری با شرکت ها و موسسات 
دانشگاهی اقدامات متعددی برای توسعه داخلی سازی 

قطعات در راستای کاهش وابستگی انجام داده است.
فرشاد مقیمی، با بیان این که جهاد دانشگاهی دارای 
توانایی فنی و علمی بالا بــرای همکاری با ایران خودرو 
است، گفت: امیدوارم با روحیه جهادی و عمل جهادی و 
داخلــی ســازی پروژه های مختلــف، در آینده نزدیک 
وابســتگی را به حداقل ممکن کاهش دهیم. استفاده از 

ظرفیت های داخلی در یک ســال اخیر نشان داده که  با 
توان داخلی می توان هر سدی را شکست و به اهداف تعیین 
شــده دســت یافت. وی افزود: جهاد دانشگاهی دارای 
ظرفیت های زیادی اســت و در این زمینه تاش داریم 
همکاری ها را در قالب کسب دانش فنی یا تولید یک قطعه 
به نتیجه برسانیم. مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
گفت: جهاد دانشگاهی از سرمایه انسانی متخصص و توانا 
در کنار تجهیزات  روز برخوردار است و این امر به توسعه 
مستمر همکاری با ایران خودرو در جهت افزایش داخلی 

سازی قطعات کمک خواهد کرد.
حمیدرضا طیبی رییس جهاد دانشگاهی نیز در این 
نشست صنعت خودرو را مهم و اعتبارآفرین خواند و گفت: 
محصولات تولیدی خودروسازان می تواند باعث اعتبار و 
آبروی کشور باشد. همچنین با توسعه خودروسازی می 

توان برای بسیاری از فرزندان این مرز و بوم اشتغال ایجاد 
کرد.

طیبی به اشتیاق جهاد دانشگاهی برای همکاری با 
ایران خودرو اشــاره کرد و گفت: با توجه به ظرفیت ها و 
توان فنی مهندســی ایران خودرو با هدف داخلی سازی 
بیشتر قطعات با اســتفاده از ظرفیت های علمی کشور، 
ایران خودرو را به عنوان همکار استراتژیک خود انتخاب 
کرده ایم. رییس جهاد دانشگاهی با اطمینان خاطر دادن 
در اجرای مفاد قرارداد گفت: زیرســاخت ها و ســرمایه 
گذاری لازم برای طراحی و تولید با کیفیت فراهم شده و 
امیدوارم ایران خودرو با خرید تضمینی قطعات شرایط را 

برای همکاری مداوم و مستمر فراهم کند.
وی افزود: جهاد دانشگاهی و ایران خودرو هم سو با 
یکدیگر برای توسعه و خودکفایی تاش می کنند و امضای 
این قرارداد نشــان از عزم جــدی و تاش مضاعف برای 

توسعه و ارتقای صنعت کشور دارد.
گفتنی است، قرارداد داخلی سازی طراحی و تولید 
TCU گیربکس های نیمه اتوماتیک ایران خودرو براساس 
تفاهم نامه اردیبهشــت ماه میان ایــران خودرو و جهاد 
دانشگاهی منعقد شد و امضای قرارداد برای سایر حوزه 
 هــای داخلی ســازی نیز درحــال بررســی و اقدامات 

نهایی است.

هفته نامه اقتصادی ایران

همکاری های راهبردی ایران خودرو با دانشگاه تعمیق می یابد

امضای قرارداد داخلی سازی واحد کنترل گیربکس های نیمه اتوماتیک

سهم ۳۰ درصدی »کروز« در پاسخ  گویی به نیاز

 خودروسازان سایپا و ایران  خودرو برای تامین هر قطعه ۲ تا ۴ تامین  کننده دارند

کوییک.اس زمستان امسال وارد بازار می شود 
تاکیدات کیفی و محدودیت های ناشی از کرونا 
در یکی از شرکت های قالب سازی خارجی دلیل تغییر 
در زمانبندی پروژه است/ ساینا.اس تولید شده اما برای 
عرضه در انتظار تعیین و اعام قیمت توسط شورای 

رقابت است 
گروه خودروسازی سایپا اعام کرد با انتقال قالب 
از شــرکت خارجی به سایپا تولید مدل فیس لیفت 
محصول کوییک )کوییک.اس( اواخر آذرماه آغاز و این 

خودرو زمستان امسال وارد بازار کشور می شود.
به گزارش ســایپانیوز، گروه خودروسازی سایپا 
اعام کرد که مراحل پیش تولید و تست های لازم برای 
تولید کوییک.اس انجام شده و با انتقال قالب از شرکت 
خارجی در ماه جاری، تولید آزمایشی این محصول از 
اواخر آذرماه و تولید انبوه آن از دی ماه۹۹ آغاز خواهد 

شد.
تغییر در زمان بندی پروژه تولید کوییک.اس و 
طولانی شــدن زمان آغاز تولید انبوه این محصول به 
دلیل تاکیدات کیفی و روند جدید این گروه در ارتقاء 
کیفیــت قطعات و محصــول نهایــی و همچنین 
محدودیت های ناشی از اجرای پروتکل های بهداشتی 
با هدف جلوگیری از شــیوع ویروس کرونا در یکی  از 
شرکت های قالب ســازی خارجی است که با دستور 

مدیریت ارشــد گروه ســایپا این موضوع به صورت 
مستمر پیگیری شده و ضمن بهبود کیفیت مورد نظر، 
قالب سازی نهایی این محصول فیس لیفت در شرکت 
خارجی به اتمام رسیده و آماده انتقال به داخل کشور 

است.
مرکز تحقیقات و نوآوری صنایع خودرو سایپا در 
این خصوص اعام کرد تاکنون چندین دستگاه از این 
محصول با قطعــات نهایی از قالب های اصلی در این 
مرکز تولید شــده و تستهای تأییدیه آن نیز به پایان 
رسیده است، همچنین بر اســاس رویه های کیفی 
داخلی سایپا، مراحل دریافت تأییدیه از نهادهای ناظر 
از جمله نیروی انتظامی برای شماره گذاری، تأییدیه 
از شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران و نیز مجوز 

شماره گذاری تا انتهای دی ماه۹۹ به پایان رسیده و 
کوییک.اس در بهمن ماه۹۹ به بازار عرضه می شود.

در خصوص خودرو ســاینا.اس )دیگر محصول 
جدید فیس لیفت پلت فرم X200 سایپا( نیز به اطاع 
مشتریان محترم می رساند که این محصول هم اکنون 
در خط تولید شرکت سایپا سیتروئن در حال تولید 
انبوه بوده ولیکن جهت عرضه به بازار صرفاً در انتظار 

تعیین و اعام قیمت از سوی شورای رقابت است.
سازمان فروش گروه خودروسازی سایپا نیز اعام 
کرد که وجه واریزی مشــتریان محتــرم در پیش 
فروش های این محصولات مشمول سود مشارکت و 
همچنین جریمه تاخیر خواهد شد و گروه خودروسازی 
سایپا در این خصوص نیز نسبت به ایفای تعهدات خود 
اقدام خواهد کرد. این سازمان توضیح داده که گروه 
خودروسازي سایپا با هدف رضایتمندی و پاسخ به نیاز 
ضروری برخی از مشتریان به خودرو، طرح تبدیل و 
پیشــنهاد صدور دعوتنامه های خودروهای مشابه و 
جایگزین این محصولات و تحویل آنها را نیز داده است 
اما این اقدام، یک امر پیشنهادی و کاماً اختیاری است 
و در صورت عدم تمایل مشــتریان بــه تغییر مدل 
خودروهای خود؛ محصولات ثبت نامی بافاصله پس 
از تولید انبوه و تامین، تحویل مشتریان محترم خواهد 

www.etebar.net

 »سردار مقاومت و سرباز ولایت« عنوان کتابی است با موضوع خاطرات سردار مقاومت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی که مخاطبان حوزه ایثار و شهادت را 
مجذوب رفتار و سیره زندگانی سردار دلها کرده است. به گزارش روز چهارشنبه خبرنگار حوزه ایثار و شهادت ایرنا، کتاب »سردار مقاومت و سرباز ولایت« نوشته قاسم 
نصیریان و شامل بررسی کلمه مقاومت و جبهه مقاومت و خاطراتی از سردار مقاومت شهید قاسم سلیمانی است. شهید سلیمانی چهره بین المللی مقاومت است 
و همه دل بستگان مقاومت خون خواه او هستند. این عنوان فرمایشی از سخنان رهبر انقلاب اسلامی است که در پی شهادت سردار شهید سپهبد قاسم سلیمانی و 
شهدای همراه ایشان در سیزدهم دی ماه  ۱۳۹۸ بیان شد. معظم له فرمودند: این ملت برای این که حیثیت اش و کیان حقیقی و انسانی و اسلامی و انقلابی و فرهنگ 

ملی اش حفظ شود؛ احتیاج به مجاهدت و مقاومت و ایستادگی در مقابل تهاجم دشمن و تهاجم کردن به نقاط ضعف دشمن دارد.  

گردآوریخاطرات
حاجقاسمدرکتاب
»سردارمقاومت
وسربازولایت«

 توقف تولید چند خودرو جدید 
تا پایان سال

نیره ســادات پیروز بخت 
رئیس سازمان ملی استاندارد با 
بیان اینکــه توقف تولید چند 
خودرو جدید تا پایان ســال را 
خواهیم داشــت،  گفت: چند 
مدل خودرو از استانداردهای 
لازم برخــوردار نبودند لذا به 
تولیدکنندگان آنان اخطارهای 
لازم داده شــده است. رئیس ســازمان استاندارد ضمن 
حمایت و تشکر از رویکرد وزیر صمت گفت: ما خوشحالیم 
که مدیریت جدید در وزارت صمت به دنبال ارتقا کیفیت 
خودروهای تولید داخل هستند. او با اشاره به اینکه رعایت 
اســتانداردها با ارتقا کیفیت محصولات رابطه مستقیم 
دارد، گفت: سازمان استاندارد به طور جدی پیگیر رعایت 
اســتانداردها ۸۵ گانه  و هر محصول این  استانداردهارا 
نداشته باشد، اجازه تولید نخواهد یافت، بر همین اساس 
تولید پراید و پژو را متوقف کردیم. وی با اشاره به تصمیمات 
جدید شورای عالی استاندارد گفت: چند مدل خودرو از 
استانداردهای لازم برخوردار نبودند لذا به تولیدکنندگان 
آنان اخطارهای لازم داده شده است.  به این تولیدکنندگان 
تا پایان سال فرصت داده ایم تا استانداردهای ۸۵ گانه را 
رعایــت کنند در غیر این صورت خط تولید آنان متوقف 
خواهند شد. حالا خبرها حاکی از آن است که شمارش 

معکوس برای پایان تولید نیسان آغاز شده است.
بهزاد اشجعی یکی از فعالان محیط زیست  با بیان 
اینکه قرار اســت خودرو نیسان از رده خارج شود، گفت: 
طی تصمیمات صورت گرفته قرار است که خودرو نیسان 
از رده خارج شود و اکنون خودروهایی که تولید می شود 
آخرین سری از این محصول خواهد بود.    او در پاسخ به 
سوالی مبنی بر اینکه نیسان های تک سوزی که هم اکنون 
ثبت نام می شوند مشخص نیست که پاک شوند یا خیر؟، 
گفت: تمام تولیدات خودروسازی ها تا پایان سال پاک 
خواهد شد و بعد از آن تولیدات متوقف خواهد شد. اکنون 
سوالی که به وجود می آید این است که خودروسازی سایپا 
اقدام به ثبت نام خودروهای  نیسان تک سوز با لاستیک 
رادیال و نیسان دوگانه سوز با لاستیک رادیال کرده است 
که موعد تحویل این خودروها سال آینده خواهد بود، اما 
آیا این خودروها تحویل داده خواهد شد؟ آیا مجدد مردم 

باید منتظر عدم تحویل خودروهای ثبت نامی باشند؟

شروط مجلس برای واردات ودرو
فیــروزی  حجــت الله 
سخنگوی کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شرایط چهارگانه 
طــرح  در  خــودرو  واردات 
ســاماندهی صنعت خودرو را 
تشریح کرد، کلیات طرح مذکور 
کــه مهم ترین محور آن عرضه 
خــودرو در بورس اســت در 
جلسات اخیر کمیسیون صنایع به تصویب رسید. وی با 
بیان اینکه متعادل کردن عرضه و تقاضا و همچنین تبدیل 
کردن خــودرو به یک کالای مصرفی از مهم ترین اهداف 
طرح ســاماندهی صنعت خودرو اســت، افــزود: تمام 
خودروهای مشمول طرح مذکور باید در بورس کالا عرضه 
شوند؛ درصورتی که خودروهای مشمول در بورس عرضه 
نشوند، جرم انگاری می شود و خریدار مشمول تبصره ) ۱( 
ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز می شود. در طرح 
ساماندهی صنعت خودرو به نوعی واردات خودرو نیز مجاز 
دانســته شده است، طبق این طرح افراد و خودروسازانی 
می توانند خودرو وارد کنند که خودرو صادر کردند و معادل 
آن می توانند خودرو وارد کنند. همچنین قطعه سازان نیز 
اگر قطعاتی را صادر کنند می توانند معادل آن خودرو به 
کشــور وارد کنند. افراد حقیقــی غیردولتی که نفت را 
خریداری و آن را صادر و به فروش برســانند، می توانند از 
محل ارز آن، خــودرو به کشــور وارد کنند و همچنین 
اشخاصی که ارز در بیرون از کشور دارند که تعهدی نسبت 
به بازپرداخــت آن به دولت ندارند، می توانند از محل آن 
خودرو به کشــور وارد کنند، براســاس طــرح مذکور 
خودروهای هیبریدی و همچنین خودروهایی با مصرف 
سوخت های دوگانه نیز از عرضه در بورس معاف هستند و 
در واقع با این اقدام خودروســازها تشویق می شوند که به 
ســمت تولید خودروهایی با این شرایط بروند که در این 
طرح برای تشویق آنها تسهیات ارزان قیمتی برای بخش 
تحقیق و توســعه در اختیار آنها برای داخلی ســازی و 

کیفی سازی، قرار خواهد گرفت.

گفتگو-7خبر
راهکارهای بهبود وضعیت 

ســعید مدنی، کارشناس 
ارشد صنعت خودرو: اگر تقاضا 
بیش از عرضه باشد، قیمت در 
بازار بالا می رود و خودروساز به 
قیمت بالایی می  رســد و این 
روند آنقدر ادامه دارد تا تعادل 
برقرار شود این جا سود خوبی 
به خودرو ساز می رسد. در همه 

جای دنیا به این شکل است که دولت از این سود مالیات 
خواهد گرفت مگر اینکه سود صرف توسعه، افزایش تولید 
و بهبود کیفیت شود. همین قانون در آلمان، ژاپن و... نیز 
وجود دارد. نظام قیمت گذاری در حاشــیه بازار خود به 

خود، خود را تنظیم می کند.
مدنی با اشاره به اینکه گاهی ممکن است قیمت آنقدر 
بالا رود که نه خودروساز بتواند با آن قیمت بفروشد و نه 
مشــتری با آن قیمت بخرد، بیان کــرد: روندی در دنیا 
درحال شــکل گرفتن است که خودروهای معمولی که 
توسط عامه اســتفاده می شود، به صورت قسطی است؛ 
یعنی شــرکت های لیزینگ خودرو. یکی از کارهایی که 
دولت باید انجام دهد، تقویت این شرکت هاســت. یعنی 
جای اینکه قیمت را پایین نگه داریم تا مردم بتوانند بخرند 
که نمی توانند، بگذارند خودرو قیمت واقعی خود را پیدا 

کند و مردم خودروها را به صورت قسطی بخرند.
او در پاسخ به این ســوال که آیا این ظرفیت وجود 
دارد؟ پاسخ داد: اول باید فضا برای تولید ایجاد و مشکل 
نقدینگی حل شود. اگر این ها به حاشیه بازار بروند و با زیان 
تولید نکنند، نقدینگی به دستشان خواهد آمد و می توانند 
تولید را هم افزایش دهنــد. دولت یعنی قدرت. اگر این 
قضیه اتفاق بیافتد، در دراز مدت شرکتهای لیزینگ باید 
ایجاد شود. بنا را هم بر این بگذاریم که ۷۰ الی ۸۰درصد 
خودروها را به این صورت بفروشیم. از این طریق هم بانک 
هم مصرف کننده هم خودروساز و هم شرکت سود خواهد 
برد. مســئله پنجم، مســئله ایجاد زیر ساخت های لازم 
برای صنعت خودروسازی اســت. ما حلقه های مفقوده 
زیادی در صنعت خودروسازی داریم. یکی از این حلقه ها 
مسئله تولید موتور است که موتورهای اکنون ما تکنولوژیِ 
قدیمی و مصرف سوخت بالایی دارد. خودروسازهای ما 
باید محصولات خود را بــا گیربکس های اتومات تولید 
کنند.  در شــرایط تحریم این موضوع سخت است. اگر 
تحریم ادامه پیدا کند، باید راهکارهایی برای این کار پیدا 
کرد. علی رغم همه تحریم ها برخی راهکارها امکان پذیر 
است. می توان از صنایع دفاعی و سپاه استفاده کرد. آن ها 
روی تکنولوژی هــای پیشــرفته کار کرده انــد و ایــن 
تکنولوژی ها باید تجاری شود. همچنین در صنایع نظامی 

محدودیت قیمت تمام شده وجود ندارد.
در صنعت خودرو برای تیراژهای میلیونی باید به بعد 
اقتصادی قضیه توجه کرد. علی رغم همه تحریم ها برخی 
راهکارها برای رهایی از مشکات وجود دارد. در کنار این 
باید روی پلت فرم ها کار کنیم تا برگ برنده ای در مذاکره 

با شرکت های خارجی داشته باشیم. 

در برخی قطعات با توجه به نیازمندی به تکنولوژی خاص 
و توان بالای داخلی سازی کروز، سورس های کمتری در نظر 
گرفته شــده و میزان تامین این قطعه ساز برای خودروساز 
استراتژیک است. اما تولید قطعاتی که منابع تامین بیشتری 

دارند، کمتر برعهده کروز است.
بــه گــزارش اعتبار، صنایع تولیدی کــروز به عنوان 
بزرگ ترین و پیشرفته ترین قطعه ساز کشور با افزایش میزان 
تولید خود در سال جهش تولید، میزان اشتغال زایی مجموعه 
خود را به ۱۲ هزار و ۵۰۰ نفر به صورت مستقیم و ۵۰ هزار نفر 
به صورت غیرمستقیم رسانده است. این گروه قطعه سازی 
به رغم وجود مشــکات ناشــی از تحریم، موانع گمرکی، 
عدم پرداخت مطالبات و... سعی در تامین به موقع قطعات مورد 
نیاز خودروسازان داشته و دارد. همچنین با وجود کرونا و اعام 
محدودیت های شــهر تهران تا اواسط آذرماه، این شرکت با 
رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی، میزان تولید روزانه خود 
را حفظ کرده اســت تا در روند تامین قطعات خودروسازان 

تعهدات خود را به انجام رساند.
ایجاد اشتغال پایدار برای بیش از ۶۰ هزار نفر

نادر سخا مدیرعامل شرکت صنایع تولیدی کروز در این 

زمینه گفت: به رغم وجود مشکل تحریم، کرونا، نوسانات ارز 
و... امسال با توجه به افزایش تیراژ خودروسازان، ۲۲۰۰ نفر 
جذب کروز شــدند و تا آذرماه سال ۹۹ اشتغال پایدار برای 
۱۲هزار و ۵۰۰ نفر به صورت مستقیم فراهم شده است که 
درصورت افزایش روند تولید خودروسازان، میزان تولید و روند 
جذب پرسنل درمجموعه کروز افزایش پیدا خواهد کرد،حدود 
۳ هزار قطعه مورد استفاده در یونیت های متفاوت مجموعه 
بومی سازی شده است و در این راستا با کارگاه های تولیدی 
خارج از ســازمان همکاری داریم که عاوه بر ایجاد اشتغال 
غیرمستقیم برای ۵۰ هزار نفر، صرفه جویی ارزی نیز به همراه 
داشته است.  وی با اشاره به اینکه نیروی انسانی شاغل در کروز 
ســرمایه اصلی ما هســتند، تصریح کرد: حفظ بهداشت و 

سامتی برای ما از اهمیت بالایی برخوردار است. 
بر این اســاس، از زمان شروع شیوع کرونا فعالیت های 
متفاوتی از جمله تست PCR به صورت روزانه، تهیه ماسک و 
دستکش، ایجاد فاصله اجتماعی در خطوط تولید و سالن های 
غذاخوری، افزایش تعداد سرویس ایاب و ذهاب و... را در دستور 
کار قرار داده ایــم و تاکنون بالغ بر ۱۴۰میلیارد ریال هزینه 
کرده ایم. با اعام محدودیت های دوهفته ای در شهر تهران و 

اجازه فعالیت برای مراکز صنعتی و تولیدی نیز محدودیت ها 
را افزایش دادیم و تولید در کروز با رعایت پروتکل های بهداشتی 

و بدون هیچ گونه  توقفی همچنان ادامه دارد.
تامین ۳۰ درصد از نیاز خودروسازی کشور

ســایپا و ایران خودرو برای تامین هر قطعه حداقل دو 
تامین کننده و گاه تا چهار تامین کننده در نظر گرفته اند و سهم 
ما متفاوت اســت؛ در برخی قطعــات با توجه به نیازمندی 
به تکنولوژی خاص و توان بالای داخلی سازی ما که سورس 
کمتری دارند، میزان تامین ما برای خودروساز استراتژیک است 
و درقطعاتی که سورس بیشتری دارند، میزان کمتری تامین 
قطعه داریم.  اما به طور کلی کروز تامین کننده ۳۰ درصد از نیاز 
خودروسازی کشور است، ویژگی ما در بین تولیدکنندگان 
داخلی توانایی طراحی قطعات مورد سفارش خودروسازان با 
هرنوع تکنولوژی مورد نیاز و عمق ساخت داخل است تا کمتر 
گرفتار محدودیت های ناشی از تحریم ها باشیم، امسال به دلیل 
عدم ترخیص به موقع قطعات از گمرک، تامین ارز، مطالبات 
معوق و... مشکات فراوانی داشتیم. با این وجود به دلیل فعالیت 
خاص ما در قطعه سازی، خللی در تولید پیش نیامد و تابه حال 
تمام تاش خود را کرده ایم که با تامین به موقع قطعات مورد 

نیاز خودروســازان، از رفتن خودرو ناقص به کف پارکینگ 
خودروســازان جلوگیری کنیم تا با عرضه به بازار بخشی از 
نقدینگی خودروسازان تامین شود، اگر قطعه سازان از لحاظ 
مالی به موقع تامین شوند و بتوانند مواداولیه مورد نیازشان را 
به راحتی وارد کنند، قطعات در زمان مشخص و بدون ایجاد 

مشکلی تولید و تحویل خودروساز می شود. 
وی با اشاره به اینکه تحریم ها، شرایط اقتصادی، قطع 
ارتباط با تامین کنندگان خارجی و... سبب ایجاد مشکات در 
روند تولید شده است، اظهار کرد: مهم اراده، همدلی و همکاری 
با یکدیگر و عملی کردن شعارهاست تا بتوانیم از شرایط تحریم  
عبور کنیم و مشکات را پشت سر بگذاریم و دراین صورت 

تولید ادامه خواهد داشت و اشتغال حفظ می شود.

سرپرســت سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران از انجام تبلیغات روی تاکسی های پایتخت با هدف ارتقای درآمد رانندگان 
تاکسی طی هفته های آینده خبر داد. محمد روشنی به فارس گفت: »این اقدام قرار است به زودی با هماهنگی پلیس راهور و وزارت کشور انجام 
شود.« او ادامه داد: »مجوز انجام تبلیغات روی تاکسی های پایتخت پیش از این در شورای عالی ترافیک تصویب شده بود. در شرایط کرونا رانندگان 
تاکســی دچار خسارت های زیادی به دلیل کاهش آمار مسافر شده اند، بر همین اســاس به زودی با هدف ارتقای درآمد رانندگان تبلیغات روی 
تاکسی ها در پایتخت انجام می شود.« روشنی یادآور شد: »بخش اعظم درآمد حاصل از تبلیغات روی تاکسی ها به تاکسیرانان تعلق خواهد گرفت. 
همچنین به دنبال ارتقای معیشــت و رفاه تاکسیرانان هستیم و برهمین اســاس به زودی وامی توسط شهرداری به آنها تعلق خواهد گرفت که 

بازپرداخت آن به صورت بلندمدت است و جزئیات آن به زودی اعام می شود.«

حجت الاســام والمسلمین ســید محمدعلی شهیدی، نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران بر اثر بیماری درگذشت. وی 
که از ســال۹۲ به مدت هفت ســال معاونت رئیس جمهوری و ریاست بنیاد شــهید و امور ایثارگران را بر عهده داشت ۹ آذر بر اثر بیماری 

درگذشت. 
مرحوم شــهیدی از ابتدای انقاب در ســمت های مختلفی به خدمت پرداخت که از آن جمله می توان به ریاســت عقیدتی-سیاسی 
نیروی هوایی ارتش، نماینده محات در دوره سوم مجلس شورای اسامی، معاونت کنسولی و امور مجلس وزارت خارجه، رئیس بازرسی 
نهاد ریاست جمهوری و مشاور رئیس جمهوری اشاره کرد. شهیدی چند ماه قبل به دلیل بیماری در نامه ای به رئیس جمهور از مسؤولیت 

ریاست بنیاد شهید استعفا داده بود.

آغازتبلیغاتروی۸۰هزارتاکسی درگذشترئیسسابقبنیادشهید



خبـــر

عرضه اولیه سهام شرکت لیزینگ 
اقتصادنوین در آینده نزدیک

سهام شرکت لیزینگ 
اقتصادنوین به زودی در بازار 
بورس اوراق بهــادار عرضه 

می شود.
به گزارش روابط عمومی 
بانــک اقتصادنوین، علیرضا 
بلگــوری مدیرعامل بانک 
اقتصادنوین   با اشاره به اقدامات این بانک در رعایت الزامات 
اباغی مــواد ۱۶ و ۱۷ قانون رفع موانع تولید، گفت: در این 
ارتباط شرکت هایی که امکان عرضه در بازار بورس و فرابورس 
را داشتند انتخاب شدند که با هماهنگی سازمان بورس و اوراق 
بهادار اقدامات لازم در جهت واگذاری این شرکت ها در حال 
انجام و پیگیری است، در این راستا اقدامات اولیه در جهت 
پذیرش شرکت لیزینگ اقتصادنوین انجام شده است و در 
حال حاضر در انتظار درج نماد و بافاصله تکمیل مدارک و 
 عرضــه ســهام این شــرکت هســتیم کــه پیش بینی 
می کنیم در آینده نزدیک به انجام خواهد رســید، از منظر 
سودآوری، سود خالص شرکت در دوره شش ماهه منتهی به 
پایان شهریورماه سال جاری در مقایسه با دوره مشابه سال 
قبل ۴۸ درصد رشد داشته است. همچنین سود عملیاتی این 
شــرکت در شش ماه نخست سال جاری در مقایسه با دوره 
مشابه سال قبل رشدی نزدیک به ۵۵ درصد را تجربه کرده 
است. مبلغ تسهیات ارائه شده در حوزه خودروهای سبک و 
سنگین و تجهیزات نیز با رشدی بالغ بر ۲۸۵ درصد نسبت به 
دوره مشابه سال قبل همراه بوده است. این در حالی است که 
با وجود رشد قابل توجه تسهیات اعطایی و شرایط ویژه ناشی 
از شیوع ویروس کرونا و رکود کسب وکار، نسبت معوقات به 
مانده تسهیات طی دوره یادشده نسبت به دوره مشابه سال 
قبل بهبودیافته است و در خصوص برآورد قیمت سهام شرکت 
لیزینگ اقتصادنوین در زمان عرضه اظهارنظر در مورد این 
موضوع منوط به گزارش های ارزش گذاری است اما با توجه 
به وضعیت عملکردی این شــرکت و ارزش بازار سهم سایر 
شرکت های رقیب، قیمت واقعی سهام در زمان عرضه تفاوت 
قابل ماحظه ای با بهای تمام شده سهام داشته و سود مناسبی 
را برای بانک اقتصادنوین ایجاد خواهد کرد.  شرکت لیزینگ 
اقتصادنوین به عنوان یکی از بزرگ ترین شرکت های واسپاری 
عرضه شده در بازار بورس اوراق بهادار با سرمایه ثبتی سه هزار 
میلیارد ریال است که خدمات متنوع لیزینگ را ارائه می کند. 
وی از اقدامات انجام شده در جهت پذیرش شرکت پرداخت 
 PSP نوین آرین که از شــرکت های فعال در حوزه صنعت

کشور است، در بازار فرابورس خبر داد.

تولید ۵٠ میلیون دوز واکسن کرونای 
دکتر شاهین تا یک ماه آینده

کارآزمایی های بالینی واکسن کرونای دکتر اوگور 
شاهین، برنده جایزه مصطفی )ص( در فاز انسانی روی ۴۳ 
هزارداوطلب، انجام و اثربخشــی این واکســن مشاهده 
شده است. این محصول باید مراحل اخذ استانداردهای 
سازمان جهانی بهداشت کند و در صورتی که این مرحله 
طی شــود تا پایان امسال ۵۰ میلیون دوز از این واکسن 

تولید خواهدشد./ ایسنا

صنعت، معدن

www.etebar.net
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برنامه ما حذف دلال هاست
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ما 
دنبال کاهش بروکراســی نحس اداری، 
مبارزه با فساد، شفاف سازی و تقویت تولید 

و حذف دلال ها هستیم.
به گزارش اعتبار به نقل از صداوسیما، 
علیرضا رزم حسینی  از عزم جدی وزارت 
صمت برای تقویت تولیــد، بورس کالا و 
حذف دلال ها خبر داد و ریشه بسیاری از 
فســاد ها در دو نرخی بودن ارز است و من 
فساد در خودروسازی و در عرضه فولاد و ... 
را رد نمی کنــم، امــا با همــکاری وزارت 
خانه های دیگر از جمله جهادکشاورزی با 
شفاف سازی و کنترل بیشتر به دنبال حذف 

دلال ها هستیم.
وزیر صمت با اشاره به راه اندازی سامانه 
جامع تجارت گفت: این سامانه خیلی به 
شفافیت اقتصادی کشور کمک می کند و 
می تواند به کمتر شــدن زمینه های فساد 
کمک کنــد، چون همــه مراحل از ثبت 
سفارش کالا تا صدور مجوز های ۲۳ گانه در 
این سامانه انجام می شود و این سامانه به 
بانک هــای عامل و بانــک مرکزی، کامل 

متصل است.
وی بــا بیان این که در بخش واردات، 

سامانه تقریبا کامل است افزود: با عملیاتی 
شدن این سامانه و تکمیل اطاعات لازم 
بسیاری از زمینه های فساد و تبعیض رفع 
خواهد شد و الان کالا از بدو ورود و دریافت 
کدشناســه و ترخیص تا انبار کامل قابل 
رهگیری است و این سامانه می تواند تجارت 

نو )مدرن( را در ایران فعال کند.
او با اشــاره به تاثیــر مخرب جنگ 
اقتصادی و کرونا بر اقتصاد و کسب و کار ها 
در کشور گفت: سیاست وزارت صمت در 
عرضه و فراوانی کالاســت، وقتی عرضه 

پاســخگوی تقاضا باشد قیمت ها کنترل 
می شــود و ما از این به بعــد فراوانی کالا 
خواهیــم داشــت، وزارت صمــت آنچه 
می توانسته در نظارت ها انجام داده است 
تمرکز ستاد تنظیم بازار بر حوزه گرانفروشی 
و برخورد با گرانی های غیر متعارف است، 
اگر ماحظه کنید در حوزه فولاد کاهش 
قیمت، در حــوزه خودرو هم تا ۳۰ درصد 
کاهش قیمت داشــتیم و با این سیاست 
فراوانــی کالا و افزایــش تولید، قیمت ها 
کنترل و متعادل خواهد شد. ما به هیچ وجه 

موافق دستوری بودن قیمت ها نیستیم بلکه 
موافق و مدافع شفافیت و تولید هستیم.

وی با اشــاره به وجود حدود ۱۱ هزار 
معدن فعال و نیمه فعــال و باتکلیف در 
کشور افزود: در بخشنامه ای به کسانی که 
به نوعی پروانه بهره برداری و توسعه معدنی 
دارنــد اباغ کرده ایم که وضعیتشــان را 
مشخص کنند و ۲ ماه از این فرصت گذشته 

و یک ماه بیشتر باقی نمانده است.
او اکتشــاف معادن را از فرصت های 
توسعه اقتصاد و اشتغالزایی پایدار دانست و 
گفــت: در حوزه واحد هــای صنعتی در 
شــهرک های صنعتی هم حدود ۱۰ هزار 
واحد راکد یا نیمــه فعال داریم که برنامه 
داریم تا پایان سال ۲ هزار واحد را به چرخه 
تولید برگردانیم. وی با انتقاد از انحصاری 
بودن صنعت خودرو افزود: وزارت صمت 
دنبال تصدی گری نیست و رقابتی کردن 
صنعت خودرو جزو برنامه های وزارت صمت 
است و فقط هم واردات مطرح نیست، بلکه 
شــرکت های تولیدی دیگــر در کنار دو 
خودروســاز بزرگمان مطرح اســت، و تا 
خودروسازی رقابتی نشود کیفیت نامطلوب 

خودروها، بهبود نخواهد یافت.
www.etebar.net

بر اساس تبصره ۶ ماده واحده لایحه بودجه ۱۴۰۰، سازمان امور مالیاتی کشور مکلف است با همکاری شهرداری های سراسر کشور، واحدهای مسکونی خالی از سکنه واقع در شهرهای 
بیش از صد هزار نفر جمعیت را شناسایی کند. 

 به گزارش خبرآنلاین، بر این اساس در شهرهایی با بیش از یکصد هزار نفر جمعیت در سال های ۱۳۹۷، ۱۳۹۸، ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ باید واحدهای مسکونی خالی شناسایی و مالیات متعلقه ماده 
)۵۴ مکرر( قانون مالیات های مستقیم را از مالکانی که بیش از یک خانه خالی دارند، أخذ کند. معافیت های مالیاتی موضوع تبصره )۱۱( ماده)۵۳( قانون مالیات های مستقیم، در محاسبه 
مالیات موضوع این حکم در نظر گرفته نمی شود. ۵۰ درصد از درآمد حاصل از این مالیات به حساب درآمد عمومی در ردیف ۱۱۰۳۰۹، این قانون نزد خزانه داری کل کشور و ۵۰ درصد 
باقیمانده به عنوان ســهم شــهرداری ها به حساب شهرداری شهرهای محل أخذ مالیات واریز می شود. در لایحه ۱۴۰۰ آمده است: ســازمان امور مالیاتی کشور و وزارتخانه های راه و 
شهرســازی، نیرو و دیگر وزارتخانه های ذی ربط این حکم، مکلف هستند تمام اطلاعات لازم برای شناسایی خانه های خالی از سکنه را در اختیار شهرداری های کشور قرار دهند. گفتنی 
است آیین نامه اجرایی این بند توسط وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی )سازمان امور مالیاتی(، راه و شهرسازی و شورای عالی استان ها با همکاری وزارت کشور )سازمان شهرداری ها 

و دهیاری های کشور( ظرف مدت دو ماه تهیه می شود و به تصویب هیأت وزیران می رسد.

مالیاتخاص
برایخانههای

خالی

خبرکوتاهپزشکی
 کروناویروس از راه بینی، مغز را 

آلوده می کند
به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، این اولین داده 
ثابت شــده مبنی بر این اســت که ویروس کرونا می تواند 
سلول های عصبی مغز را از طریق مسیر مخاطی آلوده کند. 
در طول دوره شیوع بیماری کووید-۱۹ مشخص شده است 
که کروناویروس سندرم حاد تنفسی۲ نه تنها باعث مشکات 
تنفسی می شود بلکه برای فرد مبتا مشکات عصبی نیز 
ایجاد می کند. به عنوان مثال از هر سه فرد مبتا به کووید-

۱۹ یک نفر عائمی مانند از دســت دادن حس بویایی یا 
چشــایی، سردرد، خستگی، ســرگیجه و حالت تهوع را 
گزارش می کند. دانشمندان در آلمان ۳۳ بیمار را که در اثر 
کووید-۱۹ جان خود را از دست داده بودند، کالبدشکافی 
کردند و مخاط پشت بینی)بالای دهان؛ جایی که گلو به 
حفره بینی می پیوندد( و همچنین نمونه هایی از بافت مغز 
افراد را مورد مطالعه و بررسی قرار دادند. محققان بیشترین 
مقدار مواد ژنتیکی ویروس کرونا را در مخاط حفره بینی 
افراد مشاهده کردند اما پروتئین های میخ مانند کروناویروس 
ســندرم حاد تنفســی۲ که از ویروس بیــرون زده و به 
گیرنده های انسان می چسبد تا سلول ها را آلوده کند در مغز 
 )Frank Heppner( آنها نیز یافت شد. دکتر فرانک هپنر
یکی از نویســندگان این مطالعه گفت: »به نظر می رسد 
ویــروس پس از ورود به درون دســتگاه بویایی مخاط، از 
اتصالات آناتومی سیستم عصبی مانند عصب بویایی برای 

رسیدن به مغز استفاده می کند.«

موادغذایی مانع تکثیر کروناویروس 

جدید می شود
نتایج جدیــد تحقیقات زیست شناســان گیاهی 
دانشگاه دولتی کارولینای شمالی )NC( نشان می دهد 
که ترکیبات شــیمیایی موجــود در برخــی غذاها یا 
نوشیدنی هایی مانند چای سبز، انگور موسکادین )انگور 
متعلق به نواحی گرم است و در بخش های مختلف آمریکا 
یافت می شود( و شکات تلخ می توانند به یک آنزیم خاص 
 )2-SARS-CoV( ۲-یا پروتئاز در ویروس سارس-کوو
متصل شده و عملکرد آن را مسدود و از نفوذ آن جلوگیری 
کننــد. به گــزارش مدیکال نیــوز، دی یوزی، اســتاد 
زیست شناســی گیاهی و میکروبی دانشگاه کارولینای 
شمالی و از محققان این تحقیق می گوید: »پروتئازها برای 
سامت و زنده ماندن سلول ها و ویروس ها مهم هستند. 
اگر پروتئازها مهار شوند، سلول ها نمی توانند بسیاری از 
عملکردهای مهم مانند تکثیر را انجام دهند.« وی ادامه 
داد: »یکی از اهداف ما در آزمایشگاه یافتن مواد مغذی در 
موادغذایی یا گیاهان دارویی اســت که مانع از اتصال یا 
تکثیر ویروس در سلول های انسانی شود.« در این مطالعه، 
محققان ایالت NC شبیه سازی رایانه ای و آزمایشگاهی 
 )Mpro( ارائه کردند که واکنش به اصطاح پروتئاز اصلی
در ویروس ســارس-کوو-۲ در برابــر برخی ترکیبات 
شــیمیایی گیاهی مختلف به دلیل خواص ضدالتهابی و 
آنتی اکســیدانی قوی آنها را نشــان می دهد. زی گفت: 
»وجود Mpro در سارس-کوو-۲ برای تکثیر و جمع آوری 

ویروس موردنیاز است.«

در تقویم رسمی کشور ۱۳ آذرماه به عنوان روز بیمه 
نام گذاری شده است. به این مناسبت سید علی پزشک، 
مدیر امور نهادها و ذینفعان مالی شرکت فولاد مبارکه، 
در گفت وگو با خبرنگار فولاد اظهار داشت: تمامی اموال 
و دارایی های شرکت فولاد مبارکه شامل کلیۀ خطوط 
تولیدی و ســتادی و مجموعه انبارها و دفاتر شرکت در 
سطح کشور با ســرمایۀ بیش از ۲۵ هزار میلیارد ریال 
دارای پوشــش بیمۀ آتش سوزی است. این بیمه نامه ها 
متناســب با مخاطرات و ریسک های هر واحد ارزیابی و 
پوشش های لازم صادر شده است، تمامی مکانیسم ها و 
ماشــین آلات کارگاهــی شــرکت اعــم از تولیدی و 
کمک تولیدی )ناوگان سنگین و نیمه سنگین( نیز دارای 
پوشش مسئولیت مدنی و مهندسی است و خودروها و 
وسایط نقلیۀ ســبک نیز پس از استعام و به روزرسانی 
فهرست اطاعات دارایی ها از مراجع ذی صاح، مشمول 
صدور بیمه های شــخص ثالث و بدنه بــا تعهدات روز 
می گردند، تمامــی مراکز تفریحی و مجموعه های آبی 
شرکت شامل استخر فولاد مبارکه و استخرهای مرکز 
بــاغ فردوس هم به لحاظ پوشــش مســئولیت مدنی 
مسئولین و ناجیان شــاغل و هم به لحاظ آتش سوزی، 
بیمه نامه دارنــد، وی همچنین به دارا بودن پوشــش 
مســئولیت مدنی آسانســورها و جرثقیل های سقفی 
شــرکت فولاد مبارکه با تعهدات مالی مناسب اشاره و 
خاطرنشان کرد: پیرو دیدگاه مدیریت عالی شرکت در 
حفظ کرامت انسانی و خدمات رسانی به همکاران معزز، 

پوشش بیمه نامۀ آتش سوزی منازل مسکونی کارکنان و 
همچنین پوشش عمر و حادثه جهت بیمه شدۀ اصلی و 
خانوادۀ و در قالب رشــتۀ آتش سوزی منازل کارکنان و 
پوشش عمر و حوادث کارکنان و خانواده ایشان در نظر 
گرفته شــده اســت، این رشــته پــس از رایزنی های 
صورت گرفته با شرکت های بیمه ای به عنوان یک پوشش 
با هدف خدمت به کارکنان شرکت در نظر گرفته شده 
است. پوشــش بیمۀ آتش سوزی منازل کارکنان بدون 
پرداخت حق بیمه از سوی آنان صادر شده و در صورت 
بروز حادثه بــا موضوع خطرات اصلی )آتش ســوزی، 
صاعقه، انفجار( منازل آنان دارای پوشش حریق خواهد 

بود. 
وی در ادامــه از افزایش صددرصدی حد پرداخت 
خسارت در این رشته در مقایسه با سال های گذشته خبر 
داد و خاطرنشــان کرد: حد پرداخت خســارت از ۳۰۰ 
میلیون ریال به ۶۰۰ میلیون ریال ارتقا یافته و مدارک 
مالکیت منزل مســکونی در زمــان وقوع حادثه باید به 
شــرکت بیمه ارائه گردد. کارکنان شرکت باید جهت 
بهره مندی از این پوشش آخرین آدرس محل سکونت 

خود را در سامانۀ اطاعات کارکنان ثبت کنند. 
وی همچنین در خصوص پوشــش عمر و حوادث 
کارکنان و خانوادۀ ایشــان گفت: این پوشش نیز برای 
شــاغلین و خانواده های محترم آن ها تدوین شده و در 
صورت فوت کارکنان شرکت به هر علت، مبلغ ۲ میلیارد 
ریال به عنوان غرامــت به خانوادۀ متوفی و یا ذی نفعان 

تعیین شده پرداخت می گردد و درصورتی که فوت ناشی 
از وقوع حادثه در محل کار رخ دهد، مبلغ ۱ میلیارد ریال 
به سرمایۀ فوت به هر علت اضافه می گردد و درمجموع 
مبلغ ۳ میلیارد ریال بــه ذی نفعان و یا خانواده متوفی 
مطابق با شــرایط و قوانین جــاری پرداخت می گردد. 
غرامت ازکارافتادگی کارکنان اصلی نیز در این پوشش 
مبلغ ۱ میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال تعیین و به شاملین 
موضوع پرداخت می گردد، در شرایط این بیمه نامه برای 
همســران و فرزندان کارکنان شــرکت نیز سرمایه ای 
معادل ۳۰۰ میلیون ریال به عنوان غرامت فوت و نقص 
عضو پیش بینی و اختصاص داده شــده است که البته 
پیش بینی می شــود با توجه بــه رایزنی صورت گرفته 
سرمایه های تعیین شده در رشتۀ عمر و حوادث کارکنان 
و خانواده هــای محترم آن هــا در آینده نزدیک مجددا 

افزایش یابد.

سیدعلیپزشک:افزایشسطحکمّیوکیفیپوششبیمهنامهها

 بیمه میهن در راستای ایفای مسوولیت اجتماعی و با هدف کاهش نگرانی های جامعه در مورد بیماری کرونا و حمایــــت از بیمه گذاران، 
بیماری کرونا را در بیمه نامه عمر و سرمایه گذاری خود )میهن حامی( تحت پوشش قرار داده و هزینه های بستری و درمان این بیماری را جبران 
می کند. فریبا رسولی، سرپرست مدیریت بیمه های زندگی بیمه میهن با اعام این مطلب افزود: بیمه میهن در شرایط سخت و استرس زای بیماری 
کرونا با حمایت از بیمه شدگان، در کنار پوشش های تکمیلی بیماری های خاص در بیمه نامه »میهن حامی« با افزایش سقف سرمایه بیماری های 
خاص )حاد( و بدون دریافت حق بیمه اضافی، بیماری کرونا را نیز تحت پوشش قرار داده است. وی گفت پیش از این، پوشش امراض خاص »میهن 
حامی« شامل انواع سرطان، سکته قلبی، سکته مغزی، پیوند اعضای اصلی بدن )پیوند قلب، ریه، کبد، کلیه، چشم و مغز استخوان(، عمل قلب باز 

و جراحی عروق کرونر قلب بوده است.

افسانه محرابی مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاک و سلولزی وزارت صنعت، معدن و تجارت از افزایش ظرفیت تولیدات داخلی مواد اولیه 
تولید ماسک بهداشتی درمانی در کشور خبر داد. با شیوع ویروس کرونا در کشور و در دستور کار قرار گرفتن استفاده حداکثری از ظرفیت های 
داخلی و همچنین سرمایه گذاری در این حوزه، به خودکفایی در تولید مواد اولیه موردنیاز ماسک و لباس های کاورال مخصوص کادر درمان در 
کشور دست یافته ایم. با استفاده کامل از ظرفیت های داخلی، اکنون تولیدکنندگان کشور قادر به تولید مواد اولیه برای روزانه حداقل ۲۰ میلیون 
عدد ماســک می باشند. در حال حاضر نیز طرح های توســعه و ایجادی در زمینه تولید Melt Blown )لایه منسوج نبافته ملت بلون( به عنوان 
مهم ترین لایه ماسک، با همت بخش خصوصی در دست راه اندازی و بهره برداری است و پیش بینی می گردد طی دو ماه آتی شاهد افزایش ظرفیت 

۲ برابری در تولید این کالا در کشور باشیم.

پوششبیماریکرونادربیمهمیهن افزایشظرفیتتولیداتداخلیمواداولیهماسکدرکشور

دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی 
در جلســه شــورای عالی فناوری اطاعات با 
حضور رییس جمهوری گفت: ۳ سامانه مهم 
وزارت امور اقتصادی و دارایی یعنی ســامانه 
خزانــه داری الکترونیک، ســامانه برگزاری 
الکترونیکی مجامع شــرکت ها و ســامانه 
پرداخت ســود سهام شــرکت ها در راستای 
تحقق اقتصاد هوشــمند و دولت الکترونیک 
رونمایی و به بهره برداری رســید، به کمک 
سامانه خزانه داری الکترونیک ،حقوق دو و نیم 
میلیــون نفــر از کارکنــان دولــت بصورت 
الکترونیکی و متمرکز پرداخت می شــود/ با 
سامانه برگزاری الکترونیکی مجامع شرکت ها، 
امکان برگزاری مجامع شرکت ها را به صورت 
الکترونیکی مهیا کردیم/ با سامانه پرداخت سود 
سهام شرکت ها، امروز هر سهامداری در سراسر 
کشور می تواند از طریق این سامانه سود خود 
را دریافت کند/ تمام شــرکت های بورســی 

می توانند مجامع خود را به صورت الکترونیکی 
برگزار کنند/ ۲۲۰ هزار فقره حســاب سنتی 
جمــع و بــه بانک مرکــزی منتقل شــده 
و همچنین۷۸ هزار فقره دسته چک سنتی را 
جمع آوری و حواله الکترونیکی را جایگزین آن 
کردیم،  ســه پروژه مهم وزارت امور اقتصادی 
و دارایی در راســتای تحقق اقتصاد هوشمند 
و دولت الکترونیک رونمایی شد، این سه پروژه 
وزارت اقتصــاد یعنــی ســامانه خزانه داری 
الکترونیک، ســامانه برگــزاری الکترونیک 
مجامع شرکت ها و سامانه پرداخت سود سهام 
شرکت ها، پروژه های بسیار مهمی است، این 
پــروژه هــا به منظــور تســهیل روابط بین 
دستگاه های دولتی، دســتگاه های دولتی با 
شرکت ها و پیمانکاران و دستگاه های دولتی یا 
خزانه با کارکنان دولت به بهره برداری رسیده 
است، در خزانه داری سه مبحث، سامانه جامع 
حســابداری کل خزانه و خزانه معین استانها 

و مدیریت حقوق و دستمزد کارکنان دولت، 
نظــام جامع مدیریت بدهی هــا و مطالبات 
عمومی دولت و ســامانه جامع اموال دولتی 
وجود دارد،  بحث مدیریت حقوق و دستمزد 
کارکنان دولت یکی از وظایف مهم هرماهه در 
وزارت اقتصاد بوده و برای نظام جامع مدیریت 
بدهی ها و مطالبات عمومی دولت نیز بصورت 
فصلی گــزارش جامعی تهیه و بــه مراجع 
ذیربط  ارسال می گردد و سامانه جامع اموال 
دولتی نیز از اموال و دارایی های دولت در سطح 
کشــور و مقیاس منطقه ای حکایت دارد که 
همگــی در قالــب خزانه داری کل کشــور 
سازماندهی گردیده و در حال حاضر بصورت 
خزانــه داری الکترونیکی کاماً مدیریت می 
شود، تا چند سال قبل برای گرفتن تخصیص 
بودجه در پایان هر ماه و چند روز پایانی هر سال 
با یک صف طولانی از نمایندگان دستگاه های 
اجرایــی در وزارت اقتصــاد مواجــه بودیم 

خوشــبختانه به ایــن  صورت نیســت و با 
الکترونیکی کردن و اســتقرار سامانه خزانه 
داری الکترونیک این مشکات برطرف شده 
اســت، در حال حاضر ۲۲۰ هزار فقره حساب 
سنتی جمع شــده و به بانک مرکزی منتقل 
شده اســت و  همچنین ۷۸ هزار فقره دسته 
چک سنتی که سابق مبادله می گردید، جمع 
آوری شده و حواله الکترونیکی جایگزین آن 
شده است، تا امروز حقوق دو و نیم میلیون نفر 
از کارکنــان دولــت بصــورت الکترونیکی 
و متمرکز  پرداخت  می شــود که این کار به 
جلوگیری از وجود حساب های موازی، نشت 
اطاعــات مالــی  و جلوگیــری از تأخیر در 
پرداخت حقوق و دستمزد کمک زیادی کرده 
اســت، در راستای حقوق شــهروندی بسیار 
اهمیــت دارد کــه بدانیم دولــت چه میزان 
مطالبات دارد و چگونه باید آن را تســویه و یا 
تهاتر کنــد، قبل از دولت تدبیــر و امید این 

اطاعات به شکل کلی و عمومی وجود داشته 
ولی امروز با استفاده از خزانه داری الکترونیکی 
مجموع مطالبــات و بدهی های دولت کاما 
واضح و روشــن وجود دارد، در گذشته وقتی 
مجمع شستا برگزار می شد تعداد محدودی در 
ایــن مجمع حضور داشــتند ولــی  امروز با 
واگذاری وسیع شستا سهامداران این شرکت 
میلیونی شدند، با میلیونی شدن سهامداران 
شســتا با مشکل شــرکت در مجامع مواجه 
هستیم که قطعا اگر هر سهامداری از هر نقطه 
کشور بخواهد برای جلسات مجامع شرکت کند 
امکانپذیر نیســت بنابراین نیــاز به برگزاری 
الکترونیکی مجامع شــرکت های بورسی به 
صورت الکترونیکی داشتیم لذا امکان برگزاری 
مجامــع را به صورت الکترونیکی مهیا کردیم 
و باید بصورت قاطع بگویم تمام شرکت های 
بورسی می توانند مجامع خود را الکترونیکی 
برگزار کننــد. موضوع دیگر نحــوه دریافت 

و پرداخت ها بود برای مثال سهامدار شرکتی 
اگر می خواست سود خود را دریافت کند باید 
مســافتی را طی می کرد تا بــه دفتر مرکزی 
مراجعه و ســود مورد نظر را دریافت کند اما 
سامانه ای برای توزیع ســود در بازار سرمایه 
تعریف شده اســت و  امروز هر سهامداری در 
سراسر کشور می تواند از طریق این سامانه سود 

خود را دریافت کند.

رونمایی از ۳ سامانه خزانه داری الکترونیک، برگزاری الکترونیکی مجامع شرکت ها و پرداخت سود سهام شرکت ها
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مدیر آینده پژوهی و تحقیقات بانکداری اسلامی بانک پارسیان از عملکرد موفق این بانک در حوزه استراتژیک اقتصاد مقاومتی خبر داد. دکتر مهدی فراهانی با تاکید 
بر اعتقاد راسخ بانک پارسیان بر تحقق اهداف »اقتصاد مقاومتی« و دستیابی به »جهش تولید«،گفت : بانک پارسیان با مشارکت در تامین مالی پروژه های عظیم ملی، 
نقش آفرینی مهمی در مقاوم سازی اقتصاد داشته است. مشارکت در طرح هایی همچون انتقال آب خلیج فارس به کویر مرکزی ایران، اکتشاف واستخراج نفت از 
میادین مشترک در جهت تکمیل فازهای ۱۱ الی 2۴ پارس جنوبی و خطوط لوله سراسری ۶، ۹ و ۱۱ انتقال گاز، احداث پالایشگاه نفت و اکتشاف و استخراج نفت در میادین 
مشترک، تأمین مالی پروژه پالایشگاه گاز بید بلند خلیج فارس، حمایت از شرکت های دانش بنیان در سه حوزه زیرساخت نوآورانه، خدمات نوآورانه و مشارکت 
نوآورانه، تامین غذا و دارو، محرومیت زدایی و ارتقا عدالت اجتماعی و ... که منجر به ایجاد ۱۶۵ هزار فرصت شغلی معادل 5% اشتغال در سطح کشور شده است، 

نشان از توانمندی و حضور پررنگ مجموعه پارسیان در پیشبرد اهداف نظام جمهوری اسلامی ایران در تمامی حوزه های استراتژیک دارد.

مقاومسازیاقتصاد،
محوربرنامههای
بانکپارسیان

هفته نامه اقتصادی ایران

حسب اعام بانک مرکزی و در راستای اجرایی شدن ماده ۲۱ مکرر قانون اصاح قانون صدور چک، 
از ۲۲ آذرماه امسال صدور چک در وجه حامل مجاز نبوده و ضروری است تمامی چک ها در وجه ذینفع 
مشخص صادر شود. به گزارش روابط عمومی بانک ملت، از تاریخ یادشده، ثبت هویت دارنده چک به همراه 
اقام اطاعاتی چک اعم از مبلغ، تاریخ سررسید چک و ثبت تمامی نقل و انتقالات چک در سامانه صیاد 
بانک مرکزی تحت عنوان سامانه پیچک )پیمایش مبادلات چک( الزامی خواهد شد. بر اساس این گزارش، 
طبق اباغ بانک مرکزی از تاریخ ۲۲ آذرماه سال جاری، بانک ها مکلفند چک هایی را که از تاریخ یادشده 
به مشتری تخصیص می دهند، پس از استعام از سامانه صیاد )پیچک( و اطمینان از ثبت و عدم مغایرت 
مشخصات فیزیک چک با اطاعات ثبت شده در سامانه یادشده، کارسازی کنند. براساس اباغ بانک مرکزی 
جمهوری اسامی ایران، فرآیند ثبت صدور چک ازسوی صاحب حساب و تایید آن ازسوی گیرنده چک 
)ذینفع( به این شکل است که صاحب حساب )صادر کننده چک( بعد از تحریر فیزیک چک باید به سامانه 

بانکداری اینترنتی یا همراه بانک خود )بانکی در آن حساب دارد( وارد شود

ممنوعیتصدورچک
دروجهحامل
از۲۲آذرماهامسال

 بانک ملت

مدرسه سازی زیرساخت تقویت 
اقتصاد درون زا و مقاومتی است

حجت اله صیدی: مدیرعامل 
بانــک صــادرات ایــران گفت: 
زیرساخت مورد نیاز برای پیشرفت 
در اقتصاد مقاومتی، افزایش ثروت 
و تقویت اقتصاد درونزا، از مدرسه 
و آمــوزش شــکل می گیرد، به 
گــزارش اعتبــار بــه نقــل از  
روابط عمومی بانک صادرات ایران وی در مراســم کلنگ زنی 
احداث دبیرستان ۱۲ کاسه سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی  
، ضمن تبریک هفته بسیج  افزود: اگر توانسته ایم در کشور کاری 
انجام دهیم، به دلیل اقداماتی بوده که سپاه پاسداران و نیروهای 
مسلح در درون و بیرون مرزها برای حفظ امنیت کشور انجام 
داده اند. وی با گرامیداشت یاد ایثارگری های سپهبد شهید حاج 
قاسم سلیمانی، گفت: عزتی که بعد از انقاب اسامی در کشور 
به وجود آمده و ایران اسامی توانسته از گردنه های مهمی عبور 
کنــد، به دلیل زحمات بزرگانی بوده کــه در عرصه امنیت و 
همچنین در رشد و بالندگی زیرساخت های کشور نقش ایفا 
کرده اند. او با اشــاره به فرمان تاسیس سپاه پاسداران انقاب 
اسامی و بسیج مستضعفین توسط امام خمینی )ره(، اظهار 
کرد: با گذشت بیش از ۴۰ سال از آن فرمان، امروز می توان دید 
که آن ابتکار چه نتایج و برکات ارزشمندی برای مردم و کشور 
داشته است و این مدرسه تا مرداد سال ۱۴۰۰ ، مورد بهره برداری 
که  دانش آموزان این منطقه از مکتب حاج قاسم سلیمانی بهره ها 
بگیرند.  در این مراسم، سردار احمد ذوالقدر نیز با اشاره به اهمیت 
و جایگاه مدرسه و تحصیل علم، گفت: جبهه جنگ در شرایط 
فعلی جای خود را به جبهه مقابله با محرومیت داده و اگر امروز 
کار درستی در احداث مدارس در مناطق محروم انجام دهیم، 
نسل بعد از آن استفاده مطلوبی در جهت پیشرفت کشور خواهند 
کرد. کلنگ احداث دبیرستان ۱۲ کاسه پسرانه سپهبد شهید 
حاج قاسم سلیمانی روستای خیرآباد نسیم شهر به همت مجمع 
خیرین مدرسه ســاز بانک صادرات ایران و با همکاری بسیج 
سازندگی سپاه حضرت سیدالشهدا )ع( استان تهران در زمینی 
به مساحت ۱۷۰۰ متر مربع و ۱۰۰۰ متر مربع زیربنا در دو طبقه 
در روستای خیرآباد نسیم شهر در حاشیه شهرستان بهارستان 

به زمین زده شد.

خبرخبـــر
نگاه مردمی برای استقبال از تولید 
خودروهای مدرن و ارزان قیمت

علــی آقامحمدی رییس 
گروه اقتصادی معاونت بررسی 
دفتر مقام معظم رهبری و عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام 
تصریــح کرد: نــگاه مردمی و 
اقتصادی به تولید خودروهای 
مدرن سبب اســتقبال طیف 
از  مــردم  از  ای  گســترده 
خودروهای داخلی خواهد شد. به گزارش  اعتبار به نقل از 
وزارت صمت،  وی در نشست مشترک با معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری و وزیر صمت که در خصوص 
بررسی طرح تولید خودروی مدرن و اقتصادی برگزار شد، 
افزود: برای تولید و خودروهای ارزان و مدرن باید تمامی 
دستگاه های مرتبط تعامل داشته باشند و مشکات پیش 
پای خودروسازان در این طرح برداشته شود. وی با تاکید 
بر ضرورت ایجاد فضای رقابتی برای اجرای این طرح بیان 
کرد: خودروسازان دولتی و بخش خصوصی باید در کنار 

هم این طرح را جلو ببرند.
انطباق با قیمت های جهانی در تولید خودروهای 

مدرن و ازان قیمت
انطبــاق با قیمت های جهانی نیز نکته حائز اهمیتی 
اســت که ســبب ورود خودروهای تولیدی کشورمان به 
بازارهای رقابتی دنیا خواهد شــد،توجه به استانداردهای 
نوین و روز دنیا در تولید خودرو ها و پلتفرم های ایجاد شده 
بسیار مهم است. وی همچنین در پایان تصریح کرد: در واقع 
خودروی داخلی بی کیفیت ســبب ورود خودروســازان 
خارجی به کشورمان شــده است که در اجرای خودروی 
مدرن و اقتصادی باید نگاه ویژه ای به کیفیت شود. شایان 
ذکر است که در این جلسه با حضور وزیر صنعت، معدن و 
تجارت و مععاون علمی و فناوری رییس جمهور، طرح تولید 
خودروی مدرن و اقتصادی از سوی معاونت علمی فناوری 
ریاســت جمهوری با ورود به عمق داخلی سازی بیشتر، 
توجه به تاب آوری و پلتفرم های مشــترک با استفاده از 
ظرفیت دو خودروساز بزرگ کشــورمان)ایران خودرو و 
سایپا( و همچنین بخش خصوصی مورد بررسی قرار گرفت.

آستان قدس رضوی  تحت پوشش  بیمه سرمد

رئیس کل بیمه مرکزی گفت: در شرایط اعمال محدودیت های کرونایی با توجه به حذف فیزیکی بیمه نامه ها؛ 
صاحبان خودرو می توانند از طریق الکترونیکی بیمه نامه های خود را دریافت کنند. به گزارش اعتبار به نقل از صدا و 
سیما، غامرضا سلیمانی اظهار داشت: در شرایط اعمال محدودیت های کرونایی با توجه به حذف فیزیکی بیمه نامه ها؛ 
صاحبان خودرو می توانند از طریق الکترونیکی بیمه نامه های خود را دریافت کنند. نمایندگی های بیمه نیز می توانند 
بدون حضور فیزیکی بیمه شدگان؛ حتی در منزل از طریق نرم افزاری که به شرکت های بیمه متصل است بیمه نامه 
صادر کنند و هیچ مشکلی در این زمینه وجود ندارد. حتی شعبات بیمه نیز با توجه به بخشنامه ستاد مقابله با کرونا به 
صورت یک سوم فعال هستند و اگر خسارتی اتفاق بیفتد شعبات وظیفه دارند خسارت را پرداخت کنند. سلیمانی به 
روز ملی بیمه اشاره کرد و گفت: امسال همایش روز ملی بیمه در ۱۳ آذرماه با توجه به شرایط کروناو وضعیت قرمز 

تهران به صورت وبینار و با حضور چند هزار نفر به صورت مجازی برگزار می شود.
وی ابراز امیدواری کرد: در همایش امسال موضوع بیمه، ریسک های نوظهور درباره کرونا و تغییرات اقلیمی مطرح 

و نتیجه آن موجب رشد صنعت بیمه شود تا عاقمندان ریسک های خود را پوشش دهند.

صاحبانخودروبیمه
نامههایالکترونیکی
دریافتمیکنند

بیمه مرکزی ج .ا.ایران 

 مهرداد جمال ارونقی معاون فنی گمرک ایران تازه ترین گزارش از وضعیت موجودی کالاهای اساسی در بنادر 
را تشریح کرد.  بیش از سه میلیون و ۶۸۸ هزار تن کالای اساسی در بنادر موجود است و هم زمان ۵۴ شناور حاوی 
کالاهای اساسی در بنادر در حال تخلیه یا منتظر در لنگرگاه هستند. در کنار کالاهای دپو شده در حال حاضر ۲۹ شناور 
در اسکله در حال تخلیه هستند که حاوی ۷۲۹ هزار و ۹۸۱ تن کالا شامل جو، سویا، ذرت، دانه های روغنی، لاستیک 
و گندم است. همچنین ۲۵ شناور در لنگرگاه های بنادر است که موجودی کالاهای اساسی آن به بیش از یک میلیون 
و ۱۱۱ هزار تن می رسد و اقامی مانند غات، کک، ذرت، گندم، جو، دانه های روغنی و حبوبات در این شناورها وجود 
دارد. بر این اساس، مجموع کالاهای اساسی موجود در بنادر و شناورهای در حال تخلیه و شناورهای منتظر در لنگرگاه ها 
به حدود پنج میلیون و ۵۲۲ هزار و ۲۲۳ تن می رسد. گزارش اعامی در رابطه با جزئیات ۶/ ۳ میلیون تنی موجود در 
بنادر )غیر از کالاهای موجود در شناورها( نشان می دهد که بیشترین موجودی مربوط به ذرت با بیش از ۶/ ۱ میلیون 
تن است. در سایر اقام نیز بیش از ۲/ ۲۴۷ هزار تن گندم، ۵/ ۲۸۸ هزار تن جو، ۳۱۹ هزار تن سویا، ۸/ ۱۰۷ هزار تن 

برنج، ۹/ ۲۰۹ هزار تن شکر، ۷/ ۴۹۲ هزار تن روغن خام و ۸/ ۳۳۹ هزار تن دانه های روغنی موجود است. 

آخرینفهرست
موجودیکالاهای
اساسی

مهرداد جمال ارونقی

سورنا ستاری  معاون علمی و فناوری رییس جمهور گفت: به دنبال طراحی خودروهای مدرن 
و ارزان قیمت با استفاده از ظرفیت های داخلی کشورمان هستیم وی در نشست مشترک با وزیر 
صمت و رییس گروه اقتصادی معاونت بررســی دفتر مقام معظم رهبری که در خصوص بررســی 
طرح تولید خودروی مدرن و اقتصادی برگزار شد، افزود: ایجاد نوآوری با استفاده از طراحی های 

داخلی بیشتر خواهد شد.
 و بــه همین لحــاظ در طرح تولید خودروی ارزان قیمت و مــدرن بر روی طراحی داخلی با 
اســتفاده از ظرفیت های داخل کشور تأکید داریم، اگر طراحی دست خودمان باشد، خلق خودرو 
خواهیم کرد، از کپی کاری در حوزه خودرو و مونتاژ باید بیرون بیاییم و به ســمت خلق خودرو با 
استفاده از طراحی نیروهای متخصص کشورمان و نخبگان حرکت کنیم. آینده صنعت خودرو در 
هوشمند سازی است، کشور ما نیز در آینده باید به سمت تولید خودروهای هوشمند و برقی برود 

تا از این موضوع عقب نمانیم که این مهم را نیز در دســتور کار داریم.

بهدنبالطراحیخودروهای
مدرنوارزانقیمتبااستفاده
ازظرفیتهایداخلیهستیم

سورنا ستاری

ســازمان بورس و اوراق بهادار تهران با افزایش حدود ۱۰۰۰ درصدی سرمایه شرکت بیمه آسیا موافقت کرد و 
سهامداران بیمه آسیا تا پایان آذرماه به مجمع می روند تا تصمیم نهایی را بگیرند. تصمیم آنها باعث افزایش سطح توانگری 
مالی، بهبود نسبت های بیمه گری و مالی این شرکت خواهد شد و بیمه آسیا حضوری متفاوت و مقتدرتر از گذشته در 
بازار بیمه را تجربه خواهد کرد. به گزارش دنیای بیمه، سرانجام پس از ماه های تاش و پیگیری، سازمان بورس و اوراق 
بهادار تهران، در یک بیانیه رسمی، از ثبت و موافقت با افزایش سرمایه بیمه آسیا خبر داد و با انتشار گزارش بیانیه ثبت 
افزایش سرمایه و همچنین گزارش سازمان حسابرسی کل کشور، طی روزهای باقی مانده آذرماه سهامداران به مجمع 
دعوت خواهند شد. دستور این مجمع مهم تصمیم گیری درباره افزایش سرمایه شرکت بیمه آسیا از ۲۳۰ میلیارد تومان 
فعلی به ۲۵ هزار و ۴۱۴ میلیارد و ۳۹۰ میلیون تومان خواهد بود.  این افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی دارایی های 
شرکت) اماک و زمین های بیمه آسیا( در سراسر کشور صورت می گیرد که ثمره این تصمیم بهبود و تقویت ترازنامه 
بیمه آسیا، بهبود نسبت های مالی و شاخص های بیمه گری، ارتقای قدرت سهم نگهداری حق بیمه و البته افزایش سهم 

قبولی بیمه آسیا از بازار اتکایی، ارتقا و پایداری سازی زمینه سرمایه گذاری و سودآوری شرکت خواهد بود.

افزایشسرمایهبیمهآسیا
درانتظاررای
سهامداران

بیمه آسیا

سردار سرتیپ غامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: نوجوانان و جوانان باید در حل مسائل 
مشارکت کنند، طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی برای دانش آموزان یک میدان نقش آفرینی است. او در جلسه شورای 
هماهنگی و پشتیبانی بسیج دانش آموزی با حضور وزیر آموزش و پرورش، اظهار داشت: امام راحل با تشکیل بسیج سرنوشت 
انقاب را به جوانان سپرد. وی با بیان اینکه الگوی به میدان آوردن در بیانیه گام دوم حضرت آقا وجود دارد و ایشان ۴۰ بار 
جوانان را مخاطب قرار دادند و دو بار نوجوانان را، افزود: ما و آموزش و پرورش می توانیم در جهت تحقق این مهم تاش کنیم. 
بسیج را یک سازمان تلقی نمی کنیم، بلکه تشکیات مردمی است که زیر نظر امام امت قرار دارد. با همکاری وزارت آموزش 
و پرورش باید رویکرد های تحولی را در پیش بگیریم و شرایطی ایجاد کنیم که جوانان به صحنه بیایند و ایران اسامی در 
جهت پیشرفت باشد. الگو ها ساخته شده اند و بسیج که یک تشکیات مردمی است، این ظرفیت را دارد که کار های نهضتی 
بزرگ انجام دهد. نوجوانان و جوانان ما در حل مسائل باید مشارکت کنند و با بررسی های عالمانه و هوشمندانه باید جوانان 
را مشارکت دهیم. از فضای مجازی باید استفاده حداکثری ببریم. طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی هم برای دانش آموزان 

یک میدان نقش آفرینی است و با ارتباط با وزارت آموزش و پرورش در این مسیر پیش خواهیم رفت.

نوجوانانوجوانان
بایددرحلمسائل
مشارکتکنند

سردار غلامرضا سلیمانی

به منظور کاهش مراجعات حضوری به شعب و کمک به مدیریت، کنترل و پیشگیری از شیوع بیشتر 
ویروس کرونا و رعایت محدودیت های ایجاد شده در کشور، سقف انتقال وجه کارت به کارت درون بانکی و 
شتابی از طریق درگاه های غیرحضوری بانک سینا افزایش یافت. به گزارش روابط عمومی بانک سینا، با توجه 
به تعطیلی کسب و کارها در روزهای جاری و تاکید بر کاهش مراجعات حضوری به دلیل محدودیت های 
کرونایی، ســقف انتقال وجه کارت به کارت درون بانکی و شــتابی از طریــق درگاه های غیرحضوری و 
خودپردازهای بانک سینا به ۱۰۰ میلیون ریال در شبانه روز افزایش یافت. همچنین به جهت تسهیل در 
استفاده از درگاه های غیرحضوری، تمامی کارت های بانک سینا که تا پایان سال منقضی می شوند، به صورت 
خودکار برای یک سال دیگر تمدید خواهد شد بانک سینا با هدف همراهی با سیاست های پیشگیرانه شیوع 
کرونا در کشور، امکان فعالسازی نرم افزار موبایل بانک و اینترنت بانک و بازیابی رمز عبور این سامانه ها را به 
صورت غیرحضوری نیز فراهم ساخته است که متقاضیان برای استفاده از این امکان، باید د دارای شماره 
مشتری در بانک سینا بوده و مشخصات آنها شامل کدملی و شماره موبایل در سیستم بانک ثبت شده باشد. 

افزایشسقفانتقالوجه
کارتبهکارتدرونبانکی
وشتابی

بانک سینا

احسان قاضی زاده هاشمی گفت:از سال گذشته که اساسنامه به موضوعی برای عدم برگزاری انتخابات مطرح 
شد، پیش نویس اساسنامه رفت و برگشت داشت که اولویت، برگزاری انتخابات بود. درباره  بند اول که مرتبط با ماهیت 
حقوقی فدراسیون است، اعضای هیأت رئیسه جدید ظرف یک سال آینده با هماهنگی فیفا و مراجع قانونی، دولت، 
مجلس و شورای نگهبان باید این روند را طی کنند. حضور بازنشستگان در انتخابات مبنای قانونی ندارد و به قوانین 
داخلی و ملی کشور اشاره شده است. این موضوع با ماهیت حقوقی و قانونی تعارض دارد و بسیاری از کسانی که مطلع 
هستند، به آن اذعان دارند. باید انتخابات سالم، جامع و کاملی برگزار شود و روند نظارت توسط مرجع بین المللی و 
مراجع داخلی طی شود. امیدوارم انتخاباتی با رأی اعضای مجمع شکل بگیرد، بدون اینکه تحمیل نظری از جانب 
افراد و تیم هیأت رئیسه فعلی برای مجمع انجام گیرد. گستردگی اعضای مجمع دلیل بر این است که با ورود اعضای 
جدید، انتخابات شفاف تر و گسترده تر باشد ودرباره سرنوشت پرونده مارک ویلموتس و اینکه گفته شد اعضای فعلی 
هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال نمی توانند در انتخابات ثبت  نام کنند. این اعام جرم توسط سازمان بازرسی کل 

کشور برای این هشت نفر )اعضای هیأت رئیسه( صورت گرفت و مرجع قضایی باید درباره پرونده توضیح بدهد.

اعلامجرمسازمانبازرسی
علیهاعضایهیأترئیسه
فدراسیونفوتبال

احسان قاضی زاده هاشمی

رئیس هیات مدیره بیمه سرمد گفت: پوشش بیمه ای 
مجموعه های آستان قدس رضوی در آغاز هشتمین سال 
فعالیت بیمه سرمد، برای ما اتفاق پربرکتی است. به گزارش 
اعتبار به نقل از  روابط عمومی بیمه سرمد، مجتبی کاتب 
اظهار داشــت: به برکت امام هشتم )علیه السام( در آغاز 
هشتمین سال فعالیت شرکت، صحن ها، حرم مطهر امام 
رضا )علیه السام(، ساختمان های اداری سازمان مرکزی 
آستان قدس رضوی و ساختمان های اداری واقع در اماکن 
متبرکه و مساجد متعلق به آستان قدس تحت پوشش بیمه 
ســرمد قرار گرفت. رئیس هیات مدیره بیمه سرمد افزود: 
 هم چنین تعدادی از مهمانســراها، مراکز نمایشگاهی و 
مجتمع های فروشــگاهی، مجموعه فرش، خودروهای 
قدیمی و باارزش و انبارهای ساختمان مرکزی آستان قدس 
نیز تحت پوشش بیمه سرمد قرار گرفته است. او گفت: بیمه 
ســرمد در اســتان خراســان جنوبی نیز، بیمه نامه های 
مسئولیت، آتش سوزی صنعتی و غیرصنعتی و باربری را 
برای شرکت فرش آستان قدس رضوی، شرکت فرآورده های 
لبنی رضوی، ســازمان فناوری رضوی و تعدادی دیگر از 
شرکت های وابسته آستان صادر کرده است. اینکه آغاز سال 
هشتم فعالیت شرکت، به برکت امام رضا )علیه السام(، با 

پوشش بیمه ای مجموعه آستان قدس همراه شده، برای 
اتفاق خوبی است و امیدوارم به برکت امام رضا )علیه السام(، 
امســال بهترین عملکرد را داشته باشیم و بیمه سرمد به 
هدفی که برای خود انتخاب کرده تا در میان ۱۰ شرکت بیمه 
کشور حضور داشته باشد، برسد، سعی ما در بیمه سرمد، 
همیشه ارائه بهترین پوشش ها و خدمات به روز بیمه ای بوده 
است. با تاش دوچندان، در خدمت آستان قدس رضوی 
خواهیم بود و تمام تاش خود را به کار خواهیم گرفت که 

بهترین خدمات را به مجموعه آســتان قدس رضوی ارائه 
دهیم. بنابر این گزارش، ساختمان ها و انبارهای سازمان 
مرکزی آستان قدس، ساختمان های واقع در اماکن متبرکه 
رضوی، ساختمان های اداری و انبارهای آستان قدس در 
کشور، مساجد آســتان قدس در استان خراسان رضوی 
)مسجدالرضا احمدآباد، مسجد امام رضا )ع(، مسجد خواجه 
ربیع، مســجد صدیقی ها، مسجد ماهاشم، مسجد امام 
خمینــی(، انبارهای ســازمان مرکزی آســتان قدس، 
خودروهای قدیمی و باارزش نمایشگاه آستان، مهمانسراهای 
آســتان قدس در کشور )ملک آباد، نیشابور، اصفهان و...(، 
مرکز نمایشگاه ها و همایش های آستان قدس، مجتمع های 
فروشگاهی شامل ساختمان سرای ایران، مجتمع تجاری 
خســروی نو، مجتمع تجاری اماک تربت حیدریه تحت 
پوشش بیمه سرمد قرار گرفته اند. هم چنین شرکت فرش 
آستان قدس رضوی، شرکت بتن و ماشین رضوی، شرکت 
صنایع پیشرفته رضوی، شرکت فرآورده های لبنی رضوی، 
هتل قصرالضیافه، موسسه عمران رضوی، باغات وابسته به 
موسســه بذر و نهال رضوی، هتل قدس و سازمان فناوری 
رضوی نیز، تحت پوشش بیمه های مسئولیت، آتش سوزی 

صنعتی و غیرصنعتی و باربری قرار گرفته اند.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
سازمان خصوصی سازی، تعیین تکلیف سود 
باقی مانده سهام عدالت طبق مصوبه شورای 
عالی بورس سازمان خصوصی سازی در مورد 
با باقیمانده سود سهام عدالت اعام کرد.  پس 
از انجام تکالیف سازمان خصوصی سازی، به 
طریقی که شورای عالی بورس تعیین نماید، 
درباره الباقی ســود مذکور تعیین تکلیف 
می شــود. روابــط عمومــی ســازمان 
خصوصی سازی در مورد زمان پرداخت سود 
ســهام عدالــت توضیــح داد: ســازمان 
خصوصی سازی با توجه به میزان وصول سود 
از شرکت های ســرمایه پذیر سهام عدالت 
تاکنون چندین نوبت نســبت به واریز سود 

سهام عدالت سال های قبل از ۱۳۹۸ به حساب 
افرادی که شماره شبای بانکی خود را اعام 
نموده و به تایید بانک مرکزی رسیده، اقدام 
کرده است. در ارتباط با باقیمانده سود سهام 
عدالت نیز مطابق مصوبه شورای عالی بورس 
و اوراق بهادار، پس از انجام تکالیف مقرر برای 
سازمان خصوصی ســازی، از جمله وصول 
کامل سود مربوط به عملکرد مالی سال های 
گذشته، برخی شرکت های سرمایه پذیر سهام 
عدالت و همچنین افزایش سرمایه برخی از 
شرکت های موصوف، به منظور حفظ حقوق 
سهامداران و جلوگیری از رقیق شدن سهام 
آنها، به طریقی که شورای عالی بورس تعیین 
و اباغ نماید، در باره الباقی سود مذکور تعیین 

تکلیف می شود. بر اساس این گزارش، بعد از 
واریز ســود سهام عدالت مربوط به عملکرد 
شرکت های سرمایه پذیر در سال های ۱۳۹۶ 
و ۹۷، حدود پنج میلیون دارنده سهام عدالت 
شماره شبا حساب بانکی خود را اعام نکرده 
بودند،  در نتیجه سودی هم نگرفتند.   از جمله 
دلایل وضعیت فوق این بود که شبای برخی 
حساب های بانکی مشکل پیدا کرده یا برخی 
حساب ها غیرفعال شده بود.یادآور می شود، 
با آزادسازی ســهام عدالت و انتخاب روش 
مدیریت مستقیم  یا غیرمستقیم دارایی از 
ســوی مردم، از بین ۴۹ میلیون سهامدار 
عدالت، تعداد ۱۹ میلیون نفر روش مدیریت 
مستقیم را انتخاب کرده و ۳۰ میلیون نفر از 

سهامداران در روش مدیریت غیرمستقیم 
باقی  ماندند. با توجه به اینکه سهام این افراد به 
شرکت های سرمایه گذاری استانی مربوطه در 
زمانی که این سهام به آنها اختصاص پیدا کرده 
منتقل می شود، این افراد برای معامله سهام 
حتماً باید کد بورسی گرفته و در سامانه جامع 

مشتریان )سجام( ثبت نام کنند.

تعیین تکلیف سود باقی مانده سهام عدالت طبق مصوبه شورای عالی بورس



دکتر اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت صنایع مس ایران گفت: جلسه مجمع عمومی فوق العاده شرکت ملی صنایع مس ایران )سهامی عام( برای بررسی و تصمیم گیری 
درباره افزایش ســرمایه ۹۷ درصدی این شرکت از محل سود انباشته برگزار  شد، بعد از اخذ مجوزهای لازم از بازرس محترم قانونی و هیأت مدیره شرکت و سازمان بورس 
مراحل افزایش سرمایه شرکت مس از ۱۰ هزار و ۱۴۰ میلیارد تومان به 2۰ هزار میلیارد تومان نهایی شده است و برای تصمیم گیری و تایید نهایی در مجمع عمومی فوق العاده ارائه 
شد. با تایید این افزایش سرمایه، به سهامدارانی که تا پیش از مجمع عادی به طور فوق العاده سهامدار شرکت باشند به ازای هر ۱۰۰۰ سهم،  ۹۷۰ سهم جایزه تعلق می گیرد. مدیرعامل 
شرکت مس با اشاره به شیوع ویروس کرونا در کشور و همچنین دستورات ستاد ملی مبارزه با کرونا مبنی بر عدم برگزاری حضوری مجامع و گردهمایی ها گفت: مجمع عمومی 
فوق العاده شرکت مس همچون مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت مس که در تیرماه برگزار شد به صورت مجازی و در بستر اینترنت و با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و 
به صورت کاملا محدود برگزار گردید، تمام برنامه ریزی ها صورت گرفته است تا سهامداران شرکت مس که امروز از یک میلیون نفر فراتر رفته بتوانند برنامه های شرکت مس 

www.etebar.netرا در سایت مس پرس مشاهده کنند.
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هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان7

خبـــــر خبـــر
۴٠٠ هزار میلیارد ریال فرار مالیاتی 

در کشور وجود دارد
محمــد مســیحی معاون 
درآمدهای مالیاتی ســازمان امور 
مالیاتی کشــور گفــت: به طور 
متوســط فرار مالیاتی در جهان 
حــدود ۱۵ درصد اســت اما فرار 
مالیاتی در ایران بسیار بیشتر و بین 
۲۵ تا ۳۰ درصد برآورد شده که بر 
اســاس برآوردهای ریالی می توان گفت حدود ۴۰۰ هزار 
میلیارد ریال فرار مالیاتی در ایران وجود دارد، چیزی که نظام 
مالیاتی را متأثر می سازد و فرار مالیاتی را  اشاعه می دهد حجم 
معافیت های مالیاتی است، چیزی حدود ۶۰ درصد اقتصاد 
کشور از معافیت یا شبه معافیت برخوردار است. شبه معافیت 
یعنی جاهایی که مالیات ها مؤثر نبوده و یا پایه های مالیاتی 
واقعی نیست که وجود این میزان معافیت و شبه معافیت 
موجب می شود کســانی که مالیات می پردازند احساس 
نابرابری کرده و به سمت فرار مالیاتی هم سوق داده شوند، 
در حال حاضر صرفاً کمتر از ۵۰ درصد از هزینه های جاری 
کشور از محل مالیات تأمین می شود که امیدوارم با تحولاتی 
که در نظام مالیاتی ایجاد می شود مانند هوشمندسازی نظام 
مالیاتی و اجرای ماده ۹۷ و تمرکز بر پرونده های مهم، مقابله 
با فرار مالیاتی و در عین حال حمایت از بخش تولید و واقعی 
و شناسنامه دار اقتصاد بتوان ضریب پوشش هزینه های کشور 
از محل مالیات را به میانگین جهانی نزدیک کرد. قانون این 
اجازه را به ســازمان داده که پرونده های بزرگ را به صورت 
متمرکز رسیدگی کند و هم عواید را به استان ها برگرداند. در 
حال حاضر محل فعالیت حدود ۷۰ شرکت در هرمزگان است 
که مالیات خود را در سایر استان ها و تهران پرداخت می کنند. 
فریدون همتی استاندار هرمزگان نیز در این نشست گفت: 
بر اساس قانون شرکت هایی که محل فعالیت شان در این 
استان است بایستی مالیات خود را در همین جا بپردازند و در 
همین راستا شرکت هایی مانند ستاره خلیج  فارس و نزدیک 
به هفتاد شرکت دیگر مالیات شان را در سایر استان ها و یا 
پایتخــت پرداخت می کنند. پرداخت ایــن مالیات ها در 
هرمزگان می تواند مشکل های بسیاری از مردم این استان را 

برطرف سازد.

صیانت از سلامت کارکنان و بیمه شدگان 
با افزایش خدمات غیرحضوری

صیانت از سامت کارکنان 
شرکت و بیمه شدگان با افزایش 
خدمات غیرحضــوری اولویت 
کاری بیمــه کوثــر اســت. به 
گــزارش اعتبــار به نقــل از 
روابط عمومی بیمه کوثر،مجید 
مشــعلچی فیروزآبادی مدیر 
عامل شرکت بیمه کوثر در دومین گفت وگوی برخط 
بــا معاونان و مدیران ضمن بیان این مطلب، افزایش 
رضایت و خشنودی مشتریان و ذی نفعان شرکت را 
مهم ترین دغدغه های معاونان، مدیران و کارشناسان 
شرکت دانست و خاطرنشان کرد: طرح جهادی امام 
جواد )ع( که از دیروز به یاد شــهید اســتاد محسن 
فخري زاده و با همکاری اعضای شورای فنی استان ها 
برای جلب رضایت حداکثری بیمه شدگان آغاز شد 
نشان دهنده توجه ویژه به رضایت مشتریان شرکت 
اســت. با توجه به شیوع ویروس کرونا و اباغیه های 
دولــت و نهاد ناظــر فعالیت های برخط شــرکت را 
افزایــش دهیم که بر اســاس این، امــکان دریافت 
خدمات شــرکت برای مشــتریان از طریق تارنمای 
شــرکت و دورکاری منابع انســانی و نیــز برگزاری 
جلســه های غیرحضوری در ســتاد و استان ها برای 
مدیران و حتی پیمانکاران شرکت فراهم شده است. 
وی با تاکید بر افزایش پشــتیبانی از ســامانه های 
غیرحضوری یاداور شــد: ارایه نرم افزار همراه بیمه با 
قابلیت ارایه تمامی خدمات برخط بیمه ای، راه اندازی 
و ارتقای ســامانه فروش برخط بیمه نامه ها، افزایش 
خدمات غیرحضوری در بخش های فروش، خسارت، 
پرداخت حق بیمه و دریافت معرفی نامه بیمارستانی 
از جمله فعالیت های شرکت به منظور تسهیل در ارایه 
خدمات به آحــاد جامعه، ذی نفعان و مشــتریان و 
کسب رضایت آن ها بوده است و امید است با توسعه 
ایــن فعالیت ها و خدمت رســانی بــا بهره مندی از 
فن اوری هــای نویــن در راســتای افزایش رضایت 

ذی نفعان گام برداریم.

محمد کاظم چقازردی: بانک سپه با ظرفیتهای قوی تر نقش آفرین در عرصه کلان اقتصادی خواهد بود

حمایت از تولید در راس ماموریتهای بانک سپه خواهد بود
ادامه از شماره ۲۵۳

 نقش آفرینی در اجرای پروژه های کلان
مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: این بانک 
برای کمک به تحقق اهداف و سیاست های اقتصاد 
مقاومتی و همســویی و همگامی با راهبردهای 
اقتصادی دولت گام هــای مؤثری در تأمین مالی 
پروژه های کان اقتصادی، ملی و زیربنایی کشور 
برداشته است. تمرکز طرحهای بانک سپه در حوزه 
های نفت، پتروشیمی، سیمان، فولاد، گردشگری 

و محصولات استراتژیک است.
وی از اهم پروژه هایی که با مشارکت بانک در 
حال انجام اســت بدین شرح یاد کرد: پالایش گاز 
بیدبلند خلیج فارس، نفت وگاز صبای کنگان، هیرسا 
پلیمر ســهند، نفت و گاز صبای اروند، تولید برق 
ماهتاب کاســپین، سیمان تیس چابهار، شرکت 
خوشه دشت، سرمایه گذاری گروه هتلهای ملل 
و هتل اسپیناس پالاس، مهندسی و توسعه سروک 
آذر، پتروشیمی لردگان، حفاری دانا کیش، مولد 
نیروگاهی هریس، سیمان مارگون، شرکت کشت 

و صنعت پیوند بیستون پارس و فولاد کاوه اروند. 
او درصد پیشرفت پروژه پالایش گاز بید بلند 
خلیج فارس )سهم بانک سپه ۸۰۰ میلیون دلار ( را 
۹۴درصد،  در پروژه مهندسی و توسعه سروک آذر 
)ســهم بانک۸۰۰ میلیون دلار( ۹۳ درصد، پروژه 
حفاری دانا کیش )سهم بانک ۵۰۰ میلیون دلار( 
۹۵درصد، پروژه نفت و گاز صبای اروند )سهم بانک 
۲هزار میلیون دلار( ۷۰درصد، پروژه شرکت کشت 
و صنعت پیوند بیستون پارس )سهم بانک یک هزار 
و ۵۰۰ میلیارد ریال( ۱۰۰درصد و پروژه طرحهای 
آبرسانی وزارت نیرو )سهم بانک ۷هزار و ۵۲۸میلیارد 

ریال( ۱۰۰درصد عنوان کرد.
 میزان واگذاری سهام شرکتهای تابعه 

وی به تشریح میزان واگذاری سهام شرکتهای تابعه 
بانک سپه پرداخت و در این خصوص به فروش 
تدریجی بیش از ۵۵ میلیون سهم شرکت گروه 

مدیریت سرمایه گذاری امید )معادل ۱.۱۴۹میلیارد 
ریال(، فروش تدریجی ۲۱.۳۱ درصد سهام شرکت 

توسعه مولد نیروگاهی جهرم با احتساب عرضه 
اولیه )معادل ۱۵هزار میلیارد ریال( و فروش کامل 

سهام بانک در شرکت عمران و مسکن سازان 
استان آذربایجان غربی اشاره کرد.

او در بخش دیگری از ســخنانش به تشریح 
اقدامات انجام شــده در خصوص واگذاری سهام 
شرکت سرمایه گذاری امید و اقدامات بانک درپروژه 

امید شهر )سپه شهر( پرداخت.
 اهم اقدامات  در حوزه فناوری اطلاعات

وی از استقرار سامانه بانکداری متمرکز، اجرای 
پروژه های حاکمیتی رمز دوم پویا، سینپ، دیبا، سمات 
و شتاب۷، راه اندازی و استقرار مرکز عملیات امنیت، 
استقرار سیستم مدیریت امنیت اطاعات، راه اندازی 
بستر اصلی و پشتیبان بین مراکز داده بانکهای ادغامی، 
طراحی مرکز داده بحران، راه اندازی و استقرار سامانه 
یکپارچه مانیتورینگ خدمات فنــاوری اطاعات 
و تجهیز محیط بهره برداری شعب به سخت افزار مورد 
نیاز طرح بانکداری متمرکز را از جمله اقدامات مهم بانک 

سپه در حوزه فناوری اطاعات یاد کرد.
 پیاده سازی حاکمیت شرکتی

او از اهم اقدامات بانک در راســتای پیاده سازی 
حاکمیــت شــرکتی از اصاح ســاختار ســازمانی 
بانک،  تفکیک رئیس هیأت مدیره از مدیرعامل و اقدامات 
ثبتی برای استقرار حاکمیت شرکتی، ایجاد و برگزاری 
کمیته های هیأت مدیره و تفکیک وظایف هیأت مدیره 
از هیأت عامل یاد کرد. چقازردی همچنین به اهم اقدامات 
بانک در راستای اجرای تقویت نظام کنترل داخلی و نیز 

در راستای مدیریت ریسک اشاره کرد.

احداث ۸ مدرسه، تجهیز 11 خانه بهداشت 
در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی

رئیس هیئت مدیره از مشارکت بانک سپه در 
احداث ۸ مدرسه در استان های زنجان، آذربایجان 
غربی، خراسان جنوبی، ایام، کهگیلویه و بویراحمد، 
کردستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، لرستان 
و بوشهر خبر داد و گفت: مشارکت در آزاد سازی 
زندانیان و مشارکت در تجهیز ۱۱خانه بهداشت را از 
دیگر اقدامات بانک در حوزه مسئولیت های اجتماعی 
این بانک است. وی از دیگر اقدامات بانک در این حوزه 
به ایجاد امکانات مورد نیاز جهت ســهولت تردد 
جانبازان و معلولان در سطح شعب، مدیریت مصرف 
انرژی در ساختمانها و شعب بانک، توسعه سامانه 
های خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی از جمله 
تجهیز ۱۱ شــعبه بانک به سامانه خدمات بانکی 
نابینایان، مکان یابی بهینه به منظور تجهیز ۲۱ استان 
به سامانه های خدمات دهی به افراد ناتوان جسمی، 
انعقاد قرارداد با یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه 
خدمات نابینایان به منظور دسترس پذیری صوتی 
و بریل وبــگاه بانک با صفحــه خوانهای متداول 
نابینایان، توسعه خدمات بانکداری الکترونیک در 
راستای بانکداری سبز، ایجاد زیرساختهای لازم برای 
فراهم شدن امکان واریز کمکهای خیرخواهانه از 

طریق نرم افزار همراه بانک اشاره کرد.
4 مأموریت بزرگ بانک سپه در سال 1۳۹۹

وی از ۴مأموریت بانک سپه در سال ۱۳۹۹ یاد 

کرد و گفت: یکپارچگی در فرایند طرح ملی ادغام، 
حمایت از جهش تولید، تحول فناوری اطاعات 
و اولویت بخشــی به اعطای تسهیات به خانواده 
بزرگ نیروهای مسلح ازمأموریتهای بانک سپه در 

سالجاری هستند.
 پروژه های راهبردی بانک سپه

او مجموعه پروژه های فاز یکپارچگی نهایی 
در فرآیند ادغام، پروژه تدوین مدل کسب و کار بانک 
سپه، پروژه تدوین برنامه اســتراتژیک برای افق 
۱۴۰۴، پروژه استقرار سامانه جامع بانکی یکپارچه 
و پروژه اجرای نقشه راه استقرار بانکداری دیجیتال 

به عنوان پروژه های راهبردی بانک سپه نام برد.
 انتخاب اول مشتریان باشیم

وی با اشاره به چشم انداز بانک سپه و شعار 
»انتخاب اول مشتریان باشیم« ارزشهای بنیادی این 
بانک را نقش آفرینی در اقتصاد ملی و بین المللی، 
همسویی با سیاستهای کان دولت، پایبندی به 
اخاق حرفه ای و مشتری مداری، نوآوری و رقابت 

پذیری و ایفای مسئولیت اجتماعی عنوان کرد.
او در تشــریح سیاستها، برنامه ها و اقدامات 
بانک سپه در راستای سیاستهای اباغی وزارت امور 
اقتصــادی  در حوزه افزایش ســرمایه از رشــد 
۱۰۷درصدی سرمایه بانک از محل تجدید ارزیابی 
دارایی هــا، در حوزه حمایت از بخشــهای مولد 
اقتصادی به ســهم ۶۳درصدی بخشــهای مولد 
اقتصادی از تســهیات پرداختی بانک و تأمین 

طرحهای زیرساختی و کان کشور یاد کرد.
وی در حوزه مولدســازی دارایی به فروش 
اماک مازاد و واگذاری سهام بانک در شرکتهای 
تابعه،کاهش نسبت مطالبات غیرجاری به تسهیات 
و اجرای پروژه سپه شهر )امیدشــهر(، در حوزه 
ساماندهی شبکه شعب به ادغام تعداد ۱۳۰شعبه 
ناکارا و جابجایی ۱۳شعبه و انحال ۲۵باجه، در 
حوزه استقرار نظام حاکمیت شرکتی به طراحی 
ساختار سازمانی بانک با رویکرد حاکمیت شرکتی 
و ایجاد کمیته های هیأت مدیره و درحوزه استقرار 
بانکداری دیجیتال به تدوین نقشــه راه استقرار 
بانکداری دیجیتال و تمهید بسترهای لازم برای 

استقرار سامانه بانکداری متمرکز یاد کرد.

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: با جلوگیری از اقدامات تروریستی، اجازه ندهید امنیت ملی کشور که به بهای 
خون هزاران شهید عزیز به دست آمده، خدشه دار شود.

محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در نامه ای به حسن روحانی رئیس جمهور، خواستار همت مضاعف 
برای جلوگیری از تکرار اقدامات تروریستی در کشور شد. هرچند شهادت دانشمند هسته ای ما بیانگر آخرین دست و پا زدن های 
مثلث پلید ترامپ، نتانیاهو و بن سلمان با کارگردانی پمپئو در ایجاد تنش و جنگ در منطقه است و جمهوری اسامی ایران با صبر 
انقابی، انتقام سخت خود را دنبال کرده، از افتادن در دام پلیدترین عناصر کنونی جهان خودداری نموده و به مسیر اصولی خود 
در راه قوی شدن ادامه خواهد داد، ولی ملت ایران از جنابعالی به عنوان رئیس شورای عالی امنیت ملی انتظار دارد که با جلوگیری 
از اینگونه اقدامات تروریستی، اجازه ندهید امنیت ملی کشور که به بهای خون هزاران شهید عزیز به دست آمده، خدشه دار شود.

شهادت دانشمند فرهیخته و استاد برجسته دانشگاه در رشته فیزیک هسته ای شهید دکتر محسن فخری زاده، پس از انفجار 
نطنز و ترور کارمند دولت در تهران، چندمین اقدام تروریستی دشمنان ملت ایران طی ماه های گذشته است که با قصد توقف 
پیشرفت های علمی و فناورانه ایران اسامی و با آرزوی ایجاد ترس در دل دانشمندان ما صورت گرفته و نشانگر اتحاد تروریسم 
دولتی شامل سازمان های سیا، موساد و عربستان است، ضمن اینکه نشان می دهد که سازمان های اطاعاتی و امنیتی ما باید 

جدی تر از گذشته در مقابل آنها بایستند.

ادامهچنیناقداماتتروریستی
نشانگرضعفسازمانهای
اطلاعاتیکشورخواهدبود

محسن رضایی

افزایشسرمایه97
درصدیشرکتملی

صنایعمسایران

موضوع فروش آناین بیمه عمر همواره یکی از مباحثی بوده که مورد بحث و انتقاد کارشناسان را دربرداشته 
است و بسیاری معتقد بودند که فروش آناین این بیمه نامه به دلایل ماهیتی که بیمه نامه زندگی دارد به 
سادگی امکان پذیر نمی باشد ولی همه گیری بیماری کرونا این فرصت طایی را برای شرکت بیمه کارآفرین 
فراهم نمود تا برای نخستین بار در صنعت بیمه با همکاری شبکه فروش مقدمات فروش آناین بیمه های 
زندگی را فراهم نماید. علیرضا حجتی معاون توسعه بازار و شبکه فروش شرکت بیمه کارآفرین در سخنانی 
درباره فروش آناین بیمه های زندگی بیان کرد:»در راستای دستیابی به این هدف مهم و ارزنده تغییر و اصاح 
استراتژی فروش در رشته بیمه های عمر از حالت سنتی به شیوه فن آوری محور و آماده سازی بستر مناسب 
جهت اجرای این استراتژی دارای اهمیت می باشد نخستین گام در این راستا بازنگری قوانین و مقررات داخلی، 
اصاح شرایط عمومی و خصوصی بیمه نامه، تغییر نگرش و دیدگاه کارشناسان و شبکه فروش شعب، برطرف 
نمودن دغدغه های شبکه فروش و تقویت آن به جای حذف شبکه- اطمینان دهی به نمایندگان و کارگزاران 

در خصوص امنیت اطاعات - جذابیت و راحتی فروش آناین در مقایسه با روش های قدیمی می باشد.

فروشبیمهنامهعمر
ازطریقموبایل
دربیمهکارآفرین

 بیمه کارآفرین

بر اساس قانون اصاح قانون صدور چک و با اباغ بانک مرکزی ج.ا.ایران، به زودی صدور چک در وجه 
حامل و ظهرنویسی چک ممنوع خواهد بود و هر گونه نقل و انتقال چک باید در سیستم یکپارچه بانک مرکزی 
ج.ا.ایران به ثبت برســد. بر اساس ماده )۲۱( مکرر قانون اصاح قانون صدور چک مصوب ۱۳۹۷/۰۸/۱۳ 

مجلس محترم شورای اسامی، مشتریان گرامی باید به نکات زیر توجه داشته باشند:
- صدور هر برگه چک، مستلزم ثبت هویت دارنده، مبلغ و تاریخ مندرج در چک برای شناسه یکتای 
برگه چک توسط صادرکننده است. - انتقال چک به شخص دیگر توسط دارنده تا قبل از تسویه آن، با ثبت 
هویت شخص جدید برای همان شناسه یکتای چک امکان پذیر خواهد بود. - تسویه چک صرفاً در سامانه 
تسویه چک )چکاوک(، طبق مبلغ و تاریخ مندرج در سامانه و در وجه مالک نهایی چک، بر اساس استعام 
از سامانه صیاد انجام خواهد شد. - چک هایی که مالکیت آن ها در سامانه مرتبط ثبت نشده باشد، مشمول 
این قانون نبوده و بانک ها مکلفند از پرداخت وجه آن  ها خودداری کنند. - صدور و پشت نویسی چک در وجه 

حامل ممنوع شده و ثبت انتقال چک در سامانه طراحی شده، جایگزین پشت نویسی چک می شود.

الزاماتماده)۲1(مکررقانون
اصلاحقانونصدورچک،
بزودیاجراییمیشود

بانک مرکزی ج.ا.ایران

عبداله بهرامی مدیرعامل اتحادیه تعاونی فرش دستباف با  اشاره به تفاهم نامه معاونت روستایی ریاست جمهوری و صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان گفت: در راستای این تفاهم نامه بیمه اجتماعی را برای ۴۰۰ قالیباف در دستور کار داریم. حدود ۲۰روز قبل معاونت 
روستایی ریاست جمهوری و صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان وعشایر تفاهم نامه ای را منعقد کردند که ۱۴۰۰ نفر را 
به صورت رایگان تحت پوشش بیمه قرار دهند، از این تعداد حدود ۴۰۰ نفر به قالیبافان کشور اختصاص یافت، با توجه به اینکه اتحادیه 
سراسری فرش دستباف تنها کارگزار رسمی  و تخصصی قالیبافان در استان تهران است، اقدام به ثبت نام قالیبافان کرده است. هر 
قالیبافی که فاقد بیمه دولتی باشد، می تواند به صورت رایگان وارد سامانه اتحادیه به نشانی  http://taavon.co  شود و ثبت نام کند،  
نوع این بیمه؛ بیمه اجتماعی قالیبافان، صندوق اجتماعی کشاورزان، روستاییان وعشایراست. این بیمه مربوط به از کار افتادگی، 
مستمری و بازنشستگی است. افرادی که دفترچه درمان می خواهند باید از دفترچه سامت استفاده کنند،  ثبت نام برای قالیبافان 
رایگان است. بعد از اینکه قالیبافان ثبت نام کردند و لیست به صندوق داده شد، قرار شده است که دولت در سال اول حق بیمه ۱۵سال 
اول متقاضیان را پرداخت کند. درسال های آتی خودشان۳۰ درصد حق بیمه را پرداخت می کنند و دولت ۷۰ درصد حق بیمه را 
پرداخت می کند.  شرط ثبت نام برای متقاضیان سن کمتر از ۵۰ سال است، مدت زمان خدمت برای بازنشستگی مانند تأمین اجتماعی 

است، شخص می بایست ۳۰ سال حق بیمه و سابقه بیمه داشته باشد تا بازنشسته شود و کارت قالیبافی حتماً داشته باشند.

اعلامشرایط
بیمهشدن
قالیبافان

عبداله بهرامی

 فیلمی تقطیع شده از گفت وگوی عیسی کانتری، معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان محیط زیست منتشر شده که در آن به 
رهبری امام خمینی)ره( در پیروزی انقاب اسامی و شکست رژیم پهلوی اشاره شده است. وی روز گذشته گفت: برای من مشخص نیست 
در این برهه زمانی، پخش چهل ثانیه از مصاحبه دو ساعته مربوط به سه سال قبل، به نحوی باعث سوءبرداشت از کلیت مطلبی شود که در آن 

مصاحبه عرض کردم و این موضوع با چه هدفی صورت گرفته است.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست افزود: در هر حال، دوستانی که نسخه تقطیع شده مصاحبه مذکور را ماحظه کرده و مکدر شده اند، 
اگر آن را به طور کامل ماحظه فرمایند، قطعا مفهوم سخن و منظور صحیح اینجانب از عباراتی که استفاده شده به ذهنشان متبادر خواهد شد 
تا بهتر و دقیق تر بتوانند در مورد تعهد و ارادت خالص اینجانب نسبت به حضرت امام خمینی )ره( قضاوت فرمایند. وی گفت: در پایان اگر مشاهده 
کلیپ ۴۰ ثانیه ای و تقطیع شده از مصاحبه دو ساعته مربوط به سال ۱۳۹۶ با لغزش کامی پیش آمده، موجب تکدر خاطر دوستداران حضرت 
امام )ره( و انقاب اسامی شده است، از این موضوع عذرخواهی می کنم. پیش از این حمید انصاری، قائم مقام موسسه تنظیم و نشر آثار امام 
خمینی در یادداشتی به اظهارات عیسی کانتری درباره رهبری امام خمینی در پیروزی انقاب اسامی واکنش نشان داده بود. همچنین روزنامه 

کیهان در مطلبی خواستار عزل و محاکمه مدیریت سازمان محیط زیست شده بود.

توضیحکلانتری
درموردیکمصاحبه

عیسی کلانتری

تیم تحقیقاتی دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه یزد موفق به اختراع دستگاه آب شیرین کن با استفاده از انرژی 
تابشی خورشید شدند. عضو هیئت علمی دانشکده مهندسی مکانیک این دانشگاه، عنوان تخصصی این پروژه را طراحی 
و ســاخت دستگاه آب شیرین کن از نوع رطوبت  ده و رطوبت  زدا بیان کرد و گفت : این دستگاه به کمک پنل های 
خورشیدی، انرژی خود را تامین می کند.  احمدرضا فقیه خراسانی  اظهار داشت: تیم تحقیقاتی توانسته است با بازده 
تقریبی ۲ لیتر بر ساعت، آب آشامیدنی مطلوب از آب شور تهیه نماید.به گفته وی پنل های استفاده شده در این دستگاه 
عاوه بر تامین برق مورد نیاز پمپ ها و فن موجود، آب شور ورودی را پیش گرم می نماید که باعث افزایش بازدهی 

دستگاه می شود.
فقیه خراسانی گفت: این دستگاه به راحتی قابلیت تولید انبوه داشته و تیم تحقیقاتی دانشکده مهندسی مکانیک 

دانشگاه یزد قصد دارد تا ضمن معرفی دستگاه به مشتریان بالقوه آن، به تجاری سازی آن نیز همت گمارد.
طرح ساخت دستگاه آب شیرین کن خورشیدی از دو سال پیش با همراهی تعدای از اعضای هیئت علمی و 

دانشجویان دانشگاه یزد و با حمایت کارگاه نوآوری این دانشگاه پایه ریزی شد.

دستگاهآبشیرینکن
خورشیدیدریزد
ساختهشد

 احمدرضا فقیه خراسانی

علی محمد قادری مدیرعامل هلدینگ سیاحتی و حمل ونقل پارسیان  بنیاد مستضعفان از نصب سامانه ترمز 
ملی روی واگن های باری خبر داد و گفت: کشور از واردات ترمز واگن های باری بی نیاز شد.

وی با اشاره به الحاق ۲۴ واگن باری لبه بلند به ناوگان شرکت سینا ریل بنیاد مستضعفان اظهار کرد: برای اولین 
بار در کشور سیستم ترمز واگن های باری روی واگن های لبه بلند ناوگان ریلی بنیاد مستضعفان آزمایش می شود.

آزمایش ترمز ملی واگن های باری اکنون به صورت ادواری در حال انجام است.
او با اشاره به اینکه تعداد واگن های لبه بلند ناوگان ریلی بنیاد مستضعفان در زمان حاضر به ۲۰۰ دستگاه افزایش 
یافته است، تاکید کرد: با الحاق سری جدید واگن های لبه بلند، اولین سیستم ترمز ملی برای واگن های باری کشور 
نیز جهت بهره برداری وارد مدار خواهد شد. پس از عبور موفقیت آمیز طی دوران آزمایش، قطع وابستگی واردات و 

خودکفایی کشور در این حوزه را در پی خواهد داشت.
این برنامه توسعه ای در شرایطی محقق شده که ما با مشکاتی از جمله تحریم قطعات، مشکات و محدودیت های 

ارزی و همچنین تاثیر شیوع ویروس کرونا بر کسب و کارها مواجه بوده ایم.

خودکفاییایران
درتولیدسامانه
ترمزواگنهایباری

  بنیاد مستضعفان

به گزارش ایسنا و به نقل از ساینس دیلی، پژوهشگران دانشگاه دوک )Duke University( آمریکا، 
شکلی از هوش مصنوعی را طراحی کرده اند که با بررسی تصاویر شبکیه، بیماران مبتا به آلزایمر را شناسایی 
می کند. شاید این روش، روزی بتواند به یک ابزار پیش بینی بیماری تبدیل شود. این نرم افزار رایانه ای جدید، 
ساختار شبکیه و عروق خونی را در تصاویر داخل چشم که با تغییرات شناختی در ارتباط هستند، مورد بررسی 
قرار می دهد. یافته های این پژوهش نشان می دهد که تحلیل های یادگیری ماشینی از تصاویر شبکیه چشم، این 
قابلیت را دارد که روشی غیرتهاجمی را برای شناسایی بیماری آلزایمر در افراد دارای نشانه های این بیماری ارائه 
 Duke Eye( متخصص شبکیه مرکز چشــم دوک ، )Sharon Fekrat(دهد. دکتر شــارون فکرت
Center( گفت: »تشــخیص بیماری آلزایمر اغلب به آزمایش نشانه ها و شناخت وابسته است. انجام دادن 
آزمایش های بیشتر برای تایید تشخیص می تواند تهاجمی، پرهزینه و همراه با خطر باشد. داشتن روش هایی که 
بیشتر در دسترس قرار دارند، برای شناسایی آلزایمر می تواند از بسیاری جهات ازجمله بهبود دقت تشخیص، 

امکان ورود به آزمایش های بالینی در ابتدای بیماری و برنامه ریزی برای تنظیم سبک زندگی کمک کند.«

پیشبینیآلزایمر
باکمکیکمدلمبتنی
برهوشمصنوعی

خبرگزاری ایسنا
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یادداشت

ثبات اقتصادی با یکسان سازی نرخ ارز

 سید بهاالدین حسینی هاشمی
کارشناس ارشد بانکی

یکی از مشکات دولتمردان اقتصادی کشور این است 
که استراتژی آنها بر نرخ گذاری ارزی در بودجه سال ۱۴۰۰ 
هنوز اعام نشده است. دولت خودش مبنای نرخ ارز را روی 
۱۱ هزار تومان برای سال ۱۴۰۰ گذاشته است اما براساس 
چه معیاری این مبنا را گذاشته است، مشخص نیست؟احتمال 
دارد دولت نرخ دلار ۴۲۰۰ تومانی را حذف کند که باید برای 
آن جایگزینی هم پیدا کند. البته حذف دلار ۴۲۰۰ تومانی 
یک اقدام سازنده و مثبت است زیرا هم اکنون کالاهایی که با 
دلار ۴۲۰۰ تومانی وارد کشور می شوند، عرضه آنها در بازار با 
نرخ ارز آزاد اســت.افزایش نرخ تورم با در نظر گرفتن رشد 
نقدینگی و پایه پولی در سال آینده بعید است اما دولت باید 
به این نکته مهم توجه کند که تحقق بودجه سال ۱۴۰۰ باید 
بدون در نظر گرفتن درآمدهای نفتی باشد زیرا با توجه به اعمال 
تحریم های سنگین علیه کشور و تداوم آنها نباید تحقق اقتصاد 

کشور را به درآمدهای نفتی وابسته کرد.
یکسان سازی نرخ ارز و از بین رفتن دلار ۴۲۰۰ تومانی 
می تواند موجب کاهش شدید دلالی و واسطه گری در اقتصاد 
کشــور شود که در نتیجه آن تقاضای کاذب حذف و شاهد 
قیمت گذاری بر اساس مبنای درست خواهیم بود.در حقیقت 
آرامش اقتصادی و ثبات بخش های مختلف اقتصاد ایران به 
نفع کشور است که این امر باید هرچه زودتر رخ دهد.سیاست 
خارجی ایران در سال آینده و بازگشت امریکا به برجام می تواند 
موجب کاهش نرخ ارزشود احیای احتمالی برجام و حتی 
برداشتن بخشی از تحریم ها تورم روانی را کاهش خواهد داد. 
از سوی دیگر با توجه به اینکه نرخ دلار در بازار روند نزولی دارد 
و احتمالاً این کاهش بیشتر هم می شود احتمال وقوع رکود 
عمیق در اقتصاد کشــور در ســال آینده وجــود دارد زیرا 
فروشندگان حاضر به فروش کالا با قیمت پایین نیستند.از 
طرف دیگر احتمال کاهش نرخ دلار تا مرز۱۶ هزار تومان وجود 
دارد که منوط به تاش دولت و جلوگیری از سوءمدیریت در 
بازار ارز کشور است. از منظر دیگر به ازای پولی که به دلایل 
مختلف در بازار خلق شده، قیمت واقعی دلار نمی تواند در 
بودجه سال ۱۴۰۰ حدود ۱۱۵۰۰ تومان باشد. البته درنظر 
گرفتن دلار۲۵ هزار تومان برای بودجه سال آینده درست 
نیست. از لحاظ دخل و خرج اگر بخواهیم بودجه را تدوین 
کنیم می توانیم وابستگی بودجه به نفت را از این منظر کم 

کنیم. 
دولت اگربخواهد درآمدها در بودجه واقعی باشد، لازم 
است نرخ دلار را نیز نزدیک به واقعیت تعیین کند. به عبارت 
ساده تر ما اگر قیمت های سال ۹۷ را مبنا بگیریم، مجموع تورم 
۹۷، ۹۸ و ۹۹ منهای تورم کشورهای طرف مبادله، نرخ رشد 
ارز را مشخص می کند که بر همین مبنا، نرخ دلار نمی تواند 
عدد ۱۱۵۰۰ تومان باشد. درنظرگرفتن نرخ دلار غیر واقعی 
در بودجه سال ۱۴۰۰مشــکاتی ایجاد می کند و به بازار 
اطاعات غلط می دهد. به طور مثال ما می گفتیم نرخ دلار 
۴۲۰۰ تومان اســت؛ در حالی که در واقعیت این طور نبود. 
به این ترتیب صف های طویل برای گرفتن ارزهای دولتی ایجاد 
شد و بعد از ۳ سال تخصیص ارز دولتی، هنوز بانک مرکزی 
به دنبال ایفای تعهدات دریافت کنندگان ارز دولتی است. در 
واقع می توان گفت اگر نرخ ارز واقعی نباشد، حتماً صف و رانت 
به دنبال آن خواهد آمد و حتماً عدم شفافیت ایجاد خواهد 
شــد.بنابراین نرخ ارز در بودجه سال ۱۴۰۰ باید واقع بینانه 
درنظر گرفته شود تا شاهد افزایش نرخ تورم در اقتصاد کشور 
ودادن آدرس غلط به بازارهای اقتصادی نباشیم که در شرایط 
کنونی نرخ دلار در بودجه سال ۱۴۰۰ باید بین ۱۶ تا ۲۰ هزار 

تومان درنظر گرفته شود.
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اجماع در تصمیم گیری نیازمند حوصله و مذاکره است
 بیژن زنگنه وزیر نفت گفت: تصمیم گیری اعضای 
اوپــک درباره نحوه تمدید توافــق کاهش تولید نفت به 
نشســت با اعضای غیراوپک موکول شــد؛ و اجماع در 

تصمیم گیری نیازمند حوصله و مذاکره است.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطاع رسانی شرکت 
ملی نفت ایران پس از برگزاری یکصدوهشتادمین نشست 
اوپــک، در جمع خبرنگاران گفــت:  بحث تمدید توافق 
کاهش تولید روزانه هفت میلیون و ۷۰۰ هزار بشــکه ای 
مطــرح بود که اگرچه بعضی از اعضای اوپک گایه هایی 
مبنی بر مراعات نشدن تصمیم های پیشین ازسوی بعضی 
از اعضا داشتند، اما در اوپک اجماع نسبی وجود دارد و این 
گایه ها آن طور نبود که بتواند مانع تصمیم برای تمدید 
توافق کنونی شــود. نگرانی اصلی اعضای اوپک از نحوه 

همکاری اعضای غیراوپک است.
 وی با بیان اینکه برای بیشــتر اعضای اوپک مشکل 
خواهد بود بــدون همراهی غیراوپک، چنین تصمیمی 

بگیرند، افزود: نشست اوپک برای تنفس تعطیل و ادامه 
آن به نشســت اوپک پاس موکول شد. آنچه مهم است 
اینکه مذاکره کنیم و حوصله داشــته باشیم تا به نتیجه 
برسیم، مســئله روسیه و قزاقســتان مطرح است. نظر 
قزاقستان این است که کاهش تولید ۷ میلیون و ۷۰۰ هزار 

بشکه ای ادامه نیابد و بر اساس همان توافق پیشین، سطح 
کاهش تولید به ۵ میلیون و ۷۰۰ هزار بشکه در روز برسد.

وزیر نفت درباره اینکه موضع ایران در این زمینه چه 
خواهد بود، عنوان کرد: ما با آنچه تصمیم بیشتر اعضا باشد، 
موافقیم. اگرچه واکسن های کرونا امیدهایی ایجاد کرده 
و اگرچه پیش بینی ها حاکی از آن است که رشد اقتصادی 
بلوک های اقتصادی در سال آینده مثبت خواهد شد و از 
منهای ۴ به مثبت ۴ درصد می رسد، اما وضع بازار همچنان 
شــکننده و عرضه نســبت به تقاضا زیاد است، بنابراین 
احتیاط اوپک در چنین شرایطی معقول است. وی درباره 
قیمت نفت در بودجه هم گفت: برآورد دولت ۴۰ دلار برای 

هر بشکه است که این رقم از نظر ما هم قابل دفاع است.
زنگنه در پاسخ به پرسشی درباره نحوه بازگشت ایران 
به بازار نفت پس از تحریم، گفت: همان طور که پیش تر هم 
گفته ام، تا زمانی که تحریم ها برجاســت، درباره مباحث 

مربوط به تولید و صادرات نفت ایران صحبت نمی کنم.

www.etebar.net

رئیس انجمن سکته مغزی ایران توضیحاتی درباره تأثیر مستقیم و غیرمستقیم کرونا بر حوزه سکته مغزی ارائه داد. به دکتر مسعود مهرپور گفت: به دلیل ترس از ابتلا به کرونا بسیاری 
از بیمارانی که دچار علایم سکته مغزی هستند توسط خانواده های شان به بیمارستان ارجاع داده نمی شوند، بنابراین احتمال از دست رفتن زمان طلایی درمان سکته مغزی وجود دارد 
و این مساله می تواند عواقب جبران ناپذیری برای بیماران به همراه داشته باشد. وی خاطرنشان کرد: بر اساس تحقیقات انجام شده ، کرونا می تواند سبب افزایش غلظت خون و 
احتمال لخته سازی در رگ های بدن شود و به عبارتی ریسک حوادث عروقی را چه قلبی و چه مغزی افزایش دهد که این مساله تاثیر مستقیم ویروس »کووید-۱۹« بر موضوع سکته 
مغزی اســت. وی گفت: بر همین اساس جهت پیشگیری از بروز سکته مغزی در بیماران مبتلا به کرونا، در صورتی که ویروس »کووید-۱۹« سبب التهاب زیادی در بدن شده باشد 
داروهای ضد لخته توسط پزشکان برای بیمار تجویز می شود که همه این مباحث در دوازدهمین کنگره بین المللی سکته مغزی مورد بحث و گفت وگو قرار می گیرد. دکتر مسعود 
مهرپور در ادامه به برگزاری دوازدهمین کنگره سکته مغزی ایران اشاره کرد وگفت: این کنگره به مدت ۴ روز اواخر آذر با حضور اساتید و صاحبنظران برجسته در حوزه سکته مغزی 

و بیماری های عروق مغزی برگزار می شود. 

ارائهجدیدترین
راهکارهایدرمانی
سکتهمغزی
درزمانکرونا

سرمایه پتروشیمی نوری به ٩هزار 
میلیارد ریال رسید

سرمایه پتروشیمی نوری از 
۳ هزار میلیــارد ریال به ۹  هزار 
میلیارد ریال از محل سودانباشته، 

افزایش یافت. 
تقی صانعــی مدیر عامل 
پتروشیمی نوری پس از مجمع 
فوق العاده این شرکت در نشستی 
خبری گفت: پتروشیمی نوری 
در هشت ماه ابتدای سال ۱۰۸ درصد ظرفیت اسمی تولید 
داشته که این رقم ۸ درصد بالاتر از ظرفیت اسمی و ۱۵ درصد 
بالاتر از ظرفیت برنامه ای بوده است که این روند همچنان تا 
پایان سال ادامه خواهد داشت. وی با اشاره به کاهش میزان 
فروش شــرکت در آبان ماه گفت: به رغم این کاهش، تولید 
همچنان بالا است و در دیگر ماه های سال میزان فروش در 
شرایط مطلوبی قرار داشته، به طوری که فروش بیش از تولید 
بوده، اما سعی داریم تا پایان سال این میزان تولید و فروش را 
به یک تناسب معقول برسانیم. وی با تاکید بر اینکه مقدار تولید 
و مقدار فروش نوری با افزایش همراه بوده ادامه داد:  با تولید و 
صادرات بیشتر، قیمت تمام شده فروش در هر تن پایین آمده 
و به همین دلیل هزینه صادرات و فروش نوری هم کاهش 
 قابل توجهی پیدا کرده است.  صانعی یکی از دلایل کاهش 
هزینه های فروش را بر مبنای افزایش صادرات در سال ۹۹ 
اعام کرد و افزود: عاوه بر اینکه هزینه لجســتیک و حمل 
محصولات صادراتی کاهش یافته بود، برنامه ریزی شرکت 
تجارت صنعت از زیرمجموعه هلدینگ خلیج فارس است نیز 
به مدیریت این موضوع کمک کرد. وی درحالی که ۶۰ درصد 
محصولات شــرکت را صادراتی دانست، افزود: در سال ۹۹ 
نزدیک به ۵۵ درصد محصولات پس از اشباع بازار داخلی صادر 
شد. وی همچنین درباره برنامه توسعه ای شرکت پس انجام 
پروژه های برش سنگین و زیرو فلرینگ گفت: انجام پروژه ای 
در واحد پژوهش و فناوری در دستور کار است که در صورت 
مثبت بودن تحقیقات و نتیجه کار آن را اعام خواهیم کرد. 
مدیر عامل پتروشــیمی نوری درباره زمان بهره برداری از 
پتروشیمی هنگام گفت: بهره برداری از طرح تولید آمونیاک 
هنگام در سال ۱۴۰۰ با ظرفیت ۷۲۶ هزار تن و تولید اوره این 
پتروشیمی در سال ۱۴۰۱ با ظرفیت یک میلیون و ۵۵ هزار 
تن تحقق خواهد یافت. صانعی افزود: تولید اوره پتروشیمی 
هنگام به دلیل نزدیکی به دریا و تسهیل صادرات حاشیه سود 
خوبی برای نوری به همراه دارد. مدیر عامل پتروشیمی نوری 
با اشاره به اینکه پتروشیمی هنگام در نوار ساحلی احداث شده 
و هدف آن بازار خارجی است افزود: محصولات به محض تولید 
روی نوار نقاله ای که از مجتمع تا اســکله احداث شده برای 
بارگیری  می رود. وی تصریح کرد: ایران یکی از بزرگ ترین 
تولیدکنندگان اوره و آمونیاک در سطح جهان است و این 
محصولات  خریداران قابل توجهی در دنیا دارد.  وی با اشاره به 
اینکه شرکت های پتروشیمی سودآوری ناشی از تداوم تولید 
دارند، تصریح کرد: روند افزایش تولید و پیش بینی حاشیه 

سود می تواند این شرکت ها را در شرایط مطلوبی نگه دارد.

خودروی وارداتی مناسب از نظر مجلس
روح اله ایزدخواه عضو کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسامی درباره شرایط واردات خودرو در 
طرح تحول صنعت و بازار خودروی کشور توضیحاتی ارائه 
کرد، در واردات خودرو باید مولفه های مختلفی از جمله 
تعرفه واردات، نوع خودروی وارداتی و... پیش بینی شود و 
نمی توان درباره این موضوع به صورت کلی صحبت کرد. 
اگر قرار است در آینده خودرو وارد کشور شود، باید ارزان 
باشــد تا  عموم مردم بتوانند آنها را بخرند. واردات خودرو 
وقتی موجب رقابتی شــدن تولید می شود که به سمت 
خودروهایی که عموم مردم امکان خرید آن را دارند، برویم؛ 
بنابرایــن واردات خودروهای لاکچــری و لوکس تا ثیر 
چندانی )در رقابتی شدن بازار( ندارد.باید خودرویی وارد 
کشور شــود که ضمن داشتن ایمنی و کیفیت مناسب، 
قدرت رقابت را از نظــر قیمت با خودروهای پرمتقاضی 

داخلی داشته باشد.

خبر

مدیرعامل ســازمان بهداشــت و 
درمــان صنعت نفــت در نامــه ای به 
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران از 
درمان بیمــاران مبتا به کووید ۱۹ در 
بیمارســتان هــای طرف قــرارداد و 
غیرطرف قرارداد نفت در تهران خبر داد.

به گزارش اعتبــار به نقل از پایگاه 
اطاع رسانی شرکت ملی نفت ایران، در 
نامــه حبیب اله ســمیع به مســعود 
کرباسیان آمده است: »به منظور صیانت 
از درمان شــاغلیین تحت پوشــش و 
خانواده بافصل و افراد تحت تکفل آنان 
در صــورت ابتا به بیماری کووید ۱۹ و 
ضــرورت بســتری در هــر یــک از 
بیمارســتان های طرف قرارداد و غیر 
طرف قرارداد در تهران – به گونه ای که 
در مراحل درمان هیــچ بیماری برای 
پرداخت فرانشــیز، ودیعه و یا هرگونه 
موضوع دیگری تحت الشعاع قرار نگیرد. 
– ترتیبی اتخاذ شــده اســت تا تمامی 
بیمارستان های طرف قرارداد بهداشت 
و درمان صنعت نفت تهران و نیز صندوق 
های بازنشســتگی، پس انــداز  رفاه 
کارکنان صنعت نفــت در تهران بدون 

دریافت فرانشــیز و یــا هرگونه ودیعه، 
بیماران کووید ۱۹ را پذیرش ومتعاقبا 
هماهنگی لازم جهــت اقدامات اداری 
لازم و بازپرداخت هزینه با بهداشــت و 
درمان صنعت نفت تهران به عمل آورند. 
جهت تسهیل در رفع مشکات احتمالی 
ایــن بیمــاران، خصوصا آن دســته از 
بیمارانی که در مراکز بیمارستانی غیر 
طرف قرارداد بستری می شوند، شماره 
و   ۰۹۹۰۷۴۳۸۵۳۰ هــای  تلفــن 
۶۱۶۳۸۱۰۰ در تمام ساعات شبانه روز 

پاسخگو خواهند بود.
بدیهی اســت صورتحساب های 
هزینه های درمانی تا سقف تعرفه های 
مصوب، مورد رسیدگی، تایید و پرداخت 
به بیمارستان های مربوطه قرار خواهند 
گرفت. فرانشــیز خدمات ارائه شده نیز 
تقسیط و به عهده شاغل حسابگذاری 

خواهد شــد.« مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران نیز ضمن قدردانی از خدمات 
سازمان بهداشت و درمان صنعت نفت 
بر ضرورت اطاع رسانی گسترده و اباغ 
 این خدمت بــه واحدهای ســازمانی

 تاکید کرد.

تسریع در روند خدمات رسانی به بیماران کووید ۱٩ در مراکز طرف 
قرارداد و غیر طرف قرارداد نفت

بانک رفاه کارگران بر اســاس بخشنامه جدید بانک مرکزی، کارمزد های جدید برخی خدمات بانکی را اعام کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، بر اساس بخشنامه بانک مرکزی،  نرخ کارمزد خدمات بانکی الکترونیکی در حوزه کارت 

پرداخت در برخی خدمات از اول آذر ماه ســال جاری  به این شرح تغییر یافته 
حداقل ۶.۰۰۰ ریال تا مبلغ ده میلیون ریال و به ازای هر ده میلیون ریال مازاد، مبلغ ۲.۴۰۰ ریال اضافه می شــود

گفتنی اســت، بابت تراکنش های غیر شــتابی )مانند انتقال وجه رفاه به رفاه، مانده گیری و اخذ صورت حساب مختصر از پایانه های 
 رفاه(  کارمزد کســر نمی شــود و در تراکنش های شــتابی، کارمزد توســط بانک صادر کننده ی کارت از حســاب مشــتری کســر 

می شود.

 وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات از عملیاتی شدن »سامانه جامع تجارت« برای مبارزه با فساد خبر داد. »محمدجواد آذری جهرمی« در توییتر خود نوشت: امروز، 
در تاریخ ۹۹/۹/۹، بالاخره »سامانه جامع تجارت« یکی دیگر از دستاوردهای دولت الکترونیکی دولت دوازدهم وارد مرحله عملیاتی شد. این سامانه با اژدهای هفت سر 
فساد بوسیله جلوگیری از قاچاق، شفافیت آمار تجارت و تسهیل خدمات برای بازرگانان مبارزه خواهدکرد. سامانه جامع تجارت ایران یک مکانیسم تسهیل کننده برای 
انجام امور بازرگانی است که پیچیدگی های تجارت بین الملل را حل خواهد کرد. این سیستم های تسهیل گر دسترسی تجار را به بسیاری از فرصت ها آسان تر می کند. 
سامانه جامع تجارت ایران یکی از برنامه های دولت در راستای اجرای برنامه های دولت الکترونیک است که عاوه بر کاهش پیچیدگی ها، تسهیل و تسریع در انجام امور 
تجارت بین الملل، باعث کاهش فساد در اقتصاد و تجارت نیز می شود. سامانه تجارت خارجی، سامانه تجارت داخلی، سامانه نیما، سامانه شناسه کالا، گواهی امضا 

الکترونیک، سامانه انبارها، سامانه مجوزها، سامانه شناسه رهگیری، سامامه همتا، سامانه ضوابط تجاری از جمله مهم ترین زیرسامانه های این سامانه جامع است.

کارمزدهایجدیدبرخیخدماتبانکرفاهکارگراناعلامشد وزیرارتباطات:سامانهجامعتجارتعملیاتیشد

حسن قالیباف اصل:

حضور ۵٠ میلیون نفر در بورس تهران
رئیس  ســازمان بــورس اوراق بهــادار در دیدار با 
بســیجیان و ایثارگران گفت: بازار سرمایه با حضور ۵۰ 

میلیون نفر به یک بازار مردمی تبدیل شده است.
به گزارش فارس، حســن قالیباف اصل به مناسبت 
هفته بسیج در جمع عده ای از بسیجیان و پیشکسوتان و 
ایثارگران در محل سازمان بورس با بیان اینکه امسال با 
آزادسازی سهام عدالت بیش از ۵۰ میلیون نفر از مردم در 
بازار ســرمایه حضور پیدا کرده اند، گفــت: ما از حضور 
بسیجیان در این بازار هم استقبال و هم تشکر می کنیم 
و آماده همکاری با بسیج در جهت بالا بردن سطح آگاهی 

مردم از بازار سرمایه هستیم.
وی با بیان اینکه در حال حاضر طبقه متوسط جامعه 
به خاطر تحریم های ظالمانه کاهش یافته اســت، افزود: 
اگر طبقه متوسط جامعه بخواهد احیا شود حضور در بازار 
سرمایه لازم اســت البته حضور باید درازمدت باشد و با 
برنامه، حوصله و صبر و شکیبایی همراه باشد. زیرا کسانی 
که هیجانی رفتار کرده اند بخشی از دارایی  خود را از دست 
دادند اما کسانی که صبر و شکیبایی به خرج دادند پاداش 

گرفتند.
رئیس  ســازمان بورس اوراق بهادار بــا بیان اینکه 
شــرکت های حاضر در بورس سهام شان در دست عامه 
مردم است، گفت: اگر این شرکت ها طرح های توسعه ای 

اجرا کنند منافع آن به عموم مردم می رسد. در حال حاضر 
با آزاد شدن سهام عدالت ۵۰ میلیون سهام دار در کشور 
داریــم. بنابراین هرچه شــرکت های حاضر در بورس را 

بیشتر تقویت کنیم منافع آن به عامه مردم می رسد.
قالیباف اصل همچنین از نمودهای حضور مردم در 
بازار سرمایه اجرای سیاست های اصل ۴۴ قانون اساسی 
و سیاست  های اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: با تامین 
مالی و ســرمایه گذاری در بورس می توان به اقتصاد ملی 

کمک کرد.
در این مراسم احمد اسفندیاری مدیرعامل صندوق 

ذخیره بسیجیان نیز گفت: وقتی نقدینگی در بازار وجود 
دارد بهترین مکان برای جذب نقدینگی بورس است چون 
اگــر پول خرد مــردم در بانک ها قرار گیــرد دردی دوا 
نمی کند اما همین پول ها در بورس باعث تزریق به تولید 

می شود.
مدیرعامل صندوق ذخیره بسیجیان اظهار داشت: با 
آزاد شدن سهام عدالت و همچنین حضور گسترده مردم 
در بازار ســرمایه اکثر این افراد اطاعات چندانی از بازار 
ندارند ولی بسیجیان می توانند در جهت فرهنگ سازی، 

آموزش و اطاع رسانی کمک کنند.
اسفندیاری با  اشــاره به اساسنامه صندوق ذخیره 
بسیجیان گفت: یکی از بندهای اساسنامه تشویق بسیج 
در جذب نقدینگی و هدایت به سمت تولید است. در حال 
حاضر پروژه های بزرگی با وزارت دفاع در دســت اقدام 
داریم. از جمله مشارکت در تأمین مالی آزادراه اصفهان 
- شیراز در حالی که این پروژه با کمبود نقدینگی روبه رو 
اســت اما از طریق بازار سرمایه به تأمین مالی آن کمک 

می کنیم.
به گفته وی، با کمک بسیج می توانیم اعتماد مردم 
به بازار سرمایه را بالا ببریم و این هم تکلیف و هم وظیفه 
است، همانگونه که بسیج جامعه پزشکی در ایام کرونا به 

کمک مردم شتافتند.

 کل حجم داخلی سازی قطعات، تجهیزات و 
ماشــین آلات مورد نیاز در شش شاخه از صنایع به 
سطح یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار رسید. صنایع 
پالایشــگاهی، مخابرات، خودرو، لــوازم خانگی، 
پتروشیمی و نیروگاهی مهم ترین بخش هایی بوده اند 
که در نتیجه تشکیل ۱۴میز داخلی سازی، پذیرای 
سازندگان داخلی قطعات شده اند. در این رابطه رئیس 

مرکز ساخت داخل، ماشین سازی و تجهیزات وزارت 
صنعت، معــدن و تجــارت از برگزاری ســه میز 
داخلی سازی به ارزش ۲۰۰ میلیون یورو در روزهای 
گذشته به صورت مجازی خبر داد. به گزارش »ایرنا« 
ســیدمحمدمهدی هادوی با بیان اینکه برگزاری 
میزهای ســاخت داخل و تعمیق داخلی سازی در 
وزارتخانه با قوت پیگیری می شــود، افزود: با وجود 

پاندمی کرونا، اما با تدابیر اندیشــیده شده میزهای 
داخلی سازی شامل دو میز پتروشیمی و پالایشگاهی 
و یک میز خودرویی در مجموع به ارزش بیش از ۲۰۰ 
میلیون یورو به صورت مجازی برگزار شد و صنعتگران 
داخلی و متقاضیان محصولات و خدمات به هم رسانی 
شدند. وی خاطرنشــان کرد: تا پیش از این ۱۱ میز 
داخلی سازی در زمینه های پتروشیمی، نیروگاهی، 

پالایشگاهی، خودرویی، مخابرات و لوازم خانگی برگزار 
شده بود. هادوی، ارزش داخلی سازی ها در ۱۱ میز 
گذشته را حدود یک میلیارد یورو عنوان کرد که برخی 
از آنها به مرحله قرارداد رســیده و اجرایی شــده و 
۵۰درصد تفاهم نامه های منعقد شده نیز به مرحله 
قرارداد رسیده اســت. رئیس مرکز ساخت داخل، 
ماشین ســازی و تجهیزات وزارت صنعت، معدن و 

تجارت همچنین از برنامه ریزی برای برگزاری میزهای 
جدید پالایشگاهی، پتروشیمی، خودرویی و برق و 
الکترونیک تا پایان سال خبر داد. وزارت صنعت برای 
تحقق اهداف برنامه تعمیق ساخت داخل، در مجموع 
برای سال های ۹۸، ۹۹ و ۱۴۰۰ دستیابی به هدف ۱۰ 
میلیارد دلاری داخلی سازی انواع اقام کالایی وارداتی 

را به عنوان برنامه محوری خود تعیین کرده است.

داخلیسازی
۱/۲میلیارد
دلاریقطعاتدر
ششصنعتبزرگ
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خبـــر
اگر آزمایشات انسانی نتیجه دهد، بهار 

۱۴٠٠ از تولیدکنندگان مطرح 
واکسن کرونا خواهیم بود

سعید نمکی وزیر بهداشت 
و درمان با اشــاره به مسیرهای 
تامین واکسن کرونا گفت: در بهار 
از  یکــی  به عنــوان   ۱۴۰۰
تولیدکنندگان مطرح واکسن 
کرونا در منطقه شناخته خواهیم 
شــد،  ما تامین واکسن را از سه 
مسیر دنبال می کنیم؛ یک مسیر 
واردات واکسن از طریق کووکس است که ۱۶ میلیون و ۸۰۰ 
هزار دوز واکسن کرونا را از این طریق تامین خواهیم کرد. این 
مسیر را سازمان جهانی بهداشت به عنوان سازوکاری برای 
برای تامین واکسن کشورها در نظر گرفته است، هر فرد باید 
دو دوز واکسن تزریق کند، این ۱۶ میلیون و ۸۰۰ هزار دوز، 
برای ۸ میلیون و ۴۰۰ هزار نفر از گروه های در معرض خطر 
مانند افراد بالای ۶۵ ســال و دارای بیماری های زمینه ای و 
خاص پیش خرید شده  است که به محض این که به همه دنیا 
توزیع شود، ما نیز آن را دریافت و تزریق خواهیم کرد، راه دوم 
برای تامین واکسن، خرید از منابع موثقی است که در حال 
تولید واکســن کرونا در جهان هستند، البته هیچ کمپانی 
سازنده واکسن کرونا در جهان تا امروز نتوانسته گواهی های 
تولید را از ســازمان جهانی بهداشت دریافت کند و برخی 
شرکت های سازنده در مراحل نهایی هستند، امیدواریم به 
محض این که گواهی را دریافت کردند بتوانیم خرید از آنها را 
به سرانجام برسانیم تا از هیچ کشوری در جهان برای تزریق 
واکســن کرونا عقب نمانیم. وی تولید مشترک واکسن با 
صاحبان تکنولوژی در انستیتو پاستور را مسیری دیگر برای 
تامین واکســن کرونا عنوان و بیان کرد: امیدواریم در آینده 
نزدیک خبرهای خوشی از تولید مشترک واکسن نیز به مردم 
بدهیم. شاید این خبر را شنیده باشید که برخی کشورها در 
حال تزریق واکسن کرونا هستند، این تزریق در قالب یک 
کلینیکال ترایال )کارآزمایی بالینی( است که ما زیر بار این 
حرکت نرفتیم و گفتیم اگر کشــوری می خواهد در ایران 
کارآزمایی بالینی برای واکسن کرونا داشته باشد حتما باید در 
قالب تولید مشــترک با ما باشد. وی با بیان این که با یکی از 
صاحبان تکنولوژی جهان در حال بستن قرارداد برای تولید 
مشترک واکسن کرونا هستیم، راه دیگر این است که ما با تکیه 
بر دانشمندان داخلی، شرکت های دانش بنیان این حرکت را 
در داخل کشــور دنبال می کنیم و به نظر من، بیشــترین 
دلبستگی ما به تکیه بر دانش داخلی است. خوشبختانه یکی 
از شــرکت ها، مجوز مطالعه روی انسان را گرفته است و از 
روزهای آینده تست انسانی واکسن کرونا آغاز خواهد شد و اگر 
این حرکت را با موفقیت دنبال کنیم، در بهار سال آینده ما به 
عنوان یکی از تولیدکنندگان مطرح واکسن کرونا در منطقه 
شناخته خواهیم شد، خوشبختانه با رعایت گسترده مردم و 
تاش کادر درمان و دستگاه ها،  نه تنها آمار مرگ  ومیر بالا نرفت 
بلکه با همدلی و وفاقی که ایجاد شد، مرگ ها به سمت کاهش 
می رود و امیدواریم آمار فوتی ها به سمت دو رقمی و تک رقمی 
شدن برود، من از مردم عزیز تقاضا می کنم که این وضعیت 
موجب عادی انگاری و ساده پنداری کرونا نشود. اگر ما دوباره 
دچار این توهم شــویم که کرونا شکســت خورده است، از 
گوشه های زمین، گل  می خوریم. نمکی گفت: از ۱۶۰ شهری 
که در وضعیت قرمز بیماری قرار داشتند، بیش از ۱۳۰ شهر 
به ســمت نارنجی شــدن رفت و ما امروز وضعیت بسیار 

مطلوب تری نسبت به دو هفته پیش داریم.

توصیه به خویشتنداری، چراغ سبز 
نشان دادن به تروریست هاست

آیت اله سیدابراهیم رئیسی، در جلسه شورای عالی 
قوه  قضائیه با محکوم کردن ترور دانشمند شهید محسن 
فخری زاده، او را »قهرمان بی اثر کردن تحریم و تهدیدات 
دشــمن« معرفی کرد.  رئیس قــوه  قضائیه از پیگیری 
مجازات آمران و عامان ترور شهید فخری زاده نیز سخن 
گفت و توصیه غربی ها برای خویشــتنداری جمهوری 
اسامی ایران در برابر این جنایت را چراغ سبز نشان دادن 
به تروریست ها دانست و گفت: در اجرای اقدامات بازدارنده 
نسبت به دشمن نباید کوتاهی کرد و هر حرکتی که موجب 
بازدارندگی دشمن از تهدید شود، باید انجام داد. رئیس 
دستگاه قضا بر همین اساس از دستگاه های اطاعاتی و 
امنیتی خواست با قدرت شبکه نفوذ را در جای جای کشور 
شناسایی و منهدم کنند و تأکید کرد: لحظه ای نباید در 
شناسایی شبکه نفوذ غفلت و درنگ کرد تا عناصر نفوذی 
مجال پیدا نکنند از داخل به دشمن پالس توطئه بدهند.
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 انعقاد قرارداد بیمه اختیاری
 تأمین اجتماعی غیرحضوری شد

شرکت های بیمه کوثر، ایرانی تولید اتومبیل سایپا، زرین معدن آسیا، تولیدی فولاد سپید فراب کویر، صنعتی و معدنی کیمیای زنجان گستران و سرمایه گذاری صنعت نفت به کنفرانس اطلاع رسانی 
دعوت شدند.  شرکت های بیمه کوثر با نماد »کوثر« )بکوثر(، شرکت ایرانی تولید اتومبیل )سایپا( با نماد »خساپا«، شرکت زرین معدن آسیا با نماد »فزرین« )کزرین(، شرکت تولیدی فولاد سپید فراب 
کویر با نماد »کویر«، شرکت صنعتی و معدنی کیمیای زنجان گستران با نماد »کیمیا« و شرکت سرمایه گذاری صنعت نفت با نماد »ونفت« به منظور کنفرانس اطلاع رسانی متوقف شدند. این شرکت ها 
اعلام کرده اند که به استناد ماده ۱2 مکرر 2 دستورالعمل اجرایی نحوه انجام معاملات در فرابورس ایران به اطلاع می رساند نماد معاملاتی آن شرکت ها به علت نوسان قیمت سهام طی روزهای معاملاتی 
اخیر متوقف شده است. بنابراین به منظور رعایت دستورالعمل یادشده، ضروری است حداکثر ظرف مدت دو روز کاری سوالات و ابهامات مطرح شده در سامانه تدان توسط شرکت بررسی و پاسخ 
به آنها مطابق اطلاعیه اطلاعات حاصل از برگزاری کنفرانس اطلاع رسانی افشا شود. پس از توقف نماد معاملاتی به علت نوسان قیمت سهام طی ۱۵ روز معاملاتی متوالی و انتشار اطلاعیه ضرورت برگزاری 
کنفرانس اطلاع رسانی، اشخاصی که به سامانه تدان )tedan.ir( دسترسی دارند می توانند حداکثر تا ساعت 2۴ همان روز نسبت به طرح سوال از ناشر اقدام کنند ]اشخاصی که به سامانه تدان دسترسی 

ندارند می توانند سوالات خود را از طریق یکی از نهادهای مالی که دارای مجوز فعالیت مشاور سرمایه گذاری از سازمان بورس و اوراق بهادار باشد، در این سامانه ثبت نمایند.

۶شرکتبه
کنفرانس

اطلاعرسانیدعوت
ونمادآنها
متوقفشد

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
گفــت: انعقاد قرارداد بیمــه اختیاری با 
ســازمان تأمین اجتماعی برای تمامی 
متقاضیان واجد شرایط بدون نیاز به شعب 
و از طریق ســامانه خدمات غیرحضوری 
ســازمان تأمیــن اجتماعی به نشــانی 
eservices.tamin.ir انجام می شود.
به گــزارش اداره کل روابط عمومی 
سازمان تأمین اجتماعی، دکتر مصطفی 
سالاری در نشستی خبری که به صورت 
آناین با حضور خبرنگاران رســانه های 
جمعی برگزار شــد با اشــاره به ورود به 
چهارمین هفتــه اجرای طرح ۳۰۷۰ که 
قرار است بر اســاس آن تا بهمن ماه ۳۰ 
خدمت و هر دوشــنبه چنــد خدمت، 
الکترونیکی و غیرحضوری شوند، گفت: 
در هفته چهارم طرح ۳۰۷۰ قرار داریم که 
با تحقق کامــل آن ۷۰ میلیــون از ۹۶ 
میلیون مراجعه به شعب تامین اجتماعی 
کاهــش می یابد، در هفته جاری خدمت 
مربوط به انعقاد قــرارداد بیمه اختیاری 
غیرحضــوری شــد و از امروز بــه بعد، 
متقاضیانی که سن آنها زیر ۵۰ سال باشد 
در صورت داشــتن ۳۰ روز سابقه بیمه 
پردازی به صورت غیرحضوری می توانند 
انعقاد قرارداد کننــد. این اقدامات که تا 
پیــش از این به صــورت حضوری انجام 
می شد، از طریق غیرحضوری، با مساعدت 
بانک رفاه وپرداخت حق بیمه در سامانه 
مربوطه و وصول تاییدیه، انجام می شود، 

در حال حاضــر حدود یک میلیون بیمه 
شده اختیاری و مشاغل آزاد تحت پوشش 
سازمان تأمین اجتماعی قرار دارند که با 
اســتفاده از خدمات غیرحضوری برای 
پرداخــت حق بیمه مربوطــه و یا انعقاد 
قرارداد جدید نیازی به مراجعه حضوری 
افراد نخواهد بود، باید به طور ویژه از بانک 
رفاه کارگــران و واحدهای مرتبط با این 
طرح در سازمان تأمین اجتماعی قدردانی 
کرد که این خدمات با همکاری چندجانبه 
الکترونیکی می شوند، وی  با بیان اینکه از 
ابتدای خرداد ۵۰ میلیون کاهش مراجعه 
داشتیم که بخش عمده ای مربوط به عدم 
نیاز به تمدید دفترچه بیمه اســت اظهار 
کــرد: در مجمــوع با هشــت خدمت 
غیرحضوری شده در قالب طرح ۳۰۷۰، 
حدود ۱۲میلیون مورد مراجعه به شعب 

و کارگزاری ها در سراسر کشور کاهش می 
یابد و درباره جزئیات برنامه عمل »ایجاد 
نظام متمرکز تامین اجتماعی برای آحاد 
مردم« گفت: بحث ایجاد نظام متمرکز، 
دســتور رهبــری در جلســه شــورای 

هماهنگی سران قوا بود. 
وزیر رفــاه بافاصلــه مکاتبه ای با 
رهبری و رئیس جمهور داشت و اعام کرد 
که طراحی برنامه را شروع کرده ایم و در 
کوتاه ترین مدت ارائه خواهد شد، ما هم به 
دنبال این تصمیم و دستور وزیر، جلساتی 
با همکاران و صاحبنظران ترتیب دادیم. 
در ســنوات گذشــته روی این موضوع 
کارهای علمی و پژوهشی انجام شده بود 
و نیــاز بود با عنوان و هدف گذاری جدید 
تکمیل  و منطبق شــود. وی با اشاره به 
اینکه یکی از نکات مورد توجه در این نظام 

متمرکــز در حــوزه صنــدوق هــای 
بازنشســتگی، تجمیــع و جلوگیری از 
پراکندگی صندوق های متعدد و توسعه 
پوشش است؛ گفت: البته تجمیع الزاما به 
معنای ادغام نیست و می تواند به معنای 
مدیریت کان و متمرکز باشــد. هرچند 
ممکن اســت در این مسیر ادغامی هم با 
تاکید بر استقال بیمه ها رخ دهد اما در 
مجموع  سیاســت گذاری واحد مدنظر 
اســت. محور دوم حوزه درمان است که 
اکنــون پراکندگی در آن به چشــم می 
خــورد.  ۴۵ میلیون بیمه شــده تأمین 
اجتماعی داریم، شمار کمتری از مردم هم 
تحت پوشش بیمه سامت و چند صندوق 
دیگر هســتند که برای آنها پیشنهادات 
جداگانه ای تعریف شده است، محور سوم 
هم بیمه بیکاری اســت.  سازمان تأمین 
اجتماعی برای افراد مشمول قانون بیمه 
بیکاری متولی اســت و مسئولیت دارد. 
بنابراین دوگــروه باقی می مانند که باید 
برای آنها چاره اندیشــی شــود؛ نخست 
شاغلین حرف و مشاغل آزاد و سایر بیمه 
شدگانی که مشمول قانون بیمه بیکاری 
نیستند و گروه دوم هم افرادی که تحت 
پوشش بیمه تأمین اجتماعی نیستند و 
دولت باید از آنها حمایت کند که احتمالا 
کمک به آنها از جنس حمایتی اســت و 
دیگر بیمه ای نیست. ما در تصیم سازی 
 ها مشــارکت داریم و کار را فعالانه جلو 

می بریم.

مجری طــرح گنــدم وزارت جهاد 
کشــاورزی اعام کرد: با کاشت گندم در 
چهار میلیــون و ۴۹۲  هزار هکتار اراضی 
کشــاورزی تا ۸  آذر ماه، ۷۵ درصد برنامه 
 کشــت این محصــول تا کنــون محقق 

شده است.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطاع 
رسانی وزارت جهاد کشاورزی، اسماعیل 
اسفندیاری پور گفت : کشت گندم آبی در 
سال زراعی جاری روند خوبی را طی می کند 
و  نسبت به مدت مشابه سال قبل ۷.۴ درصد 
و گندم دیم ۳.۷ درصد افزایش نشــان می 
دهد، از کل چهار میلیون و ۴۹۲ هزار هکتار 
سطح زیر کشت گندم، یک میلیون و ۲۷۲ 
هزار هکتار آن گندم آبی و سه میلیون و ۲۱۱ 
هزار هکتار گندم دیم بوده است. مشاور وزیر 
جهاد کشاورزی، برنامه کشت گندم در سال 
زراعی جاری را ۶ میلیون هکتار پیش بینی 
کرد، با توجه به رحمت الهی و بارش های دو 

سامانه اخیر به ویژه در استان های دیم خیز 
غرب، شمال غرب و مرکز کشور که بیش از 
۸۵ درصد کشــت گندم دیم را در اختیار 
دارند، ارتفاع بارش تا ۸ آذر ماه در این مناطق 
۳۹ میلیمتــر بوده که در مقایســه با ۴۱ 
میلیمتر بارش سال قبل و ۳۵ میلیمتر دوره 
آمار، نشان می دهد شرایط برای جوانه زنی 
و تراکم بوته در مزارع گندم فراهم می باشد.

اسفندیاری پور ادامه داد: وضعیت بارندگی 
تا ۸ آذر برای استان خوزستان که بزرگترین 
تولیدکننده گندم کیفی درجه یک کشور 
است، بسیار عالی بوده است، کشت گندم در 
اقلیم های سرد و سرد معتدل مناطق غرب 
و شــمال غرب خاتمه یافته و یا در مراحل 

پایانی قرار دارند و در نواحی ســاحل خزر 
مانند گلستان و اســتان های اقلیم گرم و 
خشک جنوب همچون خوزستان و اقلیم 
های مشابه تا دهه نخســت دی ماه ادامه 
خواهد داشت، با توجه به افزایش حدود ۲۰ 
درصدی تولید و توزیع بذر گواهی شده گندم 
در مقایسه با مصرف بذر گواهی شده سال 
زراعی قبل و اســتقبال خوب کشاورزان از 
کشت گندم در سال جاری، تاکنون عاوه بر 
برنامه بذر رسمی برای تامین نیاز کشاورزان، 
مقادیــر لازم دانه گندم از انبارها توســط 
سازمان جهاد کشــاورزی استان ها پیش 
بینی شده که در مرحله فرآوری و توزیع بین 

گندمکاران است.

افزایش ۷.۴ درصدی کشت گندم آبی و ۳.۷ درصدی گندم دیم

خبـــــر

 افتتاح سامانه مدیریت ارتباط با مشتریان
با هدف ارتقای سطح کیفی 
خدمات مرکز ارتباط با مشتریان، 
ســامانه جدید مدیریت ارتباط با 
مشتریان بانک دی )CRM( راه 

اندازی شد.
بر اساس این گزارش، جمشید 
قزوینیــان، رییــس اداره روابط 
عمومی و تبلیغات بانک دی در مراسم افتتاح این سامانه 
گفت: امروزه شرکت ها و سازمان های موفق دنیا نگاه خاصی 
به مفهوم مشــتری مداری دارند و برای ارتباط اثربخش و 
تعامل با مشتریان و مخاطبین خود،گسترش کانال های 
ارتباطی را در پیشبرد اهداف سازمانی یک ضرورت می دانند. 
قزوینیان، تغییر نوع نیاز و انتظارات مشتریان از یک سیستم 
پاسخگو و ارائه خدمات با کیفیت و گسترده تر را از مهم ترین 
دلایل راه اندازی سامانه مدیریت ارتباط با مشتریان با یک 
سیستم یکپارچه،منعطف و توسعه پذیر برشمرد و افزود:  با 
راه اندازی سامانه جدید، مشتریان می توانند در هر ساعتی 
از شبانه روز در کوتاهترین زمان و ساده ترین شکل ممکن 
از طریق کانال های ارتباطی تلفن، دورنگار، وب ســایت، 
پست الکترونیکی و پیام کوتاه به صورت ۲۴ ساعته و به شیوه 
آناین و افاین با مرکز ارتباط با مشــتریان ارتباط برقرار 
کنند،  ضبط صوتی تمامی مکالمات مشتریان با کارشناسان 
مرکز ارتباط و ثبت آن ها در پرونده مربوط به هر مشتری را 
برای پیگیری های بعدی از امتیازات این سامانه دانست ،در 
ســامانه جدید به منظور افزایش میزان کنترل و نظارت،  
قابلیت ارسال گزارش از طریق پیامک به سطوح مختلف 
مدیریتی در نظر گرفته شــده اســت و بر اســاس میزان 
حساســیت و اهمیت موضوع، پیامک هشدار نظارتی به 
مدیران ســطوح عالی سازمان نیز ارسال می شود و نقش 
تاثیرگذار مرکز ارتباط با مشتریان در کاهش میزان مراجعات 
و کرونــا  دوران  در  شــعب  بــه   حضــوری 
 بر اساس بررسی های صورت گرفته، با پاسخگویی به موقع 
و تخصصی کارشناسان مرکز ارتباط در دوره شیوع ویروس 
کرونا در کشور و ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی، 
شاهد مراجعات حضوری کمتر مشتریان به شعب بانک دی 
بودیم که نقش مهمی را در صیانت از سامت مشتریان و 
همکاران شــعب ایفا کرده است. در حال حاضرمی توان با 
اطمینان گفت مرکز ارتباط با دی با ایجاد یک سیســتم 
 ) CRM(متمرکز و یکپارچه مدیریت ارتباط با مشتریان
قادر است به عنوان سریع ترین و موثرترین ابزار ارتباطی،  
نقش بســزایی در  شناسایی موارد مورد انتظار و نیازهای 
مشتریان و جلب رضایت حداکثری آن ها ایفا کند که تاثیر 
مســتقیمی بر رضایتمندی مشتریان و نگه داشت آن ها 

خواهد

گروه خودرویی؛ همچنان مورد اقبال سهامداران
ارزش روز بازار خودرویی از مرز 
۳٠٠ هزار میلیارد تومان گذشت

میزان معامات گروه خودرویی طی ۹ آذر آذر بالغ بر 
۵ میلیارد سهم و ارزش معامات گروه خودرویی بالغ بر 
۲۶۹۰ میلیارد تومان بوده است. در داد و ستدهای گروه 
خودرویی نمادهای خودروساز باز هم به رشد خود ادامه 
دادند، به طوری که نمادهای ایران خودرو، سایپا، گسترش 
ســرمایه گذاری ایران خــودرو، زامیــاد، گــروه بهمن، 
پارس خودرو، نیرومحرکه، ســرمایه گذاری رنا، صنایع  
ریخته  گری  ایران، مهرکام پارس و کرمان  خودرو مثبت 
شدند و درمقابل نمادهای رادیاتور ایران، چرخشگر، بهمن  
دیزل، کمک  فنر ایندامین، موتورســازان تراکتورسازی 
ایران و تولید محور خودرو منفی خوردند، طی ۲۱۶هزار 
نوبت معاماتی، ۴.۴ میلیارد سهم به ارزش ۲۱۲۰میلیارد 
تومان مورد دادوســتد قرار گرفت و ارزش کل بازار این 
صنعت بورســی تا پایان معامات روز گذشــته بالغ بر 
۳۰۷هزار میلیارد تومان شد. شــاخص کل نیز دیروز با 
افزایش بیش از ۳۸هزار واحدی در تراز یک میلیون و ۴۶۵ 

هزار واحدی ایستاد.
تمایل سرمایه گذاران نسبت به خرید سهام

معامات بورس از اواخر آبان ماه به سمت سهم های بزرگ 
ازجمله ایران خودرو و ســایپا پیش رفــت که این موضوع 
نشان دهنده ایجاد تعادل در بازار، خروج معامات از صف فروش 
و تمایل سرمایه گذاران نسبت به خرید سهام در بورس بوده 
است. همچنین تا چند روز پیش نیز شاخص بورس در کانال 
یک میلیون و ۳۰۰هزار واحد در نوسان بود که این مساله بیانگر 
ورود نقدینگی های موجود در بازار به سمت سهامی است که 

بعد از اصاح های انجام شده در کف قیمتی قرار گرفتند.

نشست تخصصی تشریح آخرین وضعیت عملکرد 
بانک تجارت در حوزه های مالــی و بانکداری با حضور 
معاون بانک و بیمه وزارت امور اقتصادی و دارایی برگزار 

شد.
 بــه گزارش روابط عمومی بانــک تجارت، عباس 
معمارنژاد معاون بانک و بیمه به همراه مرادپور مدیرکل 
بانک و بیمه وزارت امور اقتصادی و داریی در نشســت 

تخصصی بررسی عملکرد بانک تجارت حاضر شدند.
معمارنژاد در این جلسه با اشاره به نقش بانک ها در 
شرایط کنونی اقتصاد و حل مشکات بنگاه های اقتصادی 
گفت: حمایت بانک ها از کارآفرینان از یک ســو موجب 
ارزش آفرینی و افزایش تولید ناخالص شــده و از سوی 

دیگر تاثیری مستقیم در اشتغال کشور می گذارد.
معــاون بانک و بیمه وزارت امور اقتصادی و دارایی 
پس از استماع گزارش عملکرد بانک تجارت در حوزه های 
مختلف گفت: عملکــرد مالی بانک تجــارت با وجود 
تحریم های ظالمانه و رکود ناشی از شیوع ویروس کرونا 
و همچنین اقدامات این بانک در طرح زمرد بانک در حوزه 
معاونت IT چشمگیر و موفقیت آمیز است و این عملکرد 

کارکنان و مدیران این بانک شایسته تقدیر است.
معاون وزیر اقتصاد با اشــاره به وضعیت نماد بانک 

تجارت در بورس اوراق بهادار ابراز امیدواری کرد با تداوم 
روند رو به رشــد بانک تجارت و جبران زیان انباشته و 
ســودآوری این بانک در آینده نیز اتفاقات مثبتی برای 

بزرگترین بانک بورسی کشور رخ دهد.
وی وضعیت رو به رشــد نماد »وتجارت« را حاصل 
تاش مدیران و کارکنان این بانک در راســتای بهبود 
پورتفوی مالی و ســبد دارایی های این بانک دانست و 
عنوان کرد: روند کاهشی نرخ هزینه پول و افزایش سهم 
سپرده های ارزان قیمت به همراه کاهش سایر هزینه ها 
با وجود تنگناهای اقتصادی موجود شایسته تقدیر است 
و امیدواریم مسیری که بانک تجارت در آن قرار گرفته 
همچنان تداوم یابد. معمارنژاد همچنین با بررسی روند 
اجرای پروژه بانکداری دیجیتال در بانک تجارت تحقق 
بانکداری هوشمند در اقتصاد آینده را حیاتی ارزیابی و 
تاکید کرد: در شرایطی که بانک های کشور در راستای 
کاهش تعداد شعب خود و گسترش بانکداری الکترونیک 
و خدمات نوین بانکی هستند، بانکداری دیجیتال تاثیری 

مستقیم در سودآوری آنها خواهد داشت.
دولت آبادی مدیرعامل بانک تجارت در ابتدای این 
نشست تخصصی با اشاره به اینکه بانک تجارت همواره 
سعی داشته خدمات مالی و بانکی با کیفیت و ارزنده را به 

مشتریان خود ارائه دهد گفت: سیر تحول در این بانک 
در ســال های اخیر با سرعت بسیار بالایی در حال طی 
شــدن است و با نگاهی به شاخص های مالی و عملیاتی 
نماد »وتجارت« در گزارش های حسابرسی شده سازمان 
بورس اوراق بهادار شاهد روند روبه رشد و حرکت به سوی 

سودآوری در مجموعه بانک تجارت هستیم.
گفتنی اســت، اخیرا با بازگشت ۳۲ درصد از سهام 
شرکت سرمایه گذاری ملی ایران »ونیکی« به عنوان یکی 
از قدیمی ترین نمادهای بورسی کشور به پورتفوی بانک 
تجارت  که از منظر کارشناسی، سهمی ناب و ارزنده به 
لحاظ تکنیکال به شــمار رفتــه و پارامترهای بنیادی 
بســیاری را می توان برای آن برشمرد سهامداران بانک 
تجارت پس از بازگشــایی نماد »وتجارت« از سود قابل 
توجهی برخوردار شدند. عاوه بر این بانک تجارت اخیرا 
نیز ســود سرشــاری را از واگذاری بلوک سهام خود در 
شــرکت فولاد مبارکه و نیروگاه فارس وصول کرده و از 
سوی دیگر شرکت سرمایه گذاری کاردان زیرمجموعه 
بانک تجارت نیز اخیرا بورسی شده است. همچنین سهام 
دیگر شرکت های بورسی این بانک از جمله بیمه تجارت 
نو و ایران کیش جزو سودآورترین شرکت های صنعت 

خود به شمار می روند.

بانکتجارتدرانجامماموریتهایخودموفقبودهاست

دویست و هفتاد و هشتمین شماره نشریه داخلی بانک ملی ایران با تیتر »اهتمام ملی« به موضوع برگزاری موفقیت آمیز مجمع این بانک 
پرداخته است. به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی بانک ملی ایران، »سفیر« در این شماره عاوه بر انتشار گزارشی از مجمع بانک با عنوان 
»نهادی پر افتخار برای ایران سربلند«، با ناصر شاهباز عضو هیات مدیره بانک نیز گفت و گویی داشته و اطاعات تازه ای درباره عملکرد بانک در 
سال مالی گذشته منتشر کرده است.معاون شعب بانک نیز در گفت و گویی درباره اقدامات انجام شده و پیش رو برای جلب حداکثری رضایت 
مشــتریان توضیحاتی ارائه کرده و در ادامه از رئیس شعبه نودشه، مسئول شعبه قصرشیرین، همکار بازنشسته بانک و داور بین المللی کشتی، 
همکاران اداره امور شعب کرمانشاه و رئیس بانک کارگشایی مشهد در این شماره مطالبی منتشر شده است. »سفیر« به دو زبان فارسی و انگلیسی 

منتشر می شود و نسخه دیجیتال آن در بخش نشریات پورتال خبری بانک ملی ایران قابل دسترس است.

شرکت بیمه کارآفرین در راستای اجرایی کردن اهداف خود در زمینه تبلیغاتی و اطاع رسانی در نظر دارد طراحی یک کاراکتر )شخصیت( 
را در قالب یک فراخوان عمومی به مسابقه بگذارد. لذا از تمامی دوستان عاقه مند و هنرمند، به ویژه طراحان گرافیک، انیماتورها و کاریکاتوریست 
ها دعوت می شود طرح ها و پیشنهادات خود را با ویژگی، شرایط و اهداف در نظر گرفته شده به شرح ذیل به ایمیل شرکت بیمه کارآفرین ارسال 

نمایند. مقررات و قوانین: ۱- طرح های ارسالی خاقانه و مشابه سایر برندهای داخلی و خارجی موجود در بازار نباشد.
۲- طرح ها به صورت فایل jpeg . A4 به ایمیل ravabetkarafarin@gamil.com ارسال گردد. ۳- مهلت ارسال آثار: تا پایان 
وقت اداری ۳۰ آذر ماه ۱۳۹۹. ۴- طرح های برگزیده پس از تأیید اولیه، به صورت فایل وکتور تحویل می گردد. خاطر نشان می شود جایزه نفیسی 

به برنده از طرف شرکت بیمه کارآفرین اهدا خواهد شد.

»سفیر«بهایستگاهمجمعبانکملیایرانرسید فراخوانمسابقهطراحیشخصیت)کاراکتر(شرکتبیمهکارآفرین
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خبـــــر

 افزایش خدمات بانکی و پستی 
در مناطق روستایی

»بهزاد شیری« مدیرعامل 
پســت بانک دربــاره خدمات 
جدیدی که قرار است ارائه بدهند 
گفت: ســرویس )IPG( درگاه 
پرداخت اینترنتی صوتی جهت 
استفاده نابینایان برای اولین بار 
درسطح کشور، راه اندازی مرحله 
نخست ســامانه افتتاح حساب 
غیرحضوری با احراز هویت بیومتریک، راه اندازی سجام )سامانه 
جامع احراز هویت مشتریان( در باجه های بانکی روستایی و آغاز 
فرآیند ارائه تسهیات در قبال توثیق سهام عدالت است که 
رسما با حضور وزیر ارتباطات، معاونین وزارت ارتباطات و فناوری 
اطاعات، مدیرعامل و اعضای هیات مدیره پست بانک ایران 
در ساختمان مرکزی این بانک مورد بهره برداری قرار می گیرد،  
افزایش ۱۲۱ درصدی کل سپرده ها، رشد ۱۵۱ درصدی منابع 
ارزان قیمت و رشــد ۷۷ درصدی سایر منابع، افزایش ۱۰۴ 
درصدی کل تسهیات، کاهش ۵۳ درصدی نسبت مطالبات 
غیرجاری به تسهیات، پشت سر گذاشتن زیان دهی و رسیدن 
به سوددهی و کاهش مناسب قیمت تمام شده پول از مهمترین 
عملکرد کمی پست بانک ایران طی دو سال اخیر بوده است. 
در سال ۹۷ زیان ما حدود ۴۳۰ میلیارد تومان بود که در اقدامات 
انجام شــده سود بانک یک سال بعد به ۹۷.۵ میلیارد تومان 
افزایش پیدا کرده اســت. با مساعدت وزارت ارتباطات اغلب 
ATM های تحت حاکمیت پست بانک در روستاها دایر شده و 
از نظر کمیت با بانک ملی برابری می کند اما پست بانک بیش از 
تمامی بانک های کشور خدمات بانکی را به روستاییان ارائه 
می دهد. به گزارش اعتبار آیین رونمایی از خدمات جدید پست 
بانک ایران در راستای توسعه اقتصاد دیجیتال با حضور وزیر 
ارتباطات و فناوری اطاعات به صورت آناین برگزار شــد. 
سرویس )IPG( درگاه پرداخت اینترنتی صوتی جهت استفاده 
نابینایان برای اولین بار درسطح کشور، راه اندازی مرحله نخست 
سامانه افتتاح حساب غیرحضوری با احراز هویت بیومتریک، 
راه اندازی سجام )ســامانه جامع احراز هویت مشتریان( در 
باجه های بانکی روستایی و آغاز فرآیند ارائه تسهیات در قبال 

توثیق سهام عدالت خدمات نوینی بود که امروز افتتاح شد

خبـــر
جزئیات بیمه کرونا برای اصناف متضرر 

از تعطیلی
رییس کل بیمه مرکزی 
گفــت: صاحبان مشــاغل و 
اصنــاف می توانند کســب و 
کار هــای خــود را در مقابل 
تعطیلی هــای کرونایی بیمه 
کنند. غامرضا ســلیمانی در 
مصاحبــه اختصاصــی بــا 
اقتصــادی  خبرنگار گــروه 
خبرگزاری صدا وسیما افزود: کسبه و اصنافی که از بابت 
توقف کسب و کار به دلیل محدودیت های کرونایی دچار 
ضرر و زیان می شوند در صورتی که بیمه باشند بسته به 
میزان پوشش بیمه ای آن ها تا مدت ۶۰ روز حداقل روزانه 
۵۰۰ هــزار تومان و حداکثر روزانــه ۱۲ میلیون تومان 
دریافت می کنند. وی گفت: برای پرداخت روزانه پانصد 
هزار تومان تــا ۶۰ روز که در مجموع ۳۰ میلیون تومان 
می شود حق بیمه پرداختی حدود ۳۰۰ هزار تومان در نظر 
گرفته شده است. سلیمانی افزود: کسب و کار ها باید قبل 
از اعمال محدودیت ها اقدام به بیمه کردن مشاغل کنند و 
هم اکنون نیز می توانند با ثبت نام در دریافت این بیمه ها 
اگر در زمستان نیز شاهد شیوع مجدد کرونا و تعطیلی و 

کسب و کار بودیم از این بیمه استفاده کنند.
رییس کل بیمه گفت: از زمان انتشار بیماری کرونا در 
کشور صنعت بیمه فعال و طی بخشنامه ای به شرکت های 
بیمه ای اعام شد که برای همه کسانی که بیمه تکمیلی 
درمان هســتند همه هزینه های این بیمــاری از دارو تا 

بستری و دیگر هزینه ها را طبق قرارداد پرداخت کنند.
وی افزود: عاوه بر این محصول بیمه ویژه مخصوص 
بیماری کرونا در یکی از شــرکت های بیمه ای تصویب و 
عملیاتی شــده اســت. او گفت: از ابتدای سال در بخش 
بیمارستانی حدود ۴ هزار میلیارد تومان بابت هزینه های 
درمانی از طرف شرکت های بیمه ای بابت بیمه تکمیلی 
پرداخت شده که بخشی از آن مربوط به بیماری کروناست.
سلیمانی افزود: برای کسانی که بیمه عمر خریداری 
کرده اند نیز تا سقف ۵۰ میلیون تومان در صورتی که فوت 
به خاطر بیماری کرونا اتفاق افتاده باشــد به خانواده ها 

پرداخت می شود.

 دسترسی 90درصدی به خدمات الکترونیکی 
وزیر ارتباطات گفــت: اکنون امکان 
دسترســی به خدمات الکترونیکی در ۹۰ 
درصد روستاهای کشور با تاش دولت تدبیر 

و امید فراهم شده است.
»محمدجــواد آذری جهرمــی« در 
هجدهمین جلسه شورای اجرایی فناوری 
اطاعات که با حضور رییس جمهوری،رئیس 
مرکز ملی فضای مجازی، وزیر اقتصاد و وزیر 
آموزش و پرورش برگزار شد، گفت: در جلسه 
هفدهم شــورای اجرای فناوری اطاعات 
مصوبه ای برای پیاده ســازی سامانه جامع 
تجارت به تصویب رسید که اثرات زیادی در 
حوزه شــفافیت، مبارزه با فساد و تسهیل 

خدمات رسانی به مردم را به دنبال دارد.  
جهرمــی با بیــان اینکه بخشــی از 
قابلیت های کارکردی این سامانه در بهمن  
ماه و دهه فجر به بهره برداری می رسد تاکید 
کرد: دولت ۵ هزار و ۷۰۰ خدمت شناسنامه 
دار دارد که باید به مردم ارایه شود. از این تعداد 
۳هزار و هفت خدمت قابلیت الکترونیکی 
شدن دارند و نزدیک ۸۰ درصد این خدمات 
تا امروز الکترونیکی شده اند. اکنون در ۹۰ 
درصد روستاهای کشور امکان دسترسی به 
خدمات الکترونیکی با تاش دولت تدبیر و 

امید فراهم شده است.  
۳ خدمت از این میان که بسیاری مهم 
هستند توسط وزارت اقتصاد صورت گرفته 
اســت. وزارت اقتصاد در توسعه سیستم 
الکترونیکی و دیجیتال کردن خدماتش جز 
دستگاه های پیشرو اســت. سامانه جامع 

خزانه داری الکترونیکی، مجامع الکترونیک و 
سامانه جامع توزیع سود سهام آمده رونمایی 
است امروز و با صدور دستور شما فعالیتشان 
شروع خواهد شــد، اقداماتی متناسب با 
ساختاری که در مصوبه بود به دستگاه های 
اجرایی اباغ شد. برای اجرایی شدن استفاده 
از سامانه جامع تجارت که مدیریت مرکزی 
اجرای آن با وزارت صمت است، دستگاه های 
متعددی همکاری داشتند، وزارت اقتصاد و 
دارایــی، ســازمان گمــرک، وزارت راه  
وشهرسازی، ســازمان بنادر دریانوردی و 
فرودگاها، ســازمان راه داری و حمل ونقل 
جاده ای، شرکت های حمل ونقل و همچنین 
انبارهای بخش خصوصی )بخشی(  به فعالان 
اقتصادی کشــور اختصاص داشت، وزارت 
جهاد کشاورزی در این مقوله نقش مهمی 

داشــتند. وی با بیان این که بیمه مرکزی و 
بانــک مرکزی که نقش مهمــی در حوزه 
تجارت دارند نیز در اجرای این سامانه دخیل 
بوده اند، افزود: ۲۲ ســازمان و دستگاه هم 
وظیفه صدور مجوز و نظارت بر استانداردهای 
حوزه تجارت را برعهده دارند که آن هم برای 
اجرا این سامانه وظایفی را برعهده گرفتند، 
پیاده ســازی ایــن سیســتم پیچیده و 
الکترونیکی کردن این وظایف بسیار سنگین 
است اما خوشبختانه تمامی این سیستم 
مطابق با برنامه ریزی خوب بین دستگاه ها و 
نظارتی که دبیرخانه شورای اجرایی فناوری 
اطاعات و دفتر ریاست جمهوری داشته اند 

به نتیجه رسیده است.  
او با تاکید بر همکاری ســتاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز برای اجرای این پروژه عنوان 

کرد: افتخار این را دارم که بگویم مطابق با گام 
اول اجرای سامانه جامع تجارت که مقرر بود 
۷۰ درصد سامانه تا تاریخ ۹۹.۹.۹ اجرایی 

شود که به این دستاورد رسیده ایم.  
کارکردهای اصلی این ســامانه از روز 
گذشته قابل ارائه شده است و براین اساس 
تمام اطاعات موجود در وزارتخانه ها در این 
سامانه یک پارچه شده است، زمانی در حوزه 
تجارت الکترونیکی آمار را وزارت صمت اعام 
می کرد، یک زمان بانک مرکزی، گمرک و 
در کنار آن بخش خصوصی هم ادعاهایی را 
مطرح می کرد. تعدد آمار و اینکه هرکسی از 
موضع خودش به مســئله نــگاه می کرد 
سردرگمی در برنامه ریزی و عدم شفافیت را 
به دنبال داشت که بسیار مسئله آزادهنده ای 
بود، امروز تمامی این اطاعات یکپارچه شده 
است. اکنون یک داشبورد مرکزی داریم که 
کل اطاعــات تجارت در حــوزه واردات، 
صــادرات و توزیع کالا را به صورت برخط و 

لحظه ای به مخاطب نشان بدهد.
بحث بعدی مربوط به بازرگانان کشور 
بود که این افراد برای امر صادارات و واردات 
باید به دستگاه های متعددی مانند وزارت 
صمــت، بانک مرکزی، گمــرک مراجعه 
می کردند. این سامانه مراجعه بازرگانان به 
دستگاهای مختلف را به صفر می رساند. این 
اتفاق هم گردش کار مردم در سیستم دولت 
الکترونیکی را به صورت شفاف مشخص و از 
فســاد و رانت ها جلوگیری می کند. ضمن 
اینکه تسهیل ارایه خدمات را به دنبال دارد. 

مدیر کل امور دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و دارو با اشاره به واردات واکسن آنفلوآنزا با ارز نیمایی، قیمت آن را برای مصرف کننده ۱۹2 هزار تومان اعلام 
کرد. دکتر حیدر محمدی در گفت و گو با ایســنا، درباره قیمت واکســن آنفلوآنزا که به تازگی وارد کشور شده و در اختیار داروخانه های منتخب قرار گرفته است، 

گفت: با توجه به اینکه این محموله جدید واکسن آنفلوآنزا با ارز نیمایی وارد شده است، قیمت آن برای مصرف کننده ۱۹2 هزار تومان خواهد بود. 
وی با بیان اینکه افراد می توانند با مراجعه به داروخانه و فقط با کارت ملی و ثبت کد ملی در سامانه تی تک این واکسن را از داروخانه های منتخب دریافت کنند، افزود: 

این واکسن در داروخانه های منتخب سراسر کشور توزیع می شود.
به گفته وی، واکســن آنفلوآنزا در تهران نیز در داروخانه های منتخب ۱۳ آبان، 2۹ فروردین، 22 بهمن، ایثار، شهید کاظمی، هلال احمر مرکزی و شماره 2 و هلال احمر 
شهرری موجود است. محمدی درباره نحوه توزیع واکسن آنفلوآنزا در سایر استان ها نیز گفت: این واکسن در سایر استان های کشور در داروخانه های منتخب دولتی 

توزیع می شود.

واکسنآنفلوآنزا؛
19۲هزارتومان

شرکت بیمه نوین به رشد ۴۰ درصدی در صدور حق بیمه در هشت ماه ابتدایی سال جاری در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته دست یافت. به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه نوین، این شرکت با اعمال استراتژی های 
بهبود عملکرد در حوزه های مدیریت ریسک، سرمایه گذاری و ایجاد تنوع در ارائه طرح ها و خدمات بیمه ای خود، 

موفق شد ۴۰ درصد رشد صدور حق بیمه در هشت ماه ابتدایی سال جاری را در کارنامه عملکرد خود ثبت کند. 
بر این اساس، بیمه نوین از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه سال ۹۹، مبلغ ۹.۴۲۹.۲۵۳ میلیون ریال حق 
بیمه و در هشت ماه ابتدایی سال ۹۸، مبلغ ۶.۷۱۶.۱۷۶ میلیون ریال حق بیمه صادر کرده است که حاکی از رشد 

۴۰ درصدی بیمه نامه های صادره در این شرکت است.
طبق آمار منتشر شده، بیمه نوین در آبان ماه سال جاری نیز نسبت به مهر ماه، ۱۲ درصد رشد در صدور حق 
بیمه داشته است. این شرکت مبلغ ۱.۰۰۸.۹۰۶ میلیون ریال در آبان ماه و ۸۹۹.۴۵۳ میلیون ریال در مهر ماه سال 

جاری حق بیمه صادر کرده است.
گفتنی است، بیمه نوین با ارائه عملکرد مطلوب بیمه ای خود، موفق شده است تا رتبه یک توانگری خود را برای 

چهارمین سال متوالی حفظ کند.

۴۰درصدرشددرصدورحق
بیمهطیهشتماهنخست
سال99

شرکت بیمه نوین

فروغ مرتضایی نژاد مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: در شهر اصفهان 
بیش از سه میلیون اصله درخت و درختچه وجود دارد که بیش از دو هزار و ۳۰۰ تن برگ پاییزی از این درختان 
بر زمین می ریزد. امسال برگ های درختان شهر بسیار زیبا خزان و رنگارنگ شده است به طوری که نظر هر 
شهروندی را به خود جلب می کند.او تصریح کرد: در شهر اصفهان سه هزار و ۷۵۰ هکتار فضای سبز و بیش از 
سه میلیون اصله درخت و درختچه وجود دارد که بیش از دو هزار و ۳۰۰ تن برگ پاییزی از این درختان بر 
زمین می ریزد.وی افزود: برگ های پاییزی توسط ۱۵۰۰ نفر از نیرو های فضای سبز جمع آوری و راهی حدود 
۱۸ سیلوی مناطق ۱۵ گانه یا بخش های تحقیقاتی سازمان از جمله مراکز جروکان و محمودآباد می شود.او 
ادامه داد: برگ های جمع آوری شده درختان در این سیلو ها در فرآیند فرآوری پس از ۹ ماه به »خاکبرگ« 
تبدیل شده و در باغچه های گل استفاده می شود.مرتضایی نژاد با بیان اینکه میزان جمع آوری برگ های پاییزی 
در شهر متفاوت است، گفت: انتظار می رود شهروندان در کنار برگ هایی که در پارک ها و کوچه ها جمع آوری 

می شود، زباله های خود را نریزند، زیرا وارد شدن زباله به سیلو های برگ، اثرات منفی دارد.

وجودبیشاز3میلیون
اصلهدرختودرختچه
دراصفهان

فروغ مرتضایی نژاد

نمایندگان بنیاد تعاون زندانیان کشــور با مدیرعامل، قائم مقام و مدیران ارشــد بیمه سینا دیدار و گفت وگو 
کردند. به گزارش روابط عمومی بیمه سینا، در این دیدار که با حضور محمود الوندی مدیرعامل شرکت خدمات 
بیمه ای سینا حامی امید و به منظور توسعه روابط و هم افزایی برای افزایش همکاری های مشترک برگزار شد، 
طرفین بر ضرورت برنامه ریزی برای یکپارچه ســازی فعالیت ها و توســعه اقدامات در حوزه مســئولیت های 
اجتماعی تاکید کردند. دکتر رضا جعفری، مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره بیمه ســینا در این نشســت 
ضمن تقدیر از اقدامات گسترده ی بنیاد تعاون زندانیان جهت اشتغال زندانیان و بازگشت آنها به جامعه، اظهار 
داشــت: اقدامات شرکت خدمات بیمه ای ســینا حامی امید در صرف درآمد خود برای آزادسازی زندانیان و 
کمک به رفع مشــکات آنها در راستای عمل به مســئولیت های اجتماعی قابل تقدیر و ستودنی است و باید 

توسعه یابد.
در این نشســت همچنین با توجه به اینکه نمایندگی ۳۰۱۴ بیمه ســینا با نام شرکت خدمات بیمه ای سینا 
حامی امید متعلق به بنیاد تعاون زندانیان کشور است، در خصوص وضعیت عملکرد این نمایندگی و راه های 

رفع موانع و مشکات موجود، تبادل نظر صورت گرفت.

توسعهروابطو
همافزاییبرایافزایش
همکاریها

بیمه سینا

 رشد ۳۷ درصدی پرتفوی و کاهش ۱/ ۴ درصدی نسبت خسارت از ویژگی های مهم فعالیت فنی بیمه آسیا در هفت ماه 
نخست سال جاری است. مسعود بادین، نایب رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا در جلسه معارفه احمد دارابی سرپرست 
مدیریت پروژه توسعه امور فنی مناطق تاکید کرد: در شرایط دشوار اقتصادی ناشی از تحریم ها و شیوع بیماری کرونا، یکی از 
موثرترین راهبردها برای حل مشکات، حرکت جهادی و تفکر بسیجی است. وی در این جلسه، گزارشی از فعالیت بیمه آسیا 
در ۷ ماه نخست امسال ارائه کرد و عملکرد فنی شرکت را در این مدت درخشان و بسیار امیدوارکننده خواند و رشد ۳۷ درصدی 
تولید و کاهش ۱/ ۴ درصدی نسبت خسارت بیمه آسیا را در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته از ویژگی های مهم عملیات 
بیمه ای و ریسک سنجی مناسب با توجه به وجود همکاران متخصص و شبکه فروش فعال و حرفه ای توصیف کرد. نایب رئیس 
هیات مدیره بیمه آسیا در ادامه، به موضوع ایجاد مدیریت پروژه توسعه امور فنی مناطق اشاره کرد و هدف از این تصمیم را در 
راستای افزایش حدود اختیارات مناطق و تسریع در انجام کارها و کاهش چرخه اداری و در نهایت افزایش چابکی در شرکت 
عنوان کرد. بادین تصریح کرد: ارائه شیوه نامه اجرایی در امور فنی، گزارش های دوره ای و کنترل های عملیاتی، تسهیل در 

هماهنگی مناطق با بخش های فنی و شبکه فروش و تسهیل در صدور را از وظایف اصلی این مدیریت جدید اعام کرد.

رشد37درصدی
پرتفویبیمهآسیا

مسعود بادین

سردار سعید محمد،فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا گفت: این قرارگاه برای ساماندهی حاشینه نشینی در 
تبریز ۲ هزار واحد مسکونی در این کانشهر احداث می کند.  وی در دیدار با امام جمعه تبریز افزود: این واحدها در 
زمین ۱۰ هکتاری شهرک جوانان این شهرستان بر اساس تفاهم نامه ای با شهرداری احداث می شود تا فضای مناسبی 
برای اسکان حاشیه نشینان فراهم شود، در اجرای این طرح پس از تکمیل واحدها ساکنان مناطق حاشیه نشین تبریز 
به این واحدها جابه جا شده و مناطق مسکونی قبلی آنها نیز تخلیه و تخریب می شود و پس از اقدامات لازم در این 
مناطق نیز واحدهای جدیدی  احداث می شود. او  با  اشاره به اجرای ۷۰ پروژه از سوی این قرارگاه در آذربایجان شرقی 
در سال های گذشته، گفت: این پروژه ها برای ایجاد رفاه عمومی اجرا شده که تعدادی از آنها به اتمام رسیده و تعدادی 
نیز در حال  اجراست. پروژه های مختلفی از جمله در حوزه پسماند زباله، احداث پارک بزرگ تبریز، حوزه گردشگری 
اطراف این پارک و قطارشهری از سوی این قرارگاه اجرا می شود و تاش می شود این پروژه ها در سریع ترین زمان 
ممکن به بهره برداری برسند. وی مشارکت در حوزه معدن در شهرستان بناب را از دیگر پروژه های در دست اجرای 

این قرارگاه با اعتبار ۶۱۰ میلیون یورو در فولاد بناب و فولاد شهریار برای توسعه فولاد شمالغرب مشارکت می کند.

ساخت۲هزارواحد
مسکونیبرای
حاشیهنشینانتبریز

سردار سعید محمد

 مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: گزارش نظارتی مشروحی پیرامون وضعیت 
صنعت استخراج رمز ارز و مبادلات داخلی آن در جلسه کمیسیون قرائت شد و طرح نمایندگان درباره قانون 
حمایت از رمز ارزها و ساماندهی بازار معامات داخلی آن مورد بحث و بررسی قرار گرفت. گزارش نظارتی 
مشروحی درباره وضعیت صنعت استخراج رمز ارزها و مبادلات داخلی آن در ابتدای جلسه قرائت شد و مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت. وی با بیان اینکه کمیسیون پیرو گزارش های نظارتی می تواند نسبت به خلأها و 
ضعف های قانونی، طرح های اصاحی را پیشنهاد دهد، بر این اساس بعد از ارائه گزارش نظارتی درباره رمزارزها، 
نمایندگان قانون حمایت از رمز ارزها و ساماندهی بازار معامات داخلی آن را در چند ماده با دربرگیری مبادلات، 
بانک مرکزی، استخراج آن، تعرفه ها و... به مجلس پیشنهاد خواهند داد. وی تصریح کرد: در ادامه جلسه پیرو 
گزارش نظارتی کمیسیون اقتصادی درباره بازار بورس، اصاح قانون بازار سرمایه در دستور کار قرار گرفت. 
موادی از این طرح مورد بررســی قرار گرفت و پیشــنهاد کارگروه برای اصاح قانون اوراق بهادار ارائه شد و 

کارشناسان مرکز پژوهش های مجلس نظرات خود را نسبت به این طرح ارائه کردند.

مهدی طغیانی
تدوینقانونحمایت
ازرمزارزها
|درمجلس

 سید باقر فتاحی  رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون اعام کرد منابع این بانک به مرز ۲۵۰ هزار میلیارد 
ریال نزدیک گردیده است. وی که از طریق ارتباط ویدئو کنفرانسی با برخی مدیران استانی بانک در خصوص عملکرد 
مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایری سخن می گفت اظهار داشت: طرح اشتغال پایدار روستایی و 
عشایری از مهمترین طرح های ملی و تکلیفی بانک است که مرحله پنجم آن در کلیه استانها در حال انجام است و با 
نظارت و پشتیبانی واحدهای ستادی شرایطی ایجاد گردیده تا تکالیف اباغی به استانها با بیشترین اثربخشی در آمار 
تولید و اشتغال مناطق روستایی اجرایی گردد، در حال حاضر مانده منابع سپرده ای بانک توسعه تعاون به مرز ۲۵۰ 
هزار میلیارد ریال رسیده است، و با توجه به حجم فعالیت توسعه ای بانک ضروری است با اهتمام همکاران شبکه 
شعب، منابع بانک به صورت مستمر رو به افزایش باشد. وی با تأکید بر الزام رعایت استاندارد شاخص مصارف به منابع 
و حجم تسهیات اعطایی بانک، به طرح های تشویقی بانک در محور جذب منابع اشاره نمود و افزود: بر اساس اهداف 
موردنظر و راهکارهای اتخاذ گردیده، منابع بانک طی دو ماه آینده به ۲۸۰ هزار میلیارد ریال خواهد رسید و شرایط 

به گونه ای رقم خواهد خورد تا برنامه های بانک در فرآیند بانکداری توسعه ای به نحو شایسته ای محقق گردد.

منابعبانکتوسعهتعاون
بهمرز۲5۰هزارمیلیارد
ریالرسید

سید باقر فتاحی

میثم نمازی مدیر امور فناوری اطاعات بانک شهر از به روزرسانی تمامی سامانه های پرداخت الکترونیک و بانکداری 
ریالی این بانک طی ماه جاری خبر داد و گفت: این مهم با هدف ارائه خدمات کامل و برتر بانکی به شهروندان و مشتریان و 
به منظور کنترل موج سوم بیماری کرونا در شعب بانک شهر صورت گرفته است. به گزارش روابط عمومی بانک شهر، وی  
با بیان اینکه مدیریت،کنترل و پیشگیری از شیوع ویروس و کاهش مراجعات مشتریان به شعب بانک شهر از ابتدای سال 
جاری به صورت ویژه در دستور کار قرار داشته است، افزود: به همین منظور تا اطاع ثانوی تغییراتی بر روی سیستم های 
نرم افزاری و ابزارهای الکترونیکی بانک به منظور تسهیل استفاده مشتریان از درگاه های غیرحضوری اعمال شده است. 
وی تصریح کرد: افزایش سقف مجاز انتقال وجه کارت به کارت )شتابی و درون بانکی( از مبلغ ۶۰ میلیون ریال در هر شبانه 
روز از مبدا هر کارت به مبلغ ۱۰۰ میلیون ریال، تمدید تاریخ انقضای کارت های بانکی بدون نیاز به مراجعه حضوری مشتری 
به مدت یک سال، افزایش سقف صدور کارت هدیه به مبلغ ۲۰ میلیون ریال و ... از جمله تغییرات جدید صورت گرفته در 
خدمات رسانی به شهروندان است. نمازی با تاکید بر اینکه اعتقاد راسخ داریم که در حال حاضر سامانه های بانکداری 

الکترونیک بانک شهر توانسته تاحدود بسیار زیادی شهروندان را از مراجعه حضوری به شعب این بانک بی نیاز سازد.

گسترشخدماتغیرحضوری
بانکشهربهمنظورکنترل
موجسومبیماریکرونا

 بانک شهر

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به 
روش های ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگان 
گفت: تمــام صادرکننــدگان دارای پروانه 
صادراتــی )از ابتدای ســال ۱۳۹۸ به بعد( با 
استفاده از واردات در مقابل صادرات با هماهنگی 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت می توانند به 

ایفای تعهدات ارزی خــود بپردازند. علیرضا 
رزم حسینی افزود: در صورت عدم تحقق ایفای 
تعهــدات ارزی از این طریق، صادرکنندگان 
حداکثر ۴ ماه از تاریخ صدور پروانه صادراتی 
فرصت دارند تا از طریق عرضه در سامانه نیما 
تعهدات ارزی خود را ایفا کنند. وزیر صنعت، 

معدن و تجارت با اشاره به تصمیمات اخیر ستاد 
اقتصادی دولت و رئیس جمهور درباره ترخیص 
کالاهای اساسی، اعام کرد: از زمان اباغ این 
تصمیم ۴ میلیون تن کالا از گمرکات کشور 
ترخیص شــده که این کار بسیار مهم و حائز 

اهمیتی بوده است.

ترخیص ۴ میلیون تن 
 کالا پس از حذف
 بانک مرکزی از روند 
تجارت



مجوز شماره گذاری 30 دستگاه خودروی برقی صادر شد

معاون دفتر خودرو و نیروی محرکه وزارت صنعت، معدن 
و تجارت گفت: به تازگی ســازمان ملی استاندارد ایران مجوز 
شماره گذاری ۳۰ دستگاه خودروی برقی تولید داخل را به پلیس 

راهور ارسال کرد.
به گزارش اعتبار، ســورنا ستاری معاون علمی و فناوری 
رییس جمهوری از برنامه ریزی برای طراحی خودروهای به روز 

و ارزان قیمت با استفاده از ظرفیت های داخلی کشور خبر داد.
وی ضمن تأکیــد بر اینکــه آینده صنعت خــودرو در 
هوشمندسازی است، افزود: کشور ما نیز در آینده باید به سمت 
تولید خودروهای هوشمند و برقی برود تا از این موضوع عقب 

نمانیم که این مهم نیز در دستور کار قرار دارد.
»امیر جعفرپور« معاون دفتر خودرو و نیروی محرکه وزارت 
صنعت از توفیق یک شــرکت دانش بنیــان داخلی در تولید 
خودروهای کوچک برقی خبر داد که به تازگی استانداردهای مد 
نظر سازمان ملی استاندارد را پاس کرده است، این خودروها که 
به جز تایر و برخی قطعات آن که توجیه اقتصادی نداشتند، بقیه 
اجزا و قطعات آن تولید داخل اســت، از ســوی یک شــرکت 
دانش بنیان داخلی طراحی و تولید شده و برای شماره گذاری در 

اختیار پلیس راهور قرار گرفته است.
به گفته این مقام مســوول، قرار شده این خودروها پس از 
رسیدن به شــمارگان تولید ۳۰ دستگاه مجوز شماره گذاری 
بگیرند و به محض رســیدن به تعداد ۱۵۰ دستگاه یک مجوز 
عمومی برای پاک و شماره گذاری آنها صادر شود، تا آن زمان 
باید مشکات احتمالی خودروها توسط شرکت سازنده رفع شود،  
این خودرو که در دسته میکروکارها دسته بندی شده و دو نفره 
اســت، دوم بهمن ماه سال ۹۵ در حیاط پاستور در معرض دید 
قرار گرفت و حتی حسن روحانی رئیس جمهوری نیز با این خودرو 
رانندگی کرد، این وزارتخانه و دیگر دســتگاه های مرتبط در 
تاشند تولید خودروهای هیبریدی، برقی و کم مصرف تر مورد 

تشویق قرار بگیرد.
این مهم از طریق مصوبه های شرکت بهینه سازی مصرف 
سوخت و اعمال تدریجی اســتانداردها از سوی سازمان ملی 
اســتاندارد با اتکا به توان داخل در دســتور کار است تا بتوان 
خودروهایــی در بازه قیمتی ۴۰ تا ۷۰ میلیــون تومان از نوع 
خودروهای کوچک معرفی کرد. هرچند تولید این قبیل خودروها 
به دلیل فشرده تر و کوچکتر شدن سامانه ها، اجزا و قطعات آنها 
گران تر تمام می شــود، اما از قابلیت هــای خودروهای کنونی 
برخوردار خواهند بود و تاش می شود با تولید انبوه، ارزان تر تمام 
شــوند، با تاش های انجام شــده در معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری و همکاری خودروسازان و قطعه سازان، تولید 
خودروهای کم مصرف اقتصادی در دســتور کار قرار دارد. این 
چهارچرخ ها قرار است در صورت تایید شدن از سوی پلیس راهور، 
پاک موتورسیکلت دریافت کنند، اما با توافق راهور قرار شده به 
منظور استفاده بانوان، دارندگان گواهینامه خودرو نیز بتوانند از 
این خودروها استفاده کنند و در آینده نزدیک آنها را در شبکه 
معابر ببینیــم، این خودروها که طول آنها با عرض خودروهای 
کنونی موجود برابری می کند، مشکاتی نظیر پارک کردن را 
ندارند و در یک فضای کوچک به راحتی پارک می شوند. وی با 
اشــاره به  شارژ باتری این خودروهای بدون آلایندگی از طریق 
برق معمولی شبکه شهری و معادل برق استفاده شده در یک اتو 
طی حدود سه ساعت است و هزینه برق آن کمتر از دو هزار تومان 
خواهد بود، حرکت این خودروها در یک مســیر هموار با هر بار 
شارژ تا ۵۰ کیلومتر در روز امکان پذیر خواهد بود. او با اشاره به 
تجربه های بین المللی در این زمینه، یادآور شد: خودروهای برقی 
از ۱۲۰ سال قبل در جهان معرفی شده و حتی در کشورهایی 
نظیر هند و چین از ۱۵ ســال پیش در ناوگان خودرویی شان 
حضور دارد. وی به طور نمونه به نانوکار ساخت شرکت تاتاموتورز 
هند که بین دو هزار و ۵۰۰ تا پنج هزار دلار قیمت دارد، همچنین 

خودرو برقی اســمارت شرکت بنز آلمان و توییزی  شرکت رنو 
فرانسه اشاره کرد که تعداد آنها به صورت تصاعدی در خیابان ها 
و جاده های شهرهای اروپایی و آمریکایی در حال افزایش است.

این مهم رویکرد نوینی به حمل و نقل خواهد بود که به ویژه 
در کشور ما با تردد ۷۰ درصد تک سرنشین، می تواند به عنوان 
تدبیری برای کاهش مصرف سوخت با استفاده از خودروهایی 
ایمن با ابعاد کوچک باشــد، استاندارد این خودروها متفاوت از 
خودروهای معمولی است، به طوری که ۲۶ استاندارد خودروهای 
معمولی و هفت اســتاندارد برقی برای آنها دیده شده است،  در 
ســال های گذشــته برخی خودروســازان داخلــی از جمله 
ایران خودرو، سایپا، گروه بهمن و ریگان خودرو نیز تاش هایی 
برای تولید خودروی برقی انجام داده بودند، شرکت سازنده ایرانی 
این خودرو نیز اعام کرده، توان تولید ۱۰۰ درصد اجزا و قطعات 
آن را مشروط به دست یافتن به یک تیراژ اقتصادی در داخل را 
داراست. پیشتر »برات قبادیان« معاون وزیر صنعت یادآور شد:  
در زمان حضــور »محمد شــریعتمداری« در وزارت صنعت 
)شــهریور۹۶ تا پایان مهر ۹۷(، برنامه راهبردی خودروهای 

الکتریکی نوشته و به  روز شد.
وی، یکی از گلوگاه های اصلی تولید و توسعه خودروهای 
الکتریکی و حتی موتورسیکلت و دوچرخه الکتریکی در کشور را 
تامین باتری آنها برشمرد که با وجود ادعای برخی شرکت های 
مطرح داخلی، اما در عمل در این حوزه ضعف داریم، وی گفت:  
فناوری این باتری ها در گذشــته متعلــق به ژاپنی ها و برخی 
کشورهای اروپایی بود، اما امروز این فناوری در اختیار چینی ها 
قرار گرفته و تولید اتوبوس های الکتریکی از ســوی شــرکت 
خودروسازی BYD چین نیز مشاهده می شود، ظرفیت ساخت 
اتوبوس های برقی در کشور و در یک شرکت داخلی وجود دارد 
 و پیشــنهاد آن در سال های گذشــته به این خودروساز داده

 شده بود.
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گفتگو-۲
حمایت ۵٠هزار میلیارد ریالی بانک 

مهر ایران از اقشار کمتر برخوردار
مرتضی اکبری، مدیرعامل 
بانک مهر ایران گفت: تا کنون 
بیش از ۹۶هزار فقره تسهیات 
قرض الحسنه به ارزش بیش از 
۱۶هــزار میلیــارد ریــال در 
همکاری با بنیاد برکت پرداخت 
شده است. گفتنی است بانک 
مهر ایــران با آســتان قدس 
رضوی نیز همکاری داشــته و ۱۷۰۰ فقره تسهیات به 
مبلغ ۵۷۰ میلیارد ریــال در چارچوب تفاهم نامه با این 
آستان پرداخت کرده که همه این تسهیات نیز مربوط به 
حوزه اشتغال زایی بوده است، این ها تمام اقدامات نخستین 
و بزرگ تریــن بانــک قرض الحســنه کشــور بــرای 
محرومیت زدایی و حمایت از اقشار کمتر برخوردار نیست. 
از آنجایی که مسکن روستایی یکی از پاشنه آشیل های 
آسیب پذیری روستاها در حوادث طبیعی بوده است، بانک 
مهر ایران تســهیاتی را نیز برای بهســازی و نوسازی 
خانه های روســتایی پرداخت کرده است. بر این اساس، 
بانک مهر ایران با همکاری بنیاد مســکن انقاب ۸۲۰۰ 
 فقره به مبلغ ۷۲۰ میلیــارد ریال در این حوزه پرداخت

 کرده است. 
گفتنی است این همکاری ادامه دارد و هر روز به تعداد 
دریافت کنندگان این تســهیات افزوده می شود، زنان 
سرپرست خانوار نیز یکی از اقشاری بوده اند که بانک مهر 
ایران به آن ها توجه ویژه داشته است. این بانک در همکاری 
با معاونت امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری، ۱۰۰۰ 
میلیارد ریال تسهیات به ۳۳هزار زن سرپرست خانوار 
پرداخت کرده اســت، در مجموع ایــن بانک، نزدیک به 
۵۰۰هزار  فقره تسهیات به ارزش حدوداً ۵۰هزار میلیارد 
ریال در حــوزه محرومیت زدایی و حمایت از دهک های 
پایین درآمدی پرداخت کرده است. عمده این تسهیات 
در ۴ سال گذشته و در حوزه اشتغال زایی و ایجاد درآمد 
پایدار برای تسهیات گیرندگان پرداخت شده است. امید 
که این اقدامات بانک مهر ایران توانسته باشد دغدغه های 

بخشی از مردم کشور را در حوزه اقتصادی کاهش دهد.

گفتگو-1
  میدکو، یکی از تولیدکنندگان اصلی 

در صنعت فولاد کشور
بــرای دســت یابی بــه تولید 
۵۵میلیون  تن فولاد در افق ۱۴۰۴، 
سرمایه گذاری متوازن در حوزه های 
حمل و نقــل، انــرژی )گاز و برق( و 

اکتشافات معادن الزامی است.
به گزارش روابط عمومی بانک  
پاسارگاد، مجید قاسمی مدیرعامل این 
بانک  در نهمین کنفرانس بین المللی مهندسی مواد و متالورژی 
که به صورت برخط برگزار شد ضمن بررسی چشم انداز صنعت 
فولاد در ایران گفت: افزایش ظرفیت تولید فولاد به ۵۵میلیون 
تن از برنامه های دولت برای توسعه صنعت فولاد ایران در افق 
۱۴۰۴ است. واقعیت این است که به دلیل موانعی که از نظر 
زیرساخت ها داریم، امیدوار هستیم تا سال ۱۴۰۴ به تولید 
فولاد با ظرفیت ۴۵میلیون تن در کشور برسیم اما هم چنان تا 
نیل به برنامه اصلی، ۱۰میلیون تن باقی می ماند. به همین دلیل 
باید در حوزه های حمل و نقل، انرژی )گاز و برق( و اکتشافات 
برنامه ریزی و سرمایه گذاری های جدی صورت پذیرد. صنعت 
فولاد و سیمان دو خمیرمایه مورد نیاز برای توسعه کشور، به 
لحاظ فیزیکی هستند. البته در رأس این موارد نباید از سرمایه  
انسانی توانا، هم به لحاظ مدیریتی و هم به لحاظ عشق به توسعه 
کشور غافل شد. قاسمی ضمن بررسی وضعیت کشورها در 
صنعت فولاد افزود: اگر ۲۰ کشور نخست تولیدکننده فولاد 
در جهان را بررسی کنیم مشاهده می کنیم که کشور چین در 
سال ۲۰۱۹ با تولید ۹۹۶.۳میلیون تن فولاد در رتبه اول و ایران 
در همان سال با تولید ۲۵.۶ میلیون تن فولاد در رتبه دهم قرار 
دارد. ایران در این جایگاه از کشورهایی مانند ایتالیا، تایوان، 
اوکراین، ویتنام، مکزیک، فرانسه، اسپانیا، کانادا، لهستان و 
عربستان سعودی در شرایط بهتری ارزیابی می شود. از طرفی 
کشــور چین به لحاظ صادرات فولاد نیز جایگاه نخست را 
داراست و ایران در این شاخص با صادرات ۸.۷ میلیون تن فولاد 
در رتبه شانزدهم جدول و در رده بالاتر نسبت به کشورهای 
اسپانیا، آمریکا، استرالیا و لهستان جلوه می کند. وی با بیان 
اینکه به لحاظ توزیع جغرافیایی، بیش از ۵۰درصد از تولید و 
تقاضای فولاد، مربوط به کشور چین است افزود: اتحادیه اروپا 
اولین واردکننده فولاد در جدول رتبه بندی است. در این حوزه، 

نام ایران جزء ۲۰ واردکننده اول دنیا قرار ندارد.

غلامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: کسری بودجه از جمله مسائل اساسی است که کشور طی سالیان متمادی با آن رو به رو بوده و 
متاسفانه در سال های اخیر تشدید شده است.  

راه حل این معضل، این است که منابع درآمدی که دولت در لایحه بودجه برای سال آینده پیش بینی می کند باید واقعی و قابل تحقق باشد و در عین حال برای این 
منابع هزینه در نظر گرفته شود. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اینطور نباشد که همه هزینه ها را غیرقابل اجتناب تلقی کنند و سالانه به بودجه عمومی 
کشور ۳۰- 2۰ و گاهی ۴۰ درصد اضافه کنند و یک کسری بودجه بزرگ ایجاد شود و بعد بخواهند این مساله را با فشار آوردن به بانک مرکزی به نحوی جبران کنند 

که این خود تبعات منفی زیادی از جمله خلق پول، 
ایجاد تورم، جهش نرخ ارز، بی ثباتی قیمت ها و... را به دنبال دارد. مصباحی مقدم اظهار داشــت: راه حل این مســاله مهار و جلوگیری از بروز و ظهور کسری بودجه 

اســت، البته باید برای تامین منابع مالی دولت به طور عمده در بودجه عمومی به درآمدهای مالیاتی اتکا کنند.

منابعدرآمددولت
دربودجهباید
واقعیوقابل
تحققباشد

 دکتر اسماعیل دلفراز  مدیر عامل بیمه  ملت با اشاره به تغییرات صورت گرفته در تیم مدیریتی بیمه ملت و برگزاری مجمع 
این بیمه گفت: استراتژی در پیش گرفته شده توسط تیم جدید مدیریتی بیمه ملت در آمار و عملکرد ۸ ماهه خود را نشان 
داد و شرکت با رشد بسیار خوبی همراه بود، در این مدت ۸ ماه سال جاری،  بیمه ملت توانست هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان 
پرتفو تولید کند که این میزان برابر با کل پرتفوی سال گذشته است، پرتفوی بیمه ملت به لحاظ ترکیب پرتفو در وضعیت 
مناسبی قرار دارد؛ به طوری که کمتر از ۲۵ درصد پرتفوی درمان و کمتر از ۱۵ درصد نیز به پرتفوی ثالث اختصاص دارد که 
این نشان دهنده مدیریت صحیح پرتفوی این بیمه همزمان با رشد کمی آن در این مدت است، در این میان ضریب خسارت 
نیز به درستی مدیریت شده است و در تاش هستیم تا با پایش بخش های مختلف این شرکت به چشم انداز قرارگیری این 
شرکت در بین ۴ شرکت برتر بیمه ای کشور دست یابیم. گزارش ۶ ماهه  در کداد  نشان دهنده عملکرد سودده این شرکت 
در نیمه نخست امسال است که با سود سال گذشته آن قابل مقایسه نیست، وی  با اشاره به حل مشکات و اختافات حقوقی 
این شرکت در این مدت گفت: با حل و فصل این اختافات ارزش افزوده ایجاد شده آن را در کدال نیز منتشر شد، افزایش 
سرمایه بیمه ملت ،  از محل تجدید ارزیابی است، البته شیوع ویروس کرونا اجرای این کار را قدری سخت کرده است، اما تاش 

برای انجام این افزایش سرمایه ادامه دارد و امیدواریم که با اخذ مجوز از بیمه مرکزی و بورس نهایی شده و به تحقق برسد.

رشدکمیوکیفی
پورتفویبیمهملت
در۸ماههنخستامسال

 اسماعیل دلفراز

 با توجه به اوج گیری دوباره کرونا در موج سوم، بنیاد مستضعفان آمادگی دارد تا با هماهنگی ستاد ملی مبارزه با 
کرونا، امکانات در اختیار خود را برای اسکان و تامین غذای گرم مدافعان سامت تا پایان مبارزه با کرونا، به کار گیرد.

به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی بنیاد مستضعفان، سید پرویز فتاح، رئیس بنیاد مستضعفان با اعام این خبر 
اظهار کرد: بنیاد مستضعفان از ابتدای شیوع کرونا در کشور به واسطه امکانات در اختیارش، خدماتی را برای تامین 
محل اسکان پزشکان، پرستاران و کادر درمان بیمارستان های درگیر مبارزه با کرونا، ارائه داد و عاوه بر امکان اسکان 
شبانه روزی، طبخ و توزیع غذای گرم کادر درمان را نیز برای برخی از بیمارستان های درگیر، فراهم کرد. وی ادامه 
داد: بر همین اساس بنیاد مستضعفان آمادگی دارد تا با هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا، امکانات در اختیار خود 
را برای اسکان و تامین غذای گرم مدافعان سامت تا پایان مبارزه با کرونا، به کار گیرد. اسکان مدافعان سامت و کادر 
درمان و همچنین تامین غذای گرم بیمارستان های درگیر کرونا، در کنار در اختیار قرار دادن ۲۴ دستگاه آمبولانس، 
از جمله نخستین اقدامات بنیاد مستضعفان در روزهای اول شیوع کرونا بود که عاوه بر ارائه این خدمات به کادر 
درمان، طی ۹ ماه گذشته بیش از ۲۵۰۰ میلیارد تومان نیز به صورت نقدی برای حمایت از اقشار ضعیف و آسیب دیده 

از کرونا در کشور از سوی این بنیاد تخصیص داده  شده است.

آمادگیهتلهای
بنیادمستضعفان
برایمدافعانسلامت

 سیدپرویز فتاح

دکتر علی حیدری نایب رئیس هیأت مدیره سازمان تأمین اجتماعی گفت: بر اساس برآوردها در حال حاضر حدود ۳۰ 
درصد جمعیت کشور فاقد بیمه بازنشستگی و حدود ۱۰ درصد هم فاقد بیمه درمان پایه هستند که باید برای این افراد 
نظام متمرکزی طراحی شود. وی در گفت وگو یی با بیان اینکه باید به ۳ نوع اطاعات برای آحاد جامعه دسترسی داشته 
باشیم، اقشار ضعیفی داریم که نیازمند کمک هستند. بعد از اینکه این افراد بر اساس یک نظام هدف یابی فعال شناسایی 
شدند، باید نیازسنجی انجام و میزان استطاعت مالی شان سنجیده شود. تعیین میزان استحقاق دریافت خدمت هم، بر 
مبنای آزمون وسع انجام می شود. مقدمات این کار در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی انجام شده ولی با توجه به شرایط 
فعلی جامعه از جمله تحریم ها، محاصره اقتصادی، کرونا و اثرات اجتماعی و اقتصادی آن بر جامعه، بیکاری ناشی از کرونا 
و بحث تورمی که وجود دارد، طبیعتا دیگر با رویه های قبلی نمی شود اقشار ضعیف جامعه را از وضعیت فعلی عبور داد. 
در شرایطی که ما کمبود منابع داریم، باید یک نظام هدف یابی فعال و موثر داشته باشیم که بر اساس آزمون وسع، افراد 
را اولویت بندی کند و بسته خدمتی مورد نیاز امدادی، حمایتی و بیمه ای را در اختیار آنها قرار دهد. اگر این کار را انجام 
ندهیم و اطاعات ثبتی و عملیاتی مبتنی بر موقعیت فردی، مکانی و شغلی افراد را نداشته باشیم و از تراکنش های مالی، 

مخابراتی و ثبتی آنها آگاه نباشیم، تجزیه و تحلیل و بررسی وضعیت افراد با دقت لازم همراه نمی شود.

3۰درصدجمعیتکشور
فاقدبیمهبازنشستگی
هستند

 علی حیدری

تعداد کاربران کانال بانک ملی ایران در اپلیکیشن »بله« در تاریخ ۱۳۹۹/۰۹/۰۹ از مرز ۹۰ هزار نفر عبور کرد. به گزارش 
روابط عمومی بانک ملی ایران، کاربر با عضویت در این کانال به آدرس )bankmelli1307 ( می تواند به راحتی مطالبی از اخبار 
اقتصادی و بانکی، هشدارهای امنیتی، موارد انرژی مثبت و انگیزشی، معرفی خدمات و گزیده اشعار شاعران به نام و بزرگان علم 
را در اختیار داشته باشد. این کانال بستر اطاع رسانی بانک ملی ایران در پیام رسان »بله« می باشد که از سه سال گذشته تاکنون 
با هدف افزایش رضایت کاربران، ارایه مطالب مفید و کاربردی و کمک به ارتقای سواد بانکی مخاطبان فعال شده است. در این 
کانال مسابقه هایی نیز برای کاربران در نظر گرفته شده که از جمله آن به می توان به مسابقه هفتگی و همچنین مسابقه ای که 
به مناسبت روز ۹۹/۹/۹ طراحی شده است، اشاره کرد. همچنین کانال و بات های متنوعی نیز برای کاربردهای مختلف کاربران 
طراحی شده که عاقه مندان می توانند با دریافت پیام رسان »بله« عاوه بر استفاده از خدمات این پیام رسان، با عضویت در آنها 
نیازهای دریافت اطاعات خود را تامین کنند. پیام رسان »بله« به عنوان یک اپلیکیشن و پیام رسان ارتباطی و بانکی کشور عاوه 
بر ارائه همه خدمات معمول یک پیام رسان از جمله گفت وگو، ایجاد کانال و گروه، استفاده از استیکر و بازو )بات(، امکان ارائه 
خدمات بانکی از قبیل خرید شارژ، عملیات کارت به کارت، پرداخت قبوض خدماتی، پرداخت خافی خودرو، پرداخت عوارض 

خورج از گشور، انجام کار خیر و … را داراست.

کانالبانکملیایران
دربله9۰هزار
تاییشد

 بانک ملی ایران 

به گزارش ایسنا و به نقل از نیو اطلس، پنکه ها معمولا فقط می توانند در یک حالت قفل شوند یا نهایتا 
به حالت چرخشی هوا را خنک کنند، اما یک پنکه جدید همان طور که از نام آن پیداست، کاربر را دنبال 
می کند! این دستگاه توسط مهندسان نرم افزار مستقر در مینه سوتای آمریکا طراحی شده است و درحالی که 
به نظر می رســد یک پنکه معمولی با بدنه فولادی و تیغه آلومینیومی است، اما در مرکز خود دارای یک 
دوربین است که آن را قادر می سازد کاربر را دنبال کند. یک الگوریتم بینش رایانه ای که روی یک ریزپردازنده 
یکپارچه اجرا می شود، تصاویر گرفته شده از دوربین را تجزیه و تحلیل می کند و مکان افراد را تشخیص 
می دهد و روی هر شخصی که نزدیک به دوربین است، قفل می شود.باوجود این، باز هم می توان این پنکه 
را روی حالت های ثابت یا چرخشی ایستاده با سه سرعت مختلف تنظیم کرد. ضمن اینکه وقتی در حالت 
دنبال کردن است، هنگامی که کاربر از اتاق خارج شود، به طور خودکار دمیدن را متوقف می کند تا به ذخیره 
انرژی کمک کند و وقتی دوباره کاربر وارد اتاق شود، دمیدن را از سر می گیرد.کاربرانی که نگران حفظ حریم 

خصوصی هستند نیز خوشحال خواهند شد که بدانند این پنکه کاما آفاین کار می کند.

پنکهایکه
دنبالافراد
راهمیافتد!

خبرگزاری ایسنا

صادرکنندگان کالاهای صنعتی و فعالیت های دانش بنیان بخش صنعت و معدن بر اساس انعقاد قرارداد صندوق توسعه 
ملی و بانک توسعه صادرات ایران می توانند از طریق سپرده گذاری ریالی از این بانک تسهیات دریافت کنند.به  بر همین اساس 
تسهیات صندوق توسعه ملی ویژه سرمایه در گردش صادرات کالاهای صنعتی به مبلغ ۴.۵۰۰ میلیارد ریال، فعالیت های 
دانش بنیان بخش صنعت و معدن واقع در تمامی مناطق به مبلغ ۵۰۰ میلیارد ریال و بخش صنعت و معدن مناطق برخوردار 
به مبلغ ۵۰۰ میلیارد ریال از طریق سپرده گذاری ریالی و با عاملیت بانک توسعه صادرات پرداخت می شود. قراردادهای سپرده 
گذاری ریالی بین صندوق توسعه ملی و بانک توسعه صادرات ایران به استناد بند )ب( ماده ۵۲ قانون الحاق برخی مواد به قانون 
تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت )۲( مصوب چهارم اسفند ۱۳۹۳ مجلس شورای اسامی و تبصره یک بند )ح( ماده ۱۶ 
قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور امضا و  منابعی از صندوق توسعه ملی در اختیار بانک توسعه صادرات برای ارائه این 
تسهیات قرار گرفته است . نرخ سود تسهیات پرداختی به متقاضیان از محل سپرده این قرارداد نیز ۱۶ درصد خواهد بود و 
بانک متعهد به اجرای آن است. براساس این قرارداد سقف اعطای تسهیات سرمایه در گردش برای اشخاص حقیقی ۴۰ 

میلیارد ریال )۴ میلیارد تومان( و برای اشخاص حقوقی ۳۰۰ میلیارد ریال )۳۰ میلیارد تومان( تعیین شده است.

صادرکنندگانکالاهایصنعتی
ودانشبنیانهایبخشصنعتو
معدنتسهیلاتمیگیرند

بانک توسعه صادرات

بهروز اســدنژاد، رییس هیات  مدیره بیمه ملت گفت: بیمــه ملت در حوزه فناوری اطاعات و تحول 
دیجیتال به دنبال ایجاد بستر های لازم است. در همین راستا شرکت بیمه ملت در تغییر ساختار سازمانی 
جزو اولین شرکت هایی است که مدیریتی تحت عنوان “مدیریت کسب و کار دیجیتال” را فراهم کرده است. 
البته بســتر لازم برای ایجاد این مدیریت از قبل مهیا بود و همین مساله کار ما را برای ایجاد این مدیریت 
راحت کرد، ما همواره در کنار اعتقاد به توانگری مالی به توانگری جانی نیز اعتقاد داریم. مهمترین سرمایه 
یک شرکت تجاری و اقتصادی نیروی انسانی آن است که برای آن نیز برنامه هایی داریم، بازاریابی هدفمند 
و هوشمند یکی از بخش های مهم یک بیمه موفق است؛ بر این اساس برنامه ما این است که با تقویت حوزه 
بازاریابی خود در ایجاد توازن در پرتفو به افزایش پرتفو های کیفی در شرکت دست یابیم. اسدنژاد خلق ارزش 
برای مشتریان و تنوع محصولات بیمه ای را از دیگر محور های هیات مدیره این شرکت برشمرد و در ادامه 
افزود: در نهایت توانگری مالی از اهداف اصلی هیات مدیره شــرکت بیمه ملت است که در ۹ سال متوالی 

توانگری بالای ۲۰۰ و امسال بالاترین توانگری را در سرزمین اصلی از آن خود کرده است.

بازاریابیهدفمندو
هوشمندیکیازبخشهای
مهمیکبیمهموفقاست

بیمه ملت

سعید قدیری دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک با انتقاد از ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
گفت: برخورد با قاچاق پوشاک در سطح عرضه در اواخر شهریور ۹۸ به حالت تعلیق درآمد و دیگر برخوردی 
صورت نگرفت! بخش خصوصی از سال ۹۵ بحث مبارزه با قاچاق پوشاک را پیگیری کرد و در نهایت منجر 
به این شد که در سال ۹۷، ما بتوانیم نهادهای مسئول اعم از ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، نهادهای نظارتی 
و وزارت صمت را قانع کنیم که برخورد با کالای پوشاک حتماً باید در سطح عرضه صورت بگیرد،  زمانی که 
برخوردها صورت گرفت، یک هجمه شدیدی علیه نهادهای نظارتی آغاز شد که نشان می داد افراد پشت 
پرده قاچاق پوشاک از گردن کلفت ها هستند. در آن زمان )سال ۹۷(، بحث سه میلیارد دلار قاچاق بود و این 
رقم درشتی بود یعنی کسانی که پشت این قضیه قرار داشتند، آدم های کمی نبودند، متأسفانه برخورد با 
قاچاق پوشاک در سطح عرضه در اواخر شهریور ۹۸ به حالت تعلیق درآمد و دیگر برخوردی صورت نگرفت. 
متأسفانه به دلایل نامعلوم و چیزی که ما متوجه نمی شویم به چه علت، ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از این 

وظیفه ذاتی خودش شانه خالی کرده است و مبارزه با عرضه پوشاک قاچاق دیگر انجام نمی شود./ مهر

برخوردباعرضهپوشاک
قاچاقمتوقف
شدهاست!

سعید قدیری



www.etebar.net

نیرو

www.etebar.net

شنبه پانزدهم آذرماه 1399، شماره 257

12 هفته نامه اقتصادی ایران

خبـر
اقدامات پیشگیرانه  برای کاهش 
 خسارت  زایی انواع مخاطرات 

در بخش کشاورزی
کاظم خــاوازی وزیر جهاد 
کشــاورزی در نامه ای به مدیران 
ارشد ستادی و استانی این وزارت 
بــر ضــرورت انجــام اقدامات 
بــرای کاهــش  پیشــگیرانه 
خسارت زایی انواع مخاطرات در 
بخش کشاورزی، تاکید کرد.در 
اجــرای مــواد ۱۳ و ۱۴ قانــون 
مدیریت بحران کشور و نظر به اهمیت و حساسیت ویژه پدیده تغییر 
اقلیم و افزایش فراوانی و شدت وقوع انواع مخاطرات اقلیمی، ضمن 
تاکید بر اهتمام در اجرای راهکارهای اباغی، بدین وسیله اصول و مبانی 
اقدامات پیشگیرانه برای کاهش خسارت زایی انواع مخاطرات در بخش 

کشاورزی به شرح ذیل برای اجرا اباغ می شود:
۱- پایش بهنگام مخاطرات جوی و اعام هشدار به موقع به 
کلیه ذینفعان و جامعه هدف بخش کشاورزی در تمامی سطوح )با 
هماهنگی ادارات کل هواشناســی استان( ۲- بررسی، شناسایی و 
اولویت بخشی اقدامات پیشگیرانه در مناطق آسیب پذیر و پرخطر هر 
یک از مخاطرات، سیل، سرمازدگی، یخبندان، خشکسالی، زلزله، 
آفات، امراض و سایر مخاطرات۳- پیش بینی، تامین، تدارک، توزیع 
و بکارگیری تجهیزات، نهاده ها، سوخت و سایر نیازهای اضطراری 
جهت مدیریت شــرایط بحران ناشــی از وقوع احتمالی هر یک از 
مخاطرات۴- سازماندهی جهت استفاده بهنگام از ظرفیت تشکل ها، 
اتحادیه ها، تعاونی ها و بخش های خصوصی در مدیریت بحران هر 
یک از مخاطرات در قالب سیستم های قابل هدایت، نظارت و ارزیابی 
بهنگام۵- اتخاذ تدابیر لازم جهت ایمن ســازی زیرســاخت ها و 
واحدهای تولیدی بخش کشــاورزی به ویژه در مقابل بحران وقوع 

احتمالی مخاطرات زلزله و سیل
۶- گسترش بیمه پایه و فراگیر اراضی زراعی، باغی و واحدهای 
تولیدی کشاورزی به ویژه در مناطق آسیب پذیر و پرخطر ناشی از 
وقوع احتمالی هر یک از مخاطرات فاجعه بار )سیل، سرمازدگی، 

زلزله و...(
۷- پیش بینی و آمادگی همه جانبه جهت کمک رســانی 
بهنگام به عشایر به ویژه در شرایط وقوع بحران های سیل و سایر 

مخاطرات اقلیمی
۸- استفاده به موقع از فناوری های نوین و دانش روز جهت 
ارزیابی سریع، دقیق و با قابلیت تعیین دقیق محل، نوع واحد، نام 
بهره بردار و میزان خسارت و با هدف دستیابی به قابلیت اعام آن، 
ظرف ۲۴ ساعت از زمان وقوع مخاطره به دفتر مدیریت بحران و 

کاهش مخاطرات بخش کشاورزی
۹- اولویت بخشــی به اجرای به موقع دوره های آموزشی، 
ترویجی و طرح های تحقیقاتی موثر در کاهش میزان خسارت زایی 

هر یک از مخاطرات
۱۰- اجرای مستمر رزمایش های شهرستانی و استانی جهت 
تقویت آمادگی ها و هماهنگی های درون بخشــی و فرابخشی در 

مدیریت ریسک و بحران و مخاطرات بخش کشاورزی.
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دیگو مارادونا هرگز مقابل یک تیم ایرانی 
یا تیــم ملی بازی یا مربیگــری نکرد، ولی در 
مقاطعی با فوتبال ایران برخورد کرد. آندرانیک 
اسکندریان مدافع اسبق تاج سابق )استقال( 
تنها بازیکن ایرانی است که رو به روی مارادونا 
بازی کرده است. اســکندریان که پس از جام 
جهانی ۱۹۷۸ به نیوریورک کاسموس امریکا 
پیوســت، در خرداد سال ۱۳۶۳ در یک دیدار 
دوستانه مقابل بارسلونا و ستاره آن دوران یعنی 
مارادونا قرار گرفت که در آن تیم امریکایی ۵ -۳ 
با پیروزی پشــت سر گذاشــت. مارادونا سال 
۲۰۰۶ به سفارت ایران در بوئنوس آیرس رفت 
و پیراهن شــماره ۱۰ تیم ملی کشورش را در 
مراسمی رسمی تحویل مسئولان ایرانی داد تا 
به محمود احمدی نژاد هدیه شود، پیراهنی که 
امروز یکی از هدایای موزه ریاســت جمهوری 
ایران است. محمدرضا خلعتبری در سال ۲۰۱۱ 
به الوصل امارات پیوســت، تیمی که مارادونا 
سرمربی آن بود تا خلعتبری تنها شاگرد ایرانی 
او باشــد. او درباره درگذشــت مارادونا گفت: 
»شنیدن این خبر واقعاً ناراحت کننده بود. من 
شاگرد ایشان بودم و یک فصل خیلی خوب را 
در کنار ماردونا در الوصل داشتم؛ برای او من با 
بازیکنی از امارات هیچ فرقی نمی کرد و به همه 
احترام می گذاشت و با آن عظمت می آمد و با 
یک جوان ۱۶-۱۵ ساله کار می کرد.« او در سال 
۹۳ و در جریان جام جهانی ۲۰۱۴ برزیل، دیدار 
ایران و آرژانتین را در ورزشگاه »بلوهریزنته «از 
نزدیک تماشا کرد. مارادونا در پایان مسابقه که 
با گل لیونل مسی ۱-۰ به سود آرژانتین به پایان 
رســید، گفت:»نمایش آرژانتین ضعیف بود و 

فقط به  خاطر مسی برنده شد.«

لطفاً مارادونا را به موزه نسپارید!
محمدجواد آذری جهرمی

وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات، امیر 
حاج رضایی عزیز در مورد مارادونا تعبیری 
دارد که خیلی به دلم می نشــیند؛ »مارادونا 
بدون ارتش وارد قلعه انگلیسی ها شد.« من 
دوست دارم این جمله را کامل تر کنم و بگویم 
که اصولاً مارادونا بدون ارتش، دنیا را فتح کرد. 
فوتبال، مظهر روح جمعی ملت هاست. همه 
شــادی و ناراحتی یــک ملت یک جا جمع 
می شود و در فوتبال خود را نشان می دهد. 
مارادونا بی شک بهترین بازیکن تاریخ است 
ولی واقعاً فکر نمی کنم که فقط خوب بودن 
تکنیک های فوتبالی او، مارادونا را ســاخته 
باشد. چیزی که در همه لحظات زندگی او به 
نظرم می رســد، این است که او صدای همه 
تحقیرشدگان بود؛ خیلی ها را از خاک بلند 
کرد هر چند که خودش در سال های پایانی 
زندگی اش حال  و روز خوبی نداشت؛ او مردم 
یک بندر تحقیر شده و حاشیه ای به نام ناپل 
را به اوج افتخار رســاند. گریه ها را به خنده 
تبدیل کرد و به جهان سیاه  سفید مردم آنجا 
با فوتبال جادویی اش رنگ پاشید. چند روز 
پیش، وقتی خبرنگاری از یک هوادار پرسید 
که چرا مارادونا را دوست دارد او جواب داد که 
اســم من دیگو آرماندو است! جوانی که در 

همان ســال های افتخارآفرینی مارادونا در 
ناپل به دنیا آمده بود. در آرژانتین هم همین 
بود؛ وقتی مارادونا، دست خدا را به انگلیسی ها 
زد من پنج ساله بودم. فقط یادم می آید که 
در بازی بــا کارت های فوتبالی وقتی کارت 
مارادونا بــه ما می افتاد دلمان غش و ضعف 
می رفت. مارادونا، آرژانتینی ها را از خاک بلند 
کرد، ملتی را که تحقیر شده بود، بزرگ کرد. 
انگار خودش به منزل همه آرژانتینی ها رفته 
بود و با دست خدا، سرهای به زیر افتاده آنها 
را بلند کرد. دســت خدا، میلیاردها نفر را در 
جهان خوشحال کرد و حالا میلیون  ها نفر در 
جهان می گویند خداحافظ آقای دست خدا! 
خداحافظ آقای دوست داشتنی! به نظرم این 
محبوبیت و دوست داشــته شدن و افتخار، 
سرنوشت همه آنهایی است که زندگی شان و 
توانمندی هایشان، به ضعیف ترین مردم روی 
زمین خوشحالی می بخشد؛ میلیون ها بچه را 
در دنیا خوشحال می کند که می شود، جهان 
را تکان داد. می شــود جادو کرد. مارادونا تا 
وقتــی که راهــی برای خوشــحال کردن 
بچه های محروم، تا وقتی که راهی برای امید 
بخشیدن به مردم نا امید، تا وقتی که راهی 
برای سربلند کردن مردم تحقیر شده وجود 
داشته باشد، هنوز زنده است؛ لطفاً مارادونا را 

به موزه نسپارید!

 مارادونا و تمام ارتباطات مستقیم و غیرمستقیمی که 
با فوتبال ایران داشت

جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید 
به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار 

شد.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطاع 
رسانی وزارت جهاد کشاورزی به نقل از پایگاه 
اطاع رســانی دولــت، دکتر اســحاق 
جهانگیری در این جلسه از توسعه صادرات 
به عنوان موتور محرک بخش تولید یاد کرد 
و گفت: توسعه صادرات از مهمترین عوامل 
تحقق جهش تولید است چراکه وقتی بازار 
صادراتی برای یک محصول وجود داشته 
باشد، انگیزه سرمایه گذاری و تولید برای آن 
محصول ایجاد می شــود، در حال حاضر 
برخی محصولات تولیدی کشــور از بازار 
محدودی برای عرضه برخوردار هستند که 
اگر بســترهای لازم برای صــادرات این 
محصولات و اتصال به بازارهای بزرگتر فراهم 
شود، شاهد رقابت و به تبع آن افزایش تولید، 
بهبود قیمت و ارتقاء کیفیت این دســت 
محصولات خواهیم بود. وی با بیان اینکه 
توسعه صادرات می تواند جهشی مثبت در 
تولید رشته های صنعتی و کشاورزی ایجاد 
کند، اظهار داشت: البته لازم است با تدوین 

قوانین و مقررات روشن و شفاف در حوزه 
صادرات، این اطمینان به صادرکنندگان 
داده شود که با تصمیمات لحظه ای و اعمال 
محدودیت های ناگهانی، خللی در برنامه 
ریزی هــای تولیدی و صادراتی آنها ایجاد 
نمی شود. دکتر جهانگیری با تاکید بر لزوم 
حمایت از صادرکنندگان از ســوی بانک 
مرکزی و دیگر دســتگاه هــای مرتبط، 
خاطرنشان کرد: بانک مرکزی باید برنامه ای 

دقیق بــرای حمایــت از صادرکنندگان 
بازارهای هدف داشته باشد تا امکان رقابت 
صادرکنندگان ایرانی با صادرکنندگان سایر 
کشــورها در جذب بازارهای هدف فراهم 
شود. او با تاکید بر اینکه رویکرد جدی دولت 
حمایت از توســعه صادرات محصولات 
کشاورزی است، افزود: باید سیاست گذاری 
و برنامــه ریــزی دقیقی بــرای صادرات 
محصولات کشاورزی توسط دستگاه های 

ذیربط تدوین تا ضمن تامین بازار داخلی، 
ســازوکار مشــخصی برای نحوه تولید و 
صادرات محصولات کشاورزی فراهم شود. 
وی خواســتار شناســایی و رفع مسائل و 
تنگناهــای اصلی صــادرات محصولات 
کشاورزی شد و گفت: باید برنامه ای جدی 
و دقیق برای حمایت از صادرات محصولات 
کشــاورزی و نیز تکمیل زیرساخت های 
صادرات این محصولات داشــته باشیم به 
گونه ای که آثار مثبت آن در کوتاه مدت قابل 
مشاهده باشد. در این جلسه که وزرای جهاد 
کشــاورزی، امــور اقتصــادی و دارایی و 
نمایندگان عضو کارگروه از مجلس شورای 
اسامی و قوه قضائیه نیز حضور داشتند، 
برخی احکام و پیشــنهادات وزارت جهاد 
کشاورزی برای جهش تولید مورد بحث و 
تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد دستگاههای 
ذیربط دستورالعمل و برنامه ای دقیق برای 
توسعه صادرات محصولات کشاورزی، نحوه 
حمایت بانک مرکزی از صادر کنندگان و 
راهکارهای تحقق جهش تولید در بخش 
کشاورزی تدوین و در جلسات آتی کارگروه 

مطرح کنند.

حمایت دولت از توسعه صادرات محصولات کشاورزی

قهرمان 2 دوره المپیک گفت: رژیم صهیونیستی در هیچ عرصه ای نمی تواند با ما رقابت کند و به همین دلیل، چنین اقدامات غیرانسانی و غیراخلاقی ای را شاهدیم. هادی 
ساعی درباره ترور شهید محسن فخری زاده توسط مزدوران رژیم صهیونیستی اظهار داشت: رژیم صهیونیستی در هیچ عرصه ای نمی تواند با ما رقابت کند و در مباحث 

علمی، فناوری و... برابر ما حرفی برای گفتن ندارد. 
وی که با فارس صحبت می کرد، ادامه داد: ما قبلا به چشم دیده ایم تمام افرادی که به نمایندگی از این رژیم غاصب در مسابقات شرکت می کنند، منزوی  و طرد شده 
هســتند. این نشان دهنده آن است که افکار عمومی در جهان، واقعیت این رژیم و جنایت های آن را شناخته  است. ملت های جهان همه چیز را می دانند و ما نیز آنها را در 
ورزش به رسمیت نشناخته و نمی شناسیم. قهرمان المپیک و جهان عنوان کرد: ترور شهید فخری زاده و اقدامات مشابهی که از سوی این رژیم و ایادی آن در سال های اخیر 
روی داده، نشــان ضعف آنهاست. حذف فیزیکی و به شهادت رساندن دانشمندان ما نمونه و شــاهدی بر بطن و ماهیت این رژیم است که به کودک کشی و جنایات 

ضد بشری مشهور و معروف است.

ساعی:تروروجنایات
ضدبشریناشیاز
شکست
صهیونیستهاست

برنامه مشترک وزارت نیرو و دانشگاه 
ها ابلاغ شد

 وزیر نیرو برنامه مشترک 
دکتــرای ایــن وزارتخانه و 
دانشگاه ها را با هدف بهره گیری 
از حداکثــر تــوان رســاله 
دانشــجویان مقطع دکترا در 

صنعت آب و برق اباغ کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از 
پایگاه اطاع رسانی وزارت نیرو، 
رضا اردکانیان« در این اباغیه اعام کرد: براساس تحقق 
بند پنجم سیاســت های کلی علم و فنــاوری اباغی 
رهبر معظم انقاب با عنوان »ایجاد تحول در ارتباط میان 
نظام آموزش عالی، تحقیقات و فناوری با سایر بخش ها« و 
نیز مجموعه برنامه راهبردی ۱۴۰۴ وزارت نیرو با عنوان 
»توسعه همکاری های مشترک با سازمان های مردم نهاد و 
مراکز علمی و پژوهشی داخلی و خارجی« و در اجرای برنامه 
وزارت نیرو در دولت دوازدهم مبنی بر »گسترش ارتباطات 
و فعالیت های علمی بین المللی و تعامل سازنده با مراکز 
آموزش عالی کشور«، به منظور بهره گیری از حداکثر توان 
رســاله دانشجویان مقطع دکترای دانشگاه های کشور، 
آئین نامه »برنامه مشترک دکترای وزارت نیرو و دانشگاه ها« 
اباغ می شود. وی تاکید کرد: ضروری است شرکت های 
مادر تخصصی و ساتبا راهکارهای لازم را اتخاذ تا ضمن 
بهره گیری حداکثری از این فرصت و رفع نیازمندی های 
پژوهشی و فناورانه خود، گزارش های ۶ ماهه از اجرای این 
آئین نامه را برای معاونت تحقیقات و منابع انسانی ارسال 
کنند. بنا بر این گزارش، یکی از اهداف وزارت نیرو از اباغ 
این آئین نامه، رفع نیازهای وزارت نیرو بوسیله برنامه ریزی 
و اتخاذ تمهیدات لازم در آموزش محققان، آماده سازی 
زیرســاخت های لازم برای انجام و هدایت تحقیقات در 

موضوع های مورد نیاز است.
افزایش انگیزه در اعضای هیات علمی و دانشجویان 
برای تعریف موضوع های پژوهشــی کاربردی مرتبط با 
وزارت نیرو، شناســایی افراد مستعد برای همکاری در 
پروژه های پژوهشی در بخش های مختلف وزارت نیرو و 
امکان اســتفاده از امکانات و تجهیزاتِ آزمایشــگاهی 
شرکت های زیرمجموعه وزارت نیرو برای انجام رساله های 
دانشجویان مقطع دکترا دیگر اهداف آئین نامه مزبور را 

شامل می شود.

خبر

در سوگ دن دیه گو اتفاق افتاد
ادای دین وارث

 از زمان پایان فوتبال دیه گو مارادونا، هر بازیکن خوش تکنیکی 
که ظهور می کرد با نابغه آرژانتینی مقایسه می شد. داخل و بیرون 
از این کشور، »مارادونای دوم« به یک کلیدواژه پرتکرار و جذاب 
تبدیل شــده بود، اما خیلی از اوقــات اطاق چنین صفتی به 
استعدادهای جدید، بیش از حد سخاوتمندانه بود و خیلی زود 
مشخص می شد مقایسه موردنظر از بیخ اشتباه بوده است.  با این 
همه اما آخرین وارث نام و نشان مارادونا، حکایت متفاوتی داشت. 
لیونل مســی از همه نظر سزاوار این توجه بود. مسی حتی گل 
تکنیکی دیه گو به انگلستان در جام جهانی ۱۹۸۶ را هم در یک 
بازی حذفی مقابل ختافه عینا بازسازی کرد و نیز شبیه گل »دست 
خدا« را هم برابر اسپانیول به ثمر رساند. او شباهت ها و تفاوت هایی 
با مارادونا دارد. به عنوان مثال هرگز قدرت فرماندهی و راهبری اش 
به اندازه کاپیتان فقید تیم ملی آرژانتین نبوده، اما در عوض ثبات و 
استمرار بیشتری نسبت به مارادونا داشته است. در هر صورت با 
وجود همه قضاوت ها در مورد ســطح کیفی این دو نفر، مسی 
شبیه ترین بازیکن به مارادونا بوده و بنابراین همه منتظر بودند 
واکنش لئو به مرگ اسطوره آرژانتین را ببینند. این انتظار چندان 
هم بی نتیجه نبود، چراکه مســی در جریان پیروزی ۴ بر صفر 
یکشنبه شب بارسا برابر اوساسونا یک گل بسیار 
زیبا زد و پس از آن، با درآوردن 
لباسش از پیراهنی رونمایی 
کرد که زمانی دن دیه گو 
در نیوولزاولدبویز به تن 
می کرد؛ باشــگاهی که 
خود لئــو فوتبالش را از آنجا 

شروع کرد

سید جلال حسینی؛ فاتح آمار و القاب
بنجامین باتن یا زلاتان ایرانی؟

تجلیل از ستاره های مسن مستطیل سبز، 
یک امر بسیار رایج در جهان فوتبال است. مثا 
همین حالا در ایتالیا و سایر نقاط جهان انبوهی 
از مطالــب پرطمطراق در تمجیــد از زلاتان 
ابراهیموویچ منتشــر می شــود و همه گلزن 
ســوئدی ۴۰ ساله میان را تحسین می کنند. 

می دانید دلیلش چیست؟
 چون فوتبال یک ورزش بسیار سنگین با 
نیاز بالا به قوای جسمانی است. بنابراین وقتی 
بازیکنان سی وچند ساله در کورس با جوانان کم 
نمی آورند و حتی از آنها ســبقت می گیرند، در 
واقع کار خیلــی مهمی انجام داده اند. به عاوه 
ستودن این گروه، در واقع تقدیر از سبک زندگی 
سالم اســت. فوتبالیســت ها در اوج شهرت و 
ثروت، طبیعتا امکانات بیشــتری برای لغزش 
دارند و خیلی از آنها هم در دام این زرق و برق ها 
گرفتار می شــوند. با این حال وقتی بازیکنی به 
مرز ۴۰ ســالگی می رســد و هنوز می تواند با 
مقاومــت در برابر امیال نفســانی به رقابت در 
بالاترین ســطح ادامه بدهد، شایسته ستایش 

است.
حالا داستان ما و جال حسینی هم 

همین است؛ کاپیتان پرسپولیس که 
عصر دوشنبه با ۳۸ سال و ۱۰ ماه سن 

دروازه شــهرخودرو را باز کرد و به 
مســن ترین گلــزن تاریــخ 
پرســپولیس در لیــگ برتر 

تبدیل شــد. گل جال 
به ثمر رسید  درحالی 
که پرسپولیس در سه 
هفته گذشته و نیز 
در ۴۱ دقیقه اول 
این بازی موفق به 
گلزنی در جریان 
بازی نشده بود. 

شاید اگر 
نیمه 

اول دیدار با شهرخودرو هم بدون 
گل به پایان می رسید، پرسپولیس با فشار 
روحی مضاعف در نیمه دوم گرفتار می شد، اما 
کاپیتان به موقع قفل دروازه حریف را گشود و 
مقدمات یک برد پرگل و روحیه بخش را فراهم 
کرد. این درحالی است که جال حسینی بعد از 
جدایی شجاع خلیل زاده به موقعیت سابقش در 
رهبری خط دفاعی سرخپوشان بازگشته و فعا 
در چهار هفته اول به ثبت چهار کلین شــیت 
کمک کرده است. این آمار باعث شد حامد لک 
به اولین دروازه بان پرسپولیس در ادوار لیگ برتر 
تبدیل شود که طی چهار هفته نخست هیچ گلی 
دریافت نمی کند. آیا همه اینها شایسته تحسین 
نیست؟ آیا فقط باید اسم ستاره های سوخته و 
استعدادهای هرز رفته را ردیف کنیم و جوانان 
را از گرفتار شدن به سرنوشت آنها بترسانیم؟ در 
کنار آن همه تحذیر، حتما اشــاره به الگوهای 
مثبت هم می تواند سازنده باشد و در این میان 

چه سرمشقی بهتر از جال حسینی؟
به جال حسینی لقب های زیادی داده اند؛ 
بنجامین باتن، صخره، سیم خاردار، قالی کرمان 
و ســوپرمن. این آخری مربــوط به مصاحبه 
سرمربی الجزیره امارات بعد از شکست دادن 
پرســپولیس اســت. او در واکنش به اینکه 
پیروزی تیمش برابر پرســپولیس در غیاب 
جال حسینی اتفاق افتاده گفت: »مگر این 
بازیکنی که اســم بردید، ســوپرمن است؟« 
حسینی اما در بازی برگشت جلوی صد هزار نفر 
در دقیقه نود گل صعود پرسپولیس را زد تا نشان 
بدهد بله، او سوپرمن است! جال در 
تیــم ملی هم ۱۱۵ بازی کرده و 
در اغلب موارد عملکرد موثری داشته است. 
او حتی یک بار گل سه امتیازی بازی با ازبکستان 
را در مقدماتی جام جهانی ۲۰۱۸ به ثمر رساند 
که خیلی برای تیم مــا مهم بود. با این حال 
آقــای کاپیتــان کــه با هفــت قهرمانی 

پرافتخارتریــن بازیکن تاریــخ لیگ برتر 
به شمار می آید، ظاهرا 
هنوز ســیر نشده و 
دنبال موفقیت های 

بیشتر است.

رئیس هیات مدیره بانک توســعه تعاون حضور بانک در 
طرح های ملی را موجب اعتماد دســتگاه های سیاســت گذار 
اقتصادی کشور به این بانک دانست و افزود: فعالیت توسعه ای بانک 
در سراسر کشور طی سالیان اخیر منجر به اثربخشی و ارتقای 
شاخص های اقتصادی مناطق گردیده و نقش بانک در تأمین مالی 
طرح های اشتغال زایی و تولیدی به نحو مناسبی اثبات گردیده 
اســت و امید است با ایفای نقش بهینه همکاران در ادامه طرح 
اشتغال روستایی و دیگر طرح های ملی، باور مسئولین و عموم 
جامعه به کارآمدی بانک تداوم یابد. در ادامه سعید معادی معاون 
بازاریابی و استانها بانک توسعه تعاون ضمن تبیین عملکرد استانها 
در طرح اشتغال روستایی تصریح نمود: اجرای این طرح فرصتی 
برای بانک توســعه تعاون جهت محرومیت زدایی و ایجاد رونق 

اقتصادی در مناطق روستایی بوده است و منابع قابل توجهی به 
مناطق روستایی استانهای سراسر کشور اختصاص یافته است و 
اثربخشی تسهیات اعطایی بانک بر رونق اقتصادی مناطق طی 
چهار مرحله نخستین قابل مشاهده است.معادی با اشاره به این که 
عملکرد استانها در مرحله پنجم طرح به صورت مستمر رصد و 
نظارت می شــود افزود: اجرای صحیح و به موقع طرح مستلزم 
هماهنگی مدیران استانی بانک با دستگاه های مسئول استانی در 
پذیرش طرح های اشتغال زایی است و همچنین مطالعات دقیق 
منطقه ای و شناسایی ظرفیت ها می تواند در پیشبرد طرح مؤثر 
واقع گردد. حسن شریفی معاون عملیات بانکی بانک توسعه تعاون 
در ادامه جلسه خاطرنشان کرد: طرح اشتغال پایدار روستایی و 
عشــایری از مهمترین مصادیق بانکداری توسعه ای است که 

تجربیات و آموزه های طرح در دیگر فعالیت های بانک نیز اثر مثبت 
داشته است، کارنامه بانک در این طرح و دیگر طرح های ملی بیانگر 
این است که در بانکداری توسعه ای، عاوه بر مکانیزم تأمین مالی 
و جریانهای دریافت و پرداخت، توجه به تحقق اهداف بالادستی 
از قبیل تولید و اشتغال حائز اهمیت است و این گونه فعالیت بانکی 
فراتر از چارچوب های بانکی و مالی و با نگاه راهبردی به توسعه 
اقتصادی مناطق معنا می یابد. در این جلسه حمیدرضا البرزی 
مدیر امور اعتباری، ســرمایه گذاری، احمد محمدی مدیر امور 
استانها و شعب، هادی بخت یار رئیس اداره کل راهبری و پشتیبانی 
استان ها و شعب و یوسف احسانی رئیس اداره کل نظارت اعتباری 
در خصوص عملکرد مدیریت شعب استانهای لرستان، چهارمحال 
و بختیاری، بوشهر، سیستان و بلوچستان و گلستان نکات تخصصی 
را یادآور شدند و مدیران استانی نیز به تبیین عملکرد استان در 
مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایری پرداختند.

منابع بانک توسعه تعاون به مرز ۲۵٠ هزار میلیارد ریال رسید
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خبـــــر خبـــر
 تامین مسکن یکی از دغدغه های

 کادر درمان است

دکتر حســین صمدی نیا رئیس بیمارستان بقیه الله 
الاعظم )عج( با تاکید بر اینکه بر خاف تصور عموم، تامین 
مسکن یکی از دغدغه های کادر درمان است، از حمایت های 
بانک مسکن برای تامین تســهیات مسکن کادر درمان 
قدردانی کرد.  وی  با اشاره به برپایی میز خدمت توسط بانک 
مسکن در این بیمارستان به منظور ارائه خدمات بانکی به کادر 
درمان این بیمارســتان اظهار داشت: خوشبختانه ادارات و 
دستگاه های دولتی در راستای خدمت رسانی به مدافعان 
سامت کشور که شبانه روز در حال ارائه خدمت به بیماران 
هستند، همکاری لازم را داشتند، بانک مسکن خوشبختانه 
همکاری بسیار موثر و قابل توجهی در این زمینه داشته است 
و باید از مدیران به ویژه مدیرعامل محترم این بانک تشکر کنیم 
که دستور ویژه ای در این زمینه دادند و میز خدمت این بانک 
در بیمارستان بقیه الله الاعظم )عج( برپا شد.  با همکاری موثر 
بانک مســکن و ارائه خدمات در بیمارستان به کادر درمان 
خوشبختانه بسیاری از امور بانکی همکاران ما بدون حضور به 
شعب خارج از بیمارستان در حال پیگیری و انجام است. او 
درباره اهم اقدامات بانک مســکن برای کادر درمان گفت: 
متاسفانه بر خاف تصور عموم کارد درمان کشور هم دغدغه 
مسکن دارند و تامین آن یکی از مهمترین مشکات این گروه 
از جامعه است. وی با بیان اینکه بر اساس پایش های انجام شده 
بخش قابل توجهی از همکاران کادر درمان در واحد استیجاری 
سکونت دارند افزود: باید از بانک مسکن تشکر کنیم که در این 
زمینه قرار است مساعدت های لازم صورت گیرد و تسهیاتی 
برای تامین مسکن کادر درمان در نظر گرفته شود و در این 
زمینه مذاکراتی صورت گرفته شده است.  اوبا اشاره به رسالت 
مهم بانک مسکن در تامین بخشی از اعتبارات تامین مسکن 
جامعه گفت: با توجه به اینکه بخشی از جامعه به ویژه جوانان 
با مشکل مسکن مواجه هستند، بنابراین این موضوع رسالت 
و وظیفه این بانک را سنگین تر می کند، ورود بانک مسکن 
برای حمایت از کادر درمان را به فال نیک می گیریم و اینکه 
این بانک دغدغه کادر درمان را دارد بسیار ارزشمند است. قرار 
است بانک مسکن عاوه بر تامین تسهیات مسکن کادر 
درمان، در زمینه تامین ملزومــات و مطب نیز از این کادر 

حمایت مالی داشته باشد که جای قدردانی دارد.

مهدی چمران ـ رئیس  دوره پیشین 
شورای شهر تهران

الان آنقدر شهر مشکل دارد 
که مدیریت واحد شهری در میان 
آن فراموش می شــود. زمانی که 
آقــای روحانی بــرای دوره اول 
رئیس جمهور شده بودند و ما در 
شــورای شــهر و شــورای عالی 
استان ها بودیم، به ما ۲ قول دادند؛ 
یکی دربــاره لایحــه مدیریت 
شهری و یکی هم لایحه درآمد های پایدار که قرار شد این 
دو را به مجلس بدهند و حدود ۲ســال هم جلســاتی در 
ریاست جمهوری تشکیل می دادند. من، هم به عنوان رئیس 
شــورای عالی استان ها و هم به عنوان رئیس شورای شهر 
تهران در آن جلسه حضور داشتم. اعضای کمیسیون امور 
زیربنایــی هم در جلســه بودنــد و وزیر کشــور، آقای 
رحمانی فضلی مســئولیت آن را برعهده داشت. درواقع 
کمیسیون مجزایی برای این موضوع تشکیل شده بود که 
فقط به مسائل شورا و شهرداری می پرداخت و طرح های 
مفصلی از طرف شهرداری و وزارت کشور تدوین شد و الان 
هم موجود اســت. بعدا آقای قالیباف به عنوان شهردار به 
جلسات آمدند. البته ما کلمه »واحد« را کنار گذاشتیم؛ زیرا 
بســیار گسترده می شــود و عملی نیســت. ما مدیریت 
»هماهنگ« را پیشنهاد کردیم. تحقیقات زیادی در این 
زمینه انجام و تنظیم شد. لایحه ای در این زمینه تصویب 
شد و به هیأت دولت رفت اما در هیأت دولت کمی عوض 
شد خبری نشد. چیزی که به مجلس فرستادند متفاوت 
بود و در مجالس قبل به جایی نرســید. لایحه درآمد های 
پایدار هم به شکل دیگری به مجلس رفت. قبل از این، من 
نزدیک ۲ســال در دوران آقای احمدی نژاد به کمیسیون 
زیربنایی دولت می رفتم و درباره مدیریت هماهنگ شهری 
بحــث می کردم. از ۲۴وظیفه ای که یک بار بنا شــده بود 
برعهده شــهرداری ها بگذارند، درباره ۱۶مورد به تفاهم 
رسیدیم، اما آن هم به هیأت دولت فرستاده و بعد متوقف 
شد. ما مسئله را پیگیری می کردیم؛ زیرا مدیریت هماهنگ 
را یکی از رمز های موفقیت شــورا های شهر می دانستیم. 
شورا های شهر فعا شورای شهرداری هستند؛ درحالی که 
باید همه کار های شهر هماهنگ شود تا دوباره کاری صورت 
نگیرد و پول اضافی خرج نشود. در کنار آن هم باید حتما 
موضــوع درآمد های پایــدار و قانونی را دنبــال کرد تا 
شــهرداری های کل کشــور بــه تراکم فروشــی و ماده 
۱۰۰نپردازند. تصور می کنم الان مشکات شهر و کشور 
آنقدر زیاد اســت که این موضوع چندان در اولویت قرار 
نگرفته اســت. اما اهمیت زیــادی دارد و مجلس باید به 

سرعت آن را پیگیری کند.

ادامه از صقحه اول
رییس دولت تدبیر و امید گفت: آنانی که چشم بینا برای 
دیدن خدمات دولت ندارند، باید کمی دقیق شوند و ببینند 
دولت در شــرایط ســخت البته با کمک مردم، شرکت های 
خصوصی، شــرکت های عمومی غیردولتــی، قوای دیگر و 
نیروهای مسلح، توانست هم کشور و هم بدترین سیل و زلزله 
را مدیریت کند. تحریمی که سال ۹۷ آغاز شد و بدترین نوع 
تحریم هم بود، در سال ۹۸ مهار کردیم و پایان بهار ۹۸ هم تورم 
آرام آرام کاهش یافت و هم رشد اقتصادی مثبت بود، در سال 
۹۹ مشکاتی داشتیم که البته از پایان ۹۸ دچار مصیبت جدید 
به نام کرونا شدیم که دنیا در این یک قرن چنین مساله ای را 
نداشته است؛ همه دنیا از آن متاثر شده اند. رشد اقتصادی همه 
کشورهای بزرگ کاهش پیدا کرد یا منفی شد. این فشار به طور 
طبیعی به ما هم وارد شد. اما از این معضل هم عبور می کنیم. 
امروز شرایط مهار کرونای ما نسبت به کشورهای پیشرفته و 
غربی بدتر نیست و در مقایسه با برخی کشورها حتی بهتر است. 
با یک برنامه ریزی خوب ظرف دو هفته ای که گذشت توانستیم 
این بیماری را تا حدی کنترل کنیم. وی با ذکر مثالی از استان 
خراســان رضوی، ادامه داد: این استان در چند هفته گذشته 
بدترین شــرایط را داشت که امروز براساس آمار به تدریج به 
وضعیت عادی برمی گردد. رییس جمهوری خطاب به همه 
مردم و مسئولان کشور در هر سه قوه و نیروهای مسلح گفت: 
همه دست به دست هم بدهیم و در پی ایجاد امید و ثبات باشیم. 
برای حل مساله ای عجله نکنیم و هول نشویم. اگر دولت موفقیت 
به دست آورد آن را کاما تقدیم شما می کند و اصا غصه این 
را نخورید. این دولت مسائل و مشکات را حل و تمام می کند 
و یا شما حل کنید. ما دست آنانی که به ملت ما و مردم کمک 
کنند، می بوسیم. بگذارید با حوصله، تامل، خردورزی و دقت 
آنانی که تجربه بیست و چندساله در این امر دارند و می دانند 
چکار کنند و در دیپلماسی موفق بودند و آمریکا را بارها و بارها 
در این سه سال در سازمان ملل شکست دادند، کارشان را انجام 
دهند. همه هدف واحد داریم و برادریم البته می دانیم هر قوه ای 
هر کاری را با نیت خیر انجام می دهد و می خواهد زودتر کار انجام 
شود اما باهم مشورت کنیم و هماهنگ باشیم. هم فکری کنیم 

و کارها را دقیق تر و پخته تر پیش ببریم و پیش خواهیم برد، 
مردم ما در صحنه هستند و مقاومت مردم اصل اساسی است؛ 
اگر دولت و نظام پیروز شود در سایه مقاومت است. رهبری رهبر 
معظم انقاب و مقاومت مردم دو پایه اساسی برای موفقیت ما 
در همه روزهای ســخت بوده و امروز هم مسیر مقاومت ما و 

هدایت رهبری مسیر پیروزی ما خواهد بود.
تاکید رئیس جمهور بر ضرورت برنامه ریزی برای رفع 

آبگرفتگی های خوزستان
رییــس جمهور بر ضــرورت برنامه ریزی بــرای رفع 
آبگرفتگی های استان خوزستان پس از بارندگی تاکید کرد. به 
گزارش  خبرگزاری صدا و سیما مرکز خوزستان، حجت الاسام 
حسن روحانی گفت: لازم است با برنامه های بلندمدت این 
مسائل حل شوند یا مسائل کوتاه مدتی که باید با پمپاژ های سیار 
به طوری سریع حل شود، مدنظر قرار گیرند. وی در آئین افتتاح 
نیروگاه های لور و تنگوان شهرک صنعتی شماره ۲ اندیمشک 
که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شــد افزود : از استاندار 
خوزستان خواست نیازمندی های خود را در این زمینه به وی 
منعکس کند تا با دستور به رئیس سازمان برنامه و بودجه آن ها 
را حل کند، مردم استان خوزستان به دلایل مختلفی از جمله 
دوران دفــاع مقدس حق بزرگی بر گردن ما دارند و ما نیز هر 
کاری برای این مردم انجام دهیم بسیار کم است و ما باید این 
زحمات بزرگ و فداکاری های عظیم مردم دلاور خوزستان را 

جبران کنیم.

رییس جمهوری: رشد اقتصادی همه 
کشورهای بزرگ کاهش پیدا کرد یا منفی شد

قالیباف در گفتگوی تلویزیونی:

در حل مشکلات همراه دولتیم

به گزارش اعتبار به نقل از شــرکت بازآفرینی شهری 
ایران، جلسه پیگیری مصوبات پنجاه و سومین جلسه ستاد 
ملی بازآفرینی شهری پایدار با موضوع تعیین تکلیف پروژه 
شارستان سنندج)هفت باغ( با حضور محمد اسامی وزیر راه 
و شهرسازی، مهدی عبوری معاون وزیر و مدیرعامل شرکت 
بازآفرینی شــهری ایران، بهمن مرادنیا استاندار کردستان 
و نمایندگانی از وزارت صنعت، معدن و تجارت و سازمان 
اوقاف برگزار و با اجرای فاز نخست پروژه هفت باغ سنندج 

موافقت شد.
این جلسه که نخستین جلسه هماهنگی جهت اجرای 
بزرگترین پروژه بازآفرینی غرب کشور بود، هفت مصوبه دیگر 
نیز داشت و مقرر شد، در مدت یک هفته تفاهمنامه همکاری 
مشترک بین شرکت بازآفرینی شهری ایران، شرکت بازرگانی 
دولتی ایران و سازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات عمومی 
و دولتی در خصوص نحوه توزیع کار جهت احداث مجموع 
انبارهای جدید در مجاورت خط ریلی همدان- سنندج منعقد 
شود. این تفاهم نامه ماک توافق و واگذاری عرصه و اعیان 
اماک متعلق به شرکت بازرگانی ایران به شرکت بازآفرینی 
شهری ایران خواهد بود،  پس از انعقاد تفاهمنامه با شرکت 
مادرتخصصی بازرگانی ایران و دریافت اماک ضلع جنوبی 
خیابان اکباتان، فاز مطالعاتی را تکمیل و عملیات اجرایی پروژه 
را آغاز کند،  با همکاری شــرکت بازآفرینی شهری ایران، 
اســتانداری کردســتان، اداره کل راه و شهرسازی استان و 
مهندسان مشاور طراح پروژه و هماهنگی سازمان اوقاف و امور 
خیریه، برنامه ای ارایه شود که سازمان مذکور در چارچوب 
حقوقات شــرعی، از منافع طرح برخوردار شود،  همزمان با 
تکمیل مراحل مطالعات پروژه و به منظور پیشبرد هر چه بهتر 
طرح و ارتقای کیفیت بهره برداری، نسبت   به انجام مطالعات 
ترافیکی اقدام کند.  عاوه بر این قرار شد در راستای تحقق 
فازهای بعدی این طرح، استانداری کردستان با دستگاه های 

متولی)قریب به ۱۶ دســتگاه اجرایــی( دارای مالکیت در 
محدوده مذاکره و نتیجه را  به ستاد عملیاتی و اجرایی پروژه 
منعکس کند.و با هماهنگی معاونت شهرسازی و معماری 
وزارت راه و شهرسازی، طرح جابه  جایی ایستگاه صلوات آباد 
به داخل شهر ســنندج را تهیه و مسیر عبوری خط ریلی 
همدان-سنندج-باشماق از درون شهر سنندج  را در اسرع 
وقت تعیین تکلیف کند. مهدی عبوری گفت: محدوده مورد 
نظر با احتساب اراضی پیرامونی و همچنین ورزشگاه شهید 
ملک نیا)میدان امین ســابق( ۳۴ هکتار مساحت دارد و در 
شمال شهر سنندج و در مجاورت محله تاریخی چهارباغ قرار 
دارد. این محدوده با احتساب ۴۵۰۰ هکتار مساحت مصوب 
طرح تفصیلی سنندج قریب به ۷۵ صدم درصد مساحت شهر 
سنندج را تشکیل می دهد و از این رهگذر می تواند بسیاری 
از کمبودهای خدمات عمومی شهر را جبران کند، برای مثال 
در این محدوده انبارهای غله وجود دارد که این انبارها به نوعی 

اولین بنای صنعتی ارزشمند کشور به شمار می روند.
به گفته وی وجود برخی معضات در این محدوده منجر 
به کاهش کیفیت زندگی ساکنان شده است از جمله محدوده 
سایت قبرستان تاریخي تایله و فضاهای پیرامونی آن به دلیل 
عدم بهره برداری مستمر در طول شبانه روز و تخلیه شبانگاهی، 
وجود کاربری های درشــت دانه خدماتی و همچنین نبود 
خدمات شهری دارای مشکات عدیده اجتماعی و فرهنگی 

و البته کالبدی و کارکردی را به وجود آورده است.
به طور کلی می توان مشکات این منطقه را این گونه 
برشمرد: محل تجمع معتادان متجاهر، وجود گره ترافیکی 
شدید در محدوده به دلیل عبور و مرور ماشین آلات سنگین 
و تخلیه بار، آلودگی زیست محیطی ناشی از وجود گورستان 
تایله و تخلیه زباله دراین مکان، تخلیه شبانگاهی و تبدیل آن 
به فضای بی دفاع شهری به دلیل کاربری های غیرعمومی و 
عمدتا اداری و کارگاهی و پایش اجتماعی بسیار ضعیف. این 

وضعیت سبب کاهش شدید کیفیت زندگی ساکنان و بهره 
برداران شده است و به لحاظ آسیب های اجتماعی جزوه یکی 
از نقاط آلوده به شمار می رود، تاش داریم تا با اجرای پروژه 

هفت باغ فضای یاد شده را به شهر بازگردانیم.
به گفته عبوری از الزامات قانونی اجرای این پروژه سوای 
ضرورت های شهری آن می توان به قانون حمایت از بهسازی 
و نوسازی بافت های فرسوده اشاره کرد.از سوی دیگر قانون 
انتقال زندان ها و مراکز تامینی و تربیتی به خارج از شهر ها از 
دیگر الزام های این پروژه محسوب می شود. همچنین الزام 
دیگر مصوبه شورای ترافیک استان است که در بیستم مهرماه 
سال جاری به تصویب رسید و بر اساس آن به دلیل مشکات 
عدیده متاثر از تردد ماشین آلات حمل و نقل بار دستگاه های 
مرتبط مکلف شده اند، مالکیت اشان را به خارج از شهر انتقال 
دهند. با وجود اینکه سنندج یکی از شهرهای خاق شناخته 
می شود، به خصوص در زمینه موسیقی در کل دنیا شناخته 
شده است اما با این وجود سرانه فضای فرهنگی شهر بسیار 
محدود بوده و امیدواریم با اجرای این پروژه بتوانیم ســرانه 
فرهنگی را افزایش دهیم. باغ های مختلفی در این پروژه تعریف 
شده است که عبارتند از باغ هنر، باغ نوا، باغ سینما و تئاتر، باغ 
مجسمه، مجموعه اقامتی تاریخی باغ آیین و باغ معماری. در 
حال حاضر تصمیم بر این است تا ابتدا باغ کتاب را اجرایی کنیم 
زیرا محدوده در نظر گرفته شده برای آن شامل ساختمان ها 
و سوله های تاریخی انبار غله و اراضی رها شده است و امکان 
تغییر کاربری آن ها راحت تر است. در این خصوص سازمان 
ملی زمین و مسکن، زمینی را شناسایی کرده که موردتایید 
مدیریت محلی استان نیز واقع شده و قرار است سایت اداری 
شرکت بازرگانی ایران در قالب شرکت غله به این مکان منتقل 
شــود، امیدواریم با حمایت های اســتاندار سنندج و نیز با 
پیگیری های بسیار خوبی که مدیریت شهری انجام داده است، 

این پروژه را به خوبی و با سرعت پیش ببریم.

جلسه ستاد ملی بازآفرینی شهری وتعیین تکلیف پروژه 
شارستان سنندج)هفت باغ(

معاون بنیاد مستضعفان از سرمایه گذاری ۳۸۰ میلیاردتومانی این بنیاد جهت احداث مسکن برای خانواده های پرمعلول خبر داد و گفت: با سرمایه گذاری 
صورت گرفته از سوی بنیاد مستضعفان، ۹۵۰۰ خانه برای خانواده های دارای چند معلول تکمیل شده و تا پایان سال نیز ۳ هزار واحد دیگر آماده تحویل 
می شود. محسن منصوری با اشاره به پیشرفت فیزیکی قابل توجه پروژه احداث مسکن خانواده های پرمعلول کشور گفت: تا پایان سال جاری بیش از ۱2 
هزار و ۵۰۰ واحد مسکونی در قالب مرحله اول این طرح تحویل خانواده های دارای 2 معلول و بیشتر کشور می شود. به گزارش روابط عمومی بنیاد مستضعفان، 
معاون بنیاد مستضعفان از مشارکت این بنیاد با بهزیستی و انجمن خیرین بنیاد مسکن برای تکمیل پروژه مسکن خانواده های پرمعلول خبر داد و افزود: 

تاکنون بیش از۹۵۰۰ واحد مسکونی تحویل خانواده های واجد شرایط در کشور شده است و تا پایان سال نیز ۳۰۰۰ واحد دیگر تحویل خواهد شد. 

تکمیل95۰۰خانه
برایخانوادههای

پرمعلول

ادامه از صفحه اول
 رویکرد روشن مجلس آن است که هر اقدامی که انجام 
می دهیم مبتنی بر مردمی سازی، شفاف سازی، هوشمند 
سازی و کارآمد سازی باشد و این موارد را در همه تصمیمات 
خود لحاظ می کنیم، در بحث کسری بودجه یکی از کارها 
آن است که در وهله اول بپذیریم که کسری بودجه داریم و 
زمانی که این موضــوع را پذیرفتیم راه های صحیحی که 
بودجه را به سمت منابع پایدار سوق بدهد باید در نظر گرفته 

شود که یکی از بحث ها مالیات است.
دکتر محمد باقرقالیباف  گفت: ما سه نوع مالیات داریم 
که یک مورد مربوط به حداقل سرمایه هایی است که افراد 
دارند و مورد بعدی »CGT« اســت کــه همان درآمد بر 
دارایی هــا و عایدی هــا اســت و مورد بعــدی »PIT« و 
مالیات هایی است که بر درآمدهای مربوط به یک موضوع و 

قرارداد  های خاص بسته می شود. 
 وضعیت مالیات در کشور به شدت

 به هم ریخته است
وی تاکید کرد: امروز وضعیت مالیاتی ما در کشور به 
شدت به هم ریخته است و حدود ۶۰۰ هزار شرکت حقوقی 
داریم که مودیان مالیاتی هستند و حدود ۳ میلیون نفر هم 
در حوزه کسب و کار هستند. رئیس مجلس شورای اسامی 
گفت: همچنین حدود ۳۲ هزار نفر ممیزی مالیاتی در کشور 
داریم که باید این مالیات را جمع آوری کنند که ۶۰ درصد 
این ۳۲ هزار نفر با ۶۰ درصد کل امکانات حوزه مالیاتی ما 
فقط ۱۵ درصد مالیات ها را جمع آوری می کنند، برای مثال 
امسال ۱۷۰ هزار میلیارد تومان میزان مالیات بود اما حدود 
۲۵ تا ۲۷ هزار میلیارد تومان جمع آوری می شــود که این 
نشان دهنده تصمیم گیری های غلط است و مدیران و قانون 
گذاران باید در اینجا بایستند و فرآیندها را اصاح کنند که 
متاســفانه در گذشته به دلایل مختلف در مقابل این رویه 
نیاستادند و نتیجه آن شد که دلالان و سوداگران بدون آنکه 
زحمت بکشند و عرق بریزند، پول و درآمد زیادی را به دست 
آوردند بدون آنکــه مالیات پرداخت کنند. مالیات یکی از 
راهکارهای جدی برای جلوگیری از کسری بودجه است، در 
۶ ماه گذشته یکی از کارهایی که ما انجام دادیم با همکاری 

وزارت اقتصاد و ســازمان مالیاتی بررسی طرح مربوط به 
»CGT« بود که در کمیسیون اقتصادی مجلس به تصویب 
رسید و در نوبت صحن علنی مجلس است و تاش ما این 
است که پیش از بررسی لایحه بودجه آن را تصویب کنیم.

امسال بودجه دولتی ۸۵۰ هزار میلیارد است
رئیس مجلس شورای اسامی با اشاره به بودجه ۱۴۰۰، 
گفت: در این بودجه، بودجه دولتی ۸۵۰ هزار میلیارد تومان 
است اما بودجه شرکت های دولتی هزار و پانصد هزار میلیارد 
تومان است یعنی بودجه شرکت های دولتی دو برابر بودجه 
دولتی و برای بیش از ۳۰۰ شرکت دولتی اعم از شرکت های 

نفتی و دیگر شرکت ها است.
ما در مجلس با مســئولان دیوان محاسبات و مرکز 
پژوهش های مجلس، بودجه شرکت های دولتی را با جزئیات 
مورد بحث و بررسی قرار دادیم و الان ۲ سال است که بودجه 
شــرکت های دولتی پیش از ارائه لایحه بودجه به مجلس 
تقدیم می شود، شرکت های دولتی در سال صرفاً ۲۵ هزار 
میلیارد تومان مالیات و یا ســود از طریق ســهام به دولت 
می دهند این در حالی است که این شرکت ها بدهی زیادی 
را برای دولت ایجاد می کنند که بین ۷۰ تا ۸۰ هزار میلیارد 
تومان است و در شرایطی که ما کسری بودجه داریم باید به 
این اموالی که در اختیار داریم و به این شرکت های خصولتی 
توجه شود، در همین ۶ ماه که گذشت، یک قانونی در مجلس 
در خصوص بورس پیگیری کردیم که دولت در شورای عالی 
اقتصاد می خواست مصوب کند. دولت یک لایحه دوفوریتی 
برای سود سهام شرکت ها داشت تا این از طریق به افزایش 

سرمایه شرکت ها کمک کند. 
این یعنی باید به سمت تولید برویم. من در شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی به رئیس جمهور گفتم که اجازه بدهید 
این لایحه در این شورا تصویب نشود چرا که مصوبات این 
شورا یک ساله و قابل تمدید است و مردم نمی توانند خیلی 
به این قانون اعتماد کنند زیرا ممکن است قانون عوض شود. 
ما این قانون را در مجلس آوردیم و ظرف مدت سه هفته، این 
لایحه دو فوریتی در مجلس تصویب شد، شورای نگهبان 
تایید کرد و به دولت اباغ شد، این لایحه برای بورس بود اما 
متأسفانه اجرای آن به درستی انجام نشد، البته ما پیگیری 

کردیم و به شدت موضوع را دنبال می کنیم تا این کار انجام 
شــود. ما در ۶ ماه گذشته برای بورس این قانون را تصویب 
کردیم. ما در بورس می گوییم باید عرضه اولیه انجام شود، 
این لایحه دو فوریتی که در مجلس تصویب شد برای افزایش 
سرمایه از محل سود سهام بدون حق تقدم بود یعنی اجازه 
بدهیم که مردم در همان ارائه اولیه این کار را انجام دهند. 
من با هرگونه برخورد قضائی و امنیتی در بورس با کسانی 
که کار درســت انجام نمی دهند، مخالفم ولی بورس باید 

نظارت دقیق خود را انجام دهد. 
من با آقای دژپسند و رئیس سازمان بورس جلسات 
متعدد داشتیم و گفتیم شما باید نظارت کنید زیرا قانون 
دارید و باید انضباط تخلفات اداری را انجام دهید و حق دارید 
جریمه کنید و محدودیت بگذارید. این همان جایی است که 
می گویم ســومدیریت وجود دارد، ما کمیسیون اقتصاد را 
فرستادیم و یک نظارت دقیق انجام دادند و گزارش را آوردند. 
این گزارش بر اساس ماده ۴۵ آئین نامه داخلی در دستور 
کار مجلس است و قرار است تا قبل از تصویب بودجه، تصویب 
شود. پیشنهادی که در گزارش آمده، طرحی را آورده است 
که قانون بورس را عوض کنیم تا این مشکات حل و فصل 
شــود، اینکه می گوئیم در ۶ ماه گذشته در مجلس چه کار 
کردیم، به طور دقیق هم نظارت میدانی کردیم، هم مرتب 
با دستگاه های اجرایی و وزرا جلسه گذاشتیم و نارسایی های 

اجرایی ها را تذکر دادیم. 
ادامه در شماره ۲۵۸
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خبـــــر خبـــر
دولت نسبت به عدم اجرای قانون 

حق تصمیم گیری ندارد
پورابراهیمی با اشاره به 
اظهارنظر ربیعی درباره طرح 
مجلس گفــت : دولت حق 
ندارد نسبت به عدم اجرای 
قانون تصمیم گیری کند یا 
حرفی بزند. محمدرضا پور 
ابراهیمی رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس  با اشاره به 
اعام مخالفت  ســخنگوی دولت با طرح اقدام راهبردی 
برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع ملی، گفت: آنچه که 
تا امروز بر اساس نگاه قانون اساسی در کشور حاکم بوده 
این است که مجلس چارچوب قوانین و مقررات کشور را 

وضع می کند و دولت مجری مصوبات مجلس است.
همان مجلسی که قوانین قبلی را تصویب کرده و به 
دولت اجازه داده بتواند در تصمیم های داخلی و خارجی 
اقــدام کند، امروز قانونی تصویب کــرده که بعد از تایید 
شورای نگهبان اجرایی می شود و تکالیف جدیدی برای 
دولت اعمال کرده است. دولت حق ندارد نسبت به عدم 
اجرای قانون تصمیم گیری کند یا حرفی بزند، خوشبختانه 
در قانون دیده شده که اگر دولت از قانون استنکاف کند 
چه تبعاتی دارد. این نماینده مجلس با اشــاره به مصوبه 
نمایندگان در زمینه اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها، 
گفت: با پیشــنهاداتی که از طرف نمایندگان مطرح شد 
ضمانت های اجرایی محکمی برای اجرای طرح مذکور 
دیده شد، طبیعتا با این نگاه و رویکرد انتظار بیشتر از این 
نداشته باشیم چرا که نباید هر روز هزینه ناکارآمدی، سهل 
انــگاری و نگاه مماشــات آمیز با جریــان مخالف نظام 
جمهوری اســامی ایران و جریانی که منجر به شهادت 
فخری زاده و سایر شهدای هسته ای شد، را بپردازیم. تصور 
می کنم مجلس عزم خود را برای تغییر راه جزم  کرده و 
حتمــا اقدامات را چه در تصویــب و چه در اجرای قانون 
پیگیری می کند، از دولت انتظار داریم که ابراز مخالفت 
نکند و در ضمن حتما آقای رئیس جمهور موضع دقیق 
دولــت در رابطه با اجرای این طرح را هر چه ســریع تر 

عملیاتی و اجرایی کنند.

 موافقت شورای اقتصاد با انتشار
  اوراق مشارکت برای احداث

 قطار حومه ای سه شهر
شورای اقتصاد با درخواست  وزارت راه و شهرسازی برای 
انتشار اوراق به منظور احداث قطار حومه ای کان شهر مشهد 
به شهر جدید گلبهار و چناران و نیز قطار حومه ای شهر اصفهان 
به شهر جدید بهارستان موافقت کرد. اسحاق جهانگیری 
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت موضوع بهینه سازی 
مصرف سوخت از سازمان برنامه و بودجه خواست تا پیگیر 
مصوبات شورای اقتصاد در خصوص پیشگیری از هدر رفت 
انرژی باشد. وی، بهینه سازی در مصرف انرژی را مطالبه رهبر 
معظم انقاب و از مســیرهای مهم توسعه کشور خواند که 
می تواند، صرفه جویی در منابع و نیز ایجاد اشتغال به ویژه در 

بخش های خدماتی را در پی داشته باشد.
وی بر استفاده از منابع فاینانس خارجی برای پیشبرد 
طرح های توســعه کشــور تاکید و در عین حال از مدیران 
شرکت های داخلی خواست تا نســبت به داخلی سازی و 
استفاده از ظرفیت و توانمندی های شکل گرفته در کشور 
تاش بیشــتری کننــد. او ضــرورت حمایــت از تجار و 
صادرکنندگان کشور و حفظ بازارهای صادراتی را خاطرنشان 
کرد و از وزارت صنعت،  معدن و تجارت خواست با حساسیت 
بیشتری موضوع تسهیل صادرات کالاها و تامین نیازهای 
داخلی را در دستورکار قرار دهد. در این جلسه که وزیران نیرو، 
راه و شهرسازی، کار، تعاون و رفاه اجتماعی، صنعت، معدن و 
تجارت و اقتصاد و دارایی و نیز رییس سازمان برنامه و بودجه 
و رییس سازمان علمی و فناوری حضور داشتند، با پیشنهاد 
وزارت نیرو مبنی بر انتشار اوراق مالی اسامی برای تکمیل سد 
“چمشــیر” و نیز استفاده از فاینانس خارجی برای افزایش 
ظرفیت نیروگاه برق آبی “گتوند علیا” و سرمایه گذاری از محل 
منابع داخلی شرکت های برق منطقه ای موافقت شد. شورای 
اقتصاد همچنین با طرح مدیریت کاهش مصرف و جلوگیری 
از هدر رفت گاز طبیعی در ساختمان ها و نیز طرح توسعه فاز 
دوم میدان گازی تنگه بیجار و احداث ایستگاه تقویت فشار 
آن موافقت کرد. در این جلســه درخواست های وزارت راه و 
شهرسازی به منظور انتشار اوراق برای احداث قطار حومه ای 
کان شهر مشهد به شهر جدید گلبهار و چناران و نیز قطار 
حومه ای شهر اصفهان به شهر جدید بهارستان مطرح و پس 

از بحث و تبادل نظر با آن ها موافقت شد.

 تاکید رئیس مجلس بر تاثیر درآمدهای 
نفتی و هزینه های کرونا در بودجه

مفتــح  محمدمهــدی 
سخنگوی کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاســبات مجلس 
گفت: با توجه به فرا رســیدن 
موعد بررسی بودجه سال ۱۴۰۰ 
در مجلس، با حضور دکتر قالیباف 
برای بررسی اولویت های بودجه 
در ســال آینده تشکیل شد. به 
گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی گفت با توجه به فرا رسیدن 
موعد بررسی بودجه سال ۱۴۰۰ در مجلس، جلسه امروز با حضور 
دکتر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســامی برای بررسی 
اولویت های بودجه در سال آینده تشکیل شد. او با اشاره به اینکه 
برگزاری این جلســه با توجه به اهمیت بودجه در پارامترهای 
مختلف کشــور بسیار ضروری و مهم بود، افزود: ابتدا کلیاتی از 
مسایل مختلف مجلس مطرح و سپس به طور ویژه بر بحث بودجه 
متمرکز شدیم، اعضای کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس هم در ادامه مسائل و دغدغه های خود را در بحث بودجه 
مطرح و مورد بحث قرار دادند. موضوع اصاح ساختار بودجه در 
این نشست مورد تاکید رئیس مجلس و نمایندگان قرار گرفت، 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات طی چند ماه گذشته به طور 
ویژه بحث اصاح ساختار بودجه را مورد بررسی قرار داد و اکنون 
هم در صحن علنی در حال بررسی است، همچنین در این نشست 
توجه به تاثیر درآمدهای حاصل از نفت و افزایش هزینه های ناشی 

از شیوع کرونا بر دیگر مسائل کشور مورد بررسی قرار گرفت.
رئیس مجلس شورای اسامی بعد از اتمام نظرات نمایندگان 
یک جمع بندی نسبت به مسائل داشتند و اعام کردند، با توجه 
به حساسیت ها و ویژگی های منابع مالی در بودجه سال آینده 
باید توجه نسبت به حال مردم آسیب دیده از شیوع کرونا و تاثیر 
تحریم ها بر درآمدهای حاصل از فروش نفت مورد توجه قرار بگیرد. 
دکتر قالیباف بیان کرد، براین اساس تاثیر دو موضوع درآمدهای 
نفتی و کرونا باید بر مباحث اقتصادی مدنظر قرار بگیرد و بودجه 
۱۴۰۰ به نحوی تدوین شود که ضمن بهینه سازی ارقام و ساختار 
آن موجب افزایش رشد اقتصادی و حمایت از افراد نیازمند و آسیب 
دیده ناشی از شیوع کرونا شود. وی تاکید کرد: این مسایل نیاز به 
هماهنگی کامل همه کمیسیون های تخصصی مجلس به ویژه 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات دارد تا تمامی اصاحات 

ساختار بودجه بتواند در بودجه سال آینده خود را نشان دهد.

سهمیه بنزین معلولان قطع نشده است
مقرر شده است سهمیه لیتری بر روی کارت هوشمندسوخت 
خودروی معلولان، معادل ســهمیه شخصی )تک سوز ۶۰ لیتر و 
دوگانه سوز ۳۰ لیتر( منظور شده و مابه التفاوت سهمیه مزبور که 
همان۴۰ لیتر است نیز به صورت اعتباری تخصیص یابد. پنجم آذرماه 
امسال، علی همت محمودنژاد، مدیر عامل انجمن دفاع از حقوق 
معلولان ایران گفت: در آستانه ۱۲ آذر روز جهانی معلولان سهمیه 
بنزین معلولان قطع شده است. شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
در واکنش به این مصاحبه توضیحاتی را به خبرگزاری تسنیم ارسال 
کرد که متن این توضیحات بدین شرح است: »در پی درج مطلبی 
در خبرگزاری تسنیم با عنوان »قطع سهمیه بنزین معلولان؛ »هدیه 
روحانی« را پس گرفتند؟« در تاریخ پنجم آذرماه سال جاری و ارائه 
اطاعات ناصحیح درباره قطع سهمیه بنزین معلولان در مصاحبه با 
علی همت محمودنژاد، مدیرعامل انجمن دفاع از حقوق معلولان 
ایران ضمن تکذیب قطع سهمیه بنزین این عزیزان، موارد ذیل را به 
اطاع هموطنان عزیز می رساند:  ۱- با بررسی های انجام شده در 
کارگروه مدیریت مصرف سوخت و به منظور یکسان سازی میزان 
سهمیه موجود در کارت های هوشمندسوخت پاک معلولان با 
سایر پاک ها و جلوگیری از تغییر کارت هوشمند سوخت در 
هنگام تعویض پاک، مقرر شده است سهمیه لیتراژی بر روی 
کارت هوشمندسوخت خودروهای این عزیزان، معادل سهمیه 
شخصی )تک سوز ۶۰ لیتر و دوگانه سوز ۳۰ لیتر( منظور شده و 
مابه التفاوت سهمیه مزبور که همان۴۰ لیتر است نیز به صورت 
اعتباری به مالک خودرو و یا نماینده قانونی وی تخصیص یابد. 
۲- لازم به ذکر است طرح تخصیص اعتبار ریالی جهت جانبازان 
معزز به صورت موفق پیاده سازی و محقق شده است و در تعامل با 
سازمان بهزیستی کشور برای معلولان محترم نیز در دست اجرا 
و اقدام است؛ بنابراین سهمیه مازاد ماهانه ۴۰ لیتری این دسته از 
عزیزان از بین نخواهد رفت و پس از اعام سازمان بهزیستی به 

واجدان شرایط تخصیص خواهد یافت.

صفحات مجازی فرماندهان سپاه جعلی است
روابط عمومی کل سپاه در اطاعیه ای انتساب هرگونه 
کانال و صفحه در فضای مجازی به فرماندهان عالی سپاه را رد 
کرد. روابط عمومی سپاه پاسداران اعام کرد: همان گونه که در 
گذشته نیز اعام شده است، سپاه پاسداران انقاب اسامی و 
فرماندهان عالی آن هیچ گونه کانال و صفحه رسمی در شبکه های 
اجتماعی ندارند و صفحات منتسب به این نهاد و فرماندهان آن 

اعم از فرمانده کل سپاه، در شبکه های اجتماعی جعلی است.

صاحبان کالای اساسی و مواد اولیه 
بدهکار به سازمان امور مالیاتی و سازمان 
تامین اجتماعی می توانند به شرط تعهد 
تسویه بدهی تا حداکثر شش ماه نسبت به 
ترخیص کالای خود اقدام کنند. مهرداد 
جمال ارونقی معاون فنی گمرک ایران در 
گفتگو با ایسنا با اشاره به دو امتیاز مالیاتی 
اباغ شــده به گمرک بــرای صاحبان 
کالاهای اساسی و مواد اولیه تولید که از 
دهم آذر اجرایی شده است، گفت: با توجه 
به تحریم های بین المللی و محدودیت های 
ایجاد شده برای واحدهای تولیدی، گمرک 
می تواند با پیشنهاد وزارت صنعت، معدن 
و تجارت برای یکبار و با توافق سازمان امور 
مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی نسبت 
به ترخیص مواد اولیه واحدهای تولیدی که 
به این دو سازمان بدهی دارند، اقدام کند. 
وی ادامه داد: ترخیص کالاهای مربوط به 
بدهکاران سازمان امور مالیاتی و سازمان 
تامین اجتماعی مشروط به تعهد به تسویه 

حســاب بدهی آنها تا حداکثر شش ماه 
است. معاون فنی گمرک ایران در ادامه به 
شرایط دیگری برای پرداخت مالیات بر 
ارزش افزوده به واردکنندگان اشاره کرد و 
گفت: به استناد بند »ت« ماده )۳۸(قانون 
رفع موانع تولید و همچنین ماده )۶( امور 
گمرکی این مجوز به وزارت امور اقتصاد و 
دارایی )ســازمان امور مالیاتی و گمرک( 
داده شده که برای جبران کمبود نقدینگی 
واحدهــای تولیــدی و وارد کنندگان 
کالاهای اساسی، دارو، تجهیزات پزشکی، 
مواد اولیــه، ماشــین آلات و تجهیزات 
خطوط تولید، بــرای دریافت مالیات بر 
ارزش افزوده هــم همانند نحوه  دریافت 
حقوق ورودی اقدام کند.به گفته ارونقی، 
براین اساس این مجوز برای سازمان امور 
مالیاتی و گمرک وجود دارد که مبالغ ارزش 
افــزوده و عوارض متعلقــه را به صورت 
ضمانت نامــه بانکی یا اســناد خزانه تا 
سررســید تعیین شده و به عبارتی پایان 

سال مالی اخذ کند. براساس ماده )۶( قانون 
امور گمرکی، واردات قطعی کالا مستلزم 
پرداخت حقوق ورودی متعلقه اســت و 
گمــرک می توانــد کالای متعلــق به 
وزارتخانه ها و موسسات دولتی را مشروط 
بر این که جنبه تجاری نداشته باشد با تعهد 
مسئولان مالی سازمان مربوطه با تعیین 
مهلت و کالای متعلق به سایر اشخاص را 
با اخذ ضمانت بانکی و تعیین مهلتی که 
حداکثر بیش از یک ســال نباشد، برای 

پرداخت حقــوق ورودی به طور قطعی 
ترخیــص کنــد. همچنین براســاس 
بند»ت«ماده)۳۸( قانون رفع موانع تولید، 
به گمرک اجازه داده شــده است تحت 
شــرایطی از جمله با اخذ ضمانت بانکی، 
بیمه نامه هرگونه اوراق بهادار یا نگهداری 
برخــی کالا و امــوال و ســایر وثایق و 
تضمین های معتبر به تشخیص گمرک 
حداکثــر به مدت یکســال برای حقوق 
ورودی، نسبت به ترخیص کالا اقدام کند.

ترخیص مشروط کالاهای گمرکی بدهکاران مالیاتی و تامین اجتماعی

مراســم بزرگداشــت روز کتــاب، 
کتابخوانی و کتابدار، در استان ایام با حضور 
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور، به صورت 

مجازی برگزار شد.
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومــی اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان ایام، مراسم بزرگداشت روز کتاب، 
کتابخوانی و کتابدار، در اســتان ایام، با 
حضــور مهدی رمضانی، معاون توســعه 
کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد کتابخانه 
های عمومی کشــور؛ معروف بسطامی، 
معاون توسعه منابع انسانی استانداری ایام؛ 
ســمیه حیدری، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی اســتان ایام؛ مجید عســکری، 
فرماندار شهرســتان دهلران و همچنین 
کتابداران و جمعی از اعضای کتابخانه های 
عمومی اســتان ایام، به صورت مجازی 

برگزار شد.
در این مراسم مهدی رمضانی، معاون 
توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور، با تقدیر از 
فعالیت های بی وقفه پرسنل و کتابداران 
کتابخانه های عمومی در این ایام گفت: همه 
گیری ویروس کرونا و محدویت های ناشی 
از آن شرایطی ویژه برای کشور ایجاد کرده 
و تاثیر آن بر کتابخانه های عمومی جدی تر 
است. بنابراین تاش های فراوانی صورت 
گرفته کــه ارائه خدمات این مراکز با وقفه 

مواجه نشود.
وی افزود: گسترش فعالیت کتابخانه 
های عمومی در فضای مجازی راهکاری 
مناســب جهت جلوگیری از آسیب های 
ناشی از کرونا بوده است که در صورت غفلت 
از آن، کتاب به عنوان یک کالای ارزشمند 
فرهنگی از سبد نیازهای مردم حذف می 

شد.
رمضانی یادآور شد: با تاش همکاران 
سراسر کشور فعالیت های متنوع فرهنگی 
مانند نشست کتابخوانی، معرفی کتاب، 
نشســت های محافل ادبی و پویش های 
متعدد در بستر فضای مجازی برگزار شده 
است و این نشان از اهتمام و التزام مجموعه 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور به امر 
خدمت رسانی و غلبه بر مشکات و شرایط 

بحرانی است.
معاون توســعه کتابخانه ها و ترویج 

کتابخوانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
در بخش دیگری از ســخنان خود، گفت: 
وضعیت استان های کشور از نظر امکانات، 
منابع مالی و شــرایط محیطی و فرهنگی 
متفاوت است. بنابراین تاش ما این اساس 
است که این گونه موارد باعث ایجاد تبعیض 
در ارائــه خدمات نشــود و در جاهایی که 
کمبودهایی وجود دارد، توجه نهاد کتابخانه 
های عمومی کشــور در جهت رفع موانع 
بیشتر است و این حرکتی ارزنده در راستای 

تحقق عدالت اجتماعی است.
وی در ادامه در خصوص میزان سرانه 
مطالعه، اظهار داشت: میزان سرانه مطالعه 
یکی از موارد چالش برانگیزی است که بارها 
از سوی رسانه ها، فعالین و نخبگان فرهنگی 
مطرح شــده اســت امــا به دلیــل نبود 
پارامترهایی که مبنای دسترسی به منابع 
اطاعاتی در این زمینه را فراهم کند، تعیین 
میزان ســرانه مطالعه با مشــکل مواجه 
است؛ هرچند این مورد در حیطه وظایف 
ما نیست بلکه متولی اصلی آن سازمان آمار 

کشور است.
در ادامه این برنامه معروف بسطامی، 
معاون توسعه منابع انسانی استانداری ایام 
گفت: با وجود محدودیت های ناشــی از 
کرونا، فعالیــت کتابخانه های عمومی به 
صورت گسترده ای در فضای مجازی برگزار 
می شود و این نشان از پویایی این مجموعه 

ارزشمند فرهنگی دارد.
وی اظهار داشت: توسعه زیرساخت 
های دولت الکترونیکی نیاز اساسی است و 
تجربه این ایام بــرای ما اثبات کرد که بی 

توجهی به امور زیربنایی باعث چالش های 
بزرگ می شود اما خوشبختانه کتابخانه 
های عمومی بر این مشکات غلبه کردند و 
با وجود کمبودها فعالیت های خود را در 

فضای مجازی انجام می دهند.
بسطامی خاطرنشان ساخت: توسعه 
کتابخانــه های عمومی در اســتان ایام 
رضایت بخش است و این امر ناشی از تاش 
های بی وقفه مسئولین و کتابداران کتابخانه 
های عمومــی و همچنین نــگاه مثبت 
مسئولین و مدیران ارشد استان به مقوله 
فرهنگ بوده و نتیجه آن افتتاح سالانه چند 
باب کتابخانه عمومی در نقاط مختلف است.
معاون توسعه منابع انسانی استانداری 
ایام، اضافه کرد: سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی استان تخصیص اعتبارات پروژه های 
کتابخانه ای  را به صورت صد در صد انجام 
داده است و این امر باعث می شود  سرانه 
فضای مطالعه در سال جاری حتی بالاتر از 

نرم های کشوری قرار گیرد.
وی گفت: کتابخانه های عمومی نهاد 
عمومی غیر دولتی محسوب می شوند که 
به دلیل عدم وجود منابع پایدار درآمدی با 
مشکات عدیده ای مواجه هستند و این 
ضعف بزرگی است که آینده کتابخوانی و 
مطالعه عمومی در جامعه ما را تهدید می 
کند. بنابراین باید برای دفع خطرات ناشی 
از این وضعیت به صورت جدی چاره جویی 
کرد. بسطامی افزود: نبود آمار و ارقام درست 
در زمینه میزان سرانه مطالعه در کشور نقص 
بزرگی در زمینه مدیریتی است و نبود داده 
ها و اطاعات موثق مشکلی بر سر راه برنامه 

ریزی اســت. بنابراین ما آمادگی داریم در 
سطح اســتان ایام پروژه ای تحقیقاتی و 
علمی جهت بدست آوردن آمار و اطاعات 
لازم در زمینه سرانه کتابخوانی و مشکات 

پیرامون آن تامین مالی کنیم.
همچنین سمیه حیدری، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی استان ایام در این 
مراسم گفت: کتابخانه های عمومی در خط 
مقدم خدمتگزاری عرصه کتابخوانی قرار 
دارند و این مســئولیت بــزرگ به همت 
کتابداران و همراهی اعضای کتابخانه ها و 

دوستداران کتاب محقق می شود.
وی با تقدیر از حمایت های بی دریغ 
دبیــرکل و همکاران وی در نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور، اظهار داشت: کار توسعه 
کتابخوانی در استان ایام به دلیل ضعف 
منابع مالی و نبود امکانات زیرســاختی با 
مشــکات فراوانــی روبه رو اســت؛ اما 
خوشــبختانه با حمایت دســتگاه های 
حاکمیتی مانند اســتانداری و ســازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و همچنین توجه 
ویژه شخصیت های برجسته استان به ویژه 
نماینده ولی فقیه و استاندار به مقوله کتاب 
و کتابخوانــی، اقدامات خــوب  و امیدوار 

کننده ای صورت گرفته است.
حیدری با ارائه آماری در مورد وضعیت 
کتابخانه های عمومی استان، خاطرنشان 
ســاخت: در استان ایام ۴۵ باب کتابخانه 
نهادی و ۷ باب کتابخانه مشارکتی وجود 
دارد که از این مجموع ۱۶ باب کتابخانه در 
سطح روستاها قرار دارند که به عنوان پایگاه 
های فرهنگی پیشرو مشغول ارائه خدمات 

فرهنگی و کتابخانه ایی هستند. 
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
ایام، افزود: در هفته کتاب  مجموعا ۸۰۰ 
برنامه فرهنگی در کتابخانه های عمومی 
استان به صورت مجازی برگزار شده است 
که با وجود محدویت های ناشــی از همه 
گیری ویروس کرونا، نسبت به سال های 

گذشته رشد داشته است.
وی گفت: با توجه به دغدغه هایی که 
در زمینه دسترسی مردم به کتاب در ایام 
کرونا وجود دارد، هفته آینده طی جلسه 
ایی مجازی با حضور تمام همکاران سطح 
استان، راهکارهای لازم جهت بهره مندی 
 عمومــی از منابع کتابخانه ها بررســی 

می شود.

با حضور مجازی معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور؛

 برگزار ی مراسم بزرگداشت روز کتاب، کتابخوانی
 و کتابدار در استان ایلام

معاونت درمان سازمان تامین اجتماعی با صدور یک دستور اداری، ضمن تشریح نحوه ارائه خدمات درمانی به بیمه شدگان و مستمری بگیران تحت پوشش این سازمان در ایام تعطیلی های اجباری مرتبط 
با کرونا در استان های با شرایط قرمز، تاکید کرد با تدابیر اتخاذشده و بسترهای فراهم شده برای نسخه نویسی الکترونیک، مشکلی در زمینه استمرار ارائه خدمات درمانی به بیمه شدگان در این ایام وجود 
نخواهد داشت. به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی، در این بخشنامه که به امضای دکتر امیرعباس منوچهری معاون درمان سازمان تامین اجتماعی رسیده، از مدیران بخش درمان 
تامین اجتماعی استان ها و پزشکان و مراکز طرف قرارداد این سازمان، خواسته شده در اجرای مصوبات ستاد کشوری مقابله با کرونا مبنی بر تعطیل شدن مراکز دولتی و عمومی و خودداری از تردد غیرضرور 
مردم به منظور کنترل بهتر بیماری کرونا و نظر به این که شعب تامین اجتماعی و کارگزاری های وابسته در استان هایی که در وضعیت قرمز قرار دارند به منظور پرهیز از بروز هر گونه خلل در فرایند 
خدمت رســانی، کلیه خدمات مورد نیاز بیمه شدگان و مســتمری بگیران تامین اجتماعی از راه دور و تا حدامکان به صورت وب سرویس ارائه شود. در این بخشنامه تاکید شده است بیمه شدگان و 
مستمری بگیرانی که اوراق دفترچه درمانی آنها در این ایام به اتمام رسیده یا می رسد، لازم نیست برای دریافت دفترچه درمانی جدید به شعب و کارگزاری های تامین اجتماعی مراجعه کنند و در صورت 
نیاز به خدمات تشخیصی و درمانی و مراجعه به پزشک، می توانند خدمات مورد نیاز خود را با ارائه جلد دفترچه درمانی که حاوی شماره بیمه و مشخصات بیمه شده است و یا ارائه کارت ملی دریافت کنند.
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تهیه سند راهبردی )تقویم آموزشی( سال جدید، چشم انداز روشنی را پیش روی شرکت بیمه »ما« قرار داده است. مدیر سرمایه انسانی و آموزش شرکت 
بیمه »ما« با اعام این خبر گفت: تعامل سازنده با شورای نمایندگان شرکت در راستای برگزاری دوره های آموزشی و بررسی و تایید نیازسنجی نمایندگان 
برای تهیه سند راهبردی )تقویم آموزشی( سال جدید، چشم انداز روشنی را پیش روی شرکت قرار داده است. احسان فرزین در ادامه ضمن اشاره به برنامه های 
در دست اقدام این اداره گفت: آزمون ارزیابی پرسنل در زمینه های فنی و غیرفنی از آبان  سال جاری تا اردیبهشت ماه ۱۴۰۰ برگزار و برنامه های تکمیلی به 
منظور مدیریت دانش و بهبود مهارت های پرسنل جوان ارائه خواهد شد. براساس این گزارش آموزش پرسنل شعب از ابتدای سال ۹۹ تا ۱۵ آبان ماه سال جاری، 
نزدیک به ۶۵۰۰ نفر ساعت در تمامی  رشته های فنی )آموزش بیمه نامه های باربری، صدور و خسارت درمان، مهندسی، آتش سوزی، عمر و سرمایه گذاری 

و...( و غیرفنی )آموزش بیمه نامه های اتکایی و امور مالی( و برای نمایندگان در رشته های آتش سوزی، عمر و سرمایه گذاری و اتومبیل بوده است.

 موسســه ملل توانست رتبه نخست در اعطای تسهیات به خســارت دیدگان کرونا در استان مازندران را کسب کند. حسن خیریانپور، 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری مازندران با اعام خبر فوق افزود: با پیگیری استانداری و تاش های فرمانداران و بانک های عامل 
تعداد ۱۹ هزار و ۲۷۹ پرونده به مبلغ ۴۸۶ میلیارد تومان تسهیات پرداخت شد که موسسه اعتباری ملل با پرداخت ۱۰۰ درصدی تعهدات 
خود در بین ۱۹ بانک عامل توانســت رتبه نخســت را از آن خود کند. موسسه اعتباری ملل در دوران شیوع ویروس کرونا نسبت به خرید ۲۰ 
میلیارد ریال اوراق گواهی نیکوکاری کرونا ۲ اقدام کرد. ضمنا در همین راستا ۱۰ دستگاه ونتیاتور به مبلغ ۲۶ میلیارد ریال به بیمارستان های 
خراســان رضوی اهدا کرد. همچنین این موسســه مبلغ یک میلیارد ریال را به صورت باعوض به گروه جهادی عماریون برای تولید و توزیع 

ماسک رایگان تقدیم کرد.

تهیهسندراهبردیآموزشیدربیمهما رتبهنخستموسسهمللدراعطایتسهیلاتکرونابهمازندرانیها
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خبـــــر خبـــر
گزارش نظارتی وضعیت صنعت 
استخراج رمزارزها و مبادلات 

داخلی بررسی شد
مهدی طغیانی سخنگوی 
اقتصادی مجلس  کمیسیون 
گفت:گزارش نظارتی مشروحی 
پیرامــون وضعیــت صنعت 
استخراج رمزارزها و مبادلات 
داخلــی آن قرائــت و طــرح 
نمایندگان درباره قانون حمایت 
از رمزارزها و ســاماندهی بازار 
معامــات داخلی آن مورد بحث و بررســی قرار گرفت، 
گزارش نظارتی مشروحی درباره وضعیت صنعت استخراج 
رمزارزها و مبادلات داخلی آن در ابتدای جلسه قرائت و 

مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
وی با بیان اینکه کمیسیون پیرو گزارش های نظارتی 
می تواند، نســبت به خاء و ضعف های قانونی طرح های 
اصاحی را پیشنهاد دهد، افزود: براین اساس بعد از ارائه 
گزارش نظارتی درباره رمزارزها نمایندگان قانون حمایت 
از رمزارزها و ساماندهی بازار معامات داخلی آن را در چند 
ماده با دربرگیری مبادلات، بانک مرکزی، استخراج آن، 
تعرفه ها و ... به مجلس پیشنهاد خواهند داد، پیرو گزارش 
نظارتی کمیســیون اقتصادی درباره بازار بورس، اصاح 
قانون بازار سرمایه در دستور کار قرار گرفت، موادی از این 
طرح مورد بررسی و پیشنهاد کارگروه برای اصاح قانون 
اوراق بهادار پیشــنهاد داده شــد و کارشناســان مرکز 
پژوهش ها نظرات خود را نسبت به این طرح ارائه کردند.

*بررسی مواد طرح اصلاح قانون اوراق بهادار 
او  با اشاره به مهمترین مواد طرح اصاح قانون اوراق 
بهادار گفت: ارتقای شــفافیت در بازار، عملکرد صندوق 
تثبیت، ارتقای ســازمان بورس و اوراق بهادار، عملکرد 
شورای عالی بورس و گزارش دهی آن، ارتقای نظارت بر 
ارکان ســرمایه، کنترل بازارگردانی  توســط حقوقی ها، 
افزایش پاسخگویی سازمان بورس، تنظیم فعالیت فعالان 
مجازی در حوزه ســرمایه، آموزش سواد مالی و افزایش 
آگاهی مردم نسبت به بازار سرمایه و تعیین تکالیفی برای 
ســازمان هــای مربوطه مانند صدا و ســیما از اهم مواد 
مطروحه در اصاح قانون بازار سرمایه است، : برخی فعالان 
حوزه مجازی در حوزه بازار سرمایه موجب اخال در بازار 
می شوند که به موجب قانون می توان با آنها برخورد کرد.

۱6٠٠ دستگاه تبلت هدیۀ فولاد مبارکه به 
دانش آموزان کم بضاعت اصفهان

کریــم زارع مدیــرکل 
کمیته امــداد امام خمینی 
)ره( اســتان اصفهان گفت: 
شــرکت فــولاد مبارکه در 
بــه  عمــل  راســتای 
اجتماعی  مســئولیت های 
خود و با توجه به شرایط ویژۀ 
آموزشــی ناشــی از شیوع 
بیمــاری کرونــا در کشــور، ۱۶۰۰ دســتگاه تبلت 
دانش آموزی تأمین و در بیــن دانش آموزان مناطق 
محــروم و کم برخوردار توزیع کرد،  از مجموع ۱۶۰۰ 
دســتگاه تبلت مذکور، بالغ بر ۶۰۰ دستگاه تبلت به 
دانش آموزان تحت پوشش کمیتۀ امداد استان اصفهان 
اهدا شده اســت. وی  در واکنش به مشارکت شرکت 
فولاد مبارکه در حمایت از دانش آموزان و خانواده های 
کم بضاعت استان اصفهان، ضمن اشاره به موفقیت های 
شــرکت فولاد مبارکــه در عرصۀ تولید کشــور، از 
حمایت ها و مساعدت های خداپسندانه و پیشتاز بودن 
این شرکت در امر مسئولیت های اجتماعی در مقاطع 
مختلف تقدیر کرد و گفــت: فولاد مبارکه همواره در 
حوادث غیرمترقبه ازجمله ســیل، زلزله و نیز تأمین 
رایگان اکســیژن بیمارستان ها به حمایت از بیماران 
مبتا به کرونا و دیگر آسیب دیدگان پرداخته است و 
با تأمین تجهیزات موردنیاز سیستم بهداشت و درمان 
استان و کشــور، نمونۀ قابل ارائه ای از تعهد و عمل به 
مســئولیت های اجتماعی را برای دیگر سازمان ها به 
نمایش گذاشته اســت. او در پایان با یادآوری تأمین 
چندین هزار بســته لوازم التحریر ویژۀ دانش آموزان 
کم بضاعت در سال های اخیر، از مدیریت شرکت فولاد 
مبارکــه به جهــت همدلی و مشــارکت در رفع نیاز 
دانش آموزان کم برخوردار به ابزارهای آموزشی به ویژه 

تبلت دانش آموزی تقدیر و تشکر کرد.

ذوب آهن اصفهان در مسیر افزایش 
تولید و صادرات

زاده  یــزدی  منصــور 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با 
اشاره به آغاز پیش گرم کوره بلند 
شــماره یک این شرکت گفت : 
این مجتمع عظیم صنعتی در 
تاش اســت تا ۲۳ دی ماه که 
ســالروز تاســیس ذوب آهن 
اصفهان و طلیعه صنعت فولاد کشــور است ، کوره بلند 
شماره یک این شرکت با حضور مسئولین کشور راه اندازی 
شود، با راه اندازی کوره شماره یک ۸۰۰ هزار تن به تولید 
این شرکت افزوده می شود و ذوب آهن اصفهان می تواند 

اهداف تولیدی خود را محقق سازد .
وی با بیان این مطلب که این شرکت به سمت تولید 
محصولات صنعتی رفته است افزود : این مجتمع عظیم 
صنعتی به دنبال این اســت که در ســال جاری با وجود 
محدودیــت ها، صادرات خــود را حفظ کند ، چرا که در 
شرایط کنونی ، کشور نیاز بسیار به ارز دارد و در خصوص 
اثرات شیوه نامه ساماندهی عرضه و تقاضای زنجیره فولاد 
بر این شــرکت  گفت: با عنایت به اینکه محصولات این 
شرکت به صورت سلف تا سه ماهه در بورس کالای ایران 
تا پایان بهمن ماه ســال جاری عرضه شده است، کاهش 
قیمت پایه عرضه شــمش در بــورس کالای ایران از ۹۵ 
درصد قیمت فوب صادراتی ایران به ۸۰ درصد قیمت فوب 
منطقه CIS )در صورت سرکوب قیمتها و پیشگیری از 
رقابــت در تابلوی بــورس کالا (، منجر به کاهش درآمد 
حاصل از فروش اسفندماه خواهد شد، عاوه بر آن مشخص 
نبودن نحوه قیمت گذاری سنگ آهن و اثرات آن بر قیمت 
مواد اولیه و نحوه تخصیص سهمیه به شرکت های تولیدی، 
شــرایط عرضه در بورس کالا و تغییرات احتمالی آن در 
مقادیر و نرخ نسبت به توافق های فعلی امکان پیش بینی 
اثرات شیوه نامه بالا بر عملکرد مالی شرکت به طور قابل 

اتکاء در حال حاضر قابل اندازه گیری نیست.
 بدیهی اســت در صورت اجرایی شــدن شیوه نامه 
یادشــده، با عنایت به اینکه این شرکت ملزم به رعایت 
دستورالعمل اجرایی افشای اطاعات شرکت های ثبت 
شده نزد سازمان بورس است هر گونه اطاعات با اهمیت 
و قابل اتکاء بافاصله برای آگاهی ســهامداران و ســایر 

ذینفعان محترم اطاع رسانی خواهد شد.

رفع تصرف ۴۷٠٠٠ مترمربع از اراضی 
ملی استان اصفهان

مدیرکل راه و شهرســازی 
استان اصفهان از رفع تصرف ۱۵ 
مورد تعرض به  اراضی ملی در 
این استان به ارزش ۵۳۳ میلیارد 

ریال خبر داد.
به گزارش اعتبار به نقل از 
پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی)اصفهان(، علیرضا قاری قرآن، از وقوع ۱۵ فقره 
تعرض به اراضی دولتی، گفت: با دقت، هوشیاری و تاش 
عوامل یگان حفاظت از اراضی اســتان تمامی این اراضی 
رفع تصرف و به بیت المال بازگردانده شد، و ارزش تقریبی 
این اراضی در مجموع بالغ بر  ۵۳۳ میلیارد ریال اســت، 
مســاحت اراضی بازپس گیری شــده بیش از ۴۷ هزار 
مترمربع بوده که شــامل ۱۴ هــزار و ۸۱۲ مترمربع در 
شهرستان کاشان، هفت هزار مترمربع در شهر وزوان واقع 
در شهرستان شاهین شهر و میمه، ۱۲۰ مترمربع در ترک 
آبــاد واقع در شهرســتان شــهرضا،  ۲۲۰ متر مربع در 
شهرستان لنجان، حدود چهار هزار مترمربع در شهرستان 
خوروبیابانک  و ۲۱ هزار متر مربع آن مربوط به شهرستان 
سمیرم می شود، تیم های گشت و مراقبت یگان حفاظت 
اراضی هم در ســطح ادارات شهرستان ها و هم در ستاد 
اداره کل به صورت شبانه روزی و مستمر عرصه های دولتی 
را مورد رصد و پایش قرار می دهند و به محض مشــاهده 
هرگونه تخلف بــر روی اراضی ملی با متخلفان برخورد 
قانونی صورت می گیرد، برای جلوگیری از تصرف اراضی 
ملی اقدامات پیشگیرانه در اولویت این اداره کل قرار دارد 
که از جمله این اقدامات، نصب تابلو و عائم هشداردهنده 
و گشت زنی در اراضی ملی است تا مردم بدانند کدام اراضی 
مربوط به دولت است و حفاظت از اراضی ملی جز وظایف 
تمام آحاد جامعه اســت از مردم خواست، موارد تجاوز و 
تصرف غیرمجاز را از طریق ســامانه ۱۶۵۶  به این اداره 

گزارش دهند.

مدیرعامل فولاد مبارکه با حضور در 
نشست اعضای حوزۀ بسیج فولاد مبارکه 
به مناسبت هفتۀ بسیج، از فرمانده ناحیۀ 
مقاومت بسیج شهرستان مبارکه و دیگر 
اعضای حوزۀ بسیج شهید موحدیان تقدیر 
کرد. حمیدرضا عظیمیان ضمن تشکر از 
اقدامات صورت گرفته توســط بسیجیان 
شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: باعث 
افتخار است که فولاد مبارکه با سرلوحه قرار 
دادن روحیۀ بســیجی توانسته در عرصۀ 
تولید و اقتصاد کشور خوش بدرخشد و با  
ورود به حوزۀ مقابله با بیماری کرونا و گام 
برداشتن در زمینۀ رفع مشکات آب استان 

اقدامات بسیار خوبی را عملیاتی کند.

در ادامۀ این جلسه سرهنگ عطایی، 
فرمانده ناحیۀ مقاومت بسیج شهرستان 
مبارکه، عملکرد بسیج فولاد مبارکه را در 
مقایسه با دیگر کارخانجات مشابه، بسیار 
خوب ارزیابــی کرد و روحیــۀ همدلی و 
حمایت مدیریت فولاد مبارکه از اقدامات 
فرهنگی را  در این موفقیت مؤثر دانست. 
سرهنگ اکبری فرمانده حوزۀ بسیج شهید 
موحدیان نیز با اشاره به عملکرد این حوزه 
در قالــب ۱۳ پایگاه بســیج و یک گردان 
بیت المقدس گفت: در حال حاضر ۵ هزار 
نفر از کارکنان به عنوان بسیجی عادی و ۳ 
هزار نفر در قالب بسیجیان فعال در عرصۀ 

مقدس بسیج مشغول به فعالیت اند.

مدیرعامل فولاد مبارکه در نشست تجلیل از بسیجیان:

فولاد مبارکه با روحیۀ بسیجی وارد عرصۀ کمک به بیماران 
کرونایی شد
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اعضای هیات مدیره کانون بازنشستگان صنعت فولاد کرمان با ارسال نامه ای خطاب به وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از او برای تحقق همسان سازی حقوق و پرداخت مطالبات 
بازنشستگان فولاد، تشکر و قدردانی کردند.  به گزارش  مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی اعضای هیات مدیره کانون بازنشستگان صنعت 
فولاد کرمان در نامه ای خطاب به محمد شریعتداری وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از همسان سازی حقوق و پرداخت مطالبات بازنشستگان فولاد قدردانی کردند. من لم 
یشکر المنعم من المخلوقین لم یشکر الّله عزّوجلّ، به مصداق حدیث فوق وبه نمایندگی از پانزده هزار بازنشسته شرکت ذغال سنگ کرمان لازم می دانیم مراتب تشکر و 
قدردانی خود را به پاس پیگیری مداوم و دستور اجرائی شدن امر همسان سازی بازنشستگان صندوق فولاد مبذول داشته اید، ابراز داریم. بی شک اقدام خداپسندانه آن مقام 
معزز در جهت متناسب سازی و همسان سازی حقوق بازنشستگان صندوق فولاد در شرایط فعلی از ذهن ها بیرون نمی رود و قدردان آن خواهیم بود. جناب آقای وزیر دستور 
شــجاعانه و مدبرانه آنجناب برای تحقق این دو مهم )متناسب سازی و همسان ســازی( همچنین پرداخت معوقات پس از سال ها تعلیق موجب رضایت مندی حداکثری 
بازنشستگان فولاد گردیده و بر کسی نیز پوشیده نیست. از خداوند متعال سربلندی نظام جمهموری اسلامی و موفقیت روزافزون آن وزیر پر تلاش و انقلابی را خواستاریم.

اجرایهمسانسازی
حقوقوپرداخت

مطالباتبازنشستگان
فولادکرمان

حمیدرضــا عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه به 
همراه عبــاس اکبری محمدی عضــو هیئت مدیره و 
معاون نیروی انسانی و ایرج ترابی مدیر روابط عمومی 
شــرکت فولاد مبارکه با حضور در دفتر حجت الاسام 
والمسلمین سید مهدی موسوی، امام جمعۀ شهرستان 
مبارکه، ضمن عــرض تبریک هفتۀ بســیج، به ارائۀ 
گزارش اقدامات و دســتاوردهای این شرکت در سال 

جهش تولید پرداختند.
امام جمعــۀ شهرســتان مبارکه در ایــن دیدار 
صمیمی اظهار داشت: اقدامات صورت گرفته در فولاد 
مبارکه در حقیقت مایۀ افتخار اســت. بنده از زحمات 
جهــادی مدیریــت و کارکنان فولاد مبارکه تشــکر 
می کنم و باور دارم کار عظیمــی در فولاد مبارکه در 
حال انجام اســت که جبهۀ صنعت و اقتصاد کشور را با 
قوت پشــتیبانی می کند و موجب دلگرمی همۀ مردم 
است. حجت الاسام موسوی در ادامه از زحمات فولاد 
مبارکه در عرصۀ ســامت مردم تشــکر کرد و اظهار 
داشــت: فولاد مبارکــه همچون نگینــی در منطقه 
می درخشد و پیشتازی این شرکت در حوزۀ بهداشت 
و سامت مردم در این شرایط خطیر ناشی از بیماری 

کرونــا قابل تقدیر اســت.  امام جمعــه مبارکه افزود: 
فعالیت در حوزۀ فرهنگ از اولویت های جامعه اســت 
که خوشــبختانه فــولاد مبارکه در ایــن زمینه نیز 
دغدغه مند ظاهر شــده است و ان شاءالله در آینده نیز 
حامی فعالیت های فرهنگی و مذهبی باشد و از ظرفیت 
این شــرکت در قوت بخشیدن به این جبهه نیز مانند 
جبهۀ صنعت و اقتصاد استفاده شود. بیماران مبتا به 
کرونا مســتقیما از حمایت های فــولاد مبارکه بهره 
برده انــد مدیرعامل فــولاد مبارکه در ایــن دیدار به 
حمایت های فولاد مبارکه از بیمارستان های درمانگر 
بیماران مبتا به کرونا اشاره کرد و گفت: فولاد مبارکه 
به منظــور تعهد به مســئولیت های اجتماعی و انجام 
وظایــف انسان دوســتانه، تأمین رایگان اکســیژن 
بیمارســتان های درمانگر و مورد تأیید دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان و دیگر استان های هم جوار را بر عهده 
گرفــت. در خصوص تجهیــز و تأمین دســتگاه ها و 
تجهیزات موردنیاز بیمارســتان ها نیز با حمایت فولاد 
مبارکه شــاهد اتفاقات خوبی بودیم و خوشحالیم که 
این حمایت ها به نحوی صورت گرفت که بیماران مبتا 
بــه کرونا مســتقیما و بدون واســطه از این خدمات 

بهره مند شــدند. عظیمیان در ادامه بر این نکته تأکید 
کرد که با تدابیر اتخاذشــده، علی رغــم وجود زمینۀ 
شــیوع بیماری در فولاد مبارکــه، نه تنها این بیماری 
به خوبی رصد و مدیریت شــده، بلکه این شــرکت در 
حــوزۀ تولید همچنان با قوت پیش می رود و کارکنان 
غیور فولاد مبارکه در عین رعایت دســتورالعمل های 
بهداشتی به فعالیت در جبهۀ کار و تاش مشغول بوده 
و هســتند. در پایان این جلسه، امام جمعۀ شهرستان 
مبارکه با اهدای لوح تقدیر به مدیرعامل فولاد مبارکه 
از اقدامــات صــورت گرفته در حوزۀ ســامت مردم 
قدردانی کرد.  در بخشــی از لوح اهدایی آمده اســت: 
این جانب به ســهم خــود لازم می دانم بــا افتخار در 
موضوع مساعدت به تجهیز بیمارستان حضرت محمد 
رسول الله )ص( شهرستان مبارکه در مقابله با ویروس 
کرونا و نیز کمک به رزمایش مواسات، همدلی و کمک 
مؤمنانه در مرحلۀ اول و دوم، سپاســگزاری کنم و از 
درگاه خداوند متعال، ســربلندی، کامیابی و توفیقات 
روزافزون شــما بــرادر گران قدر را در مســیر تحقق 
منویات مقــام معظم رهبری مدظله العالی در ســال 

جهش تولید مسئلت نمایم.

کارجهادیدرفولادمبارکهقابلستایشاست

www.etebar.net

 چادرملو در ۸ ماه نخســت امســال توانست از فروش محصولات خود بیش از ۱۲ هزار و ۶۳۰ میلیارد تومان درآمد شناسایی کند. فروش ۸ 
ماهه امسال شرکت چادرملو در مقایسه با مدت مشابه سال قبل با ۹۹ درصد رشد همراه است . این شرکت تنها در آبان ماه بیش از دو هزار و ۶۳۰ 

میلیارد تومان رقم فروش اعام کرد. 
با توجه به میانگین قیمت فروش ۷ماهه کنسانتره آهن ، قیمت هر تن از این محصول یک میلیون و ۲۰۵ هزار تومان بود که این رقم در آبان 
ماه به یک میلیون و ۸۳۶ هزار تومان به ازای هر تن افزایش یافت .قیمت فروش فولاد در آبان ماه ۱۰ میلیون و ۶۹ هزار تومان به ازای هر تن اعام 
شد که میانگین ۷ ماهه نرخ فولاد برابر با ۶میلیون و ۷۳۱ هزار تومان به ازای هر تن بود. نرخ فروش محصولاتی نظیر آهن اسفنجی ، گندله و سنگ 

آهن دانه بندی نیز نسبت به میانگین ۷ ماهه با افزایش همراه است.

موارد استثنا در الزام موجران به تمدید قراردادهای اجاره اماکن مسکونی که خرداد ماه امسال در ستاد ملی مبارزه با کرونا به تصویب رسیده 
بود، برای اجرا به وزیر کشور اباغ شد. به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی به نقل از پایگاه اطاع رسانی دولت، بر اساس این اباغیه، 

موارد مستثنی از مصوبه جلسه ۲۶ ستاد ملی مقابله با کرونا در مورد قراردادهای اجاره اماکن مسکونی شامل سه مورد است:
۱. چنانچه مالک به منظور تخریب واحد مسکونی و احداث ساختمان جدید، پروانه ساختمانی اخذ کرده باشد.

۲. چنانچه مستأجر تا یکماه پس از تمدید قرارداد اجاره جدید، مابه التفاوت مال الاجاره رابه موجر پرداخت نکرده باشد.
 ۳. چنانچه به تشــخیص مرجع صالح رســیدگی کننده، نیاز مالک )موجر( به دلیل ازدواج اولاد ذکور وی به ملک مســکونی مورد اجاره 

احراز شود.

رشد۹۹درصدیفروشچادرملو ۳مورداستثنادرالزامموجرانبهتمدیدقراردادهایاجارهواحدهایمسکونیابلاغشد

بومی سازی قطعات فولاد بناب در 
سال جهش تولید

مجتمع فولاد صنعت بناب در ســال جهش تولید با بومی سازی بسیاری از قطعات و 
تجهیزات، عاوه بر خودکفایی در تامین اقام موردنیاز، گام مهمی در کاهش هزینه های ارزی 
برداشــته اســت. به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگری، با شکوفایی دانش فنی و 
بومی سازی، مجتمع فولاد صنعت بناب، اکنون بی نیاز از واردات بسیاری از اقام شده است. 
به کارگیری دانش فنی و بهره مندی از وجود متخصصان جوان در این مجتمع فولادی، باعث 
رشد و شکوفایی توانمندی های نیروهای  تاشگر این مرزوبوم شده است.  طراحی و ساخت 
قطعات و اقام موردنیاز واحدهای تولیدی ذوب و نورد در دستور کار مدیران شرکت قرار گرفته 
و در ادامه فعالیت های صورت گرفته در چند سال اخیر، در واحد نسوز،  نازل داخلی پاتیل ۲۰ 
تنی،  ول بلوک ذوب ریزی پاتیل ۲۰ تنی و ول بلوک تاندیش ۶ تنی در ذوب القایی شهریار 
تولید شده است. همچنین در ماه های قبل نیز تولید ایمپکت تاندیش ۱۷ تنی ذوب قوس 
شاهین، گارنکس تاندیش ۱۷ تنی ذوب قوس الکتریکی شاهین و گارنکس ۶ تنی ذوب القایی 
شهریار عملیاتی شده بود. با تولید اقام یادشده که اغلب وارداتی بود، عاوه بر کاهش هزینه های 
ارزی، افزایش دقت در ساخت و تسریع در تامین موارد فوق برای جلوگیری از توافقات انجام 
 یافته است. واحدهای مهندسی و فناوری در کنار واحدهای تولیدی با مطالعه و تحقیق، طراحی 
و مهندسی قطعات برای ساخت آن به صورت تنگاتنگ با کارشناسان تولید در ارتباط بوده و با 
تاش برای خودکفایی و استقال در تامین احتیاجات خطوط تولید فعالیت دارند و می توان 
اذعان کرد که تحریم در این زمینه بی اثر بوده به طوری که در سال جاری با تکیه  بر دانش و توان 
بومی رشد ۴۰درصدی تولید را شاهد بودیم.  این گزارش حاکی است که پنجمین ست کوره 
القایی ذوب شهریار این مجتمع به صورت کامل توسط کارکنان واحدهای مهندسی و تولید 
داخل این شرکت انجام  گرفته که افزایش تولید را در برداشته است.  همچنین سیستم شارژ 
آهن اســفنجی در کوره های ذوب و بهینه ســازی خطوط نورد ازجمله مواردی است که در 
واحدهای فنی و مهندسی انجام می شود. مجتمع فولاد صنعت بناب دارای خطوط متعدد 
نورد و دو واحد ذوب و ریخته گری قوس و القایی اســت که شمش های ۱۵۰ در ۱۵۰ و انواع 
مقاطع فولادی اعم از میلگرد آج دار ساختمانی از سایز ۸ تا ۳۲ را در گریدهای مختلف مطابق 

با استانداردهای جهانی تولید و راهی بازارهای داخلی و خارجی می کند.

جمعی از کشاورزان شرق اصفهان 
حقابه خود را مطالبه کردند

  جمعی از کشــاورزان اصفهانی با حضور در میدان پزُوه واقع در خوراسگان در شرق این 
خطه، خواسته های خود بویژه بازگشایی زاینده رود و تخصیص  حقابه ها از این رودخانه را مطالبه 
کردند. در این ارتباط نماینده کشاورزان و شورای میراب اصفهان با اشاره به حضور حدود ۶۰۰ 
کشاورز در محل یاد شده اظهار داشت: تسریع در تکمیل طرح های انتقال آب به حوضه آبریز 
زاینده رود و توقف اضافه برداشت های غیرقانونی در بالادست زاینده رود دیگر مطالبات کشاورزان 
است. محمود کریمی ادامه داد: به دلیل تخصیص نیافتن حقابه ها در سال های گذشته مقرر 
شده بود با تشکیل صندوق جبران خسارت کشاورزان با محوریت استانداری ، ۴۵۰ میلیارد تومان 
از سوی مجموعه های تولیدی فولاد در منطقه که از آب زاینده رود استفاده می کنند برای جبران 
بخشی از زیان مالی کشاورزان پرداخت شود که تاکنون هیچ کدام محقق نشده است. وی افزود: 
تخصیص هفت متر مکعب پساب تصفیه شده برای کشت و کار در شرق اصفهان که پیش تر 
مقرر شده بود نیز همچنان تحقق نیافته است. نماینده کشاورزان و شورای میراب اصفهان اضافه 
کرد: برای بررسی این موضوع هفت نفر از نمایندگان کشاورزان در محل اداره سازمان بازرسی 
کل کشور در اصفهان حضور یافته  وبا مسئولان مربوطه گفت و گو و مطالبات  خود را بیان کردند. 
کشاورزان و باغداران مناطق شرق اصفهان از جمله زیار، ورزنه، اژیه، کرارج، براآن شمالی و براآن 
جنوبی و خوراسگان با جمعیتی بالغ بر ۳۰۰ هزار نفر و شهرستان های غربی شامل نجف آباد، 
فاورجان، خمینی شهر، لنجان و مبارکه پیش تر در چند سال اخیر در چند نوبت با حضور در 
نقاط مختلف استان، رسیدگی به وضعیت حقابه خود از زاینده رود، حل مشکات معیشتی و 

جاری سازی این رودخانه را خواهان شده بودند.
به اذعان کارشناسان امور آب نگاهی به خشکی های دوره ای زاینده رود، کاهش تخصیص 
آب کشاورزی، فرونشست زمین، ریزگردها، مشکات عدیده زیست محیطی بخصوص برای 
تالاب بین المللی گاوخونی و آمار و ارقام مربوط به بارندگی ها در حوضه آبریز زاینده رود بعنوان 
یکی از اصلی ترین منابع آب مرکزی ایران از یک سو و کاهش چشمگیر بارش ها و کم شدن 
میزان ذخیره ســد زاینده رود از سوی دیگر لزوم اجرای هرچه سریع تر پروژه های آبی در این 

خطه را گوشزد می کند.
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 حضرت امیرالمؤمنین علی )ع( : من کثر مرائه لم یأمن الغلط ؛ کسی که جدال و ستیزش زیاد باشد ، از غلط و اشتباه ایمن نیست.امام علی)ع(:

وصول مالیات از ابر بدهکاران و 
 فراریان مالیاتی فقط 

با قدرت و نظارت
ادامه از صفحه اول

با توجه به افزایش بی ضابطه ارز ، سکه ، خودرو ، مسکن ، دلالی های 
مختلف ، این موارد با نظــارت و مدیریت قدرتمندانه وصول مالیات قابل 
پیشــگیری است ، بسیار ساده تر عدم وصول مالیات از چنین در آمدهای 
کزایی ، یک شبه ، اقتصاد را در سرآشیبی قرار می دهد . اما درد دل شما با 
مردم ، امروز وضعیت مالیات در کشور به شدت به هم ریخته است ،  مثال 
رئیس قانونگذار کشور: به میزان ۳۲ هزار نفر نیز ممیزی مالیاتی در کشور  
داریم که شــصت درصد این افراد تنها ۱۵درصد مالیات را جمع می کنند 
یعنی مالیات امسال که ۱۷۰ هزار میلیارد تومان در قانون بود این افراد تنها 
می توانند حدود ۲۵تا ۲۷هزار میلیارد را جمع کنند این امر بیان گر ســو 
مدیریت و تصمیم گیری های غلط است. قالیباف در ادامه در تعریف پایه های 
مالیاتی گفت: متأسفانه در برخی موارد که مردم مالیات می دهند بعضی از 
ممیزی های مالیاتی با دریافت مبلغی از میزان مالیات افراد کم می کنند و 
بر همین اساس باید رویکرد هوشمندسازی در قانون مالیاتی اتفاق بیفتد 
که  با تصویب قانون حوزه شبکه توزیع و فروش این بخش را موظف کردیم 
که از نیمه دوم ســال اجرا شود.وی گفت: مالیات باید از راه درست دریافت 
شود که یکی از آنها اوراق است. ما با فروش نفت خام به درآمد نمی رسیم، 
اما اگر نفت خام را به فرآورده ها تبدیل کنیم مثل بنزین در ســتاره خلیج 

فارس، هم صادرات صورت می گیرد هم پول آن برمی گردد .
اما تیتر وار به مطالب مطروحه گفتگوی وی با رسانه ملی می پردازیم ، 
نباید دغدغه ای جز دغدغه مردم داشته باشیم ،در سال آینده دچار کسری 
بودجه هستیم ،مردم قدرت خرید خود را از دست داده اند،قانونگذاری حق 
قانونی ما است ، نقش سوءمدیریت از تحریم در شرایط کنونی بیشتر است 
،  برای رفع کسری بودجه، باید منابع پیش بینی شده پایدار باشند ، در سال 
۹۸ بیش از ۱۵۰ هزار میلیارد تومان کسری بودجه داشتیم ، امروز وضعیت 
مالیات در کشور به شدت به هم ریخته است ، مدیران باید جلوی تبعیض 
ناشی از این نوع اخذ مالیات را بگیرند ، امسال بودجه دولتی ۸۵۰ هزار میلیارد 
است ، باید متخلفان در نابسامانی بورس جریمه شوند ، وجود سوء مدیریت 
در بازارچه های مرزی ، ۶۰ تا ۶۵ درصد مشکات به دلیل سوء مدیریت هاست 
، برای نظارت بر حســن اجرای قوانین برنامه ویــژه داریم ، بودجه ۱۴۰۰ 

متفاوت تر از بودجه سنوات گذشته خواهد شد .
 مجلس بر بررسی بودجه ۳۰ شرکت دولتی متمرکز می شود ، برخی 
از مدیران با شــجاعت تصمیم نمی گیرند و تردید دارند ، بودجه یارانه ها را 
هدفمند می کنیم ، در حل مشکات مردم پای کار و همراه دولتیم ، بنزین 
باید لیتری ۱۵۰۰ تومان سهمیه و ۳۰۰۰ تومان قیمت آزاد باشد ،بحث ما 
خروج از برجام نیســت ، تا زمانی که در مقابل زیاده خواهی ها نایســتیم، 
نمی توانیم حق خود را بگیریم ، آرزو داریم در ۸ ماه باقی مانده، دولت کاری 
انجام دهد ، ما برای حل مشــکات مردم با دولت لجاجت نداریم ، مجلس 
یازدهم در تاش اســت به ســمت قانونگذاری نرود ، مصوبه مجلس اصا 
دخالت در کار دولت نبود ، هفت ســال است منتظریم ، در حل مشکات 

مردم پای کار و همراه دولتیم
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زمستان امسال بازار خودرو با محصول جدید سایپا گرم مي شود

رخ نمایي جدید سایپا با شاهین
“شاهین” تازه وارد گروه خودروسازي سایپا 
که قرار اســت زمستان امســال تحویل مشتریان 
شود، بازار خودروي کشور را متحول خواهد کرد. 
این خودرو در سخت ترین شرایط تحریمي کشور 
با همت مهندسان داخلي در سایپا طراحي و تولید 
شــده اســت و با تمام چالش ها و عدم همکاري 
شــرکت هاي خارجي، ســایپا توانست خودروي 
شاهین را مطابق با استانداردهاي ۸۵گانه داخلي 
و در سطح اســتانداردهای اروپایي، طراحي و به 

مرحله تولید انبوه نزدیک کند.

  استقبال و اعتماد مشتریان 
 این خودرو نیامده به بازار، توانست متقاضیان 
خرید خودرو را به خود جذب کند. به گونه اي که 
در طرح اخیر پیش فروش محصولات سایپا بیش 
از ۱۰۰هزار نفر بــراي این خودرو ایراني ثبت نام 

کردند.
مدیران ســایپا، اســتقبال بــراي ثبت نام 
خودروي جدید این گروه خودروســازي را اتفاقي 
مثبت بــراي صنعت خودرو ارزیابي کرده و اظهار 
داشتند مردم ضمن اعتماد به خودروي داخلي به 
این باور و یقین رســیدند که شــاهین بر اساس 
ســایق و عایق مردم طراحي شده است و شاید 
بتوان گفت که شاهین تعریفی مدرن و متفاوت از 

سدان ایده آل برای خانواده های ایرانی است.
 از این رو گروه خودروســازي سایپا اطمینان 
داده است که خودروي شاهین با کیفیت مناسب 
در اختیار مردم قرار گیرد، تا فصلي نو از تولیدات 

ملي در بازار خودرو، آغاز شود

یک محصول ایرانی
۹۲درصد قطعات خودروي شــاهین ساخت 
قطعه ســازان داخلي اســت و اگر  تولید برخي از 
قطعات توجیه اقتصادي داشت و یا کشور با فقدان 
برخــي از مواد اولیه که بعضا مواد معدني اســت 
روبرو نبود، درصد داخلي سازي بسیار بالاتر بود. 
تامیــن بیش از ۹۲درصد قطعات این خودرو 
در داخل کشــور موضوعی است که می توان از دو 
زاویه به آن اشاره کرد؛ اول این که باتوجه به سطح 
تکنولوژیکــی این خودرو، قطعه ســازان داخلی 
توانسته  اند با ارتقاء سطح دانش فنی خود، قطعاتی 
با کیفیت و تکنولوژی بالاتر نســبت به گذشــته 
تولیــد کنند که در نهایت موجب رشــد ســطح 

قطعه سازان داخلی شده است. 
در نگاه دوم می توان گفت تامین بخش عمده 
قطعــات این خودرو در داخل، بــه معنی کاهش 
وابســتگی به تامین کننــدگان خارجی و کاهش 

ارزبری این محصول است.

  امکانات رفاهی، قابلیت های فنی
شــاهین، نخستین ســدان بر پایه پلت فرم 
SP100 است. این سدان خانوادگی قرار است با 
دو کیسه هوا، سانروف، ترمزهای دیسکی، سیستم 
روشــنایی در روز )Daylight(، سنســور نور و 
پارک و دوربین عقب، نمایشــگر لمســی، فرمان 
برقی، آینه های تاشــو برقی، استارت دکمه ای، 
تهویه مطبوع اتوماتیک، سیستم کنترل فشار باد 

تایرها TPMS و ... وارد بازار شود. 
شاهین همانطور که در گذشته نیز گفته شد، 
با پیشــرانه ۱.۵ لیتری توربو با حداکثر توان ۱۱۰ 
اســب بخار و حداکثر گشــتاور ۱۶۵ نیوتون متر 

روانه خیابان هاي کشورمان شود.
سدان شاهین آخرین مدل از تولید خودروي 
ملي گروه خودروسازي ســایپا نیست و قطعا در 
 SP100 آینــده نزدیک خانــواده ای از پلت فرم
تولید خواهد شد که این امر نشان از انطباق پذیری 
پلت فرم شــاهین با ســگمنت های مختلف دارد؛ 
اســتراتژیي که بسیاری از خودروسازان جهان در 

پیش گرفته اند.
به روزترین پلتفرم صنعت خودرو ایران

از اینرو و در راستاي تکمیل سبد محصولات 
سایپا و تنوع بخشــي که هدف گذاري شده، قرار 
اســت کراس اور پلت فرم SP100 با نام تجاری 
آریا نیز تولید شــود. در حال حاضر این پلتفرم به 
عنوان به روزترین سازه توسعه محصول در کشور 
شناخته می شود و هنوز سایر خودروسازان، امتیاز 
چنیــن پلتفرمی را در اختیــار نگرفته اند.  مرکز 
تحقیقات ســایپا با ارتقا دانش فنی و مهندسی و 
در چند ســال گذشــته توانســته تا  مگاپلتفرم  
SP100 را طراحــی کند و مالکیت معنوی آن را 
دارا باشد. خط تولید پلت فرم SP100 سایپا که 
“شاهین” نخستین فرزند آن خواهد بود با ظرفیت 
کامل می تواند در هر شیفت۲۴۰ دستگاه خودرو 
با توانایی ارتقا به. ۴۸۰ دســتگاه را تجاری سازی 
و در هر شیفت  ۱۴۳ اشتغال مستقیم ایجاد کند.  
فرآیند مهندســی محصول جدید ســایپا بر پایه 

خودکفایــی، توجه به نیازهای روز مشــتریان و 
استانداردهای مورد نیاز خانواده های ایرانی است. 
در نگاه جدید گروه خودروســازي ســایپا تمامی 
جزئیات خودرو با دقت کنار هم قرار گرفته و ضمن 
توجه به اســتاندارد های روز کشور به استاندارد 
های اروپایی هم پرداخته شــده اســت. از این رو 
سایپا در پروژه شاهین، اطاعات مهمی از ایمنی 
خودرو را برای نخســتین بار برای مشــتریان به 
نمایش گذاشته و در این خودرو تاش شده عمده 
تکنولــوژي هاي روز مورد نیــاز متقاضیان خرید 

خودرو تامین شود.

  ایمن ترین خودرو ایرانی
از دیگــر نکات قابل توجه خودروي شــاهین 
می توان به ســطح ایمنی آن اشــاره کرد. زیرا با 
تست هایی که شاهین در مراکز بین المللی پشت 
ســر گذاشته اســت، این خودرو را باید در ردیف 
ایمن ترین خودروهای تولیدشــده در کشور قرار 
داد. از جمله تست هایی که این خودرو توانسته با 
 SRS موفقیت پشت ســر بگذارد، تست ایربگ
اســت. این نوع ایربگ که در خودروهای روز دنیا 
نیز به کار گرفته می شــود، نوعی ایربگ هوشمند 
اســت که باتوجه به سطح فشــاری که خودرو و 
مجموعه ایمنی آن از جمله کمربند ایمنی تحمل 
می کنند، عکس العمل کیسه هوا را کنترل خواهد 
کرد. همچنین این خودرو توانسته استانداردهای 
EEE اتحادیه اروپا را که در زمینه ایمنی  هستند 
پــاس کند؛ مــوردی که خود بــرگ برنده ای در 

کارنامه محصول جدید سایپا به شمار می رود.

  یک طراحی خاص و هماهنگ
به طور اجمالی باید گفت مهم ترین شــاخص 
طراحی جلوی خودرو که کاراکتر آن را ترســیم 
کــرده، جلوپنجره بیضی شــکلی در قاب کرومی 
اســت که به گرافیک چراغ هــای کاما هماهنگ 
شده و چهره ای جذاب برای آن رقم زده است. در 
ایــن بخش همچنین خطوط روی درب موتور که 
به سمت جلوپنجره کشیده شده اند در حجم دهی 
آن نقش مهمــی دارند. در طرفیــن رینگ های 
۱۵اینچی، خطوط ســقفی که با شیبی مایم به 
سمت صندوق رفته اند و خطوط فرم دهنده بر روی 
بدنه شاخص ترین جزئیاتی هستند که توجه شما 
را به خود جلب خواهد کرد.  در انتهای خودرو نیز 
چراغ های دوتکه عقب که بخش کوچکی از آن در 
روی صندوق قــرار دارد و محل قرار گیری پاک، 
پررنگ تــر از بقیه اجزا بــوده و تعریفی جذاب و 
مناســب را برای آن رقم زده اســت؛ اســتفاده از 
چراغ های ال ای دی روشــنایی در روز که عاوه بر 
زیبایی، طراحی آن را همــگام با خودروهای روز 

کرده است.


